
STÍNY MINULOSTI

STRAŽISKOSTRAŽISKO I  po těch letech to zůstává stále 
stejně nepochopitelné. Letos v září uplyne přesně 
13 let, co se opilý Miroslav Mareš vrhl na svého 
šestapadesátiletého souseda z chatové kolo-
nie ve Stražisku. Zaútočil na něj s kovo-
vou tyčí a loveckým nožem s patnácti-
centimetrovou čepelí. Muže pobodal 
a vzápětí zranil i jeho o rok mladší 
manželku. Za vraždu byl odsouzen 
právě k třináctiletému trestu. 
Co nového kolem jeho případu 
se podařilo Večerníku exkluzivně 
zjistit, se dočtete v dnešní rubrice 
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PROSTĚJOVSKO Hned po dvou 
nezletilcích z  Prostějovska vy-
hlásili policisté pátrání na konci 
uplynulého týdne. Zatímco dva-
náctiletého Vladimíra Mazala se 
o  uplynulém víkendu zřejmě po-
dařilo najít, jen o pár měsíců starší 
Karolína Antalová v hledáčku Poli-
cie ČR stále zůstává. A není sama... 
Po třináctileté Karolíně Antalové 
policisté pátrají od pátku 12. srpna. 
Její výška je asi 155 cm, má modré 
oči a  na černo obarvené vlasy. Na-
vzdory jejímu věku už její tělo zdobí 
četné tetování, a to na obou rukách 
a levé noze. 
Ve stejný den se v policejní databázi 
objevil i Vladimír Mazal, který stej-
ně jako Karolína žije na Prostějov-
sku. Chlapec však byl během soboty 
z pátrání stažen.
Naopak už od poloviny letošního 
června je v pátrání také Sabina Dob-
rá z Prostějovska, která letos v květ-
nu oslavila teprve své šestnácté naro-
zeniny.   (mls)

A neznámo kam...  

zjistili jsmekterou najdete tradičně 
na straně 4.

Martin ZAORA L

Foto: www.policie.cz/databaze



WWW.VECERNIKPV.CZ15. srpna 20222 25 RUBRIKY

rubrikyrubriky
VečerníkuVečerníku

Hloučela sucho nehlásí. Dobrá 
zpráva přišla od plumlovské přehrady. 
Vzdor velice suchému létu totiž v loka-
litě Soběsuk zatím vodohospodáři ne-
zaznamenali stav sucha. Aktuálně tak 
průtok v  prostějovské říčce Hloučela 
hodnotí jako v rámci „normálního sta-
vu“. Scuho tedy Prostěhjov až tak úplně 
jako jinde netrápí.

K  největšímu procentuálnímu 
nárůstu nezaměstnanosti bě-
hem července došlo v  rámci 
Olomouckého kraje na Prostě-
jovsku, kde se zvýšil počet lidí bez 
práce hned o šest procent!

6

„KRÁSNĚ NÁM TO 
VYŠLO, ŠESTKA  JE 

MOJE ŠŤASTNÉ ČÍSLO.“
Náměstkyně prostějovského pri-
mátora a  lídry kandidátky ODS 
a  Nezávislých osobností města 
Prostějov Milada Sokolová byla 
s úterním losování navýsost spokojená.

Dožatá v Pivíně? Tak tam nemů-
že chybět Jiří Vrba, prototyp ryzí-
ho Hanáka z předchozí generace. 
Kroj mu padne, mluví hanácke. 
Navíc byl před časem v  anketě 
zvolen Největším Hanákem.

JIŘÍ VRBA
Foto: internet

S více než třemi promile komuni-
koval. Jsou lidé, které složí jedno dvě 
piva. A jsou tací, které snad nemůže 
položit na lopatky žádné množství 
alkoholu. Takovým je šestapadesáti-
letý muž, k němuž byli přivoláni po-
licisté. Našli jej polonahého a značně 
opilého, ale přesto mu řeč i při namě-
ření téměř tří a půl promile stále šla. 
Nadával totiž na celý svět…

POÈASÍ v regionu

Zdroj: meteocentrum.cz

Pondìlí 29/15 °C
Hana

31/17 °C
Jáchym

Støeda 35/18 °C
Petra

Ètvrtek 28/17 °C
Helena

Pátek 25/14 °C
Ludvík

Sobota 24/13 °C
Bernard

Nedìle 26/14 °C
Johana

V parku hulí trávu i dìti   

Prostějov (mls) – Během letní pro-
cházky po Prostějově leckde ucítíte ne-
zaměnitelné aroma marihuany. Jakým-
si centrem milovníků této lehké drogy 
je prostor ve Smetanových sadech za 
kinem Metro 70. Místní omladinu 
s jointy v kapse sem během prázdnin 
lákají hlavně lavičky, stromy a  snadná 
dostupnost ze všech koutů města. Po-
kud nikoho vyloženě neobtěžují, nelze 
kuřákům jejich zálibu nijak zakázat. 
Problémem je ovšem fakt, že mezi nimi 
občas spatříte děti, kterým rozhodně 
ještě nebylo 15 let. 

Plumlov zmizel 

Prostějov (mls) – Naprosto tristní po-
rodnost, stejně jako odchody mladých 
do větších měst jsou hlavními příčina-
mi vylidňování Prostějova. Doby, kdy 
měl Prostějov i přes 50 tisíc obyvatel, 
jsou dávno pryč. A důvodem rozhodně 
není pouze odtržení Držovic. Zatímco 
ještě v roce 2008 žilo ve městě 45 675 
obyvatel, aktuálně je to již pouze 
43 055 lidí. Z toho vyplývá, že během 
uplynulých 14 let Prostějov přišel cel-
kem o 2 620 lidí! To je jako by z mapy 
obyvatel zmizel celý Plumlov! Je téměř 
jisté, že daný trend bude pokračovat 
i  nadále a  počet obyvatel Prostějova 
brzy klesne pod hranici 43 000... 

Ceny potravin se 
utrhly ze øetìzu 

Prostějov (mls) – Vzpomínáte si ještě 
na paniku, kterou způsobilo před pěti 
lety skokové zvýšení cen másla? Kdeže 
ty zlaté časy jsou! Nyní podobné zdra-
žení můžeme sledovat téměř u  všech 
potravin. „Mouka během krátké doby 
zdražila téměř dvojnásobně, to samé 
platí pro olej. Výrazné zdražení je 
patrné i na cukru, mléku a dalších zá-
kladních potravinách. Hodně podražil 
i  chleba. Opravdu jsem zvědavý, jaký 
toto bude mít konec,“ shrnul své obavy 
jeden z Prostějovanů. 

RYCHLÝ
NÍK

Koncerty na prostějovském náměstí 
během Prostějovského léta jsou nád-
herná věc, fanoušci oblíbených zpěvá-
ků nebo kapel se okolo sochy tatíčka 
Masaryka vyjuchají a  před půlnocí 
spořádaně opustí centrum města. Jen-
že... 
Stoly v  kancelářích prostějovských 
radních se prohýbají pod stížnostmi 
občanů bydlících na náměstí T. G. 
Masaryka. A  je jich opravdu moře. 
„Já osobně jsem poslala během po-

sledních pěti let už na padesát psa-
ných stížností a  ani na jednu mi ne-
bylo odpovězeno. Ale věřím, že teď, 
když je nás nespokojenců už mnohem 
víc, tak se konečně něco začne dít,“ 
domnívá se Věromíra Klidná, která 
už dlouhá léta poukazuje na rušení 
nočního klidu přímo v  centru města. 
„Přijďte se někdy podívat ke mně do 
bytu v době, kdy na pódiu před rad-
nicí juchá a  skáče Petr Janda nebo 
jiní zpěváci či skupiny. Až do půlnoci 
mi skáčou hrníčky a sklenice na polici 
a  v  tom randálu se nedá vůbec spát. 
A já mám od doktora předepsáno, že 
musím chodit spát se slepicemi,“ do-
dala paní Klidná, ke které se přihlási-

ly další stovky nespokojených obyvatel 
z náměstí. „Když se umělci rozparádí, 
třesou se nám okna a  nádobí nám 
vypadává z  kuchyňské linky. Copak 
v tomhle se dá žít? Noční klid během 
toho zadrbaného kulturního léta vů-
bec neznáme,“ svěřil se další stěžovatel 
Vilibald Třesavka. 
Jak se Agentura Hóser nakonec do-
zvěděla, prostějovští radní opravdu 
hodlají s  tímto problémem něco dělat 
a chtějí lidem z náměstí zajistit doma 
klid a  pohodu i  během letních kon-
certů. „Prostě jsme se nasrali a  těmto 
věčným rýpalům a stěžovatelům vyho-
víme. Tento rok to budou muset ještě 
vydržet. Ale od července příštího roku 

až do září, kdy trvá Prostějovské léto, 
necháme okolo domů po celém ná-
městí postavit patnáct metrů vysokou 
protihlukovou zeď. Ano, tato vysoká 
zeď bude stát zhruba metr od každého 
z  domů a  po celém obvodu náměstí! 
Lidi tak budou mít klid a neuslyší 24 
hodin ani let holuba! Zeď necháme de-
montovat až po posledním koncertním 
představení,“ nastínil budoucí plány 
Juraj Rozháněl, náměstek primátora 
přes investice a noční klid. 
 Za Agenturu Hóser Majkl

Agentura

Text v této rubrice je smyšlený,
nikterak pravdivý a redakce

Večerníku se od něj distancuje.

FOTOFOTO
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PROSTĚJOVSKO Když ji miluješ, není 
co řešit. To nepochybně platí pro vztah 
Martina Kubáta k přírodě. Trpělivý pozo-
rovatel, jenž v každou denní dobu a po 
všechna roční období tráví v  přírodě 
spoustu času, si před třemi roky na ra-
du své dcery koupil foťák. Ze všech jeho 
snímků dýchá skutečně láskyplný zájem 
o přírodu a její krásy. Rád fotí především 
labutě u  vodních nádrží v  Čelčicích či 
Hrdibořicích či na Protivanovsku. Všechny 
jeho snímky mají své kouzlo, ale některé 
se obzvlášť povedly. Jako třeba snímek la-

butího přistání i s celým odrazem...

Martin ZAORAL

jdeme 

POZOR, 

Prostějovská policie vyhlásila celostátní pátrání po 
dvojici osob, která je podezřelá z  trestné činnosti 
a  skrývá se před spravedlností na neznámých 
místech nebo se nacházejí na neznámém místě. 
Strážci zákona žádají veřejnost o  pomoc při
jejich dopadení. Prostějovská policie žádá občany,
aby v  případě zjištění místa pobytu uvedených 
osob neprodleně kontaktovali kterékoliv oddělení 
Policie ČR prostřednictvím bezplatné linky 158.

PÁTRÁNÍ

se narodil 19. srpna 1997 a  trvalé 
bydliště má hlášeno v okrese Prostě-
jov. Na hledaného vyhlásila prostě-
jovská policie celostátní pátrání dne 
22. července 2022. Jeho zdánlivé stá-
ří je 25 až 30 let, měří asi 170 centi-
metrů, má hubenou postavu a hnědé 
vlasy. 

JIŘÍ SMÉKA L

se narodila 10. listopadu 1996 a trvalé 
bydliště má hlášeno v  okrese Prostě-
jov. Na hledanou vyhlásila prostějov-
ská policie celostátní pátrání dne 16. 
června 2022. Její zdánlivé stáří je 26 až 
27 let, měří 160 až 165 centimetrů, má 
hubenou postavu, rovné plavé blond 
obarvené vlasy a modré oči. 

ELIŠKA  BERGOVÁ 

po dvojici hledaných

Přesně tolik kusů lysohlávek pře-
chovával pan Jan, kterého s hou-
bami načapala policejní hlídka 
u garáží v ulici Wolfova nedaleko 
prostějovského místního nádra-
ží. Případ nabral poměrně rychlé 
obrátky a skončil před senátem. 

Dlouhodobě nezaměstnaný muž, 
který je ve svých třiatřiceti letech 
zcela odkázán na dobrodiní své 
matky, odcházel minulé úterý od 
Okresního soudu v Prostějově jen 
s  mírným podmíněným trestem. 
Množství lysohlávek totiž jedno-
značně ukazovalo, že je měl vý-
hradně pro svoji vlastní potřebu. 
No, tak hlavně, že mu chutnalo...

19

KRIMI•• Pondělí •• 
Nákup za deset prstů. Když se o někom řeklo, že nakupuje za pět prstů, zname-
ná to, že krade. V minulosti totiž byly zlodějům prsty utínány. Minimálně za deset 
prstů chtěli nakoupit dva muži, kteří v prostějovském Lidlu na Újezdě naskládali do 
nákupního košíku věci za celkem 12 200 Kč a s tímto vozíkem chtěli prchnout. Na-
vzdory tomu o prsty zřejmě nepřijdou. 

•• Úterý ••
Příklad věrnosti. „Historie je spíš plná příkladů věrnosti psů než lidí,“ pozname-
nal anglický básník Alexandr Pope. Příkladem věrnosti je nepochybně život Josefa 
Dudy, který se aktivně zapojil do leteckých bitev o Francii i Británii. Po válce se stal 
velitelem Vojenského leteckého učiliště v Prostějově, nicméně v březnu 1948 byl 
degradován a v našem městě nakonec dožil v ústraní. Město mu nyní i díky zarputi-
losti jeho synovce nechalo zbudovat nový náhrobek.  

•• Středa •• 
Kolik váží sen? Je dobré mít nějaký cíl. Když však člověk vše investuje do splnění 
svého snu, pak jej realita doběhne. Nelze totiž zvládat vše. To je zřejmě hlavní poselství 
švédského filmu Tygři o fotbalovém talentu, který za splnění svého cíle zaplatil nesne-
sitelnou osamělostí. Zajímavý snímek byl k vidění v prostějovském kině Metro 70.  

•• Čtvrtek •• 
Výsledky technologického pokroku. Fotografové mají šanci. Japonští vědci údaj-
ně vyvinuli fotoaparát s tak rychlou závěrkou, že dokáže vyfotit ženu se zavřenými 
ústy... Fotografie žen i krajin jsou k vidění na výstavě s názvem Memoriál Luďka 
Mařáka nabízející snímky Spolku prostějovských fotografů. Její vernisáž proběhla 
na prostějovském zámku.  

•• Pátek •• 
Hrabě Šternberk. „Jsem poslední hrabě Šternberk ze Šternberku, soudruhu poru-
číku,“ hlásí vojín Šternberk ve známém filmu Černí baroni. Vykutálený vojín poža-
duje dva dny dovolenky, nakonec jich dostane deset. Jak to bylo se šlechtici na hradě 
Šternberk doopravdy, mohli zjistit účastníci zájezdu z řad maturantů, kteří výlet na 
tuto památku vyhráli v naší soutěži „O nejlepší tablo PROSTĚJOVSKÉHO Večer-
níku“. 

•• Sobota •• 
Za málo peněz hodně muziky. Loupežnický guláš vás dnes klidně přijde i na pě-
tistovku... Na levnější pochoutky jste mohli narazit při Guláš Rock Festu u plumlov-
ské přehrady. A k tomu ještě hrál pořádný rock!

•• Neděle •• 
Smíření.  „Prohra se smířením je lepší než výhra s nepřátelstvím,“ praví moudré 
arabské přísloví. Skutečným aktem smíření bylo odhalení pamětní desky Něm-
cům, kteří po II. světové válce museli opustit Brodek u Konice, kde jejich rodiny po 
staletí žily. 

„7 dnù Veèerníku v kostce“„7 dnù Veèerníku v kostce“
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PROSTĚJOV Na infekčním od-
dělení prostějovské nemocnice je 
v  současné době hospitalizováno 
15 pacientů s  nemocí covid-19. 
Je to nejvíce ve srovnání s  po-
dobnými zařízeními, které v Olo-
mouckém kraji spravuje skupina 
AGEL. Celkově však lze říci, že 
letní vlna epidemie této nemoci 
aktuálně spíše slábne. 
V  sousedním Přerově zdravotníci 
evidují devět osob s covidem, jeden 
z nich je aktuálně ve vážném stavu. 
Další tři pacienti jsou hospitalizo-
váni v  Nemocnici Šternberk. Ne-
mocnice v  Jeseníku nemá aktuálně 
v péči žádného podobného pacien-
ta. Vyplývá to z údajů, které na konci 
uplynulého týdne poskytl Večerníku 
Adam Knesl, tiskový mluvčí společ-
nosti AGEL, jenž spravuje všechna 
uvedená zdravotnická zařízení. 
Letní epidemie nemoci covid-19 
zatím vyvrcholila v  červenci, kdy 
například olomoucká fakultní ne-
mocnice nařídila návštěvníkům no-

sit respirátory. V závěru měsíce však 
opět začala zpomalovat a  v  těchto 
dnech spíše slábne. Za pátek 12. srp-
na přibylo v zemi 2 194 nových pří-
padů koronaviru, což je o 212 méně 
než před týdnem. V mezitýdenním 
srovnání se snížil i  počet hospitali-
zovaných s covidem, kterých je nyní 
po celé ČR 1 025. Počet pacientů ve 
vážném stavu se ale výrazně nemění, 
před víkendem jich bylo v nemocni-
cích 33. 

A  ještě jedna zajímavost. Ve středu 
10. srpna, tedy skoro po dvou a půl 
letech od vypuknutí epidemie ko-
ronaviru, byla překročena hranice 
4 milionů osob, která v Česku nemoc 
prodělala. U necelých tří set tisíc je po-
dezření, že se covidem nakazili opako-
vaně. Tyto hodnoty potvrzují oficiální 
čísla ministerstva zdravotnictví ČR. 
Podle odborníků je však číslo daleko 
vyšší, protože ne všechny případy jsou 
skutečně zaznamenány.    (mls, jaf)
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František JURA,

V  minulých dnech jsme na prostějov-
ském hřbitově slavnostně odhalili hrob 
generálmajora in memoriam Josefa 
Dudy. Statečný muž a voják má koneč-
ně důstojné místo posledního odpočin-
ku, které si za svou službu vlasti zaslou-
ží. Jsem rád, že na vybudování hrobu 
finančně přispělo i naše město. Přihlásili 
jsme se tím k odkazu Josefa Dudy, kte-
rý byl rozhodnutím zastupitelstva před 
dvěma lety také posmrtně jmenován 
čestným občanem města.
Josef Duda v  předválečném Českoslo-
vensku vychovával mladé letce, později 
se jako operační pilot účastnil bitvy 
o Francii a Velkou Británii během druhé 
světové války. Působil i jako spojenecký 
a štábní velitel. Po válce stanul v čele Vo-
jenského leteckého učiliště v Prostějově. 
Bohužel, poúnorový režim Josefa Dudu 
degradoval a propustil z armády. Hrdi-
na, který mohl být vzorem pro další ge-
nerace vojáků a letců, se za svého života 
nedočkal žádné rehabilitace ani omluvy. 
Snad se nám nyní podařilo tento stav 
alespoň částečně napravit.
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PROSTĚJOV Zapeklitá věc! 
Lidé se chtějí bavit, obzvláště 
po dvou letech zákazů v sou-
vislosti s pandemií covidu-19. 
Na druhé straně jsou zde tisí-
covky lidí, kteří chtějí mít klid 
a v noci se pořádně vyspat. 
Obyvatelé sídliště Hloučela 
a přilehlých ulic si už dlouho-
době stěžují na enormní noč-
ní hluk, který se line z několi-
ka provozoven občerstvení 
v biokoridoru Hloučela a také 
vedle severní obslužné ko-
munikace. Hudební produk-

ce v těchto provozov-
nách bezesporu ruší 
noční klid, navíc se 
hluk ozývá mnohdy 
i hluboko přes půlnoc. 
A lidé ze sídliště už ří-
kají: DOST! 19

NA VÁŠ NÁMÌT
pro Večerník 

Michal
KADLEC

EXKLUZIVNÍ
zpravodajství

Už zase!Už zase!
Opilec ve spodkách 

Ve městě pokřikoval na kolemjdoucí...
PROSTĚJOV To se hned tak 
nevidí! V  nevábných spodkách 
s  kalhotami staženými ke kot-
níkům popocházel či posedával 
uplynulý pátek v  Tylově ulici 
podnapilý šestapadesátiletý 
muž. Občany, kteří procházeli 
kolem něj, častoval vulgární-
mi nadávkami a  sprostě urážel. 
A  velmi nevybíravými slovy se 
pustil i do policistů, kteří ho při-
jeli umravnit. 
„V  pátek 12. srpna jsme vyjížděli 
na oznámení do prostějovské ulice 
Tylova, kde se měl nacházet opilý 
muž a  pokřikovat na kolemjdou-
cí. Po příjezdu policejní hlídky na 
msto tam skutečně seděl chlapík 
jen ve spodním prádle a s kalhoty 
staženými u  kotníků. Vzhledem 
k  tomu, že na výzvy opakovaně 
nereagoval, skončil v poutech,“ po-
psala událost poblíž centra města 
Miluše Zajícová, tisková mluvčí 

Krajského ředitelství policie Olo-
mouckého kraje a  dodala: „Muž 
byl přitom tak opilý, že ne-
byl schopen ani dechové 
zkoušky.“
Tu se podařilo zrealizo-
vat až na protialkoholní 
záchytné stanici v Olo-
mouci, kam policisté 
chlapíka odvezli. Lékaři 
mu naměřili 3,66 pro-
mile alkoholu v krvi! Až 
muž dokonale vystřízli-

ví, pokud v jeho životě takové chví-
le existují, čeká ho přestupkové 

řízení a nemalá pokuta. „Jeho 
jednání bylo kvalifikováno 

jako přestupek proti veřej-
nému pořádku,“ potvrdila 

Zajícová.     (ofr)



Fretka na výletě

Život v  zajetí nebavil malou fretku 
neznámého chovatele a  předminulý 
víkend se vydala na výlet do prostě-
jovských ulic. Ten však skončil v Olo-
moucké ulici, kde u vchodu jednoho 
z domů vyděsila jistou ženu. Ta oka-
mžitě volala na linku 156 a  nebohé 
zvířátko udala strážníkům. Ti fretku, 
která se pokoušela ukrýt v  chodbě 
domu, chytili a odvezli na služebnu. 
Protože se o ni nikdo nepřihlásil, od-
vezli ji následujícího dne ochráncům 
přírody do Ekocentra Iris. Bylo však 
evidentní, že fretce se zákrok strážníků 
příliš nezamlouval...

Tchýni vysvobodila 
snacha

Na tísňovou linku strážníků se v sobotu 
6. srpna obrátil jistý muž s tím, že odně-
kud slyší volání o pomoc. Strážníci na 
místě zjistili, že volání vychází z jednoho 
bytu v domě. Přes dveře se jim podařilo 
navázat hovor se ženou uvnitř. Ta uved-
la, že upadla a nemůže se sama zved-
nout. Na žádné zranění si ale seniorka 
nestěžovala. Strážníci nejprve přivolali 
na otevření bytu hasiče, v průběhu zá-
kroku se jim ale podařilo sehnat kontakt 
na snachu ženy, která se během chvilky 
dostavila s klíči. Své šestasedmdesátileté 
tchýni potom pomohla na nohy, lékař-
ské ošetření nebylo potřeba. I proto byla 
ponechána v péči právě své snachy.

Popíjeli u hřiště
Navzdory městské vyhlášce zakazující 
konzumaci alkoholu na určitých mís-
tech popíjeli předminulou sobotu 6. 
srpna tři prostějovští vagabundi (36, 
51 a 55) víno v těsné blízkosti dětské-
ho hřiště. Měli smůlu, že po osmnácté 
hodině prováděla hlídka Městské poli-
cie právě ve Fanderlíkově ulici kontro-
lu. Jakmile opilce strážníci spatřili, roz-
pitou dvoulitrovou lahev jim zabavili 
a současně jim sdělili, že se jejich počí-
náním bude zabývat příslušný správní 
orgán. O tom, že nachází na místě, kde 
je požívání alkoholických nápojů zaká-
záno, trojice údajně věděla...

Zamkla cizí kolo
Úsměvnou situaci zažila důchodkyně, 
která ve středu 10. srpna přijela na kole 
nakoupit do supermarketu v Okružní 
ulici. Žena si před obchodem do pro-
dejny kolo řádně zajistila lankovým 
zámkem. Když vyšla ven, odemkla jej, 
nákup dala do košíku a  chtěla odjet. 
Kolo se však zadrhlo a žena záhy zjis-
tila, že je zamčeno dalším, cizím zám-
kem. Obrátila se proto na prostějovské 
strážníky. Ti zjistili, že vedle kola ženy 
stojí další bicykl, který zajištěno zám-
kem není. V supermarketu proto ne-
chali vzniklou situaci vyhlásit. Po chvíli 
se na místo dostavila čtyřiasedmdesá-
tiletá žena, která uvedla, že se z roztrži-
tosti spletla a místo svého kola uzamkla 
kolo cizí. Starší žena se kolegyni cyk-
listce omluvila a promptně svůj zámek 
z jejího kola odstranila. Poté se v míru 
rozjely do svých domovů.

Kluci se nudili
V  nákupním vozíku se předminulou 
sobotu projížděli ulicí Tetín dva rozpus-
tilí školáci (9 a 10 roků), než je nějaký 
závistivý kolemjdoucí nahlásil strážní-
kům. Těm hoši řekli, že se o prázdni-
nách strašně nudí a když jim kamarád 
řekl o opuštěném vozíku, tak ho využili 
k ukrácení dlouhé chvíle. Strážníci dě-
tem vysvětlili nevhodnost jejich zábavy. 
Kluci pochopili případná nebezpečí 
a odešli si hrát na nedaleké hřiště.

168
WWW.VECERNIKPV.CZ 15. srpna 2022 52525KRIMI

Okradli školáka
Smutně skončila návštěva dět-
ského hřiště v ulici E. Králíka pro 
desetiletého školáka. Než se v úter-
ním podvečeru 9. srpna sklouzl na 
skluzavce a  postavil hrad z  písku, 
neznámí dva výrostci mu ukradli 
odložený batůžek. V něm měl dvě 
stokoruny, láhev s pitím a mobilní 
telefon. Škodu jeho matka, která 
věc oznámila policii, vyčíslila na 
5 050 korun.

Velký nákup bez 
placení

Na skutečně velký nákup vyrazili 
dva prostějovští vykukové ve věku 
54 a 20 let do supermarketu v ulici 
Újezd. Peníze však nechali doma. 
Strýc se synovcem důkladně pro-
jížděli všemi uličkami a  nákupní 
vozík plnili jak potravinami, tak 
spotřebním zbožím. Se 162 kusy 
nejrůznějších věcí nakonec vozík 
málem ani uvézt nemohli, platit se 
jim ovšem nechtělo. Aniž by jim 
nějak vadilo, že naproti obchodu 
je policejní ředitelství, rozhodli 
se prodejnu opustit bez placení. 
Neunikli ovšem bystrému oku os-
trahy obchodu. Ta jim v odchodu 
z  prodejny zabránila a  přivolala 
policisty, kteří na místě byli dříve, 
než se pohnula fronta u pokladen. 
Povedení příbuzní byli obviněni 
z krádeže, za kterou jim hrozí dva 
roky kriminálu. Nákup v  ceně 
12 200 korun byl vrácen do regálu.

Nepoctivý nálezce
Klíče od auta vytrousil předminu-
lou sobotu 6. srpna cestou z  par-
koviště ke svému domu majitel 
Mazdy 6 v Tylově ulici. Než to zjis-
til, našel klíče neznámý nepoctivý 
nálezce, pro kterého nebylo těžké 
najít mezi zaparkovanými auty to 
správné, k  němuž klíče pasovaly. 
Z vozu pak sebral mobilní telefon, 
elektronickou cigaretu a  žvýkací 
tabák. Škodu majitel, který je rád, 
že auto mu nálezce klíčů nechal, 
vyčíslil na pět tisíc korun.

Bez papírů, napitý
Doklady ke kontrole odmítl 
předložit řidič Škody Fabie, kon-
trolovaný policisty předminulou 
neděli 7. srpna v Olomoucké ulici. 
Jak se ukázalo, ani je předložit ne-
mohl, protože držitelem řidičské-
ho oprávnění není a  nikdy nebyl. 
Zato je ale milovníkem alkoholu. 
Při provedené dechové zkoušce 
mu policisté naměřili nejprve 0,58 
a při kontrolním měření 0,59 pro-
mile alkoholu v dechu. Nezodpo-
vědného řidiče teď čeká přestup-
kové řízení, kde mu hrozí tučná 
pokuta.

Špatný pohon
Odbočovací manévr k místní uby-
tovně nezvládl uplynulou středu 
10. srpna dopoledne čtyřiatřiceti-
letý cyklista v Kojetínské ulici. Ha-
varoval a při pádu se vážně zranil, 
takže musel být sanitkou převezen 
do nemocnice. Ještě před tím u něj 
ale byla provedena dechová zkouš-
ka, která ukázala, že muži koluje 
v krvi 2,55 promile alkoholu. Poli-
cistům, kteří nehodu vyšetřovali, 
řekl, že před jízdou do sebe natan-
koval palivo v podobě půllitru piva 
a tří deci vodky.

František OMASTA 
O tom, co jsou Bradáčovi zač, a že jde ze-
jména o vyhlášené bitkaře a narkomany, 
Večerník již několikrát informoval. Nej-
novější policejní zpráva proto nemůže 
být pro nikoho žádným velkým překva-
pením. Vyplývá z ní, že od začátku tohoto 
roku se bratři vloupali minimálně do pěti 
objektů v Prostějově a jednoho ve Ptení. 
„Do provozoven a soukromých objektů 
se dostali většinou násilím a  brali pře-
devším věci s nějakou hodnotou, které se 
daly následně zpeněžit a prodat,“ sdělila 
Miluše Zajícová, tisková mluvčí Krajské-
ho ředitelství policie Olomouckého 
kraje. „Peníze získané za odcizené věci si 
rozdělili a utratili. Kradli především elek-
troniku a  stavební nářadí. Rukama jim 
prošlo i jízdní kolo, krosová motorka, mo-
torové oleje, vzduchovky, rybářské pruty, 
lakovací pistole a další věci,“ prozradila.
Šetřením, dokumentováním okolností 
oznámených případů a  zajištěním dů-
kazních materiálů trestné činnosti bylo 
zřejmé, že podezřelou činnost mají na 
svědomí právě zmínění bratři s bohatou 
trestní minulostí. A tak na základě pře-
dem vydaného souhlasu státního zástup-

ce s jejich zadržením, skončili oba s pouty 
na rukou v budově prostějovského sou-
du. V doprovodu policistů byli převezeni 
na služebnu, kde s nimi byly provedeny 
potřebné a nezbytné úkony a noc pře-
čkali v cele. Následující den s nimi bylo 
zahájeno trestní stíhání.

Co nevzali,
 poškodili

Vysokou škodu způsobili podle policejní 
mluvčí i poškozením různých věcí a zaří-
zení v objektech. „Například v podzem-
ních garážích ve Francouzské ulici po-
ničili kamerový systém a ukradli z něho 
záznamové zařízení, v rodinném domě 
na jiné adrese se v garáži pokusili nastar-
tovat vozidlo značky Renault, což se jim 
ale nepodařilo. V  jiném objektu zase 
vniknuli do dvou aut, kde ve škodovce 
poškodili palubní desku a  z  Renaultu 
demontovali autorádio,“ popsala řádění 
bratrů Bradáčových Miluše Zajícová.

Nezávislý

Další tři krádeže má na svědomí sám 
starší z bratrů. Dopustil se jich v pane-
lovém domě na Sídlišti Svobody, kde 
bydlel. „Že okrádá své sousedy, tak s tím 
si těžkou hlavu nedělal. Dvakrát vnikl 
do cizího sklepa, odkud odnesl nářadí 
a televizor, a v jednom případě vnikl do 
společného skladu za použití klíče, který 
měl k dispozici každý nájemce, a odci-
zil tam porcelánové nádobí a vysavač,“ 
uvedla dále mluvčí krajských policistů 
s tím, že celková škoda na odcizených vě-
cech ve všech případech byla předběžně 
vyčíslena na necelých 180 000 Kč a na 
poškození necelých 60 000 Kč.

Třetí zadržený muž, který na rozdíl od 
jeho pokrevně spřízněných spolupacha-
telů se ze všech akcí účastnil jen jedné, 
kdy s  mladším z  bratrů Bradáčových 
společně v  lednu tohoto roku přelezli 

plot a vnikli do areálu firmy v Kostelec-
ké ulici. „Po vypáčení okna se dostali do 
kanceláře, odkud odcizili stolní počítač 
s  příslušenstvím, starožitné laboratorní 
váhy a další věci. Tomuto muži hrozí „jen 
mírnější“ trest do dvou roků odnětí svo-
body. „Obvinění mu bylo sděleno pro 
dva trestné činy, a to krádež a poškození 

cizí věci. Poté se již společných nájezdů 
na různé objekty neúčastnil,“ upřesnila 
Zajícová. Zato sourozencům Bradáčo-
vým hrozí vhledem k  trestní minulosti 
a  ke škodě, jež způsobili a  která činí 
zhruba čtvrt milionu korun, až pětileté 
tresty. Mladší z bratrů byl po objasnění 
další majetkové trestné činnosti navíc 
obviněn ještě z  jiných dvou trestných 
činů a to neoprávněné užívání cizí věci 
ve stadiu pokusu a porušování domovní 
svobody. Celkem mi tedy na svědomí 
čtyři trestné činy,“ shrnula tisková mluv-
čí. Michal Bradáč byl navíc obviněn 
z nedovoleného ozbrojování, protože 
u něj policisté při domovní prohlídce 
v místě svého dřívějšího bydliště našli 
56 nábojů, které dle své výpovědi někde 
našel a přinesl domů, i když není a nikdy 
nebyl držitelem zbrojního průkazu.

Poté, co policisté sourozence Bra-
dáčovy obvinili z  několika trestných 
činů, podal vyšetřovatel návrh na 
uvalení vazby, který státní zástupce 

akceptoval a  podpořil. Soud však 
k  velkému překvapení všech vazbu 
neuvalil a  nenapravitelné recidivisty 
nechal na svobodě! „Jak je již bylo 
uvedeno, oba bratři jsou uživatelé ná-
vykových látek, mají za sebou bohaté 
zkušenosti s  protiprávním jednáním 
a  byli za ně v  minulosti odsouzeni 
i k trestu odnětí svobody. Po zahájení 
trestního stíhání a  sdělení obvinění 
jsme proto na Okresní státní zastu-
pitelství v  Prostějově dali podnět 
k podání návrhu na vzetí obou obvi-
něných do vazby, který státní zástup-
ce akceptoval, ale soud rozhodl jinak 
a trestní stíhání obviněných je vedeno 
na svobodě,“ potvrdila Miluše Zajíco-
vá informaci, nad níž normální člověk 
může jen zakroutit hlavou. „Dva z ob-
viněných s  policisty spolupracovali 
a k trestné činnosti se doznali.  Část 
odcizených věcí byla v průběhu pro-
věřování zajištěna a následně vrácena 
poškozeným,“ dodala závěrem ale-
spoň trochu pozitivní zprávu tisková 
mluvčí Krajského ředitelství policie 
Olomouckého kraje.

PROSTĚJOV Tohle je hodně své-
rázný chlapík. Se svými dlouhými 
vlasy a fousy by si klidně mohl 
střihnout některou z postav „hi-
písáckého“ muzikálu Hair či do-
konce hlavní roli v populárním 
Jesus Christ Superstar. Ostatně 
právě letos v prosinci pan Jan 
z Prostějova oslaví „Kristova léta“. 
Navzdory tomu je dlouhodobě 
nezaměstnaný, přičemž jej živí 
jeho maminka, se kterou žije na 
prostějovském sídlišti Hloučela. 
Ve svém volném čase experi-
mentuje s nejrůznějšími droga-
mi, kvůli nimž minulé úterý skon-
čil před prostějovským soudem. 
A Večerník byl u toho! 

pro Večerník

EXKLUZIVNÍ
reportáž

MartinMartin ZAORAL ZAORAL
Pana Jana loni v  listopadu zastavila po-
licejní hlídka. Stalo se tak u garáží v ulici 

Wolfova, která vede v  prostoru za pro-
stějovským místním nádraží. U  sebe 
měl v  tu chvíli 19 kusů lysohlávek, 
trochu marihuany a  také jednu in-
jekční stříkačku se zbytky pervitinu. 
Přechovávat u  sebe větší množství 
psychedelických hub je v  rozporu 
s mezinárodním právem. Přestože po-
dobné případy u soudu obvykle nekončí, 
pan Jan před něj nakonec putoval. Svoji 
roli v tom mohl sehrát fakt, že před čtyřmi 
roky byl odsouzen za řízení pod vlivem 
návykových látek, a možná i to, že muž 
stejného jména má na svém faceboo-
kovém profilu vlajku s hákovým křížem 
tvořeným žlutými hvězdami.  

Hipík Hipík 
z „mama hotelu“z „mama hotelu“

Muž, jenž sám o  sobě prohlašoval, že 
je nadprůměrně inteligentní, se vyučil 
v oboru obráběč kovů. Přesto se i v po-
kročilém věku stále nechává živit svojí 
maminkou. Ta za něj mimo jiné musí pla-
tit i sociální a zdravotní pojištění.Nejenže 
je pan Jan dlouhodobě zaměstnaný, 
navíc není veden ani úřadu práce a ne-
pobírá ani žádné sociální dávky. „Ži-

vím se tím, že těžím bitcoiny. Moc toho 
ale nevydělám, protože mám jen jeden 
počítač. Práci jsem si pokoušel najít, ale 
nic mi nevyhovuje.Cožpak by vám stálo 
za to stát u soustruhu za pětadvacet tisíc 
korun měsíčně?“ reagoval obžalovaný na 
otázku soudkyně po zdroji svých příjmů. 
Se svou maminkou však má dle svých 
slov dobré vztahy. „Doma nakupuju 
a uklízím,“ dušoval se. 
U soudu Jan celkem bez okolků při-
znal vinu, a tak nakonec odcházel se 
„symbolickým“ trestem dvou měsíců 
podmíněně odloženým na jeden rok.
Jako polehčující okolnost posloužilo to, 
že množství drog, které u  něj policisté 
objevili, bylo opravdu malé a téměř jistě 
sloužilo pouze pro jeho vlastní potřebu. 
Ostatně on sám něco takového nepopí-
ral. „Marihuanu kouřím běžně, houby 

využívám ke svému seberozvoji, pervitin 
pak proto, abych po lysohlávkách neu-
snul,“ nastínil způsob trávení svého vol-
ného času. 

Státní zástupce se přikláněl k  možnosti 
uložení peněžitého trestu v řádu zhruba 
5 000 korun. To by pro obžalovaného 
mělo tu výhodu, že po zaplacení by měl 
čistý trestní rejstřík. Z dalšího dokazování 
však vyplynulo, že v tomto případě něco 
takového není možné. „Ukázalo se, že 
obžalovaný je ve svých příjmech zcela od-
kázán na matku, nebylo by tedy vhodné 
vyžadovat úhradu po ní,“ vysvětlila volbu 
druhu trestu soudkyně Ivona Otrubová. 
Rozsudek je již pravomocný.  

Známí bitkaři skončili s železnými 
náramky na rukou, na vazbu to 

ale nakonec nestačilo...
PROSTĚJOV Jak již Večerník 
jako první prozradil v minulém 
vydání, bratři Bradáčové byli 
zatčeni. Jeden z nich dokonce 
přímo v  budově Okresního 
soudu v Prostějově! Paradoxně 
po líčení, z něhož mohl odejít 
na svobodu. Jenže na krku to-
ho má pětadvacetiletý Pavel 
i  jeho o  sedm let starší bratr 
Michal mnohem více. Minulé 
pondělí zveřejnila Policie České 
republiky – KŘP Olomouckého 
kraje tiskovou zprávu, v níž celý 
případ podrobně popisuje. Ze 
série vloupání byli v minulých 
dnech obviněni hned tři muži 
z Prostějova. Jak dopadli? 
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Kdo z nás by neměl rád psy? Mnozí nějakého čtyřnohého miláčka doma mají, a tak jen mohou potvrdit, že se nejspíš stal nerozlučným členem domácnosti, bez kterého si snad už ani nedovedou představit domácí pohodu. 
Vždyť právě věrní a oddaní chlupáči nepochybně patří k našim nejlepším a nejmilejším přátelům. Pokud si vyberete pejska z útulku a jste zdaleka, prosíme, ověřte si telefonicky, zda pejsek již nebyl vydán. 

Ušetříte si tím cestu, ale i případné zklamání.
Informace a  odchyt psů na tel.: 606 855 797  nebo při osobní návštěvě na adrese VOŘÍŠEK - ÚTULEK PRO PSY, SAMOTA 133, 798 58 ČECHY POD KOSÍŘEM. Vedoucím útulku je 

Ing. et Bc. Leopold Dostál.

TEREZKA   MAX     APOLO     BELUŠKA    

Natálie KOUCKÁ
8. 8. 2022 | 50 cm | 4,00 kg

Brodek u Prostějova

Sofie ŠÁLKOVÁ
8. 8. 2022 | 50 cm | 3,15 kg

Lešany

Monika DOSTÁLOVÁ
5. 8. 2022 | 52 cm | 4,05 kg

Prostějov

Eliška ZÁHOROVSKÁ
7. 8. 2022 | 51 cm | 3,70 kg

Slatinky

BLAHOPØEJEME!!!
Všem novorozeňátkům a jejich pyšným 
rodičům přeje PROSTĚJOVSKÝ Večerník 

život provázený klidem, zdravím a jen těmi 
nejradostnějšími událostmi. 

Vítejte  na  světě,  děťátka!

Posílejte svá miminka
VÁŽENÍ RODIČE,

Fotografie narozených miminek pořizujeme každou 
středu v porodnici Nemocnice Prostějov. Pokud již 
miminko na pokoji nezastihneme a  máte zájem, 
aby snímek miminka byl zveřejněn na  této straně 
Večerníku v rámci rubriky „Vítejte na světě“, zašlete 
fotografii na adresu miminka@vecernikpv.cz a do-
dejte k tomu údaje: jméno a příjmení miminka, da-
tum narození, výška a váha při narození a také adre-
su bydliště, na kterou vám pak zašleme jako dárek 
graficky redakčně zpracovaný obrázek. 

Děkujeme! 
 Redakce 
 PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku

Vítejte na svìtì galerie miminek na www.vecernikpv.cz

Tobiáš SEDLÁČEK
8. 8. 2022 | 50 cm | 2,60 kg 

Prostějov

Z Z NENEMMOCNICE ...OCNICE ...

PROSTĚJOV (Adam Knesl, 
tiskový mluvčí společnosti Agel) 
Celou škálu nových přístrojů 
nakoupila Nemocnice AGEL 
Prostějov pro své interní oddě-
lení, které zajišťuje pacientům 
péči ve všech specializacích in-
terního lékařství. K  vyšetřování 
i léčbě pacientů nyní na oddělení 
slouží nové echokardiografické 
přístroje, telemetry, nová moni-
torovací zařízení i  nové postele. 
Od rozsáhlé investice si nemoc-
nice slibuje přesnější a snazší di-
agnostiku i kvalitnější léčbu.
Hlavní novinkou na interním od-
dělení je dvojice nových echokar-
diografických přístrojů, z  nichž 
jeden je mobilní a slouží k vyšet-
ření pacientů, které nelze nikam 
převážet, a  druhý stacionární, na 
kterém se provádějí podrobná vy-
šetření srdce. 
„Nové echokardiografické přístro-
je využijeme při diagnostice obtíží 
srdce a cév, k jícnové echokardio-
grafii a  orientačně i  pro vyšetření 
vnitřních orgánů břicha. Výho-
dou tohoto vybavení je především 
možnost rychlého uvedení do pro-
vozu, nesrovnatelně vyšší kvalita 
obrazu, přesnost, a s ní související 
i vyšší bezpečnost při prováděných 
výkonech,“ vysvětluje Miloslav 
Špaček, primář interního oddělení 
Nemocnice AGEL Prostějov.
Interní oddělení přitom v nemocni-
ci není jediné, které nové echokardi-
ografické přístroje získalo. Aktuálně 
jich nemocnice zakoupila celkem 
12, a to i pro oddělení chirurgie, trau-
matologie, ortopedie či ARO.
Další přístrojovou novinkou 
na interním oddělení jsou pak 
nové telemetry, tedy přístroje 
monitorující tep, kterých od-
dělení získalo hned 8, a  má tak 
nyní celkově pro pacienty dis-

pozici 16 kusů těchto přístrojů. 
K  jednodušší ošetřovatelské péči, 
ale i k celkovému pohodlí pacien-
tů, pak dopomáhají nová lůžka, 
kterých oddělení získalo celkem 
25, z  toho 6 na oddělení JIP, kde 
byly k  postelím zároveň pořízeny 
i  aktivní antidekubitní matrace 
a ke každému lůžku JIP 4 lineární 
dávkovače a 4 dávkovače na infúze. 
„K  monitorování pacientů na šes-
tilůžkové jednotce intenzivní péče 
jsme navíc zakoupili kompletní 

monitorovací vybavení zahrnující 
bed side monitory a  centrálu na 
pracovně zdravotníků. Výhodou 
celé sestavy je kromě nepřetržitého 
dohledu nad vitálními funkcemi 
(tep, rytmus, krevní tlak, invazivní 
měření tlaků, saturace kyslíku, de-
chová frekvence) také velký displej 
umožňující dobrou orientaci i v kri-
zové situaci nebo vylepšený systém 
detekce arytmií, a  navíc v  přípa-
dě potřeby možnost monitorace 
EEG,“ uzavírá Špaček.22
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➢ ze strany 3
PROSTĚJOV Večerník může po-
tvrdit, že situace ohledně rušení 
nočního klidu je v  této lokalitě 
neúnosná, obzvláště pravidelně 
v pátek a sobotu. Prostějovští radní 
obdrželi v  minulých dnech dopis, 
v němž za občany sídliště Hloučela 
požadují Bohuslav Machaň s  On-
dřejem Vahalíkem okamžitý zákaz 
hudební produkce po jedenadvacá-
té hodině ve všech zařízeních s ven-
kovním posezením v  oblasti leso-
parku Hloučela a přilehlých sídlišť. 
Problémem však je, že zastupi-
telstvo před začátkem léta těmto 

provozovnám schválilo výjimku 
z  vyhlášky o  rušení nočního klidu 
a povolilo hudební produkce až do 
půlnoci!  
„Žijeme v obytném areálu na Lukách, 
zde žijí senioři i rodiny s malými dětmi. 
Až třikrát týdně musíme přetrpět řev 
ze dvou a  více takzvaných restaurací 
Cavalo, Mařík nebo Abrahámek a rov-
něž na ulici Dvorská. Tyto produkce 
nám znemožňují spát při otevřeném 
okně, kdy je v noci minimálně potře-
ba otevřená ventilace. Tyto takzvané 
produkce trvají nezřídka do půlnoci 
i  přes půlnoc,“ popsal současnou si-
tuaci Bohuslav Machaň, který společ-
ně s  Ondřejem Vahalíkem požaduje 

po radních okamžité řešení a  zákaz 
hudební produkce po 21.00 hodin. 
„Důrazně žádáme magistrát, aby 
zakázala rušení občanů tímto nesku-
tečným kraválem a  umožnila nám 
klidný spánek u  otevřeného okna. 
Máme se snad bránit tak, že bude-
me opakovaně žádat policejní zásah 
proti rušení nočního klidu? Situace 
se výrazně zhoršila letos, kdy snad 
všichni dohánějí deficit z  minulého 
roku. Zkuste se tři dny během týdne 
nevyspat kvůli kraválu, který takzvané 
zábavní podniky produkují. Opravdu 
nás zajímá, kdo to povolil! Uvědomil 
si ten dotyčný, co způsobuje lidem 
za peklo?“ ptají se společně Bohu-

slav Machaň s  Ondřejem Vahalíkem. 
Na poslední tiskové konferenci 
po jednání rady města se Večerník 
prostějovských konšelů zeptal, co 
s  tímto problémem hodlají dělat?
„Ano, stížnost a  požadavek zmíně-
ných pánů jsme obdrželi a  v  těchto 
chvílích naše právní oddělení zpraco-
vává odpověď i vhodné možnosti, jak 
celý problém řešit. Chápu, že občané 
jsou nespokojeni a potřebují mít klid. 
Situaci důkladně prozkoumáme a ur-
čitě ji budeme chtít vyřešit. Ano, po-
kud vím, zmiňované provozovny po-
žádaly o výjimku z vyhlášky v podobě 
posunutí provozní doby do půlnoci 
a bylo jim vyhověno,“ zopakovala zná-

mé skutečnosti primátor Prostějova 
František Jura (ANO 2011). 
Večerník, jehož jeden z  redaktorů 
bydlí poblíž zmíněné lokality, může 
ale potvrdit, že hudební produkce 
se v  jednotlivých provozovnách 
prodlužuje hodně přes půlnoc!
„Tak na to se podívám. Pokud to tak 
skutečně je, je to nepřijatelné. Budu 
o tom jednat s ředitelem městské po-
licie a  zajistíme okamžitou nápravu,“ 
dodal první muž Prostějova. 
Ovšem o tom, že by zastupitelé zrušili 
časovou výjimku provozovnám v bio-
koridoru Hloučela a  jeho okolí, řeč 
nepadla...  (mik)

Jak je to s rušením nočního klidu 
dle vyhlášky statutárního města? 

Čtěte na www.vecernikpv.cz!

 Co se vám vybaví, když se řekne 
„dobrovolní hasiči“?
„Především moje mládí. Strávil jsem ve 
Sboru dobrovolných hasičů v  Hrub-
čicích, kde jsem vyrůstal, zhruba de-
set let. Vstoupil jsem k nim ještě před 
vojnou a vydržel ve sboru až do svého 
odstěhování z obce. Docela dost jsme 
cvičili a  účastnili jsme se mnoha zá-

vodů, ve kterých jsme měřili své síly 
a  schopnosti s  kolegy z  jiných obcí. 
Proto moc dobře vím, jaká je to dřina, 
a mám úctu ke každému, kdo se tomu 
věnuje. Jinak jsou samozřejmě hasiči 
na řadě míst důležitými hybateli míst-
ního dění. Prostějov je velké město, 
ale například v malých obcích už těch 
nadšenců ochotných něco organizovat 
a pomáhat místní komunitě příliš mno-
ho není. A  mezi těmi nejlepšími jsou 
zpravidla hasiči, sokoli a fotbalisti. Vše 
navíc dělají ve svém volném čase. Moh-
li by se věnovat svým rodinám nebo 
koníčkům a oni místo toho dřou a jsou 
připraveni kdykoliv pomoci druhým.“

 Jak se k  dobrovolným hasičům 
staví město Prostějov?
„V  posledních letech určitě velmi 
vstřícně. Například ve Vrahovicích 
jsme přispěli na zbrojnici a na hasičské 
auto. V Domamyslicích jsme podpo-
řili klubovnu pro mladé hasiče. A při-
pravujeme také rekonstrukce zbrojnic 
v Žešově a Krasicích. Na tyto účely šlo 
opravdu hodně peněz a další hodláme 
investovat v  nadcházejícím období. 
Chceme, aby měli dobrovolní hasiči 
důstojné podmínky pro svou přípra-
vu, aby mohli nabírat nové mladé čle-
ny a nic důležitého jim nechybělo.“

 Jak se díváte na práci profesi-
onálních hasičů, kterým přibývá 
práce v souvislosti s požáry vyvola-
nými suchem?
„Jsem v  dlouhodobém pravidelném 
kontaktu se všemi řediteli složek in-
tegrovaného záchranného systému. 
Scházíme se každý měsíc, vzájemně se 
informujeme o všem důležitém a vy-
cházíme si vstříc. Proto mám o jejich 
velmi nároční práci poměrně detailní 
zprávy. Záběry z  posledních týdnů 
z velkého požáru v Českém Švýcarsku 

byly opravdu děsivé. Vím, že na po-
moc spěchali i hasiči z našeho regionu. 
Na místě zasahovalo přes sto profesi-
onálních hasičů z Olomouckého kraje 
a  kolem padesáti dobrovolných. Do 
Čech odjely například jednotky z Ol-
šan a z Brodku u Prostějova, já osob-
ně jsem vydal povolení s  nasazením 
našich hasičů z Vrahovic, pokud by je 

jejich kolegové na místě potřebovali, 
což se nakonec nestalo. Všichni, profe-
sionálové i dobrovolní hasiči, jsou pro 
mě novodobí hrdinové.“

 Jak vidíte budoucnost profesio-
nálního hasičského sboru v Prostě-
jově?
„Město dlouhodobě podporuje 
myšlenku výstavby nového sídla 

v  lokalitě za Brněnsku ulicí. Mění-
me kvůli tomu územní plán, jsme 
připraveni pomoci s  pozemky. Při-
spěli jsme i na příslušnou dokumen-
taci. A v neposlední řadě usilujeme 
o napojení této lokality na dálnici ve 
směru na Olomouc, aby měli hasiči 
volnou cestu při výjezdech do celé-
ho regionu.“

odstranění drobných nedodělků, kte-
ré mohou sice oku občanů uniknout, 
ale na které jsme poukázali,“ odpově-
děl Jiří Rozehnal. 
Nejnákladnější investicí za po-
sledních 5 roků byla již zmíněná 
rekonstrukce koupaliště za 75 
milionů korun a za zmínku určitě 
stojí i  letošní první etapa revitali-
zace Sídliště Svornosti v  hodnotě 
zhruba 30 milionů korun. Přízeň 
vedení magistrátu k  této příměstské 
části samozřejmě těší také samotné-
ho náměstka primátora, který sám ve 
Vrahovicích žije. „Mám vždy dobrý 
pocit z  kvalitně odvedené práce po 
celém městě. Objektivně řečeno jsou 
Vrahovice z hlediska počtu obyvatel 
největší městskou částí a  z  hlediska 
rozvoje bydlení jsou zde ještě určité 
možnosti,“ objasňuje Rozehnal, kte-
rý se vyjádřil i  k  nedávným stížnos-
tem jednoho občana, který naprosto 
scestně požadoval odtržení Vrahovic 
od Prostějova. „Než jsem se přestě-
hoval do Vrahovic, bydlel jsem na 
Sídlišti Svobody a v Dolní ulici. Jsem 
hrdý na to, že bydlím v  Prostějově 
a  že máme pěkné město jako celek. 
A za patnáct let, co bydlím ve Vraho-
vicích, jsem zaznamenal pár návrhů 
na odtržení Vrahovic, naposledy od 
jednoho občana ze Sídliště Svornos-
ti. Nicméně když hovořím s dalšími 
lidmi, kteří zde žijí, tak tuto myšlen-
ku zavrhují a já samozřejmě také,“
uzavřel toto téma Jiří Rozehnal. 
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V posledních pěti letech se nejvíce 

investovalo do Vrahovic

„„Haasičči jsoou nnovoodoobí hhrdinovvé,“
vzdává hold prostějovský primátor
František Jura
PROSTĚJOV Česká republika v létě zažívá největší požár v novo-
dobé historii. Hasiči z celé země odvedli neuvěřitelnou práci v boji 
s ohněm v Českém Švýcarsku a jsou připraveni pomáhat i na dal-
ších místech. Město Prostějov v posledních letech hodně podpo-
ruje dobrovolné hasiče a spolupracuje i s profesionálním sborem. 
Večerník proto zajímalo, jaký názor na hasiče má prostějovský pri-
mátor František Jura (ANO 2011).

PROSTĚJOV Po měsíci nejrůzněj-
ších jednáních je rozhodnuto. Oblí-
benou pochoutku z pizzerie Poho-
da v Tylově ulici si už nikdy nedáte. 
Podnik, který změnil loni na pod-
zim majitele, definitivně skončil. 
Stály za tím zejména personální 
problémy, někdejší majitel z  nich 
viní především jednoho z bývalých 
zaměstnanců... 

Martin ZAORA L
Pizza Pohoda v  Tylově ulici otevřela 
11. ledna 2011. Podle vzpomínek je-
jího zakladatele byla první prodaná 
pizza slaninová. Začátkem letošního 
července byl provoz podniku po bez-
mála jedenácti letech přerušen. Tepr-
ve nyní je jasné, že se její prostějovská 
historie definitivně uzavřela. 
„Jisté rčení praví: ‚stres vzniká tehdy, 
když mozek nedovolí tělu kopnout 
do zadku někoho, kdo si to zaslouží.‘ 
A vězte, že jsem byl už velmi vystreso-
vaný, a proto jsem firmu po jedenácti 
letech prodal. Tento stres převzal ně-
kdo jiný v plné dávce. Pizzerie putuje 
jinam a  po tom, co se dělo v  tomto 

roce, jsem nedal souhlas ani k  názvu 
Pohoda. Nechci, aby ještě víc utrpěla 
její dlouhá tradice,“ vysvětlil Jaroslav 
Nehera, který byl majitelem podniku 
od jeho začátku až do konce loňského 
října. 
Za koncem pizzerie očividně stály 
personální problémy. „Jeden z  dlou-
holetých zaměstnanců se choval ke 
kolegyním a  ženám nejen na praco-
višti jako dobytek. Doporučil jsem 

jim několikrát, ať na něj podají trest-
ní oznámení. Chci jen upozornit, že 
tento člověk coby řidič nikdy neměl 
s  kvalitou naší pizzy nic společného. 
Za těch pět let, co byl zaměstnancem 
pizzerie, kvůli němu odešlo hned ně-
kolik lidí,“ ohlédl se za rozpadem ko-
lektivu pizzerie Jaroslav Nehera, který 
na úplný závěr všem věrným i občas-
ným zákazníkům pizzerie Pohoda za 
přízeň poděkoval.

Pozor,Za rozpadem kolektivu 
padá omítka! padá omítka! 
PROSTĚJOVPROSTĚJOV S  nepříjemným zážit- S  nepříjemným zážit-
kem se mohou v  těchto dnech setkat kem se mohou v  těchto dnech setkat 
chodci na Poděbradově náměstí v Pro-chodci na Poděbradově náměstí v Pro-
stějově. Tedy pokud půjdou v  těsné stějově. Tedy pokud půjdou v  těsné 
blízkosti budovy hlavní pošty. Před pár blízkosti budovy hlavní pošty. Před pár 
dny zde totiž odpadl z historické budo-dny zde totiž odpadl z historické budo-
vy kus zdiva, zřejmě štukové výzdoby vy kus zdiva, zřejmě štukové výzdoby 
z  úrovně druhého patra. Ulomené z  úrovně druhého patra. Ulomené 
zdivo spadlo na chodník v  těsné blíz-zdivo spadlo na chodník v  těsné blíz-
kosti přechodu pro chodce v Palackého kosti přechodu pro chodce v Palackého 
ulici. Některé kousky měly v průměru ulici. Některé kousky měly v průměru 
centimetry. Při dopadu tak mohly oko-centimetry. Při dopadu tak mohly oko-
lojdoucí i poranit, což se dle Večerníku lojdoucí i poranit, což se dle Večerníku 
naštěstí prozatím nestalo.naštěstí prozatím nestalo.
Problém s padajícím zdivem není v přípa-
dě České pošty ničím novým. „Řešíme 
problém průběžně s  majitelem budovy. 
Vždy když přijde vyrozumění, aktivně rea-
gujeme. Pokud se k nám taková informace 
dostane, kontaktujeme ředitelství,“ nechal 
se slyšet František Jura (ANO 2011), pri-
mátor statutárního města Prostějov. „V to-
mhle směru se snažíme být zodpovědní. 
A pravidelně tuto věc řešíme,“ ujistil. 
Už v průběhu uplynulých let se začalo 
zdivo na poště drolit. „Opadávání omít-
ky na vámi uvedené pobočce je řešeno 
dílčími opravami fasády,“ uvedl za Českou 
poštu její mluvčí Ivo Dosoudil. Nebezpečí 

pro chodce chce nyní podnik předcházet. 
„Aktuální problém je v řešení a v průběhu 
několika dnů bude rozhodnuto, jakým 
způsobem bude zajištěna bezpečnost 
chodců v okolí budovy. Kompletní rekon-
strukce pláště budovy prozatím vzhledem 
k  finanční náročnosti naplánovaná není,“ 
přidal exkluzivně pro Večerník. 
S pády zdiva do ulice mají města na Hané 
zkušenosti. Před pár lety se v Kralické uli-
ci ulomil kus římsy na projíždějící auto. 
V  Olomouci pak došlo před jedenácti 
lety k případu, kdy v centru města spadla 
přímo část čelní zdi historické budovy. Pa-
dající zdivo tehdy zabilo okolo procházející 
seniorku.   (sob)

zjistili jsme

pro Večerník
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Zbyteènì vyhozené peníze
To opravdu myslí vážně? Přečetl 
jsem si článek o tom, že prostějov-
ští radní plánují výsadbu jakéhosi 
lesa nebo vlastně zeleného pásu od 
azylového domu až po rybník v Že-
šově. Páni, za deset milionů korun! 
Vůbec nechápu smysl této investice 
a považuji to za naprosto vyhozené 
peníze. Obzvláště v této době, kdy 
i  město musí počítat s  enormním 

nárůstem cen za energie, staveb-
ního materiálu a  podobně. A  to 
nemluvím o tom, že nás čeká zase 
těžké covidové období, kdy radnice 
bude muset podpořit spoustu or-
ganizací, spolků a zřejmě i živnost-
níků. Proč tedy zrovna teď je nutné 
vysazovat nějaký biokoridor a ještě 
k tomu za tak hříšné peníze? 
 Pavel Smolka, Prostějov 

Bral bych tady radar
Chápu, že radary na měření rych-
losti nemohou být všude, ale rád 
bych se přimluvil za to, aby ale-
spoň na pár hodin denně měřila 
policie rychlost vozidel i  u  nás 
v Okružní ulici. Mám tím na mysli 
úsek mezi Brněnskou a  Určickou 
ulicí. To si nedovedete představit, 
jak se na této silnici řidiči chovají 
a  jak jezdí v  místě, kde je povole-

na pouhá „padesátka“. Přitom se 
zde pohybuje spousta dětí a  přes 
silnici často přechází chodci, kteří 
bydlí v nově vybudovaných nemo-
vitostech na druhé straně ulice. 
Desítky aut denně tady jezdí jako 
po závodní dráze a obzvlášť ve ve-
černích hodinách. Ten radar by se 
tady opravdu hodil. 

Jindřich Šíma, Prostějov 

Nepøíjemná setkání
Chodím často se svými vnoučaty do 
Kolářových sadů, kde je celkem pěkné 
dětské hřiště a také nové občerstvení. 
Často tu strávíme velice příjemná od-
poledne. Až na to, že skoro pokaždé 
natrefíme na skupinky bezdomovců, 
kteří vysedávají na přilehlých lavič-
kách, popíjejí alkohol a setkání s nimi, 
pokud jste nuceni projít těsně okolo 

nich, jsou velice nepříjemná. Často 
tito lidé po vás žebrají peníze, cigare-
ty nebo alkohol. Já jsem s nimi hotova 
hned a odkážu je do patřičných mezí, 
ale moje dvě malá vnoučata z  těchto 
lidí mají strach a  nechtějí do parku 
už chodit. To se opravdu proti těmto 
často opilým bezdomovcům nedá nic 
dělat?  Růžena Navrátilová, Prostějov 

Naprosto nechápu, co soukromý 
majitel zamýšlí s bývalým fotbalo-
vým stadionem ve Sportovní uli-
ci! Proč ho neprodá městu, které 
by zde bylo schopné postavit něco 
smysluplného? Z  jakého důvodu 
se pan Pořízka tohoto majetku 
drží, když ho stejně nechá chátrat 
a  stadion doslova okupují bezdo-

movci, kteří ho dále ničí? Podle 
platného územního plánu zde 
stejně nemůže být nic jiného než 
sportoviště, takže z  komerčního 
hlediska je tento pozemek vlast-
ně bezcenný. Snad už brzy dojde 
k  nějaké dohodě a  majitelem se 
stane město. 
 Petr Nadymáček, Prostějov 
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S rpen 1912 byl důležitý pro histo-
rii plumlovské přehrady. Stavbu 

tehdy započal Ing. Dr. Karel Navrátil, 
vrchní zemský stavební rada. Bylo vy-
bráno nejvhodnější místo a za rok se 
skutečně začalo se zřizováním ochran-
né hráze ve stichovském rybníku, 
aby se mohly stavět hlavní hráze. Pro 
materiál bylo využito vhodného geo-
logického složení, hráz sama stojí na 
diluviálním a aluviálním štěrku a  jílu. 
Je vysoká 17 m, její délka je prý stej-
ná jako u pražského Karlova mostu 
465 metrů, základna hráze je široká 
70 metrů a její koruna 6 metrů. Ob-
sah nádrže pro střední přepad je asi 
2 miliony metrů krychlových (na 
kótě 271). Maximální množství vody 
po kótu 278 je 5 600 000 metrů krych-
lových a zaplavená plocha má pak roz-
lohu 65 hektarů. Mezi zaměstnaným 
dělnictvem byli většinou Italové, proto 
se lomu nad Zlechovským rybníkem 
říká „talijánská skála“.

Z a  zmínku stojí vzpomínky žen, 
pamětnic stavby. Italští dělníci, 

kteří tam lámali kámen, byli mladí, vět-
šinou dobře urostlí, opálení, tmavovla-
sí a hezcí hoši. Líbili se děvčatům a ta 
za nimi chodila ze širokého okolí. V té 

době rostla u  náhonu před stichov-
ským dvorem rostlina, Jalovec chvojka 
(Juniperus sabina), jejíž odvar způso-
boval samovolný potrat. Rostlina byla 
stále lámána, až úplně vymizela. Úplný 
konec stavby připadá na rok 1933.

S rpen 1952 zaznamenal poslední 
vydání časopisu Prostějovský 

tiskař, dále výstavy prací Zdeňky Brau-
nerové a Heleny Emingerové v muzeu. 
Zdenka či Zdeňka Braunerová, po-
křtěna jako Zdislava Rosalia Augusta 
(9. dubna 1858, Praha – 23. května 
1934, Praha, byla česká malířka konce 
19. a  první třetiny 20. století, známá 
také jako autorka grafických úprav 
publikací, autorka statí o  soudobých 
umělcích a organizátorka uměleckého 
života. Byla patronkou několika čes-
kých umělců, jako byl Antonín Chit-
tussi, Vilém Mrštík, Julius Zeyer, Miloš 
Marten, Joža Uprka, František Bílek 
nebo Jan Zrzavý. Helena Emingerová 
(17. srpna 1858, Praha-Nové Město – 
4. srpna 1943, Praha) byla ilustrátorka, 
grafička a malířka, její pseudonym byl 
A. Holanová. Při MNV byl ustaven 
výbor žen a  jeho předsedkyní se 
stala Anna Berezová. A pokračovaly 
soudní procesy v rámci zatočení se 

„škůdcovským reformismem pra-
vičáckých sociálních demokratů, 
kteří postupovali záměrně proti ná-
rodním podnikům při začleňování 
bývalých soukromých živnostníků“.
Létaly drakonické tresty a pokuty. Ře-
ditel družstva Budoucnost Stanislav 
Kořínek dostal 18 let a 30 000 Kč po-
kuty, prokurista Zdeněk Havlík 15 let 
a 50 000 Kč pokuty, ředitel František 
Látal 9 let Kč a 10 000 pokuty, proku-
rista František Hrachovina 13 let a 50 
000 Kč pokuty, obchodník Oldřich 
Musil 20 let a  500 000 Kč pokuty. 
Všem byl také zabaven majetek ve pro-
spěch státu.

S rpen 2012 byl nejteplejším mě-
sícem celého roku, když mete-

orologové zaznamenali kromě jed-
nadvaceti letních dnů také sedm dnů 
tropických. Na ty rok 2012 vůbec bo-
hatý – dva byly v květnu, tři v červnu, 
jedenáct tropických dnů (!) bylo v čer-
venci, již zmíněných sedm v  srpnu 
a ještě jeden v září. Oproti roku 2011, 
kdy bylo celkem pouze jedenáct 
tropických dnů, jsme se v roce 2012 
skutečně ohřáli. 

V regionálním informačním cen-
tru, které je současně certifi-

kovaným turistickým informačním 
centrem, bylo provedeno hodnocení 
kvality služeb pomocí metody mystery 
shopping. Zaměření proběhlo z pohle-
du běžného zákazníka, který se přišel 
informovat nejen o ubytování a stravo-

vání ve městě, ale také o možnostech 
volnočasových aktivit. Kritérií byla 
celá řada od upravenosti interiéru až 
po celkový subjektivní dojem klienta. 
Prostějovské regionální informač-
ní centrum bylo ve většině kritérií 
hodnoceno maximálním stupněm 
100 procent, celkově pak získalo 95 
procent. Tento měsíc byl také z celého 
roku nejplodnější, narodilo se celkem 
93 miminek. Snad se letos urodí také 
hodně potomstva a za pár let si bude 
číst v našich kronikách.

ANALÝZA
MARTINA
MOKROŠE

Máme tady druhý prázdninový měsíc a jak je ve Večerníku už 
běžnou tradicí po několik roků, můžeme se zase ponořit do 
prostějovské historie. Nastává ideální příležitost, na chvíli se za-
stavit a v klidu si přečíst další díl historické exkurze Prostějovem 
a okolím.

MARTIN  ZAORAL

Vždy to patřilo ke způsobu jejich ži-
vota. Místo do práce míří na čórku. 
Nechtějí někoho přepadnout, ne-
chtějí se s nikým prát. Jde jim pouze 
o to něco sebrat a zmizet. S obzvláštní 
oblibou jdou po peněženkách. Nejra-
ději je mají jen tak odložené v taškách 
v  nákupních košících, ale nestydí se 
po nich šátrat ani v cizích kapsách. Za-
měřují se přitom hlavně na ty, o nichž 
si myslí, že pro ně budou snadnou ko-
řistí. Nevnímají to jako něco špatné-
ho, spíše jako součást určitého druhu 
hry – když se necháš okrást, je to pro-
blém tvůj, když mě chytnou, tak můj. 
Zas tolik ale neriskuju, protože škoda 
bude tak malá, že nikomu nebude stát 
za to, aby se tím zabýval. V obou pří-
padech to příště zkusím znovu. 
Řeč je o tzv. čórkařích. Jak jsme in-
formovali, jeden z  nich se nedávno 

pokusil okrást seniora v  chodbičce 
u  záchodků v  prostějovském Kau-
flandu. Bohužel uvedený případ ni-
kdo nenahlásil na policii, a tak se dá 
očekávat, že to zmíněný zlodějíček 
zkusí zase.   
Drtivá většina z  nich se rekrutuje 
z řad naší romské menšiny. Nejinak 
tomu bylo za první republiky. Tehdy 
termín Romové znám nebyl. Pod 
pojmem cikán se úředně rozumělo 
„potulná osoba práce se štítící“. Když 
mluvili politici o  cikánech, tehdej-
ším uším to nijak rasisticky neznělo. 
Byli chápáni spíš podle způsobu ži-
vota než rasově. Dle historiků cikána 
už za první republiky úředníci i po-
licisté ztotožňovali se zlodějíčkem, 
podvodníkem, taškářem a  lhářem. 
Jisté je, že tento příživnický způsob 
života se v dnešní době líbí čím dál 

více lidem i z řad naší „bílé“ většiny.  
Za první republiky cikáni kočovali 
a  lidem vadili hlavně na venkově. 
Místo peněženek kradli hlavně sle-
pice. Mnozí z  tehdejších politiků 
se proti nim ve své době dosti ostře 
vymezovali, přestože jich u nás žilo 
výrazně méně než dnes. 
V  prosinci 1919 zaslala správní ko-
mise z  Březnice ministerstvu vnitra 
petici, ve které píše: „Okresní správ-
ní komise dovoluje si důraz klásti, 
aby nebylo trpěno stálé potulování 
a lenošení cikánských tlup, aby byly 
zákonnými opatřeními internovány 
v domovských obcích a zde přidrže-
ny k práci. Také by se doporučovalo, 
aby bezpečnostní orgány, zejména 
četnictvo, byly pověřeny použít vůči 
takovým cikánům ostřejších pro-
středků, neboť je jisto, že živi jsou jen 

z krádeží a lupů.“ Podobných protici-
kánských protestů by se v archivech 
našlo mnohem více. 
Za těch více jak sto let se něco zlepši-
lo, mnohé však zůstalo stejné. Dnes 
se u nás nepochybně nejde mnohem 
více cikánů, kteří pracují, než tomu 
bylo za prezidentování TGM. Lze je 
často vidět například při různých vý-
kopových pracích. Na druhou stra-
nu je stále mezi nimi podstatná část 
těch, kteří trvale nikde zaměstnaní 
nebyli. Nežijí přitom nutně z kráde-
ží, ale spíše ze sociálních dávek, což 
jim dnešní velkorysý, a přitom stále 
zadluženější stát umožňuje. 
Ty, kteří k tomu ještě kradou, by měli 
jednoznačně odsoudit v  první řadě 
právě pracující cikáni. Jsou to totiž 
oni, kdo na čórkaření těch ostatních 
doplácí ze všech nejvíce.
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Michal
KADLEC

PŮVODNÍ
zpravodajství

Večerník v první řadě zajímalo, jaký je 
vůbec celkový přístup radnice k jednot-
livým městským částem z hlediska sta-
vebních investic v průběhu posledních 
let? „Plán investic se vždy sestavuje na 
základě potřeb a požadavků po důklad-
né analýze. To, že se v  jedné městské 
části jeden rok investuje více a druhý 
rok zase v jiné, je zcela běžné a vyplý-
vá to z  konkrétních potřeb v  daných 
městských částech. A není spravedlivé 
posuzovat investice do městských čás-
tí dle lokace jednotlivých objektů, do 

kterých se investuje. Například zimní 
stadion je blízko centra, koupaliště je 
ve Vrahovicích či Krasicích nebo nová 
budova pro mladé hasiče sídlí v Doma-
myslicích,“ poznamenal Jiří Rozehnal 
(ANO 2011), náměstek prostějovské-
ho primátora, v  jehož gesci je starost 
o stavební investice v Prostějově. 
Jak uvedl, od roku 2018 se ve Vraho-
vicích proinvestovalo 162,5 milionu 
korun. „Z  nedávné minulosti uvedu 
například mostní lávku pro pěší přes 
Hloučelu, rekonstrukci požární zbroj-
nice, zateplení městského bytového 
domu na ulici Marie Pujmanové, wor-
koutové hřiště včetně prvků pro senio-
ry, opravu budovy družiny při ZŠ Ma-
jakovského nebo nové hřiště na Sídlišti 
Svornosti díky iniciativě osadního vý-
boru Vrahovice,“ shrnul Rozehnal. 

Letos probíhá ve Vrahovicích re-
vitalizace rybníčku, na přelomu 
léta a  podzimu začne revitalizace 
zdejšího sídliště. „Zmínit musím 
i  rekonstrukci ulice Vrahovická, která 
je v majetku Olomouckého kraje a na 
jejíž rekonstrukci se naše město také 
finančně podílelo. A  nemohu zapo-

menout na koupaliště, které sice leží 
ve Vrahovicích, ale slouží nejen všem 
občanům města, ale i z přilehlých obcí 
stejně tak jako aquapark v  Krasicích,“ 
řekl náměstek primátora Statutárního 
města Prostějov.
Večerník dále zajímalo, zda už 
magistrát převzal zrekonstruova-

nou Vrahovickou ulici, na které se 
zejména v  loňském roce objevilo 
hned několik nedodělků. „Je plně 
schválena do provozu dotčenými or-
gány státní správy. Město převzalo od 
zhotovitele pouze úsek od základní 
školy Majakovského po ulici Říční. Co 
se týče zbytku úseku, bude převzat po 

2518 15. srpna 2022 WWW.VECERNIKPV.CZ

Zamìstnanci darovali krev

Prostějov (sob) – Nedostatek dárců 
krve hlásí zdravotnická zařízení na-
příč republikou. Z  důvodu dovole-
ných je pak situace pravidelně horší 
během prázdnin. Přesto hromadně 
chodí darovat třeba policisté i  další 
pracovní kolektivy. Tentokrát přišli 
do nemocnice pracovníci magistrá-
tu. „K  výzvě se na hematologicko-
-transfúzní oddělení prostějovské 
nemocnice přihlásili i  zaměstnanci 
Magistrátu města Prostějova. Většina 
z  těchto dobrovolníků krev darovala 
úplně poprvé,“ uvádí na svém webu 
prostějovský magistrát. Přihlásit se 
k  darování krve může široká veřej-
nost, důležitými kritérii jsou věk 
a zdravotní stav.

Rodièe s dìtmi 
trápili vandalové

Prostějov (sob) – S nepříjemným zá-
žitkem se na Facebooku podělila oby-
vatelka Prostějova, která sdílela fotky 
dětského hřiště, jež navštívil neznámý 
vandal. Výsledkem byly ulepené lavič-
ky, ale také konstrukce houpaček a dal-
ších herních prvků. „Měli jsme velmi 
nepříjemnou zkušenost na dětském 
hřišti Josefa Suka. Všechny atrakce za-
patlané od nějaké vazelíny, slizu nebo 
spreje. Děti byly celé špinavé, měly 
umaštěné oblečení a šlo to z nich velmi 
těžko dolů,“ postěžovala si nejmenova-
ná žena. Vandalům na dálku vzkázala, 
ať si uvědomí, že hřiště používají i děti, 
které ještě nedorostly ani do školky. 
V diskusi se následně ukázalo, že se ve 
městě nejedná o první případ. Jelikož 
se jedná o majetek města, je možnost 
kontaktovat při jeho poškození nejen 
strážníky, ale také magistrát, konkrétně 
odbor správy a údržby majetku města.

Na lampy bude i dotace

Prostějov (sob) – Úpravu poulič-
ního osvětlení hlásí aktuálně prostě-
jovský magistrát. Momentálně je na 
řadě obnova lamp na Sídlišti Svobo-
dy. Celkem by výměnou mělo projít 
85 svítidel. Jedním z  důvodů, proč 
k obnově dochází, je úspornější tech-
nologie. „Jedná se o výměnu stávají-
cích sodíkových svítidel za moderní 
LED svítidla s regulací stmívání včet-
ně zabezpečení stavebního dozoru 
a  certifikovaného měření osvětlení. 
Náklady na realizaci této akce jsou 
ve výši přes 941 tisíc korun,“ přiblížil 
náměstek primátora pro oblast správy 
majetku Jiří Pospíšil (PéVéčko). „Kro-
mě jiného je kvalitní osvětlení důleži-
té i pro pocit bezpečí našich občanů,“ 
přidal primátor města František Jura 
(ANO 2011). Magistrát v  souvis-
losti s  investicí zkusí dosáhnout i na 
dotaci, kterou poskytuje Minister-
stvo průmyslu a obchodu. „Rada už 
schválila investiční záměr, který slouží 
jako podklad k žádosti. Předběžně již 
máme příslib zhruba tři čtvrtě mili-
onu korun. Rekonstrukci veřejného 
osvětlení má realizovat firma Eltodo 
osvětlení, která má dlouhodobě na 
starost správu a údržbu světel ve měs-
tě,“ prozradil Pospíšil. 

Magistrát nabízí 

Prostějov (sob) – Novou možnost, 
jak se dozvědět o aktualitách ve měs-
tě, nabízí prostějovský magistrát. Na 
internetové stránce prostejov.mu-
nipolis.cz/registrace se mohou lidé 
přihlásit k odebírání aktualit z dění ve 
městě a  na jeho úřadech. Akce není 
určená pouze pro obyvatele města, 
ale pro všechny, kteří mají rádi pře-
hled. „Registrace vám přinese upo-
zornění na krizové situace, informace 
o dopravních uzavírkách, odstávkách 
vody a  elektřiny. Nechybí pozvánky 
na kulturní a sportovní akce a novin-
ky z  města,“ uvedla Jana Gáborová, 
vedoucí vnějších vztahů prostějov-
ského magistrátu. Občané si navíc 
mohou zvolit, jakou formou se po-
mocí nové služby k  informacím do-
stanou. Možnostmi jsou SMS zprávy, 
e-maily nebo také zprávy do aplikace. 
Nová služba je poskytována zdarma.

RYCHLÝ
NÍK

PROSTĚJOV Na nezájem ze strany magistrátu v otázce stavebních 
investic si tedy obyvatelé Vrahovic nemohou rozhodně stěžovat. 
V této příměstské části Prostějova radnice investovala zdaleka nej-
víc peněz v porovnání s jinými okrajovými částmi města. Jistě, nej-
větší položku tvoří rekonstrukce koupaliště v roce 2018, ovšem za 
zmínku stojí také investice do oprav Vrahovické ulice, Pivovarského 
rybníčku, do rekonstrukcí chodníků, hasičské zbrojnice a mnoha 
dalších akcí. Navíc zanedlouho začne první etapa revitalizace síd-
liště Svornosti. Vrahovice se tak mění doslova před očima, což po-
chopitelně těší i náměstka primátora Jiřího Rozehnala, který v této 
okrajové části města sám bydlí. 

„Nejnákladnější byla pochopitelně rekonstrukce koupaliště,“ 
vypočítal náměstek prostějovského primátora Jiří Rozehnal 

náklady na stavební investice ve vrahovicích

V posledních pěti letech se nejvíce V posledních pěti letech se nejvíce 

investovalo do Vrahovicinvestovalo do Vrahovic
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padá omítka! 
PROSTĚJOV S  nepříjemným zážit-
kem se mohou v  těchto dnech setkat 
chodci na Poděbradově náměstí v Pro-
stějově. Tedy pokud půjdou v  těsné 
blízkosti budovy hlavní pošty. Před pár 
dny zde totiž odpadl z historické budo-
vy kus zdiva, zřejmě štukové výzdoby 
z  úrovně druhého patra. Ulomené 
zdivo spadlo na chodník v  těsné blíz-
kosti přechodu pro chodce v Palackého 
ulici. Některé kousky měly v průměru 
centimetry. Při dopadu tak mohly oko-
lojdoucí i poranit, což se dle Večerníku 
naštěstí prozatím nestalo.

PROSTĚJOV Dopravní nehodu, od 
níž odjel řidič, vyšetřují od 11. srpna 
prostějovští policisté. Na kruhové 
křižovatce ulic Anenská, Krasická, 
V  Polích a  Drozdovická muž srazil 
cyklistu a i když zákon praví, že v ta-
kovém případě musí viník zastavit, 
přesvědčit se, v jakém stavu zraněný 
či zraněná je, načež v případě potře-
by zavolat pomoc, tak se tentokrát 
ale nestalo. Policie proto nyní po ne-
zodpovědném chlapíkovi intenzivně 
pátrá. 
K  nehodě došlo uplynulý čtvrtek o  půl 
jedné ráno. „Doposud neznámý řidič 
v nezjištěném vozidle jel pravděpodobně 

po ulici Krasická směrem ke kruhovému 
objezdu. Při jízdě po něm srazil čtyřiapa-
desátiletého cyklistu, který jel ve směru 
od ulice Anenská na Drozdovice, a způ-
sobil mu těžké zranění,“ popsala nehodu 
Miluše Zajícová, tisková mluvčí Krajské-
ho ředitelství policie Olomouckého kraje. 
Muž se však o sraženého cyklistu ne-
postaral. „Po nehodě nezastavil a  dál 
pokračoval v  jízdě, aniž by poškoze-
nému poskytl první pomoc,“ kroutila 
hlavou Zajícová s  tím, že řidiči nepo-
skytnutím pomoci zraněnému vznikly 
nemalé problémy. Hrozí mu totiž až pět 
let vězení! „Na základě těchto skuteč-
ností jsme zahájili úkony trestního řízení 

pro dva trestné činy ublížení na zdraví 
z nedbalosti a neposkytnutí pomoci ři-
dičem dopravního prostředku, za které 
dle trestního zákoníku hrozí až pětiletý 
trest odnětí svobody,“ potvrdila tisková 
mluvčí krajských policistů.

Hmotná škoda celé události byla před-
běžně stanovena na 5 000 korun. Po 
neznámém šoférovi zatím policie pát-
rá. A vyzývá veřejnost, aby jí v hledání 
pomohla. „Vzhledem k  okolnostem 
nehody žádáme svědky, kteří by mohli 

poskytnout informace vedoucí ke zjiště-
ní totožnosti řidiče i vozidla a následné-
mu objasnění této závažné nehody, aby 
nás kontaktovali na bezplatné lince 
158,“ vzkazuje přes média Miluše Zají-
cová.  (mik)

Petr KOZÁK
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 Skrýt se ve  Skrýt se ve 
stínu pod novou pergo-stínu pod novou pergo-

nque, zlepšit si svoji kon-nque, zlepšit si svoji kon-

nou zahradu, klienti nou zahradu, klienti 

modernizace, kterou modernizace, kterou 
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PROSTĚJOV Již zítra, tj. v úterý 16. srpna, proběhne 
na koupališti ve Vrahovicích další ročník Sportovních 
her seniorů. Pánové a dámy starší 60 let se mohou zú-
častnit rozličných disciplín a poměřit mezi sebou své 
síly. Prověří je tenisová zručnost, šipky, hod míčkem 
na cíl, pétanque, srážení plechovek, kroužky, hokej, 
případně i plavání. Samozřejmostí bude občerstvení, 
kulturní program a ocenění pro nejlepší!
Zdravé město Prostějov a  Domovní správa Prostějov 
pořádají na vrahovickém koupališti již 4.  ročník Spor-
tovních her seniorů. Jejich konání je stanoveno na úterý 
16. srpna od 14:00 hodin, kdy proběhne slavnostní zahá-
jení. Senioři se pak mohou zúčastnit celkem osmi soutěží. 
„Co se týče disciplín, vůbec se nemusí účastníci bát, že by 
je nezvládli. U kroužků soutěžící hází na tři metry vzdálený 
kužel, u tenisové zručnosti zase běhají s míčkem na teniso-
vé raketě na čas na vzdálenost 2 × 12 metrů. Při hokeji střílí 
florbalovou holí na malou branku, dojde na srážení plecho-
vek míčky, házení šipkami do terče, pétanque a hod teni-
sovým míčkem na cíl. Plavání považujeme za samostatnou 
disciplínu, která je určena pouze pro zájemce. Jako novinku 
na Sportovních hrách představíme laserovou střelnici, kte-
rou připravíme ve spolupráci s Městskou policií Prostějov,“ 
vyjmenovala všechna klání náměstkyně primátora Alena 
Rašková, pod jejíž záštitou se Sportovní hry seniorů konají.
Zapojit do her se může každý ve věku od 60 let. Sou-
těžící budou rozděleni do dvou věkových kategorií se 
stejnými disciplínami a  pra-
vidly a  stejným způsobem 
vyhodnocení výsledků. Hranici 
věkových kategorií vymezí věk 
do 70 let a nad 70 let. V každé 
této skupině budou první tři 
místa vyhodnocena medailí, a to 
zvlášť pro ženy a zvlášť pro muže. 
Při rovnosti bodů, časů a vzdále-
ností platí, že v  dané disciplíně 
vyhrává věkově starší soutěžící.
Registrace sportovců proběh-
ne u brány koupaliště od 13:00 
do 14:00 hodin. Registrovaný 
účastník obdrží kartu na zapi-
sování výsledků při hodnocení 
jednotlivých disciplín. Vstup 
do areálu koupaliště mají 
účastníci zdarma. K samozřej-
mostem na akci rovněž patří 
občerstvení a kulturní program. 

(tez)

Hry

Díky sponzorùm se tu nedávno podaøilo Díky sponzorùm se tu nedávno podaøilo 
otevøít novou okrasnou zahradu 

(pr)(pr)

vizionářství, nebo vědomí poslání. 
Jsme tedy nadmíru spokojeni,“ uvedl 
exkluzivně pro Večerník Jiří Pospí-
šil, náměstek primátora statutárního 
města Prostějov a jednička kandidát-
ky PéVéčka. 
Jako poslední přišla na řadu Česká 
strana sociálně demokratická, která 
tak má jako jediná dvojciferné číslo. 
„Desítka je krásné kulaté číslo, navíc 
jediné dvojciferné, takže se určitě 
bude vyjímat. Věříme, že nám tak 
přinese ve volbách štěstí a dobrý vo-
lební výsledek,“ prozradil Večerníku 
ze zahraniční dovolené volební lídr 
„socanů“ Pavel Holík. Jeho poboč-

ník a  druhý muž kandidátní listiny 
Bedřich Grulich pak přidal: „S  čís-
lem deset jsme opravdu spokojení. 
Desítka vyjadřuje optimismus, se-
bevědomí, nezávislost a  energii. Je 
to taková posílená a lepší jednička,“ 
pousmál se, aby vážněji přidal. „Je to 
rovněž zhruba volební výsledek pro-
stějovské ČSSD v  roce 2018 a  náš 
minimální cíl pro volby v  letošním 
roce,“ nastínil jasné ambice Grulich 
s tím, že sociální demokracie už na-
plno zahájila volební kampaň, která 
ale de facto odstartovala již tradiční-
mi oslavami prvního máje v Kolářo-
vých sadech.
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  Foto: www.prostejov.eu

Martin ZAORAL,Jan FREHAR , 
Michal SOBECKÝ a Petr KOZÁK

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz



Tato otázka asi zajímá každého zá-
kazníka, který své nákupy běžné 
denní spotřeby zaměřuje přede-
vším na potraviny a  drogerii. Jak 
prokázal kontrolní nákup zorga-
nizovaný jedním z  nejčtenějších 
celostátních serverů v  prodej-
nách oblíbeného řetězce na čes-
ko-polsko-německém pomezí, 
u  nás musí zákazník sáhnout do 
kapsy nejhlouběji. V  lepším pří-
padě, pokud máme zrovna štěstí 
na akční ceny, jsme zhruba srov-
natelní s Německem. Raději však 
nezmiňovat zásadní nepoměr 
v příjmech v obou státech, i když 
samozřejmě je nutné brát v úvahu 
i další životní náklady kromě kaž-
dodenního nákupu základních 
potřeb.
Zatímco v  Německu na nějaké ty 
akční slevy narazíte, ovšem v men-
ší míře, v Polsku nikoli. Ono to ale 

není vlastně vůbec potřeba. Nákup 
tam vyjde jednoznačně nejlevně-
ji i  s  běžnými cenami. Markantní 
to bylo především uplynulého 
půlroku, kdy polská vláda snížila 
už tak zanedbatelné DPH u potra-
vin z pěti procent na nulu. Oproti 
tomu je našich patnáct procent 
opravdu síla.
A právě tady je jeden z několika za-
kopaných psů. Ti další se jmenují 
nedostatečná konkurence na trhu, 
přemrštěná síla obchodních řetězců, 
a v zemědělském sektoru nevhodně 
nastavené dotace. To je poněkud 
komplexnější problém, zato škod-
livosti mezinárodních obchodních 
řetězců by měli porozumět všichni. 
V  Polsku oproti tomu existuje ně-
kolik domácích obchodních sítí, což 
vede k  tomu, že ostatní si nedovolí 
vydírat nízkými nákupními cenami 
a  hojit se vysokými obchodními 

přirážkami. Z nich logicky pramení 
množství akčních slev, které pocho-
pitelně pro řetězce nemohou být 
ztrátové. Pokud se zaradujete nad 
padesátiprocentní slevou, není těžké 
si domyslet, s jakou marží asi řetězec 
pracuje při vytváření běžných cen, 
protože je jasné, že i s takovou slevou 
obchodník vydělá.
Jak jsou na tom s nákupními cena-
mi naši producenti, dokumentuje 
zcela běžný příklad. Pokud menší 
obchodník nakupuje přímo od 
výrobce, dejme tomu význam-
ného pivovaru, nemůže se od něj 
ani s  akční cenou dostat na cenu, 
za kterou se tatáž položka prodá-
vá v  akci v  supermarketu. Para-
doxně je pak pro něj výhodnější 
nakoupit si několik (pokud mu 
stačí menší množství) přepravek 
v supermarketu v akci než nakou-
pit přímo bez prostředníka u  pi-
vovaru. Jde si tak poměrně dobře 
představit množstevní slevy, které 
výrobce musí řetězci poskytnout. 
Existuje už několik příkladů, 
kdy to určitý pivovar raději vzdal 
a  do řetězce s  přemrštěnými po-
žadavky raději vůbec nedodává.
O měnící se kupní síle začíná vypo-

vídat i  fakt, že se prohlubuje rozdíl 
v  tržbách v  první a  druhé polovině 
měsíce. Důvod je jasný – v polovině 
měsíce dostávají zaměstnanci výpla-
ty. Silnější druhou polovinu měsíce 
zaznamenávají nejen obchodníci 
a třeba hospodští. Víc lidí tak žije „od 
výplaty k  výplatě“ a  do případných 
rezerv nechce sahat.
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M e n š í  o b c h o d n í c i 
a poskytovatelé služeb 
neprožívají poslední 
léta zrovna nejlepší 
období. Po pandemii 
covidu, kdy byli oproti 
velkým řetězcům zne-
výhodněni uzavírkami 
a  dalšími omezeními, 
přichází největší in-
flační vlna za desítky 
let. Zákazníci se začí-
nají postupně přizpů-
sobovat a  měnit své 
návyky. S  ohledem na 
nastupující zimu a dal-
ší zdražování energií 
lze očekávat, že dojde 
k omezení nákupů pře-
devším luxusnějšího 
zboží a  služeb. Jenže 
ne všude ve středoev-
ropském regionu je 
stejná situace. V Česku 
jsme na tom asi nejhůř, 
protože vláda obča-
nům příliš nepomáhá, 
hledá výmluvy proč to 
či ono nejde a zaměřu-
je se na úplně jiné věci, 
které drtivou většinu 
občanů příliš nezajíma-
jí. V následujícím textu 
zjistíte, v  čem je onen 
pověstný zakopaný 
pes. Texty připravil: 
 Tomáš Kaláb

j

únor 2022 červenec 2022 změna %

ČR 1 079 1 182 9,5

Německo 975 1 110 13,8

Polsko 810 838 3,5

Volební čísla pro letošní komunál-
ní volby jsou vylosovaná. Losování 
proběhlo v budově Magistrátu města 
Prostějova ve Školní ulici, konkrét-
ně pak v  klubovně Duhy v  1. patře. 
Magistrát města Prostějova jako 
příslušný registrační úřad provedl 
veřejně přístupné losování pořadí 
volebních stran na hlasovacích líst-
cích pro volby do zastupitelstev obcí 
v úterý 9. srpna od 13:00 hodin. Akt 
proběhl za přítomnosti zástupců 

kandidujících subjektů i  veřejnosti.
Politickou jedničkou jsou nyní v Pro-
stějově zvířata. Konkrétně to jde 
o  nově vytvořený subjekt, který má 
možná delší název, než počet přívr-
ženců. Pokud by někdo chtěl volit 
jedničku, musí sáhnout po lístku 
s kandidátkou „Zvířata potřebují naši 
pomoc, sama si nepomohou - Sdru-
žení DSZ (Demokratická strana ze-
lených) - ZA PRÁVA ZVÍŘAT a NK 
(Nezávislí kandidáti)“. Bohužel jejich 
lídr je zatím veřejnosti neznámý, Ve-
černíku se nepodařilo získat ani reak-
ci některého z  představitelů tohoto 
sloučence a  ani internetové stránky 
s programem neexistují. 
S  dvojkou půjde do voleb další sle-
penec, mnohem známější hnutí Na 
Rovinu! V  jeho vedení berou číslo 
s nadhledem a z  losu si nic nedělají. 
„Nemyslím si, že bychom z toho měli 
dělat nějakou zvláštní estrádu. Tam, 
kde je nouze, se samozřejmě hodí 
i  číslo,“ poznamenal Aleš Matyášek, 
lídr kandidátky, která zastřešuje poli-
tiky z TOP 09, STAN a Zelených.
Číslo 3 pro letošní komunální volby 
připadlo hnutí Svoboda a přímá de-
mokracie (SPD). „Trojka je nejčas-
tější číslovka v pohádkách. Například 
Tři oříšky pro Popelku, Tři zlaté vlasy 
Děda Vševěda nebo i  tři přání zlaté 
rybky. V  komunálních volbách je to 
číslo vylosované pro místní SPD a já 
věřím, že náš výsledek bude také jako 
z  pohádky,“ uvedl tak trochu s  nad-

sázkou lídr prostějovské kandidátky 
„Okamurovců“ Pavel Dopita.
Jako šťastná lze však spatřovat i  jiná 
čísla. Třeba čtyřku, se kterou jdou do 
voleb Spojenci pro Prostějov. „Čtyř-
ka je číslem vytrvalosti, odhodlání, 
praktičnosti a  poctivosti. Toto číslo 
je základem pro vše dokonalé a pra-
videlné: máme čtyři roční období, 
čtyři chutě, čtyři živly, čtyři světové 
strany a  čtverec sám o  sobě je také 
dokonale vyvážený,“ poznamenal 
Tomáš Weber, lídr kandidátky KDU-
-ČSL s Nezávislými. Jak dodal, číslo 4 
nepochybně do billboardů a celkové 
kampaně zapojí.
Vítězi předchozích voleb a jednomu 
z hlavních favoritů i pro letošní rok 
hnutí ANO 2011 byla při losu při-
dělena pátá pozice, se kterou věří, 
že budou slavit úspěch. „Já věřím, 
že pro nás číslo pět bude šťastné 
a úspěšné. Rádi bychom ho ještě ně-
jak zakomponovali do poslední fáze 
kampaně a určitě si na to ještě sed-
neme,“ prozradil Večerníku Franti-
šek Jura, který bude obhajovat post 
primátora.    
Podobné pocity panovaly i  u  ODS 
a  nezávislých osobností města Pro-
stějova, kteří do boje vyráží s  čís-
lem šest. „Už před losováním jsem 
říkala, že bych pro ODS a  nezávislé 
osobnosti města Prostějova chtěla 
jako volební číslo buď šestku, která 
je mým osobním šťastným číslem, 
nebo jedničku jako znamení vítěz-
ství. Jsem velmi ráda, že toto moje 
přání vyšlo a  jdeme do voleb s  šest-
kou. Krásně nám to vyšlo. A  jelikož 
jsem trošku pověrčivá, tak věřím, že 
výsledek voleb tomu bude odpoví-
dat,“ okomentovala losování Milada 
Sokolová, náměstkyně primátora sta-
tutárního města Prostějov. „Šest dní 
Bůh podle Bible tvořil svět. Šestka je 
matematicky takzvaně dokonalé čís-
lo, protože součet jeho dělitelů (1, 2, 
3) se opět rovná šesti. A každý z nás 
přece občas potřebuje šestý smy-
sl. Číslo šest navíc prý symbolizuje 

rovnováhu a  harmonii, ale také sna-
hu vykonat něco dobrého a pomoci 
druhým, což je přesně to, co přived-
lo naše kandidáty do prostějovské 
komunální politiky,“ přidala také do 
vínku jistou dávku symboliky lídryně 
Občanské demokratické strany, která 
stejně jako v roce 2018 jde do voleb 
společně s  Nezávislými osobnostmi 
města Prostějova.
Sedmičku pak losování přidělilo 
Levicovým občanům Prostějova 
a KSČM. „O sedmičce se všeobecně 
hovoří jako o šťastném čísle. Když už 
to tak příjemně vyšlo, budeme chtít 
tuto skutečnost využít i v rámci před-
volební kampaně,“ řekl s  úsměvem 
a  vírou v  lepší zítřky Tomáš Kaláb, 
jednička kandidátní listiny. „Kon-
krétní využití vylosovaného čísla 
ještě diskutujeme,“ prozradil Jan Mo-
chťák, lídr kandidátky České pirát-
ské strany v  Ptostějově. „Rozhodně 
jsme za tuto cifru rádi. Zvláště když 
pod charakteristikou tohoto čísla 
naleznete houževnatost, výborné 
organizační schopnosti a  realistický 
přístup k řešení úkolů, charisma, am-
bicióznost, schopnost problémy řešit 
s  nadhledem a  nehroutit se z  nich. 
Přesně takovou politiku chceme ve 
spolupráci s občany realizovat,“ vyjá-
dřil se k losování politik.
Kandidátka zdejšího hnutí PéVéčko 
získala devítku. „Pro nás je to pa-
ráda. Jak jsme zjistili, tak devítka je 
číslem univerzální lásky, věčnosti, 
víry, karmy a  vesmírných zákonů, 
duchovního osvícení a  probuzení, 
služby lidstvu. Je zasvěcena humani-
tárním myšlenkám všeobecně, ať už 
jde o  charitu, službu druhým, pozi-
tivní příklady, štědrost, vnitřní sílu, 

2515. srpna 2022 WWW.VECERNIKPV.CZ

22
08

12
11

35
2

i proto vnímám negativní 

né se zlobí a mají k tomu 

zaci se odklonila od svého 
standardního programu. 

podporu a pomoc.

„Sociálnìdemokratický 
smìr je pro spoleènost 
d le itý  ká o ena

Sekaninová

krok.  (pr)
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pro Večerník 

EXKLUZIVNÍ
zpravodajství

Martin ZAORAL,Jan FREHAR , Martin ZAORAL,Jan FREHAR , 
Michal SOBECKÝ a Petr KOZÁKMichal SOBECKÝ a Petr KOZÁK

PROSTĚJOV Na stejné startovní čáře se před zářijovými komunál-
ními volbami seřadilo celkem 10 kandidátek, které se v Prostějově 
ucházejí o přízeň voličů v boji o 35 míst v zastupitelstvu. Po úterním 
losování, které proběhlo v Kulturním klubu Duha, jim byla 9. srpna 
definitivně přidělena startovní čísla. Jak Večerník exkluzivně zjistil, 
někteří z lídrů jim přisuzují až přímo magický význam. 
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Jaká je pøedvolební situace v obcích? Jaká je pøedvolební situace v obcích? 
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PROSTĚJOVSKO Jak už čtenáři Večerníku jistě ví, letos 
na podzim se budou tradičně po čtyřech letech konat 
komunální volby, tedy volby do zastupitelstev obcí, 
měst či městských obvodů. Jejich termín připadá na 
23. a 24. září 2022. A volit se bude nejen prostějovský 
primátor (čtěte na stranách 15 až 17 - pozn.red.), ale zjiš-
ťovali jsme také, jaká je předvolební situace v menších 
obcích. Zaměřili jsme se na obce, kde se relativně ne-
dávno měnil starosta, což platí pro Stražisko a zejména 
Mořice. V obou se to přitom neobešlo bez řady vypja-
tých okamžiků. Velké bouře svého času zažívaly také 
Určice a Držovice, kde se však situace dle posledních 
zjištění výrazně zklidnila. Stejně tak v Malém Hradisku 
by se letošní volby měly nést v poklidném duchu.  

CHCETE SE PREZENTOVAT?
 STAČÍ ZAVOLAT 608 706 148

nebo NAPSAT NA E-MAIL: REDAKCE@VECERNIKPV.CZ
A PROSTOR BUDE VÁŠ! 

BOJ O PRIMÁTORSKÉ KŘESLO 
A MÍSTA V ZASTUPITELSTVU ZAČAL! 

PŮVODNÍ zpravodajství
pro Večerník
Martin ZAORAL
Michal SOBECKÝ
a Jan FREHAR

STRAŽISKO Po minulých vol-
bách došlo ke změně na postu 
starosty na Stražisku. Dlouholetý 
první muž této obce Jaroslav Krö-
ner nezískal většinu v  devítičlen-
ném zastupitelstvu, a tak po doho-
dě dalších dvou subjektů došlo ve 
vedení obce, vyhlášené zejména 
svým oblíbeným koupalištěm, ke 
střídání. Starostkou se stala Mar-
kéta Dvořáková, která se bude 
o přízeň voličů ucházet i letos. 
Na Stražisku by se v letošních vol-
bách měly představit čtyři kandi-
dátky. „Naší prioritou je rozhodně 
kanalizace. Podařilo se nám získat 
stavební povolení a  v  současné 
době už probíhá výběr stavební 
firmy. Pokud budeme na podzim 
úspěšní se žádostí o dotace, moh-
lo by se příští rok začít s jejím bu-
dováním. Rovněž připravujeme 
rekonstrukci obecního rybníka 
a  řadu dalších projektů,“ nastínila 

starostka Markéta Dvořáková, kte-
rá půjde do voleb v čele kandidát-
ky Nezávislých za Maleny, Stražis-
ko a Růžov. 
Poměrně ožehavým tématem byl 
v uplynulých čtyřech letech poně-
kud napjatý vztah mezi vedením 
obce a  místními sokoly. V  tomto 
ohledu ovšem došlo po změnách 
ve vedení místní tělocvičné jed-
noty k  výraznému zlepšení. 
„My jsme vždy měli zájem se 
sokoly spolupracovat a  pod-
porovat je. Ale poměrně dlou-
ho tam byl problém v  komu-
nikaci, bez níž to prostě nešlo. 
To se v poslední době výrazně 
zlepšilo, což se projevilo napří-
klad při přípravě Pivních slav-
ností. Věřím, že vzájemná spolu-
práce bude ku prospěchu všech,“ 
vysvětlila starostka Markéta Dvo-
řáková.
Kdo se přihlásí o slovo dál?

MOŘICE Je to již více jak dva 
roky, co došlo v Mořicích k neče-
kané změně. Z  bouřlivé diskuse 
vyplynulo, že tehdejší starosta 
obce Martin Obruča již nemá 
důvěru zastupitelů. V  následném 
hlasování byl poměrem pěti ku 
čtyřem hlasů prvním mužem 
obce zvolen Tomáš Pavelka. Ne-
dlouho před svými 22. narozeni-
nami se tak vytáhlý student práv 
stal nejmladším starostou v histo-
rii ČR. V letošních volbách bude 
kandidovat znovu a Večerník zají-
malo, s čím do voleb jde?   
V Mořicích se stejně jako před čtyřmi 
roky budou o  přízeň voličů ucházet 
celkem čtyři kandidátky. Naposledy 
zde zvítězila kandidátka Volba pro 
Mořice, v jejímž čele stál tehdy teprve 
dvacetiletý student právnické fakulty 
a zapálený knihovník Tomáš Pavelka. 
Zejména díky němu se v  roce 2015 

mořické Zámecké 
knihovně dostalo 
ocenění Nejlepší 
knihovna Olo-
mouckého kraje. 
Začátkem května 
2020 se pak Tomáš 
Pavelka stal i  sta-
rostou obce, když 
nahradil Martina 
Obruču. Ten se po-
sléze nechal slyšet, 
že pro něj konec 
ve funkci byl vel-
kým překvapením. 
Naopak nový starosta hovořil o tom, 
že za převratem na radnici stálo hned 
několik problémů, které se nedařilo 
aktivně řešit. 
Pavelka se po svém zvolení netajil 
tím, že by rád navázal zejména na 
práci svého předchůdce populární-
ho Jaroslava Knapa, který v čele úřa-

du stál dlouhých 
21 let, a  to až do 
svého nedobro-
volného odvolá-
ní v  roce 2015. 
Nyní už chce po-
kračovat v  tom, 
co v  uplynulých 
dvou letech za-
počal. „Vytvořili 

jsme dlouhodobou koncepci, která 
by pro nás měla být závazná mini-
málně do roku 2027,“ vyjádřil se 
Tomáš Pavelka s tím, že za aktuální 
priority považuje dokončení celkové 
rekonstrukce budovy mateřské škol-
ky, pokračování v budování nových 
chodníků a parkovišť a také dostav-

bu sportovního hřiště, jenž by mělo 
vzniknout na místě bývalých teniso-
vých kurtů. „Z  dlouhodobého hle-
diska pro nás budou důležité přípra-
va projektu pro výstavbu kanalizace 
a  rekonstrukce osvětlení. Rovněž 
bychom rádi v  budoucnu propojili 
tři naše stávající biokoridory a  vy-
tvořili čtvrtý,“ nastínil Pavelka, jenž 
dosud stále zůstává studentem Ma-
sarykovy univerzity.    
Zda půjde do voleb a případně s čím 
se nám v případě bývalého starosty 
Martina Obruči zjistit nepodařilo. 
Jeho někdejší telefonní číslo nebylo 
aktivní a současný starosta nám ak-
tuální kontakt na něj nezprostřed-
koval.  

Nejmladší starosta ČR z Mořic
chce obhájit  

Comeback? Nebude, Comeback? Nebude, 

DRŽOVICE Hodně divoké bylo 
místy politické dění v  Držovi-
cích. V minulosti zde spolu vedli 
spor tehdejší starostka Blanka 
Kolečkářová a  současný první 
muž Jaroslav Studený. A  nebylo 
to jen o těchto dvou lídrech a je-
jich skupinách. Vše vyvrcholilo 
odstoupením části zastupitel-
stva, předčasnými volbami a pře-
kreslením místní politické mapy. 
S blížícími se komunálními vol-
bami 2022 tak znovu vyvstala 
otázka, zda se spolu pustí do vo-
lebního souboje Kolečkářová se 
Studeným?
Ač ale může být klání o zdejší obec-
ní úřad zajímavé, někdejší souboj 
se opakovat nebude. „Kandidovat 
nebudu. Nevím, jestli v Držovicích 

bude vůbec nějaká opozice. Po-
chybuji. Je třeba, aby si to asi sami 
ozkoušeli,“ řekla exkluzivně Večer-
níku Blanka Kolečkářová. 
Naproti tomu Jaroslav Studený se 
rozhodl pro obhajobu. „Kandi-
dovat budu. Samozřejmě chceme 
dodělat infrastrukturu, konkrét-
ně například dešťovou kanalizaci 
a parkovací místa,“ potvrdil redak-
ci. Největší priorita je ale jiná. „Plán 
do budoucna je vybudovat zá-
kladní školu. Měl by zde být první 
stupeň a  vzniknout by měla vedle 
bývalé školy. Zakoupili jsme zde 
pozemek a  propojíme ji se starou 
školou,“ ozřejmil.
V  Držovicích tradičně voliči vybí-
rají z vícero kandidátek. V posled-
ních volbách se jednalo o tři. 

URČICE Poslední roky je v  Ur-
čicích poměrně rušno a  v  obci se 
ve velkém pustili do rekonstrukcí 
i  nových staveb. Po volbách před 
čtyřmi lety se do zastupitelstva 
obce dostalo hned pět uskupení, 
ze kterých před letošními komu-
nálními volbami zůstala jediná! Na 
společné kandidátce všech veřejně 
činných lidí bude lídrem současný 
starosta Petr Kouřil, který by svůj 
post rád obhájil a dokončil práce, 
které má ještě před sebou. 
Oproti předchozím volbám, kde kan-
didovalo hned pět subjektů se tak jed-
ná o  výraznou změnu. „Kandidátku 
jsme řešili už během jarního období 

a následně jsme ji finalizovali. Oproti 
předchozím volbám došlo ke slouče-
ní naší kandidátky, ke které se přidali 
i nestraníci z hnutí Občané pro Urči-
ce a Určice pro život. Tím tak nastaly 
určité změny na kandidátní listině, 
k  čemuž po tomto sloučení muselo 
dojít. Žádná další se ale v  Určicích 
neposkládala,“ potvrdil zajímavý stav 
současný starosta Petr Kouřil.
Ten zůstává i  pro letošní volby líd-
rem a  rád by tak ve funkci starosty 
ještě další volební období pokračo-
val. „Myslím si, že ještě před sebou 
máme řadu práce, které jsme zahájili 
a jsou potřeba dotáhnout do úspěš-
ného konce. Hlavní budou samo-

zřejmě finance, bez kterých to nepů-
jde, a rozhodně půjde o větší částky, 
než tomu bylo doposud,“ pozname-
nal současný a pravděpodobně i bu-
doucí starosta. 
V Určicích se toho za poslední roky 
pod současným vedením pohnulo 
opravdu hodně. Vybudovaná ka-
nalizace, nová mateřská škola, mul-
tifunkční hřiště a  také pokračující 
práce na nových komunikacích jsou 
jen stěžejními body. „Je zapotřebí 
pokračovat v  současném trendu 
rozvíjení naší obce. Čeká nás tu ještě 
řada práce v  infrastruktuře, která se 
postupně buduje už v posledních le-
tech. Hlavním cílem by pak měla být 

snaha sehnat dostatek finančních 
prostředků na plánové rekonstrukce 
a stavby v místní škole,“ nastínil plá-
ny do příštího období Kouřil. 
Společnou kandidaturu do zastupi-
telstva potvrdila i lídryně hnutí Ob-
čané pro Určice Marie Slezáková. 
„Do letošních voleb jsme se rozhodli 
pro společnou kandidátku. Myslím 
si, že v Určicích se za poslední roky 
dělá maximum pro obec i její obča-
ny a konečně se daly do pohybu věci, 
na které se tady dříve zapomínalo. 
Bylo by zbytečné tříštit síly, a proto 
nakonec vznikla jediná kandidátka. 
Pevně věříme, že se nám podaří v re-
konstrukcích i revitalizaci Určic po-
kračovat alespoň ve stejném duchu 
jako poslední období,“ uvedla exklu-
zivně pro Večerník Marie Slezáková, 
někdejší velká kritička dřívějších po-
měrů v Určicích. 

MALÉ HRADISKO Také v  Ma-
lém Hradisku se pomalu připra-
vují na volby. Na podzim letošní-
ho roku by se mělo rozhodnout, 
zda o  další čtyři roky prodlouží 
setrvání v úřadu starosty Marian 
Fiedler. Otázkou ovšem je, zda 
bude vůbec mít protikandidáty. 
Do voleb v roce 2018 se totiž přihlá-
sila jediná kandidátka: ta jeho. V pře-
dešlých volbách ale bylo zájemců 
více. V  roce 2014 šlo o  dvě kandi-

dátky a v  letech dřívějších dokonce 
o tři. Marian Fiedler je nicméně v za-
stupitelstvu matadorem, sedí zde po 
dvacet let. Nyní padesátiletý starosta 
a  dobrovolný hasič v  jedné osobě 
oznámil, že bude znovu kandidovat. 
„Pokračovat budu, respektive bych 
rád pokračoval. Ani naše kandidát-
ka se příliš měnit nebude. Půjde 

o  změnu u  jednoho dvou 
lidí,“ konstatoval pro 

Večerník. Zatím-
co v  kandidátce 
velké změny tedy 
nebudou, Malé 

Hradisko by podle něj mělo mít 
v  plánu hned několik změn v  po-
době investic. „Pracovat se bude 
na novém územním plánu a vypra-
cování různých požadavků do něj,“ 
prozradil například starosta. „Dále 
je z  mého pohledu prioritou re-
konstrukce obecního úřadu, vznik 
nebo rekonstrukce vodních ploch. 
A  v  neposlední řadě pokračování 
ve vzniku novostaveb rodinných 
domů,“ upřesnil. 
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PŮVODNÍ
zpravodajství

S největším požárem v dějinách ČR 
bojovali dobrovolní hasiči z Němčic 
nad Hanou, Protivanova, Brodku 
u  Prostějova a  Olšan u  Prostějova. 
Každý z těchto sborů vyslal po kvar-
tetu svých mužů. Chybět samozřej-

mě nemohli ani profíci. „U Hřenska 
zasahovalo celkem čtyřiadvacet 
profesionálních hasičů z  Prostějova 
a  Konice,“ informovala Lucie Ba-
lážová, tisková mluvčí HZS Olo-
mouckého kraje. 
Jak se Večerníku podařilo zjistit, 
z  Konice šlo do akce trio mužů, 
z nichž jeden je zároveň i dobrovol-
ným hasičem. Zbytek profíků vy-
slal Prostějov. Jednalo se například 
o  velitele čerpacího odřadu HZS 
Olomouckého kraje Vojtěcha Žáka. 

„I  pro něj byl zásah nevídaný. Spo-
lečně s ostatními vodu čerpali z řeky, 
přepravit ji bylo třeba i několik kilo-
metrů. Dle svých slov si Vojta chvíle-
mi připadal jako opravář a chvílemi 
jako vodník,“ zprostředkovala pocity 

prostějovského profesionální hasiče 
Lucie Balážová. 
Večerníku se pak podařilo získat 
exkluzivní interview s jedním z cel-
kem 16 dobrovolných hasičů, kon-
krétně s  velitelem jednotky sboru 

dobrovolných hasičů Aloisem Ko-
lářem, který si můžete přečíst na 
straně 13 tohoto vydání. K  práci 
hasičů se vyjadřuje ve svém rozho-
voru i prostějovský primátor Fran-
tišek Jura (čtěte na straně 19).

WWW.VECERNIKPV.CZ 15. srpna 2022 1125REGION

zprávy z regionu
aneb jsme s vámi u toho... Letní kino se vrátí 

na koupalištì 

Stražisko  (mls) – Kino na cestách 
se opět vrátí na oblíbené koupališ-
tě na Stražisku. Stane se tak díky 
aktivitě jeho fanoušků, kteří pro 
něj hlasovali v internetové soutěži. 
Promítat by se mělo první školní 
den, tedy ve čtvrtek 1. září. O tom, 
co se bude nakonec hrát, rozhod-
nou příznivci koupaliště ve vypsa-
né webové anketě. Letos v  létě se 
Kino na cestách objevilo na koupa-
lišti na Stražisku již dvakrát, hrály 
se tu filmy Po čem muži touží 2 
a Známí neznámí. 

sponzor 

Konice  (mls) – Stále se najdou 
lidé, kteří nemyslí jen na sebe. Prá-
vě takoví přispěli k nedávné opravě 
kříže v  ulici Nad Šafranicí v  Ko-
nici. Kříž se nachází na kopci nad 
městem v  těsné blízkosti městské 
rozvodny. „Dárcům patří upřímný 
dík,“ vzkázal starosta Konice Mi-
chal Obrusník.  

Opravy opìt uzavøou 
silnici 

Laškov (mls) – Tady už jsou na 
ledacos zvyklí. Aktuálně se chystá 
oprava silnice vedoucí z  Laškova 
přes Kandii do Ludéřova. Připrave-
ný projekt aktuálně žádá o stavební 
povolení. Hlavní tah spojující Olo-
mouc s Konicí tak v dohledné době 
čeká další uzavírka. Těch si v uply-
nulých letech v Laškově i okolí užili 
skutečně do sytosti. Stály za nimi 
nejen opravy silnic, ale i  mostů 
a také výstavba kanalizace.   

Silnice se uzavøe 

Horní Štěpánov (mls) – Tohle 
bude pro mnohé lidi z  Horní-
ho Štěpánova velká komplikace. 
Zhruba 100 dní by měly trvat 
práce na silnici a  mostě spojují-
cích obec s  Úsobrnem. Začátek 
uzavírky je plánován na středu 
17. srpna. Objízdná trasa povede 
přes Šebetov.Důvodem je celková 
oprava silnice, chodníků a dalších 
zpevněných ploch. V  dohledné 
době by se rovněž měla rozběh-
nout rekonstrukce nedaleké Tře-
bízského ulice. Vše by mělo být 
hotovo do konce roku. V příštím 
roce dojde také na ulici Za Bra-
nou. Vše je součástí společného 
projektu, jehož realizace vyjde na 
7,1 milionu korun.  

RYCHLÝ
NÍK
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KONICE Tohle byla rychlá akce! 
Minulé úterý 9. srpna vyfotil je-
den z  místních černou skládku, 
která vznikla u potůčku ve směru 
k Ochozu nad ulicí Nad Šafranicí. 
Následně upozornil vedení města. 
Věc si převzala městská policie, 
které se podařilo původce vypát-
rat. 
Na černé skládce ležely staré obru-
by hrobu. „Je hrozné, že tímto ma-
teriálem někdo znečišťuje životní 
prostředí, když k  recyklaci betonu 

lze využít drtičky v Přemyslovicích,“ 
netajil rozhořčení konický starosta 
Michal Obrusník, který věc předal 
místním strážníkům. 
Jak se ukázalo, právě díky jejich 
pátrání nebude muset město sklád-
ku likvidovat na vlastní náklady. 
„Městská policie slavila úspěch, pů-
vodce byl odhalen a  přislíbil zjed-
nat nápravu. Materiál se dle jeho 
vyjádření na místě objevil kvůli 
technické závadě při převozu,“ uza-
vřel konický starosta.  (mls)Foto: Facebook 

PROSTĚJOVSKO Tohle muselo být peklo! Uplynulý pá-
tek 12.  srpna vyhasl po dlouhých dvaceti dnech oheň 
v Národním parku České Švýcarsko. Celkem se u požáru, kte-
rý v tuzemské historii nemá obdoby, vystřídalo rekordních 
šest tisíc hasičů. Kromě profesionálů zde byla nasazena i řada 
dobrovolníků, šestnáct z nich vyrazilo i z Prostějovska.

U největšího požáru v historii ČR byli muži U největšího požáru v historii ČR byli muži 
z Protivanova, Němčic, Brodku u Prostějova a Olšan 
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EXKLUZIVNÍ
rozhovor

 Kdy a na čem konkrétně jste se při 
zásahu podílel?
„Prohledávali jsme terén a hledali ohnis-
ka požáru. Když jsme nějaké objevili, tak 

jsme je dohašovali. Vodu jsme tahali i ze 
vzdálenosti půl kilometru. Dohromady 
jsme dávali třeba i  pětadvacet dílčích 
hadic. Čerpadla v  takových případech 
jela na maximum, docházelo dokonce 
k  praskání hadic. Když jsme pak uha-
sili třeba jen jeden pařez, tak jsme vše 
sklidili. A třeba za padesát metrů se vše 
opakovalo...“

 Co bylo během prací v okolí Hřen-
ska nejtěžší?

„Určitě to byl pohyb v  terénu, který byl 
opravdu velmi příkrý. S ničím podobným 
neměl nikdo z nás zkušenosti, takový terén 
u nás nikde není. Rovněž panovala vedra, 
velké horko sálalo nejen ze slunce, ale ze 
všeho kolem, třeba i z rozpálených skal.“

 Bylo něco, co vás překvapilo?
„Při odjezdu jsem předpokládal, že nej-
více budeme pracovat vždy časně ráno, 
kdy bývají nejpříjemnější teploty. Jenže 
tak tomu nebylo, obvykle jsme začínali 
až po deváté hodině. Důvodem bylo 
zdržení, které zapříčinily potřebné plá-
nování a  koordinace každého dne. To 
se vždy protáhlo více, než jsme čekali. 
S ohledem na to, že s takto rozsáhlým zá-
sahem zatím neměl nikdo z hasičů žád-
né zkušenosti, tak se asi nelze tolik divit. 
Nicméně příjemné to nebylo. Na druhé 
straně třeba zásobování potravinami, 

tekutinami a dalšími potřebnými věcmi 
bylo špičkové.“ 

 Co bylo ještě jiné oproti „normál-
ním“ zásahům? 
„Asi jako první si vybavím velký hluk, 
všude lítaly vrtulníky, čerpadla jela napl-
no, nasazeno bylo nevídané množství 
techniky. Byl to pro nás velký zážitek a ur-
čitě nám to dalo hodně zkušeností i do 
budoucna.“

 S čím jste se vrátil zpět domů?

„Hlavně se zpožděním. (úsměv) To byl 
problém, protože chystáme křtiny našeho 
dvouměsíčního syna. Během dne finišo-
valy přípravy na ně a manželka se musela 
obejít bez mé pomoci. Když jsem se vrátil, 
žádné velké uvítání se nekonalo, hned jsem 
se zapojil do rodinného provozu, aby se vše 
stihlo.“

 Měli o vás doma strach? 
„To si nemyslím, spíš bylo třeba řešit, že na 
nějaký čas vypadl jeden člen rodiny a tomu 

musela žena přizpůsobit program. A to se 
nikdy neobejde bez problémů. Bez tole-
rance a pochopení ze strany manželky se 
žádný dobrovolný hasič prostě neobejde.“

 A co zaměstnavatel? 
„Pracuji jako obchodní zástupce. Zaměst-
navatel byl benevolentní a uvolnil mě. Ani 
dovolenou jsem si brát nemusel, mzda mi 
šla dál. Zaměstnavatel ji posléze vyfakturu-
je zřizovateli naší jednotky, kterým je měs-
tys Protivanov.“

pro Večerník 
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Dnešní doba nabízí řadu moderních vy-
možeností, přesto je ve srovnání s  naší 
minulostí v  mnohém výrazně ochuzena 
o  radost i  vděk za to, co rozhodně není 
samozřejmé. Žádný řidič kombajnu na-
příklad neslaví konec žní s takovou chutí 
a zápalem, s jakým tak činili naši předci. Za-
vzpomínat na dobu, kdy práce na poli byla 
přirozenou součástí lidských životů a záro-

veň při tom i něco chutného pojíst i popít, 
mohli lidé na Dožaté v Pivíně. 

Sešli se tu všichni, kteří stále nezapomí-
nají na to, že „zlatá Haná“ dostala pří-
vlastek podle obilných lánů, a  nikoliv 
podle barvy v posledních letech hojně 
pěstovaného biopaliva. „Scénář Dožaté 
se několik let vyvíjel k dokonalosti, které se 
nyní až na malé obměny držíme. Každo-
ročně vyrážíme na pole posíct zbytek obilí. 
Poté je svážeme do snopů, naložíme na 
vůz, přivezeme sem a vymlátíme na stále 
plně funkční mlátičce Wichterle a Kovařík 

z roku 1937,“ popsal Jiří Vrba z Divadelní 
společnosti Větřák, která akci pořádá již od 
roku 1997. 
Letos pracanty na pole doprovodila místní 
kapela Pozdní sběr, která se utvořila kolem 
zakládajícího člena Větřáku Františka Sed-
láka. „Tentokrát si to s  kosou vyzkoušeli 
i dvacetiletí kluci. Mnozí z nich se tak pustili 
do něčeho, co už asi neumí ani jejich otco-
vé,“ upozornil Vrba. 
Po vymlácení se postupně se svými 
tanečními a hudebními vystoupeními 
představily folklórní soubory Mánes 

z  Prostějova, Haná z  Přerova a  Klas 
z  Kralic na Hané. Vše pak zakončila 
scénka pořádajícího Větřáku. „Letošní 
novinkou bylo vystoupení stréců a  tetin 
pod vedením třiaosmdesátiletého pana 
Burgeta z  Prostějova. Ti sem pravidelně 
jezdili jako diváci a pro letošek si připravili 
ukázku mlácení s cepy, u něhož nejen pra-
covali, ale také zpívali,“ vypíchl z programu 
Vrba. 
Pauzy mezi jednotlivými čísly pak po celé 
příjemné odpoledne vyplňovala dechová 
hudba Věrovanka, která pro tentokrát vy-

střídala zavedenou Holóbkovo mozeko. 
Zaznělo i  několik hanáckých vtipů, lidé 
také mohli do okolí vyrazit na žebřiňáku 
taženém koňmi. „Akce se nám zadařila, 
jak jsme si představovali. Snad i lidé byli 
spokojeni. Jen mě mrzí, že se tu neobje-
vilo víc místních. Dorazí sem návštěvníci 
z Prostějova či z okolních vesnic, ale od 
nás jich tu je poměrně málo. Asi ještě hní-
pó a dorazijó až večer na zábavu,“ zhod-
notil Jiří Vrba. 
Nejen Dožatá, ale také řada dalších akcí 
stále nasvědčuje tomu, že právě v Pivíně 
spolkový život nezadusil ani koronavi-
rus. Už v sobotu 17. září by tu měl pro-
běhnout sjezd rodáků, jenž se tu napo-
sled konal v roce 2009. Větřák si pro tuto 
příležitost připravil scénku o tom, jak by to 
vypadalo, kdyby Pivín na přelomu 70. a 80. 
let naplno využil objev pramene léčivé 
vody a stal by se lázeňským městečkem. 

zprávy z regionu aneb jsme s vámi u toho...

Konicko • Kostelecko • Němčicko • Plumlovsko • Protivanovsko

jak v Pivíně už domlátili...jjakk v PPivvííně užž doomlááátilli.... 3x foto: Martin Zaoral 

akce akce 
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Zámecký ples 
pod hvězdami

V sobotu 20. srpna 
můžete vyrazit na romantický zámecký 
ples pod hvězdami pořádaný u oranžerie 
zámku v  Čechách pod Kosířem. V  pro-
gramu od 19:00 hodin vystoupí tanečnice 
Kristýna Coufalová a porotce StarDance 
Jan Tománek. Představí se i  mistři ČR 
v latinskoamerických tancích. 

Představení Edith Piaf: Dnes nechci spát 
sama bude k vidění ve čtvrtek 18. srpna 
od 20:00 hodin na zámku v Plumlově. 
Inscenace mapuje životní příběh světově 
proslulé zpěvačky a  je protkaná jejími 
nesmrtelnými písněmi. Na své pražské 
domovské scéně je od prvního uvedení 
v  roce 2018 představení pravidelně 
beznadějně vyprodané a  úspěch sklízí 
i na zájezdech po celé republice.

Edith Piaf na zámku 
v Plumlově 

Hasiči ze Dzbelu zvou na XVI. ročník Dz-
belácké osme. Soutěž se bude konat v so-
botu 20. srpna na hřišti ve Dzbelu. Sraz 
soutěžních týmů je od 11:30 do 12:00 
hodin. Soutěžit budou muži, ženy, děti 
i veteráni.  

Už podruhé se budou konat Těšické 
pivní slavnosti. V  tamějším parku si 
organizátoři z  Občerstvení U  Garda 
připravili pro návštěvníky velkolepou 
akci. Chybět nebude například osm 
výčepů, ze kterých postupně poteče více 
než třicet druhů piv. Pořadatelé navíc 
chystají také velmi bohaté občerstvení, 
třeba hamburgery a dobroty z grilu. Po 
celý den bude návštěvníkům slavností 
hrát živá hudba. A posluchači se nemusí 
bát, nepůjde pouze o  jeden žánr nebo 
jednu kapelu. Večer pak završí ohňostroj. 
Akce se bude konat v sobotu 20. srpna, 
její začátek je naplánován na 15:00 
hodin. 

Dzbelácká osma 

Těšické pivní slavnosti

BYLI  JSME

U TOHO
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Oblíbená akce nabídla muziku, humor i lásku k tradicím 
PIVÍN „Tož já vás tady vico,“ mohl uplynulou sobotu 13. srpna pro-
hlásit ke všem přítomným Jiří Vrba coby moderátor Dožaté v Pivíně. 
Pozoruhodná folklórní akce spojující tanec, hudbu, humor a lásku 
k našim tradicím se v této obci konala už po šestadvacáté. Opět 
přitom dala vzpomenout na slavnosti, které byly prodchnuty ni-
čím nenahraditelným pocitem, který se dostaví jedině po skončení 
těžké dřiny. A všichni její účastníci byli letos zajedno: Hanáci a jejich 
řeč nesmí zahynout!  

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz
a VIDEO

MOSTKOVICE Tohle proběhlo 
v relativní tichosti. Už letos v dub-
nu bylo zkolaudováno nové školící 
a  rekreační středisko, které na 
břehu plumlovské přehrady poblíž 
pláže U  Vrbiček otevřelo Krajské 
ředitelství policie Olomouckého 
kraje. Celkové náklady na realizaci 
projektu s kapacitou 63 lůžek zatím 
dosáhly 110 milionů korun. 

Martin ZAORA L
Krajskému ředitelství policie Olo-
mouckého kraje se v  roce 2017 
podařilo bezúplatným převodem 
od Úřadu pro zastupování státu 
ve věcech majetkových získat 
bývalý rekreační areál u  plumlovské 
přehrady. Areál, jenž v  minulosti 
patřil Okresnímu národnímu výboru 
(ONV), chtělo policejní vedení od 
počátku zrekonstruovat na zařízení, 
které bude sloužit zaměstnancům 
nejen pro rekreační pobyty, ale 

také pro vzdělávací účely, školení, 
semináře a služební porady.
Realizace projektu byla rozdělena 
do tří etap. „V  té první proběhly re-
konstrukce a přístavba hlavní budovy. 
Součástí byla rovněž kanalizace a  vo-
dovod, jímky na splaškovou a dešťovou 
vodu, částečné oplocení, venkovní 
osvětlení, terénní a  sadové úpravy. 
Tato etapa výstavby byla ukončena 
již v  prosinci 2020,“ popsala Marie 
Šafářová, tisková mluvčí Krajského 
ředitelství policie Olomouckého kraje.  

Loni proběhla druhá etapa rekon-
strukce. „Zahrnovala zejména vy-
budování sedmi chat, skladového 
přístřešku, kolárny, hřiště, chodníků, 
komunikačních ploch a  dokončení 
terénních a  sadových úprav. Tato 
etapa byla ukončena v  prosinci 2021. 
Po následném kolaudačním řízení, 
které bylo ukončeno v dubnu 2022, je 
areál využíván k účelům, pro které byl 
vybudován,“ přidala Šafářová s  tím, 
že výstavba probíhala dle harmono-
gramu, přičemž k  žádném zdržení 

nedošlo. „V současné době je zde v pl-
ném proudu rekreační sezóna a kapac-
ita zařízení je zcela využita,“ prozradila. 
Jak už Večerník informoval, v současné 
době je v areálu ještě plánována mod-
ernizace prvorepublikové vily Věra, 
kterou včetně přilehlého pozemku 
krajské ředitelství získalo dodatečně 
odkoupením od původního ma-
jitele. Přestavba zchátralé nemovitosti 
počítá s tím, že větší část objektu bude 
zbouraná, následně by měla sloužit 
rovněž pro rekreační a vzdělávací účely. 

Zaøízení o kapacitì 
Zaøízení o kapacitì 

zjistili jsmepraseprase
PROTIVANOV Kuriózní zásah 
mají za sebou hasiči v  Protiva-
nově. První srpnový týden se to-
tiž museli potýkat se záchranou 
zvířete. A jak uvedl velitel hasičů 
Alois Kolář, takový typ zákroku 
rozhodně nepatří pro jednotku 
k těm typickým. 
„Obvykle jsme voláni spíše k  likvi-
daci hmyzu. K záchraně zvířete, co 
si pamatuji, to bylo podruhé,“ za-
vzpomínal Kolář. Tentokrát pomoc 
hasičů uvítalo zvíře, které vlezlo do 
místa, odkud už se nemohlo dostat. 
„Divoké prase spadlo do skruže. 
Měla asi dva metry hloubku a dole 
bylo bahno. Asi se rozpadla stářím, 
tak do ní prase propadlo,“ prozradil 
velitel hasičů. 
Zatímco zásah sám byl ozvláštně-
ním pro život jednotky, ničím složi-
tým podle slov velitele nebyl. „Na-
konec jsme jej zachraňovali z velké 
části rukama. Zásah to byl celkem 
jednoduchý a  rychlý. Jednalo se 
spíš o  nezvyklý zásah než složitý,“ 
usmál se po šťastném konci malé-
ho dramatu Alois Kolář.   (sob)

.  Foto: Martin Zaoral 

PROTIVANOV Pracuje jako obchodní zástupce regionálního rádia. 
Kromě toho je však Alois Kolář také manželem a otcem dvoumě-
síčního syna. Tohle vše však muselo jít stranou kvůli největšímu po-
žáru v historii ČR, který se v polovině prázdnin rozhořel v Českém 
Švýcarsku. Pětatřicetiletý záchranář je totiž zároveň také velitelem 
jednotky dobrovolných hasičů v Protivanově. Spolu s dalšími třemi 
kolegy tak vyrazili do akce. Domů se vrátil po čtyřech dnech v ne-
děli 7. srpna. Následně vzniklo i naše interview.

říká velitel JSDH Protivanov Alois Kolář, říká velitel JSDH Protivanov Alois Kolář, 
který zasahoval v Českém Švýcarsku  který zasahoval v Českém Švýcarsku  

ROZSTÁNÍ Problém s  nevyužitými pro-
story řeší řada obcí. Někde čekají na vyu-
žití a  konec chátrání i  desítky let. Jednou 
z takových je také Rozstání. Přímo v centru 
obce se nachází výrazná, zčásti prosklená 
budova bývalého Stavomatu. Už roky je ale 
prázdná. Nyní se to má změnit. Jak redakce 
Večerníku zjistila, objekt by měl zcela změ-
nit účel. 
„Je to v  soukromých rukách a  majitel by 
z  toho rád udělal byty. Čeká, až se pro-
vede změna územního plánu. Původ-
ně to byla stavba pro obchod. Teď se to 
v  územním plánu předělává na bydlení,“ 
prozradil nám starosta obce Jiří Szymsza. 
Majitel už podle jeho slov shání lidi, kteří by 

o bydlení měli zájem. „Jede to přes realitní kan-
celář. Pokud vím, postavit by to chtěl do roku 
2024. A nechal se slyšet, že nechce dotace, že 
chce stavět ze svého za pomoci investorů,“ sdě-
lil starosta obce. 
Dosud stál ale v cestě územní plán., tato překáž-
ka by ale měla brzy padnout. „Územní plán by 
snad měl být hotový. Měli jsme druhé veřejné 
projednání a čekáme na vyjádření z krajského 
úřadu. V září by to mělo být schválené,“ nastínil 
Jiří Szymsza. 
Rozstání není jedinou obcí Prostějovska, kde 
v současné době dochází k budování nových 
bytů. Do práce se pustili také třeba v Nezamys-
licích, Výšovicích či Mořicích. Ve všech těchto 
případech ale byla investorem obec.    (sob)

KRALICE NA HANÉ Nový přístup k veřejné zeleni nedávno 
oznámily Kralice na Hané. Zdejší úřad městyse se rozhodl zjistit, 
v jakém stavu zdejší porosty jsou. A řešit následnou budoucí péči. 
„Oslovili jsme certifikovaného arboristu Aleše Fišra. Během červ-
na a července prošel a posoudil všechny stromy v intravilánu obce, 
tedy asi sedmset padesát kusů. Tyto informace pak zadal do databáze 
www.stromypodkontrolou.cz. Každý strom má své číslo, v databázi 
je jeho fotografie, je určen jeho druh, změřen obvod kmene, výška 
stromu, fyziologické stáří, perspektiva a  v  rámci technologie jsou 
navržena opatření, která strom potřebuje,“ uvádí facebookový profil 
městyse. 
Proč je tato novinka důležitá? Třeba kvůli přehledu o stavu stromů 
a vzniku systému, podle kterého by se se stromy pracovalo. „Opatření 
jsou pak rozdělena na tři skupiny podle toho, jak nutná tato opatření 
jsou. První skupinu představují stromy, u nichž je nutné co nejdřívější 
ošetření. Takovýchto stromů u nás naštěstí moc není, asi dvacet kusů. 
První strom, který potřebuje nutně ošetření, je naše památná lípa, 
která se nachází na rohu ulic Tyršova a Nerudova,“ vyčetli jsme ze 
stránek městyse.    (sob)
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„Kvůli požáru u Hřenska jsem málem zmeškal přípravu na křtiny,“„Kvůli požáru u Hřenska jsem málem zmeškal přípravu na křtiny,“



PLUMLOV Skvělý divadelní a fil-
mový herec, muzikant, skladatel, 
moderátor a  nově také podnika-
tel, který zbožňuje humor. Petr 
Batěk (na snímku) již sedmým 
rokem moderuje Mezinárodní 
festival kresleného humoru ve 
Františkových lázních, kde se také 
seznámil se zdejším kreslířem 
a  humoristou Janem Tatarkou. 
Od té doby to jsou velcí kamará-
di. A tak slovo dalo slovo a známá 
tvář přijala pozvání do kempu 
Žralok na plumlovské přehradě, 
kde se poslední červencovou so-
botu uskutečnila výstava kresle-
ného humoru. Skvělý herec, kte-
rý nyní natáčí se svým bratrem 
Pavlem kriminální seriál Duch, si 
udělal čas i pro nejčtenější regio-
nální periodikum.

v  rámci exkluzivního
interview pro Večerník
se ptal
Michal
KADLEC
přepis
Jan FREHARJan FREHAR

 Jste velkým kamarádem 
s  Honzou Tatarkou. Co vás sem 
ale ještě přilákalo?
„Rád jsem přijal pozvání od Honzy 
a těšil jsem se sem. Jsem už sedmým 
rokem moderátorem festivalu kres-
leného humoru ve Františkových 
Lázních, kde jsou všichni kreslíři a se 
všemi už se znám osobně. Řekl bych, 
že jsme takovou velkou festivalovou 
rodinou. A  proto když mě Honza 
pozval sem, tak nebylo nad čím vá-
hat.“

 Jaký je váš vztah k  humoru 
obecně?
„Velmi kladný. Už jako malý jsem si 
oblíbil časopis Dikobraz, který jsem 
pravidelně kupoval a  byl to v  těžké 
socialistické době jeden z  úniků. 
Když kluci začali vydávat následně 
i časopis Tapír, tak jsem měl velkou 
radost, že to pokračuje dál.“

 V  běžném životě také raději 
vtipkujete, nebo jste spíše konzer-
vativec?
„Mám raději humor a  všechny 
jeho podoby. Často používám sar-
kasmus a  mám rád i  černý humor, 
který je nezřídka lidem proti srs-
ti. Problém je tak mnohdy spíše 
v  tom, že někdo ani nepozná, jest-
li vtipkuji. Pak je otázkou, zda to 
objasnit, nebo to nechat plynout. 
My se takto pravidelně špičkujeme 
i s bráchou s vážnou tváří. Stává se, 
že si lidé ani neuvědomí, že to bere-
me s nadsázkou.“

 Máte 
v  oblibě spíše 
humor, u  kte-
rého se musí 
p ř e m ý š l e t , 
nebo ten, kte-
rý zapůsobí na 
první dobrou?
„Mám radši hu-
mor, který není 
hned na první 
dobrou. Nechci 
říct, že by byl 
chytřejší, ale takový trošku rafinova-
nější.“

 Honza Tatarka se Večerníku 
svěřil, že má rád kanadské žertíky. 
Používáte taky tyto metody vůči 
kolegům či v rodině? 
„Kanadské žertíky ani ne. (úsměv)
Ale v divadle jsou běžné. Herci, kteří 
mají stále angažmá a hrají každý ve-
čer to stejné, si potřebují nějakým 
způsobem zpestřit vystoupení a na-
vzájem si proto způsobují řadu žer-
tíků, které často pobaví.“

 Mohl byste některý z  nich 
zmínit?
„Mnohokrát jsem se stal obětí, ale 
také aktérem. Dělí se to na dvě skupi-
ny. Buď to jsou slovní, kdy se třeba ve 
vypjaté scéně kolegyně zeptáte, jaký je 
recept na bábovku, a ona neví, co na to 
říct. (smích) Potom jsou to také vtípky 
s  rekvizitami. Když má třeba kolega 
připravený sešitek s poznámkami, tak 
mu ho vyměníte za sešit, kde jsou ně-
jaké choulostivé obrázky. A  on musí 
najednou místo toho vařit z vody.“

 Souhlasíte, že humor je výsa-
dou Čechů?
„Já si myslím, že humor je výsadou 
člověka. My máme specifický hu-
mor jako národ, ale zaplať pánbůh 
za to, že humor existuje opravdu 
všude.“

 Nemáte dojem, že humor je 
v  poslední době trošku na druhé 
koleji?
„Nemyslím si. A  řekl bych, že čím 
bude situace komplikovanější, tím 
vyplyne druhů humoru více, protože 
právě vtípky jsou takovým záchran-
ným člunem v každé nejisté době.“

 Setkal jste se ve své kariéře 
s herci, kteří jsou známý pro svůj 
humor?
„Zrovna letos v  říjnu jde do kin 
snímek Cirkus Maximum, což je 
celovečerní film, a tam já hraji klau-
na po boku Oldřicha Kaisera. To je 
opravdu ikona komického herectví, 
a musím říct, že to byl skutečně zá-
žitek si s  ním zahrát. On nejenom, 
že je opravdu vtipný, ale také velmi 
rafinovaný a  chytrý, ale navíc je to 
i  vynikající kolega na jevišti nebo 
před kamerou.“

 Máte ve své karié-
ře raději ty humornější 
role nebo spíše ty vážné?
„Já mám rád, když je to vy-
vážené. Od obou musí být 
něco, aby to pro člověka bylo 
pestré a nespadl do určitého ste-
reotypu. Je tak určitě lepší, když he-
rec přebíhá z  jednoho do druhého. 
Od těch opravdu humorných až po 
ty vážné.“

 Potkal jste se někde v branži 
i se svým bratrem?
„Ano. Setkali jsme se před kamerou 
například v  detektivce Duch. Před-
tím také v  seriálu Kriminálka An-
děl. Příští rok na jaře budeme točit 
dalších deset dílů Ducha, takže se 
určitě budeme zase potkávat.“ 
(úsměv)

 Hrajete spolu rádi? 
„Určitě. Je tam znát samo-
zřejmě chemie a  často se 
špičkujeme i tam. Občas 
to trochu přeženeme, 
ale většinou to režisé-
ři přijmou. Obzvláště 
v Duchovi, protože tam 
i  bratry hrajeme, takže 
je dobře, že je to auten-
tické.“

 Kromě toho, že 
jste známým hercem 
a  moderátorem, jste 
ale také hudebníkem.
„Nazval bych to spíše 
písničkářem. (usmě-
je se) Hraji na bicí 
v  kapele The End of 
Colour, což je revival 
kapela skupiny The 
Doors. To máme s  brá-
chou. Potom také zpívám 
a  hraji na kytaru v  kapele 
Pokoj č. 26. Na koncer-
tech pak hraji svoje pís-
ničky nebo hudbu 
Petra Nováka, pro-
tože s  Petrem jsme 
se znali a  rád na něj 
vzpomínám. Loni mi 
vyšlo i první CD, které 
se jmenuje V mapách.“

 Čemu rád se kromě 
těchto profesních čin-

ností nejvíce věnujete? A  jaké 
jsou vaše koníčky?
„Vybudoval jsem v  Mikulově 
penzion Archa, kde se s  radostí 
setkáváme s přáteli. Archa je tako-
vé příznačné jméno a  tam trávím 
hodně času. Zamiloval jsem si víno 
a  rád tam tak brouzdám po okolí 
a  ochutnávám. Potom ještě rád 
píšu poezii, kde zaznamenávám 
své pocity. Tři knížky už jsem vydal 
a čtvrtá už je pomalu připravena na 
vydání. Vyjít by měla na podzim, 

nejpozději na jaře. První se jmenuje 
Ona má křídla, která je vyprodaná. 
Druhá nese název Výkřik motýla 
a třetí Mezi svými rýmy.“

 Jste opravdu multifunkčním 
umělcem. Jak to všechno stí-
háte? 
„Musím si na vše vydělit 
čas a  občas se stane, že 
jsem hodně unavený. To 
je poslední dobou velmi 

často, takže určitě chci nyní 
zvolnit.“

 Jak jste jako umělec pře-
žil dobu covidovou, která tu 
s námi stále je?

„Opravdu velmi těžko, protože 
všechno se mi ze dne na den zastavi-
lo. V divadle se nehrálo, nemohlo se 
koncertovat a v penzionu jsem seděl 
sám. Na druhé straně bylo pozitivní, 
že jsem měl čas na sebe a mohl jsem 
tak dobít baterky. Mohl jsem dlouho 
spát. Nakonec všechno zlé je určitě 
pro něco dobré.“

 Co byste doporučil lidem, 
aby je humor nepřecházel?
„Nebrat sebe ani svůj život zcela 
vážně. Trošku ustoupit od svých 
problémů a potíží. Podívat se na ně 
s  nadhledem. Trošku se tak usmát 
i sám nad sebou a on ten humor při-

jde sám.“ 
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Výstavu kresleného humoru na plumlovském Žraloku moderoval všeumělec Petr Batěk

V říjnu jde do kin snímek Cirkus Maximum, 
což je celovečerní film, a já tam hraji klauna 
po boku Oldřicha Kaisera. To je opravdu ikona 
komického herectví, a musím říct, že to byl 
skutečně zážitek si s ním zahrát. On nejenom, 
že je vtipný, ale také velmi rafinovaný a chytrý...

Foto: Michal Kadlec

vizitka
PETR BATĚK

✓ narodil se 27. května 1972 v Plzni
✓ od patnácti let se věnuje hudbě, 
 na bicí hrál v několika kapelách
✓ od roku 1994 působil v několika 
 ochotnických souborech
✓ v roce 1999 pracoval jako redaktor
 zpravodajství v Českém rozhlasu Plzeň

✓ v období let 2000 až 2008 působil v Městském divadle v Mostě
✓ v letech 2008 až 2013 byl členem hereckého souboru Západočeského
 divadla v Chebu
✓ dosud je stálým hostem Divadla Na Fidlovačce a spolupracuje také 
 s Divadlem na Vinohradech, Divadlem v Mladé Boleslavi 
 a divadlem Alfa v Plzni
✓ od roku 2016 hostuje v Národním divadle v Praze v inscenaci Malý princ
✓ zahrál si v seriálech Kriminálka Anděl, Modrý kód, Specialisté, 
 Vyprávěj, Cesty domů, Čechov, Gympl s ručením omezením a ve filmu 
 Zejtra napořád a mnoha dalších rolích. 
✓ je také skvělým hudebníkem, vloni vydal své první první autorské CD 
 s názvem V mapách
zajímavost: letos už posedmé za sebou moderoval Mezinárodní festival
  kresleného humoru ve Františkových lázních
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PROSTĚJOV Čtyřicet. Přesně tolik dní zbývá do ko-
munálních voleb v Prostějově, které se budou konat 
v pátek 23. a v sobotu 24. září. Zabrouzdáme-li do 
historie, pak si uvědomíme, že přesně 40 dní a nocí 
pršelo při potopě světa. Stejně dlouho by pak měl tr-
vat půst od Popeleční středy do Velikonoc. Ostatně 
přesně 40 dní se postil Ježíš Kristus na poušti, než 
začal veřejně kázat. Přestože se naštěstí nedá před-
pokládat, že by až do začátku letošních komunálních 
voleb setrvale pršelo ani že by jednotliví kandidáti 
po celou dobu hladověli, magie čísel hraje svoji ro-
li i v tomto případě. Právě o číslech pro všech deset 
prostějovských kandidátek se rozhodovalo minulé 
úterý. Na nás už je rozhodnutí, zda se rovněž nechá-
me do hry čísel vtáhnout, či budeme volit na základě 
něčeho jiného. 

SERVIS PŘED 
KOMUNÁLNÍMI 

VOLBAMI
připravil Petr KOZÁK

TEXTY: 
Martin ZAORAL, 

Michal SOBECKÝ, 
Jan FREHAR

KANDIDÁTI HNUTÍ ANO

Mgr. František Jura

Ing. Jiří Rozehnal 

Bc. Miloš Sklenka 

Marcela Župková

Alena Pagáčová

53 let, primátor statutárního města 

Prostějova

57 let, náměstek primátora 

statutárního města Prostějova

59 let, živnostník, člen rady 

statutárního města Prostějova

48 let, živnostník, člen rady 

statutárního města Prostějova

47 let, vedoucí sociální aktivizace

Dagmar Faltýnková 
55 let, specialista kvality, 
zastupitelka

Ing. Jaromír Hruban 
71 let, živnostník, 
zastupitel

MUDr. René Kloc
57 let, lékař, ortoped

Ing. Richard Beneš 
70 let, emeritní starosta 
Sokol I Prostějov

Mgr. Radim Weisser
53 let, ředitel základní 
školy

Mgr. Roman Drkula
51 let, finanční účetní

Michal Janeček, 
47 let, sekretář klubu 
SK 1913 Prostějov

Miroslav Kotrč
56 let, pracovník ostrahy

Leona Skokanková
53 let, pracovník centra 
sociálních služeb

Mgr. Iva Procházková
58 let, učitelka na základní 
škole

Ladislav Kyllar
50 let, manažer

Michal Götz
58 let, podnikatel

Denisa Drkulová
22 let, zdravotní sestra

Alena Mlatečková
58 let, kosmetička 
- konzultantka

Ladislav Kment
61 let, sociální pracovník

Mgr. Antonín Dušek
81 let, emeritní ředitel 
základní školy

Karel Piňos
54 let, oblastní ředitel

Ing Miroslava 
Nováková 61 let, 
středoškolský pedagog

Ing. Ivan Polák
57 let, ekonomický ředitel

Václav Meidl
36 let, trenér SK 1913

Eva Kameníková
37 let, zdravotní sestra

Ing. Monika Smičková
32 let, administrativní 
pracovník

Tomáš Čepa
38 let, technický ředitel  
1. SK Prostějov

Josef Skoumal
79 let, důchodce

Bc. Petr Kočí
34 let, IT system 
administrator

Ludmila Mynaříková
81 let, důchodce

Ing. Jiří Švančar
53 let, pracovník 
živnostenského úřadu

Roman Karšulín
57 let, zaměstnanec, člen 
Rady statutárního města 
Prostějova

Ladislav Okleštěk
61 let, poslanec PS PČR

Ing. Jaroslav 
Faltýnek
60 let, poslanec PS PČR

Méně odpadu 
i pomoc potřebným

Tentokrát jsme vybrali dva konkrétní 
zajímavé plány, které má kandidátka 
vedená „akční“ náměstkyní primátora 
Miladou Sokolovou. Ona sama předsta-

vuje nápad vybudovat v Prostějově tzv. 
re-use centrum: „Je to místo, kam mů-
žete odnést například nábytek, který už 
nepotřebujete, ale tohle vybavení může 
ještě sloužit jinde. Takový nábytek proto 
neskončí ve sběrném dvoře, ale budou si 
ho moci vzít lidé, kterým se hodí. Když si 
ho nikdo nevezme, bude po čase odbor-
ně zlikvidován. Re-use místo by mohlo 
být vybudováno v  blízkosti sběrného 
dvora. Platí, že nejlepší způsob nakládání 
s odpadem je zabránit jeho vzniku. Toto 
centrum bude dávat nepotřebným vě-
cem nový smysl a pomůže třeba lidem, 
kteří na tom nejsou ekonomicky dobře, 
aby mohli získat řadu věcí zdarma.“

Nový zelený pás
Velkým podporovatelem dalšího 
bodu programu kandidátky číslo 6 je 
ekolog a učitel na GJW Libor Marčan. 
Ten prosazuje realizaci „zelené sítě“ na 
jihu města, která by postupně propoji-
la Záhoří s Brněnskou ulicí a pokračo-

vala do Vrahovic. „Chceme zde vysadit 
tisíce stromů a  keřů, vzniknou zde 
aleje i větší zelené plochy a postupně 
se vytvoří protipól dnešní Hloučely 
na jihu města,“ má jasno Libor Marčan 
a dodává: „Do hanácké krajiny v okolí 
města musíme dostat aleje a remízky. 
Nejen že tím vytvoříme nové trasy pro 

vycházky Prostějovanů, ale významně 
tím zlepšíme životní prostředí. Krajin-
ná zeleň bude zachytávat prach, zmírní 
dopady vodní i větrné eroze, pomůže 
i se zadržováním vody a nabídne úkryt 
i  potravu volně žijícím živočichům.“ 
Velký ekologický i  rekreační význam 
tohoto bodu programu potvrzuje 
i náměstkyně Sokolová: „Těším se, až 
se budeme moci vydat cestou v zeleni 
z Mládkových sadů až k Žešovskému 
rybníčku, ze Záhoří to vzít přes plá-
nované biocentrum u  cihelny nebo 
si odpočinout v připravovaných plo-
chách zeleně na soutoku Hloučely 
a Romže.“

ODS a nezávislé osobnosti mají i řadu 
dalších návrhů, které představíme 
příště. Jen odtajníme, že jedním z nich 
je plán na vybudování druhé ledové 
plochy ve spolupráci se soukromým 
investorem.    (pr)

SPOLU S NEZÁVISLÝMI

OSOBNOSTMI MĚSTA

PROSTĚJOVA

ODS a nezávislé osobnosti chtějí „jižní Hloučelu“, 
„nábytkové centrum“ i druhou ledovou plochu

Spojení občanských demokratů a nezávislých osobností 
města Prostějova jde do voleb nejen s velmi silnou 
kandidátkou, ale také s „nabušeným“ programem 

pro další čtyři roky rozvoje Prostějova, v němž je možné 
najít řadu originálních nápadů.

    Foto: www.prostejov.eu
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FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz



Uzávěrka ŘÁDKOVÉ 
INZERCE proběhne
v PÁTEK 19. srpna,

 v 10.00 hodin

10
Za pouhou desetikorunu
 si můžete v tomto týdnu 

podat inzerát v naší rubrice
PROSTĚJOVSKÉHO

Večerníku.
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GALERIE UMĚNÍ PROSTĚJOV,
nám. Svatopluka Čecha 2, (vchod za 
Zlatou bránou) vykupuje a  zdarma 
oceňuje veškeré obrazy  a  starožitnos-
ti, zlaté šperky 1g/1000 Kč. Neprodá-
vejte překupníkům, ale odborníkům
za nejvyšší ceny. Jindřich  Skácel,
tel.: 608 805 775, www.gupv.cz. 

Koupím čs. dukáty a jiné zlaté mince. 
Tel.: 778 080 060

KOUPÍM
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Odborný řez ovocných stromů, sekání 
travních porostů, kácení stromů, 
péče o  zahrady.  Tel.: 605 864 140, 
www.seceni-kaceni.cz - Bc. Ivo Kroupa

Odvoz fekálií-čištění kanalizace. 
Svoboda, tel.: 774 368 343. 

Stěhování bez pomoci zákazníka a vyklízecí 
služby- rychle, levně. Tel.: 604 389 367

SLUŽBY

Hledám pronájem gáraže 
Prostějov-Krasice. Tel.: 736 403 595

REALITY
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PRODÁM 
oblečení po holčičce od narození 

po 4 roky, včetně různých potřeb pro dítě. 
Zn: levně. Tel.: 733 325 041



UZÁVĚRKA ŘÁDKOVÉ INZERCE
proběhne v PÁTEK 19. srpna, 

v 10.00 hodin

Kdo byl milován, Kdo byl milován, 
nebude nikdy zapomenut.nebude nikdy zapomenut.

Dne 14. srpna 2022 Dne 14. srpna 2022 
jsme vzpomenuli jsme vzpomenuli 

14. smutné výročí úmrtí 14. smutné výročí úmrtí 
paní Marie POSPÍŠILOVÉ. paní Marie POSPÍŠILOVÉ. 

Za tichou vzpomínku Za tichou vzpomínku 
děkuje dcera Marie.děkuje dcera Marie.

Maminko drahá, Maminko drahá, 
co víc Ti můžeme dát, co víc Ti můžeme dát, 

jen kytičku na hrob jen kytičku na hrob 
a s láskou vzpomínat.a s láskou vzpomínat.

Dne 27. srpna 2022 Dne 27. srpna 2022 
uplyne 13 roků uplyne 13 roků 

od úmrtí naší milované maminkyod úmrtí naší milované maminky
paní Jaromíry PŘECECHTĚLOVÉ paní Jaromíry PŘECECHTĚLOVÉ 

z Václavovic. z Václavovic. 
S láskou vzpomínáme. S láskou vzpomínáme. 

Všem, kdo vzpomenou s námi, Všem, kdo vzpomenou s námi, 
děkují děti s rodinami.děkují děti s rodinami.

Těžké je zapomenout, Těžké je zapomenout, 
když slzy v očích stojí. když slzy v očích stojí. 

Těžké je vzpomínat, když srdce bolí. Těžké je vzpomínat, když srdce bolí. 
Odešel jsi všem, kdo Tě měli rádi, Odešel jsi všem, kdo Tě měli rádi, 
aniž by Tvé rty sbohem zašeptaly. aniž by Tvé rty sbohem zašeptaly. 

Dny, týdny a měsíce plynou, Dny, týdny a měsíce plynou, 
ale nikdy nezacelí tu ránu bolestivou.

Dne 18. srpna 2022 Dne 18. srpna 2022 
uplyne 3. smutný rok, uplyne 3. smutný rok, 
kdy nás navždy opustil kdy nás navždy opustil 

milovaný manžel, tatínek, milovaný manžel, tatínek, 
dědeček, tchán a kamarád dědeček, tchán a kamarád 

pan Jiří KONEČNÝ. pan Jiří KONEČNÝ. 
S láskou stále vzpomínají S láskou stále vzpomínají 

manželka a děti s rodinami. manželka a děti s rodinami. 
Děkujeme všem, Děkujeme všem, 
kteří vzpomenou kteří vzpomenou 

s námi.s námi.

Dne 12. srpna 2022 Dne 12. srpna 2022 
uplynulo 20 roků od úmrtí uplynulo 20 roků od úmrtí 

paní Marie VYSLOUŽILOVÉ paní Marie VYSLOUŽILOVÉ 
z Krumsína. z Krumsína. 

Stále vzpomíná Stále vzpomíná 
dcera Vlasta s rodinou.dcera Vlasta s rodinou.

Dne 3. srpna 2022 
uplynuly 3 roky od úmrtí uplynuly 3 roky od úmrtí 

pana Zdeňka DLOUHÉHO pana Zdeňka DLOUHÉHO 
ze Želče. ze Želče. 

Vzpomínáme.Vzpomínáme.

Čas ubíhá Čas ubíhá 
a nevrací, co vzal, a nevrací, co vzal, 

ale láska, úcta a vzpomínky ale láska, úcta a vzpomínky 
v srdcích žijí dál. v srdcích žijí dál. 

Dne 6. srpna 2022 Dne 6. srpna 2022 
jsme vzpomenuli jsme vzpomenuli 

23. výročí od úmrtí 23. výročí od úmrtí 
paní Zdeňky ZAČALOVÉ paní Zdeňky ZAČALOVÉ 

z Kralic na Hané. z Kralic na Hané. 
Za tichou vzpomínku Za tichou vzpomínku 
děkuje dcera Zdena děkuje dcera Zdena 

s rodinou.s rodinou.

Dne 14. srpna 2022 Dne 14. srpna 2022 
uplynulo 5 let, uplynulo 5 let, 

kdy nás navždy opustila kdy nás navždy opustila 
paní Antonie ŠMÍDOVÁ paní Antonie ŠMÍDOVÁ 

z Konice. z Konice. 
Kdo jste ji znali, Kdo jste ji znali, 

vzpomeňte s námi.vzpomeňte s námi.
 Dcera Lenka s rodinou  Dcera Lenka s rodinou 

a bratr František s rodinou. a bratr František s rodinou. 

Jak rádi bychom Ti pusu dali, Jak rádi bychom Ti pusu dali, 
jak rádi bychom Ti jak rádi bychom Ti 

k narozeninám popřáli. k narozeninám popřáli. 
Teď můžeme pouze Teď můžeme pouze 
kytičku na hrob dát, kytičku na hrob dát, 

svíčky zapálit a tiše s bolestí svíčky zapálit a tiše s bolestí 
v srdci vzpomínat.

Dne 17. srpna 2022 Dne 17. srpna 2022 
by se dožila krásných 80 let  by se dožila krásných 80 let  

naše milovaná maminka, naše milovaná maminka, 
babička a prababička babička a prababička 

paní Libuše KLÍČOVÁ. paní Libuše KLÍČOVÁ. 
S láskou vzpomínají S láskou vzpomínají 

dcery Lada a Zita dcery Lada a Zita 
s rodinami.s rodinami.

Dne 22. srpna 2022 Dne 22. srpna 2022 
vzpomeneme 1. výročí úmrtí vzpomeneme 1. výročí úmrtí 

pana Jiřího LÁTALA.pana Jiřího LÁTALA.
Stále vzpomínají manželka Stále vzpomínají manželka 

a děti s rodinami.a děti s rodinami.

Tichou vzpomínku do nebe Tichou vzpomínku do nebe 
posíláme, maminko, pro Tebe. posíláme, maminko, pro Tebe. 

Dne 10. srpna 2022 Dne 10. srpna 2022 
jsme vzpomenuli jsme vzpomenuli 

50. smutné výročí, 50. smutné výročí, 
kdy nás navždy opustila kdy nás navždy opustila 

naše milovaná maminka, naše milovaná maminka, 
paní Františka ENTLOVÁ,paní Františka ENTLOVÁ,

 švadlena z Kralic na Hané. švadlena z Kralic na Hané.
Dcery Mirka a Broňa Dcery Mirka a Broňa 

s rodinami.s rodinami.

Očím jsi odešel, Očím jsi odešel, 
v srdcích jsi zůstal.

Dne 18. srpna 2022 
vzpomeneme 2. výročí úmrtí vzpomeneme 2. výročí úmrtí 
pana Františka ZNOJILA pana Františka ZNOJILA 

z Krumsína.z Krumsína.
S láskou a úctou S láskou a úctou 

vzpomíná rodina. vzpomíná rodina. 
Děkujeme všem, Děkujeme všem, 

kdo vzpomenou s námi.kdo vzpomenou s námi.

Těžko se s Tebou loučilo, Těžko se s Tebou loučilo, 
těžké je bez Tebe žít. těžké je bez Tebe žít. 

Láska však smrtí nekončí, Láska však smrtí nekončí, 
v srdcích tě navždy budeme mít.

Dnes, tj. 15. srpna 2022,
by se dožila 80 let by se dožila 80 let 

naše maminka, babička naše maminka, babička 
a prababička a prababička 

paní Ludmila ZDRÁHALOVÁ paní Ludmila ZDRÁHALOVÁ 
z Pivína.z Pivína.

S láskou v srdci vzpomínají S láskou v srdci vzpomínají 
dcera Radmila, dcera Radmila, 

vnučka Radmila s rodinou vnučka Radmila s rodinou 
a vnuk Zbyněk.a vnuk Zbyněk.

Dne 14. srpna 2022 
jsme vzpomenuli jsme vzpomenuli 

1. smutné výročí úmrtí 1. smutné výročí úmrtí 
paní Věry ŠEVČÍKOVÉ paní Věry ŠEVČÍKOVÉ 

z Prostějova. z Prostějova. 
Kdo jste ji znali, Kdo jste ji znali, 

vzpomeňte s námi. vzpomeňte s námi. 
Vzpomíná Vzpomíná 
dcera Eva.dcera Eva.

Dne 20. srpna 2022 Dne 20. srpna 2022 
by se dožil 46 let by se dožil 46 let 

pan Ondřej PERNICA pan Ondřej PERNICA 
z Křenůvek. z Křenůvek. 

Kdo jste ho znali, Kdo jste ho znali, 
vzpomeňte s námi. vzpomeňte s námi. 

S láskou S láskou 
vzpomíná táta. vzpomíná táta. 

Odešel jsi, jak si to osud přál,Odešel jsi, jak si to osud přál,
v našich srdcích a vzpomínkách v našich srdcích a vzpomínkách 

zůstáváš dál.zůstáváš dál.
Roky plynou jak tiché řeky proud,Roky plynou jak tiché řeky proud,

jen bolest nedá zapomenout.

Dnes, tj. 15. srpna 2022, 
by se dožil 80 roků náš tatínek by se dožil 80 roků náš tatínek 

pan Karel ŠIMEK pan Karel ŠIMEK 
z Prostějova. z Prostějova. 

Kdo jste ho znali, Kdo jste ho znali, 
vzpomeňte s námi. vzpomeňte s námi. 

Dcery Ivana a Martina Dcery Ivana a Martina 
s rodinami.s rodinami.

Čas ubíhá a nevrací, co vzal. Čas ubíhá a nevrací, co vzal. 
Jen láska, úcta a vzpomínky Jen láska, úcta a vzpomínky 

v srdcích žijí dál.

Dne 19. srpna 2022 
vzpomeneme vzpomeneme 

6. smutné výročí úmrtí 6. smutné výročí úmrtí 
paní Olgy LYSICKÉ paní Olgy LYSICKÉ 

z Hluchova.z Hluchova.
 S láskou vzpomíná  S láskou vzpomíná 

rodina Lysických rodina Lysických 
a Vyhlídalova. a Vyhlídalova. 

Dne 13. srpna 2022 
jsme vzpomenuli jsme vzpomenuli 

5. smutné výročí úmrtí 5. smutné výročí úmrtí 
pana Ladislava KADLČÍKA pana Ladislava KADLČÍKA 

z Obědkovic. z Obědkovic. 
Za tichou vzpomínku děkují Za tichou vzpomínku děkují 
manželka a děti s rodinami.manželka a děti s rodinami.
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Pohřební služba Pavel Makový

Pohřební služba FCC Prostějov

Zdeňka Kolářová 1935  Soběsuky
Stanislav Navrátil 1944  Ivaň
Miroslav Pohl 1956  Prostějov

Iva Majerová 1935  Prostějov

Pondělí 15. srpna 2022
   Emil Střebovský 1959 Čelechovice na Hané 12.30 Obřadní síň Prostějov
Středa 17. srpna 2022
   Miluše Pořísková 1939 Prostějov 11:45 Obřadní síň Prostějov

SMUTEÈNÍ OZNÁMENÍ

Pohřební služba Václavková a spol. s.r.o., 
Mlýnská 31, tel.: 582 343 883, 582 340 004

Pohřební služba Pavel Makový,
Drozdovice 79 a Brněnská 104, tel.: 582 332 100

Pohřební služba FCC Prostějov,
Žižkovo náměstí 19, tel.: 582 344 073, mobil: 602 581 098
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Jindřiška Koudelková 1931  Baldovec
Drahomíra Duchková 1928  Určice
Jaroslava Cetkovská 1924  Vřesovice
Josef Vysloužil 1960  Domamyslice
Anežka Ludvigová 1930  Stařechovice
Jiří Musil 1950  Vřesovice
Libuše Benešová 1940  Prostějov
Josef Drápal 1935  Lutotín
Emil Bártů 1946  Prostějov 
Miroslav Tižo 1971  Kraličky
Jan Valenta 1936  Vranovice

Pondělí 15. srpna 2022
   Růžena Vybíralová 1926 Přemyslovice 14:00 Přemyslovice kostel
Úterý 16. srpna 2022
   Věra Vymětalová 1945 Prostějov 11:30 Obřadní síň Brněnská, Prostějov
   Dušan Zapletal 1955 Pěnčín 13:00 Obřadní síň Brněnská, Prostějov
Středa 17. srpna 2022
   Marta Chytilová 1939 Smržice 13:00 Obřadní síň Brněnská, Prostějov
   Josef Pecník 1942 Klenovice na Hané 14:00 Klenovice na Hané

Soukromá pohřební služba Václavková a spol.

Vladimír Studený 1937  Prostějov
František Poulík 1935  Prostějov

Dne 14. května 2022 Dne 14. května 2022 
by oslavila 98 roků  by oslavila 98 roků  

naše maminka, babička, naše maminka, babička, 
prababička prababička 

paní Marie JEDLIČKOVÁ paní Marie JEDLIČKOVÁ 

a dne 14. srpna 2022 a dne 14. srpna 2022 
by se dožil 105 roků by se dožil 105 roků 
náš tatínek, dědeček, náš tatínek, dědeček, 

pradědeček pradědeček 
pan František JEDLIČKA pan František JEDLIČKA 

z Laškova. z Laškova. 
Kdo jste je měli rádi, Kdo jste je měli rádi, 
vzpomeňte s námi. vzpomeňte s námi. 

Syn František s manželkou, Syn František s manželkou, 
vnoučata vnoučata 

a pravnoučata.a pravnoučata.

Dne 20. srpna 2022 Dne 20. srpna 2022 
uplyne 23 let od úmrtí uplyne 23 let od úmrtí 

paní Františky KREJČÍ paní Františky KREJČÍ 
a dne 25. srpna 2022 a dne 25. srpna 2022 

vzpomeneme vzpomeneme 
29 let od chvíle, 29 let od chvíle, 
kdy nás opustil kdy nás opustil 

pan Bohuslav KREJČÍ pan Bohuslav KREJČÍ 
z Čelčic. z Čelčic. 

Vzpomíná syn Drahomír Vzpomíná syn Drahomír 
s rodinou.s rodinou.

Dne 12. srpna 2022 
uplynulo 33 let od chvíle, uplynulo 33 let od chvíle, 

kdy nás navždy opustil kdy nás navždy opustil 
náš tatínek náš tatínek 

pan František ZAPLETAL pan František ZAPLETAL 
ze Zdětína. ze Zdětína. 

Zároveň by se tento den Zároveň by se tento den 
dožil 102 let. dožil 102 let. 

A dnes, tj. 15. srpna 2022, A dnes, tj. 15. srpna 2022, 
uplyne 25 let od doby, uplyne 25 let od doby, 

kdy nás opustila naše maminka kdy nás opustila naše maminka 
paní Františka ZAPLETALOVÁ paní Františka ZAPLETALOVÁ 

rozená Ježková, ze Zdětína, rozená Ježková, ze Zdětína, 
která by se v září dožila 100 let. která by se v září dožila 100 let. 

Za tichou vzpomínku Za tichou vzpomínku 
děkují dcera Anna a syn Jiří děkují dcera Anna a syn Jiří 

s rodinami.s rodinami.



EXKLUSIV NABÍDKA PRACOVNÍCH MÍST

Kontaktní pracoviště Prostějov, nám. Spojenců 2632/13, PV.  Zprostředkování zaměstnání tel.: 950 154 317.

AKTUÁLNÍ NABÍDKA VOLNÝCH MÍST

HLEDÁTE PRÁCI?
Stálá rubrika PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku av Úřadu práce ČR - Kontaktní pracoviště Prostějov 

Inspektor/-ka 22 600-33 790 jednosměnný bakalářské ÚKZÚZ, Prostějov
Masér/-ka 23 700  pružný ZŠ+praktická škola Ayur - Lanka, Prostějov 
Prodavač/-ka 20 000-25 000 jednosměnný nižší střední odborné Slezské uzeniny- Tesco, Prostějov
Skladník/-ce 20 000-25 000 jednosměnný ZŠ+praktická škola Spedition Feico, Prostějov
Sociální pracovník/-ce 21 260-31 240 jednosměnný vyšší odborné Úřad práce, Prostějov
Stavební dělník/-ce 20 000-35 000 jednosměnný střední odborné Kojetínská Prefa, Prostějov
Vedoucí posunu, posunovač/-ka 25 000 dvousměnný střední odborné DT-Výhybkárna a strojírna, Pv 
Obkladač/-ka 69 500-93 800 pružný ZŠ+praktická škola Green Trade, Prostějov
Obsluha lisu 23 000-35 000 nepřetržitý ZŠ+praktická škola MB Tool, Prostějov

 Pozice Plat (v Kè) Provoz Kvalifikace Firma
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PROSTĚJOV A  jsme tady s  pravi-
delnou dávkou informací a  zejména 
čísel, které médiím pravidelně posky-
tuje Krajská pobočka Úřadu práce ČR 
v Olomouci. Z další nové zprávy ply-
ne, že během července po půlroce kle-
sání vzrostl celkový počet uchazečů 
o  zaměstnání na takřka třináct tisíc, 
počet hlášených volných pracovních 
míst se zvýšil na 9 753 a  podíl neza-
městnaných osob v  Olomouckém 
kraji vystoupal na 3 %. Samotný pro-
stějovský region v prvním prázdnino-
vém měsíci hlásí více lidí bez práce. 
Zatímco v červnu jich bylo 1597, nyní 
již 1814. I  nadále ale patříme i  v  ce-
lorepublikovém měřítku k  místům 
s absolutně nejnižší nezaměstnaností. 
K 31. červenci 2022 evidoval Úřad práce 
ČR (ÚP ČR), Krajská pobočka v  Olo-
mouci, celkem 12 961 uchazečů o zaměst-
nání. Jejich počet byl o  484 vyšší než na 
konci června, ve srovnání se stejným ob-
dobím minulého roku je však o 1 650 osob 
nižší. „Z tohoto počtu bylo 11 855 dosa-
žitelných uchazečů o zaměstnání ve věku 
patnáct až čtyřiašedesát let, což je o 509 víc 
než na konci předchozího měsíce. V  po-
rovnání s červencem 2021 byl jejich počet 

nižší o 1 811,“ podotkl Jaroslav Mikšaník, 
hlavní analytik trhu práce Úřadu práce ČR, 
Krajské pobočky v Olomouci.  
V průběhu července bylo nově zapsá-
no 2 004 osob. Ve srovnání s minulým 
měsícem to bylo o  172 osob více a  se 
stejným obdobím předchozího roku pak 
o 161. Z evidence naopak odešlo celkem 
1 520 uchazečů. „Jednalo se o ukončení, 
další byli vyřazení uchazeč,“ objasnil Mi-
kšaník.. 
Z  pohledu čísel šlo o  624 osob méně 
než v  předchozím měsíci a  o  705 osob 
než ve stejném měsíci minulého roku. 
Do zaměstnání z  nich ve sledovaném 
měsíci nastoupilo 865, tj. o  433 méně 
než v předchozím měsíci a o 421 méně 
než ve stejném měsíci minulého roku. 
„Dále bylo 239 uchazečů o  zaměstnání 
bylo umístěno prostřednictvím úřadu 
práce, tj. o 221 méně než v předchozím 
měsíci a o 157 méně než ve stejném ob-
dobí minulého roku; 655 uchazečů bylo 
vyřazeno bez umístění,“ přidal podrobně 
hlavní analytik trhu práce Úřadu práce 
ČR, Krajské pobočky v Olomouci.  
Vývoj nezaměstnanosti byl ve všech re-
gionech Olomouckého kraje stejný - ne-
zaměstnanost všude mírně vzrostla, což 

se stalo poprvé od ledna tohoto roku. 
Nejvíce se počet zvýšil na Olomoucku 
(o 210 osob), k největšímu procentuál-
nímu nárůstu nezaměstnanosti ovšem 
došlo na Prostějovsku (o 6 %)!
Ke konci července bylo na Krajské 
pobočce Úřadu práce v  Olomouci 
evidováno 7 145 žen. Jejich podíl na 
celkovém počtu uchazečů činil 55 %. 
V evidenci bylo 2 230 osob se zdravot-
ním postižením, což představovalo 17 % 
z  celkového počtu nezaměstnaných. 
„Dále pak 554 absolventů škol všech 
stupňů vzdělání a  mladistvých, jejichž 
počet vzrostl ve srovnání s předchozím 
měsícem o dvaatřicet osob a ve srovnání 
se stejným měsícem minulého roku byl 
ale o čtyřiatřicet lidí nižší. Na nezaměst-
nanosti se podíleli čtyřmi procenty,“ po-
znamenal Jaroslav Mikšaník.
Celkem Olomoucký kraj evidoval na 
konci července 9 753 volných pracov-
ních míst. „Jejich počet byl o 23 vyšší než 
v  předchozím měsíci a  o  570 vyšší než 
ve stejném měsíci minulého roku. Na 
jedno volné pracovní místo připadalo 
v průměru 1,3 uchazeče, z toho nejvíce 
v regionech Jesenicko (2,2) a Přerovsko 
(2). Naopak nejméně na Prostějovsku, 

pouze 0,9 uchazeče na jedno volné mís-
to,“ prozradil Jaroslav Mikšaník.
Podporu v  nezaměstnanosti pobíra-
lo 4 364 uchazečů o  zaměstnání, tj. 
34 % všech uchazečů vedených v evi-
denci. „Celkový podíl nezaměstnaných 
osob, tj. počet dosažitelných uchazečů 

o  zaměstnání ve věku 15-64 let k  oby-
vatelstvu stejného věku, k  31. červenci 
meziměsíčně vzrostl o 0,1 p. b. na 3,0 %, 
což je o 0,3 p. b. méně než celorepubliko-
vá hodnota,“ shrnul hlavní analytik trhu 
práce Úřadu práce ČR, Krajské poboč-
ky v  Olomouci. Podíl nezaměstnaných 

osob vyšší než je republiková hodnota 
vykázaly pouze dva regiony - Přerovsko 
a  Jesenicko. „Nejnižší podíl nezaměst-
nanosti byl opět zaznamenán na Prostě-
jovsku, kde hlásí 2,3 %,“ dodal Mikšaník 
s  tím, že v  kraji u  žen vzrostl na 3,5 %, 
u mužů stagnoval na 2,6 %.   (red)

vývoj podílu nezaměstnaných v olomouckém kraji v letech 2018 – 2022 v %

Počet lidí bez práce vzrostl v celém Olomouckém kraji. Letos poprvé
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KDEKDE V PROSTĚJOVĚ NAJDETENAJDETE
Naše dnešní otázka již tradičně zní:

Kde je k vidění objekt na  uvedeném snímku?

Také třiatřicáté číslo letošního roku vám přináší podobu oddechové strany, při které můžete báječně relaxovat
a ještě k tomu NĚCO VYHRÁT!

Vzhledem k vysoké oblíbenosti stávajících soutěží, kterou jste jako věrní čtenáři prokazovali po celé předchozí roky, najdete 
i v těchto vydáních kvintet tradičních možností. Také dnes máte za úkol rozpoznat fotografii jisté známé osobnosti veřejného

 života, jež je graficky mírně "poupravena", námi zachycený objekt z města Prostějova, nechybí stále oblíbenější bádání s čísly,
 ani hrátky s písmenky a pochopitelně klání nejtradičnější - křížovka. A když se na vás usměje trošku toho štěstíčka, máte šanci

 získat nějaký ten bonus navíc. Proto neváhejte, luštěte, bádejte, hádejte a hlavně bavte se !
Správné odpovědi nám můžete i nadále zasílat na známou emailovou adresu SOUTEZE@VECERNIKPV.CZ, 

volat na ještě známější číslo 582 333 433, případně psát SMS na 608 960 042.
Řešení nám také můžete zaslat na adresu Vápenice 19, Prostějov a to do ČTVRTKA 18. SRPNA 2022, 10:00 hodin,

pokud není u některého z klání uvedeno jinak! 
                                                                                                     POUKAZY je možné vyzvednout v redakci do 14 dnů od zveřejnění výhry.

SUDOKU

BÁDEJTE, KDO SE
SKRÝVÁ POD TOUTO TVÁŘÍ...

OSMISMĚRKA
POVEDE SE HONZOVI… PRINCEZNU?

Kdo je na fotografii? Nyní jsme zabrousili do DO POLITIKY 
a  graficky lehce poupravili „jedničku“ tradiční strany, 
která se i v  letošních volbách do zastupitelstva spojila
s nezávislými osobnostmi města Prostějov…

AALL, ÁCHAT, ARKI, BOWL, BŘAK, CTNÁ, ELAN, GERL, GRATIS, 
HORKO, CHRCHLAT, CHŘUP, KARO, LAAU, LATE, MATÚRA, 
OCHAT, ORLÍK, REKTOR, RUNWAY, SALCHOW, STAN, TATO, 
TITL, TWENTY, UROZENÁ, ÚŘAD, VRBÍ, ZVÍCE
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Výherce získá 
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Výherce získá DÁRKOVÝ POUKAZ 
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Vydavatel týdeníku PROSTĚJOVSKÝ Večerník – společnost Haná Press s.r.o. - zpracovává osobní údaje o soutěží-
cích v tomto rozsahu: jméno, příjmení, bydliště. V případě zaslání odpovědi e-mailem, SMS zprávou či v případě jejího 
oznámení telefonicky zpracovává vydavatel nad rámec uvedených údajů též údaj o emailové adrese či telefon-
ním čísle. Tyto osobní údaje jsou zpracovávány výlučně pro účely účasti v soutěži, losování a kontaktování vý-
herců. Výherci soutěže jsou vždy zveřejněni v následujícím vydání PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku, a to s uve-
dením těchto údajů: jméno, příjmení, obec bydliště. Po vyhlášení soutěže jsou osobní údaje soutěžících zničeny.

KDE v Prostìjovì najdete...?

Výhra: DÁRKOVÝ BALÍČEK v hodnotě 400 Kč od marketingové společnosti.
Jméno výherce: Marta VAČKÁŘOVÁ, Prostějov

Žeranovská ulice

KDO je tváø na obrázku...?

Výhra: DÁRKOVÝ POUKAZ v hodnotě 400 Kč na sortiment prodejny.
Jméno výherce: Alois HRUBÝ, Kostelec na Hané

Soňa Nováková

OSMISMÌRKA

Výhra: ČTYŘI VOLNÉ VSTUPENKY v hodnotě 400 Kč na akci.
Jméno výherce: Dušan KERN, Prostějov

...GULÁŠE A ZÁBAVA

SUDOKU

Výhra: DÁRKOVÝ BALÍČEK v hodnotě 400 Kč ze sortimentu prodejny.
Jméno výherce: Jana KOVÁŘOVÁ, Kralice na Hané

5, 4, 7, 3

Výhra: DÁRKOVÝ BALÍČEK v hodnotě 400 Kč ze sortimentu prodejny.
Jméno výherce: Pavel SMIČKA, Prostějov

Široká nabídka našeho povlečení, které pro 
vás šijeme přímo v budově prodejny

Poučení pro soutěžící o zpracování osobních údajů v rámci GDPR:

Výherce získá 
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Kino 
Metro 70

Školní 3694, Prostějov
pondělí 15. srpna
17:30 THOR: LÁSKA JAKO HROM
fantasy USA
20:00 ŽERT
československá komedie
úterý 16. srpna
15:00 ERUPCE LÁSKY
kanadský dokument
17:00 STŘÍDAVKA
romantická komedie ČR
19:00 BESTIE
americký thriller
středa 17. srpna
17:00 KRÁSKY Z DUBAJE
polské životopisné drama
20:00 SKŘIVÁNCI NA NITI
komedie ČSR
čtvrtek 18. srpna
17:00 ELVIS
životopisné drama USA
20:00 NENE
americký horor
pátek 19. srpna
15:00 PRINCEZNA REBELKA
animovaný film Francie
17:00 BULLET TRAIN
akční komedie USA
19:30 STŘÍDAVKA
sobota 20. srpna
15:00 PRINCEZNA REBELKA
16:45 KRÁSKY Z DUBAJE
19:30 TOP GUN: MAVERICK
americké drama
22:00 SIROTEK: PRVNÍ OBĚŤ
horor USA
neděle 21. srpna
10:30 MIMONI 2: PADOUCH 
PŘICHÁZÍ
animovaná komedie USA
15:00 PRINCEZNA REBELKA
16:45 PLANETA PRAHA
český dokument
18:30 STŘÍDAVKA
20:30 NE NE

Petra Bezruèe

Bezručova 153, Kostelec na Hané
do konce října: pá, so, ne 9:30-12:00 
a 13:00-17:00 hodin
EXPOZICE BÁSNÍK SLEZSKÉHO 
LIDU 
Ve dvou přízemních místnostech ná-
vštěvníci naleznou panely s  texty o  ži-
votě a díle básníka.  Zároveň si mohou 
prohlédnout pokoj v  takové podobě, 
v  jaké jej Petr Bezruč obýval. Nechybí 
ani dokumenty s osobními věcmi. 

Prostìjov

Konečná 23, Prostějov
do 31. srpna
PROSTĚJOV 
OČIMA PROSTĚJOVANŮ
výstava vítězných fotografií ze soutěže 
senátorky Jitky Chalánkové

Letní,  Mostkovice
středa 17. srpna
20:30 ARTHUR: PROKLETÍ
horor Francie
pátek 19. srpna
20:30 ŘEKNI TO PSEM
česká romantická komedie
sobota 20. srpna
20:30 STŘÍDAVKA
romantická komedie ČR
neděle 21. srpna
20:30 UŠÁK CHICKY 
                A ZLOKŘEČEK
animovaný film Belgie
Kino klub DUHA
Školní 4, Prostějov

Uprkova 18, Prostějov
do 3. září
17:00 XI. MEMORIÁL LUĎKA 
MAŘÁKA
výstava fotografií 
do 30. října
16:00 NÁVRAT 
               DOMŮ NEŽÁDOUCÍ. 
               MECENÁŠ BRUNO WINTER
výstava, která připomíná 80. výročí 
transportů židovského obyvatelstva 
z  Prostějova a  také uplynulých 80 
let od smrti místního židovského 
podnikatele a  mecenáše Bruna 
Wintera, jež v  polovině března 1939 
věnoval svou hodnotnou sbírku hodin 
prostějovskému muzeu. 

Galerie
Knihovna

Skálovo nám.6, Prostějov
pondělí 15. srpna
11:00 POHODOVÝ PIZZA KVÍZ
rébusy, hádanky, křížovky a kvízy 
středa 17. srpna
10:00 DESKOHRANÍ
deskovky s  kamarády či rodiči, pro 
všechny se najde ta pravá hra 
čtvrtek 18. srpna
15:00 PORADNA SOS
Máte spotřebitelský problém a  nevíte, 
kam se obrátit? Odborní právní poradci 
Sdružení obrany spotřebitelů - Asociace 
s vámi budou řešit konkrétní problém.
10:00 TVOŘIVÁ DÍLNA
výroba dárečků, upomínkových 
předmětů a  další drobností z  papíru 
a přírodních materiálů 
pátek 19. srpna
10:00 VIRTUÁLNÍ REALITA
Zajímá vás, co můžete zažít ve virtuální 
realitě (VR)? Chcete si ji vyzkoušet 
na vlastní kůži? Pak na vás čeká 
patnáctiminutový VR zážitek. Můžete 
si vybrat jednu z  her: Ocean Descent, 
VR Luge, Danger Ball, Astro Bot a Beat 
Saber. „Hra“ je určená pro děti a mládež 
od 12 do 18 let.

Zámek 99, Plumlov
čtvrtek 18. srpna
20:00 EDITH PIAF: 
               DNES NECHCI SPÁT SAMA
Divadelní představení, které mapuje ži-
votní příběh světově proslulé zpěvačky 
a  je protkané jejími nesmrtelnými pís-
němi. Na své pražské domovské scéně 
je od prvního uvedení v roce 2018 před-
stavení pravidelně beznadějně vyproda-
né a úspěch sklízí i na zájezdech po celé 
republice.
do 29. srpna
UMĚLECKÁ ŘEMESLA
výstava děl
do 4. září
SAUDKOVI NA ZÁMKU
výstava fotografií a obrazů světoznámé-
ho umělce Jana Saudka plus fotografií 
jeho manželky Pavlíny Saudkové
do 12. září
OČIMA, SRDCEM, OBJEKTIVEM
12. ročník mezinárodní výstavy fotografií

Mánesova 1, Čechy pod Kosířem
sobota 20. srpna
19:00 ZÁMECKÝ OPEN-AIR 
               PLES ,,POD HVĚZDAMI“
Netradiční open-air zámecký ples využí-
vající unikátní kulisy oranžériea romantic-
kého parku. Můžete se těšit na vystoupení 
a  taneční workshop Kristýny Coufalové 
a Jana Tománka ze Stardance a na mistry 
ČR v latinskoamerických tancích.

KDY: ÈTVRTEK 18. SRPNA, 18:00 HODIN
KDE: NÁMÌSTÍ T. G. MASARYKA, PROSTÌJOV

MÓDNÍ PŘEHLÍDKA NA NÁMĚSTÍ
V  rámci Prostějovského léta se na 
hlavním náměstí v  centru chystá 
stejně jako loni módní přehlídka. 
Tentokrát se do akce zapojilo více 
výrobců a  prodejců oděvů, takže 
se přehlídka dočká pestřejšího vý-
běru oblečení. Nadto uvidíte i řadu 
historických kostýmů, jelikož se 
akce částečně ponese v duchu oslav 
Pernštejnského roku. Celý program 
přitom zpestří pražská herečka 
Nina Horáková.
Stalo se již tradicí, která byla naru-
šena jen v  covidovém roce 2020, že 

se během Prostějovského léta koná 
módní přehlídka, v  rámci níž výrob-
ci a  prodejci oděvů prezentují své 
kusy. „Opět jsme se obrátili na pro-
stějovské výrobce i  prodejce, tento-
krát nás čekají nejen dlouhodobě 
zapojení výrobci i prodejci, ale i nově 
spolupracující obchody... Čeká nás 
přehlídka plavek a  spodního prádla, 
společenských i  svatebních oděvů, 
casual, apod. Diváci budou moci ob-
divovat i renesanční kostýmy, protože 
přehlídka se částečně ponese v duchu 
oslav Pernštejnského roku,“ prozradi-

la a současně navnadila všechny lačné 
oči náměstkyně prostějovského pri-
mátora Milada Sokolová. Každoroč-
ně se přitom v  průběhu přehlídky 
představí nějaký host. „Během le-
tošní akce tentokrát vystoupí Nina 
Horáková, v  současnosti pražská he-
rečka, jejíž herecké umění jsme mohli 
obdivovat už v  prostějovském Diva-
dle Point,“ doplnila Sokolová. 
Přijďte se tedy i vy podívat na módní 
přehlídku. Určitě vás překvapí, jaké 
kousky najdete v  místních i  vzdále-
nějších prodejnách oděvů!

HASIÈI
sobota 20. srpna
14.00 Velká cena Prostějovska (závody 
v požárním útoku, hřiště Kelčice)

PARAGLIDING
čtvrtek 18. až neděle 21. srpna
12.00 Otevřené mistrovství ve FS a AE 
(domácí mistrovství ve skydivingu, 
letiště Prostějov)

NOHEJBAL
sobota 20. srpna
9.00 turnaj trojic neregistrovaných 
hráčů (areál TJ Sokol Čechovice 
u sokolovny)

TTIPIP    VečerníVečerníkuku

CO, KDY, KDE CO, KDY, KDE 

KDE SE CO DÌJE?
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a galerie
Hlavní budova, nám. T. G. Masaryka 2

do 4. září
70 let VÚ 8280 (601. SKUPINA 
SPECIÁLNÍCH SIL GENERÁLA 
MORAVCE)
Výstava, která přibližuje dějiny elitního 
vojenského útvaru Armády České 
republiky, který téměř 20 let funguje 
pod názvem 601. skupina speciálních 
sil generála Moravce. Její původ sahá 
až do roku 1952 a  výstava tak sleduje 
působení a  proměnu od prvopočátků 
jejího vzniku do současnosti. Připomíná 
také 80. výročí uskutečnění operace 
Anthropoid a uplynutí 75 let od založení 
československého výsadkového vojska.
do 11. září
O MÁKU
výstava originálních „makových“ obrazů 
a dekorací od Marcely Šimečkové
do 9. října
PAROHATÍ 
A DUTOROZÍ/HISTORICKÉ 
TROFEJE Z CELÉHO SVĚTA
Výstava Jaroslava Šmída k  vytvoření 
unikátní kolekce trofejí. Svou sbírku 
lebek zvěře převážně z  Afriky a  Asie, 
kterou začal budovat v  roce 2004, sám 
charakterizuje mottem: „Nemůžeme 
chránit to, co neznáme“. Majitel sbírky, 
který není lovec, ani myslivec, chce 
přispět především k poznání života zvířat 
v  různých částech světa a  také k  jejich 
ochraně.

Pohádkový les v Plumlově 
Tato akce se již dávno zařadila mezi vůbec nejnavštěvovanější 

v regionu. Nadcházející sobotu 20. srpna od 13:00 hodin se bude v kempu Žralok 
opět konat oblíbený Pohádkový les v režii Spolku Plumlovských nadšenců. Vstup 
do lesa se otevře ve 13:30 hodin, uzavřen bude v 17:00 hodin. V kempu na děti 
čeká opravdu bohatý doprovodný program. Těšit se mohou na hasičskou pěnu, 
projížďky na koních, lesní bar, keramickou dílnu, tvořivou dílnu s  barevným 
pískem, pohádkovou tombolu či nafukovací a skákací atrakce. Připravena bude 
celá řada speciálních soutěží a písní, které od 17:30 hodin začnou přímo na pódiu 
v  kempu. Letošní novinkou bude možnost výběru ze dvou pohádkových tras 
vedoucích po lesních cestách. Jedna bude dlouhá 1,5 kilometru, druhá 2,5 km. 
Zdarma budou připraveny i  rozvozy autobusem směrem na Prostějov. Celým 
odpolednem provede hudební skupina Marbo. 

akce v regionu

Zámecký ples pod hvězdami 
Sobotní odpoledne bude ve Ptenském Dvorku pa-
třit radosti. Na místním hřišti bude 13. srpna při-
praven odpolední program, který začne ve 14.00 
hodin. Návštěvníci se mohou těšit na různé soutěže 
a dílničky pro děti. Chybět nebude ani ukázka mla-
dých hasičů ze Ptení a v případě příznivého počasí 
bude i pěna. Sokolnický a zvířecí koutek si připraví 
Ivan Páleník. Večer pak přijdou na řadu ještě sou-
těže pro dospělé. K  poslechu zahraje Holóbkova 
mozeka a  jako další se představí kapely Marasd 
a Absolute Bon Jovi revival, po jejichž vystoupení 
bude následovat tradiční diskotéka.  

Hasiči ze Slatinek 
oslaví stovku 

Na oslavu 100. výročí zalo-
žení SDH Slatinky, která se 
bude konat v sobotu 20. srp-
na od 13:00 hodin ve spor-
tovním areálu Slatinky, zvou 
tamní hasiči. Na programu 
budou průvod obcí, vystou-
pení mažoretek a  ukázky 
historické i současné hasičské 
techniky. 

KULTURNÍ CENTRUM MOZAIKA
Raisova 1159, Prostějov

* každé pondělí od 9:30 hodin se 
uskuteční setkání rodičů s  batolaty 
a  předškolními dětmi, kromě 
pravidelných aktivit pro děti (říkanky, 
písničky, tanečky) bude připravena 
i rodičovská diskusní skupina
* v úterky od 16:30 do 18:00 
hodin probíhá program s  malými 
dětmi KLUB RODIČŮ A  DĚTÍ 
Z  UKRA JINY. Vedeno v  českém 
jazyce s  tlumočením do ukrajinštiny. 
Pro děti budou připraveny 
básničky, říkanky, vyrábění, stolní 
hry a  další aktivity. Dospělí si 
mohou odpočinout u  kávy či čaje.
* v úterky od 18:00 do 19:30 hodin
se koná KLUB UKRA JINCŮ 
ŽIJÍCÍCH V  PROSTĚJOVĚ 
A  OKOLÍ. Pravidelné setkání za 
účelem vzájemné podpory, výměny 
informací a  sdílení. Pro zájemce je 
k dispozici ve spolupráci s Apoštolskou 
církví Prostějov duchovní poradenství 
a modlitby. Děti mohou během setkání 
využít hernu

CENTRUM PRO RODINU
nám. J. V. Sládka 2, Prostějov

* každé pondělí od 16:00 hodin,
po předchozí telefonické domluvě, 
nabízíme podporu a doprovázení při 
hledání řešení v čase náročné životní 
etapy či manželské krize, poradenství 
pro rodiče při obtížích ve vztahu 
s  dětmi, pomoc při výchovném 
směřování s psycholožkou Marcelou 
Anežkou Kořenkovou
* každé úterý a  čtvrtek od 8:30 do 
11:30 hodin se uskuteční PRVNÍ 
ŠKOLIČKA  – adaptační kroužek pro 
děti od 2 do 4 roků. Účast v  kroužku 
usnadňuje přípravu na nástup do 
MŠ, připravuje na separaci od rodičů 
a navazování vztahů s vrstevníky v malé 
skupině a bezpečném prostředí.

EKOCENTRUM IRIS
Husovo nám. 67, Prostějov

* Od pondělí 15. do pátku 19. 
srpna se uskuteční PŘÍMĚSTSKÝ 
POHÁDKOVÝ TÁBOR, který je 
určen dětem po ukončení 1.-5. třídy 
ZŠ. Program probíhá denně vždy od 
7:30 do 16:00 hodin. Účastníky čekají 
hry venku, pozorování živočichů, 
tvořivé aktivity, sportovní hry, 
poznávání přírody, pokusy, deskovky, 
vycházky apod.
* V  úterý 16. srpna od 9:30 do 
15:00 hodin se koná PUTOVÁNÍ 
K OCHOZSKÉ STEZCE. Vycházka 
pro rodiny s dětmi k Ochozské kyselce. 
Pro děti i  dospělé budou připraveny 
hravé i  poznávací aktivity. Společný 
odjezd autobusem přes Konici do 
Ochozu v 9:30 hodin (st. č. 1), návrat 
z Budětska mezi 14:30 a 15 hod. Délka 
trasy asi 4 km.
* Ve středu 17. srpna od 8:20 do 
13:30 hodin proběhne procházka 
NAD ÚDOLÍM BRODECKÉHO 
RYBNÍKA. Vycházka z  Jednova 
podél Brodeckého potoka a  dále 
lesními cestami do Ptenského Dvorku. 
Cestou je v plánu zastávka u Svaté vody 
v  Jednově, projdeme kolem několika 
dalších studánek a  od studánky 
U Františka se vydáme k žel. zastávce 
Ptení. Společný odjezd autobusem do 
Jednova v 8:20 hodin (st. č. 6), návrat 
vlakem ze Ptení do 13:30 hodin. Délka 
trasy 7 až 8 km.

SONS PROSTÌJOV

Svatoplukova 15, Prostějov
Prostějovská pobočka Sjednocené 
organizace nevidomých a  slabozrakých 
(SONS) poskytuje zrakově postiženým 
klientům základní poradenství, sociálně 
aktivizační služby a  dopomoc v  rámci 
dobrovolnické služby. Dále nabízí možnost 
zapůjčení kompenzačních pomůcek 
a zajišťuje pomoc při vyřizování záležitostí 
v rámci výhod a dávek sociální péče. 
Konzultační hodiny ve Svatoplukově 
ulici č. 15: pondělí 9.00–12.00, 
14.00–16:30, čtvrtek 9.00- 12.00 
a dále po tel. domluvě.

SLUÒÁKOV

centrum ekologických aktivit 
města Olomouce, o. p. s. 

Skrbeňská 70, Horka nad Moravou
do 14. září
PO STOPÁCH BROUKA  PYTLÍKA  
výstava z říše hmyzu Ondřeje Sekory. 
Na výstavě můžete rozluštit, co je 
která postavička z  knížek Ondřeje 
Sekory ve skutečnosti zač a dozvědět 
se o nich spoustu zajímavostí. Výstava 
obsahuje velkoplošné plakáty 
s ilustracemi jednotlivých literárních 
postav s  krátkým textem z  knihy. 
Nechybí fotografi e daného hmyzu 
z  reálného světa. Makrofotografi e 
pocházejí od Pavla Krásenského 
a Jitky Raisové. Díky nim tak můžou 
na výstavě návštěvníci vidět škvora 
obecného, ruměnice, mravence nebo 
třeba krtonožky. Jak ale tyto hmyzí 
celebrity vypadají ve skutečnosti? 
Nespletl se Ondřej Sekora při 
popisování jejich schopností či 
podoby. A  jakým broukem je ve 
skutečnosti Pytlík? 

RÙZNÉ...

Regionální pracoviště Tyfl oCentra 
Olomouc v Prostějově nadále 
poskytuje služby nevidomým

slabozrakým občanům na adrese: 
Kostelecká 17, Prostějov. Provozní 
doba: pondělí od 8:00 do 12:00 

a od 12:30 do 14:00. V úterý a ve 
středu po telefonické domluvě.

Svaz tělesně postižených v  ČR, o.s. 
v  Prostějově, Kostelecká 17, nabízí 
k  zapůjčení kompenzační pomůcky, 
např. Polohovací lůžka, ortopedické 
vozíky, chodítka, WC křesla aj. Služby 
jsme rozšířili o rozvoz pomůcek. 
Bližší info na tel.: 588 008 095, 
 724 706 773

SVAZ NESLYŠÍCÍCH 
A NEDOSLÝCHAVÝCH OSOB 

V ČR, z.s.
Svatoplukova 15, Prostějov 796 01, 

tel. 775 549 777
Provozní doba: úterý a středa od 8:30 
do 11:30 a od 13:00 do 16:30 hodin, 

čtvrtek jen pro objednané klienty. 
Můžete využít služeb našeho zařízení 

v podobě odborného sociálního 
poradenství a nabídky baterií do 

sluchadel a drobné příslušenství ke 
sluchadlům (hadičky, čisticí tablety 
či ušní tvarovky různých velikostí).  

V  neděli 14. srpna k  příležitosti 
DNI ŽIDOVSKÝCH PAMÁTEK 
proběhne v  11:00 hodin 
komentovaná prohlídka výstavy 
VIRTUÁLNÍ REKONSTRUKCE 
PROSTĚJOVSKÉHO TEMPLU
v  kostele Čs. Církve husitské-Husův 
sbor. A  ve 14:00 hodin se uskuteční 
KOMENTOVANÁ PROHLÍDKA  
NOVÉHO ŽIDOVSKÉHO 
HŘBITOVA za Brněnskou ulicí 
v Prostějově.

Ve středu 10. srpna od 14:00 
hodin proběhne PREZENTACE 
KOMPENZAČNÍCH POMŮCEK 
FIRMY ADAPTECH, Na Splávku 
v  Domamyslicích. Od 14:30 hodin se 
můžete těšit na hudební vystoupení 
s kytarou v režii našich interpretů. Odjezd 
z autobusového nádraží autobusem č. 61, 
v 13:25 nebo č. 4, ve 13:35 hodin.

Z pohádky 
do pohádky

V  sobotu 20. srpna od 14:00 hodin
se koná akce na zámku Náměšť na 
Hané, kterou pořádá městys Náměšť 
na Hané a nese název Z POHÁDKY 
DO POHÁDKY. Povede se 
Honzovi zachránit princeznu 
před drakem? Zbaví se chudák 
Lukáš svojí Bídy? To vše a  spoustu 
dalšího se dozvíte na divadelních 
pohádkových prohlídkách.zbytek akcí v regionu mimoøádnì na str.13zbytek akcí v regionu mimoøádnì na str.13
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 název: 1. SK Prostějov
 rok založení: 1904
 přezdívka: eskáčko
 klubové barvy: modrá, bílá
 působiště: FORTUNA:NÁRODNÍ LIGA (2. nejvyšší soutěž ČR)
 vybavení: Nike
 domácí sada dresů: 

 modrobílý pruhovaný dres – modré trenýrky – modré štulpny
 venkovní sada dresů: 

 fosforověžlutočerný dres – černé trenýrky – černé štulpny
 sídlo klubu: Za Kosteleckou 4161/49, 79601 Prostějov
 stadion: areál SCM Za Místním nádražím
 kapacita: 3500 míst
 rozměry hrací plochy: 105×68 m
 e-mail:  sekretariat@1skprostejov.cz
 internetové stránky: www.1skprostejov.cz

KLUBOVÉ ÚSPĚCHY

1. SK PROSTĚJOV
účastník FORTUNA:NÁRODNÍ LIGY a MOL Cupu

sezóna seezóónna 
2022/20232200222//200223

Foto: Josef Popelka

Československá nejvyšší fotbalová soutěž: 
2x bronzová medaile (1935/36, 1936/37)
Protektorátní nejvyšší fotbalová soutěž:
1x stříbrná medaile (1941/42)
Ostatní:
8x Mistr Hané (1920, 1925-1931)
5x Mistr Moravy (1925, 1927, 1928, 1930, 1931)
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navštivte   naše   internetové 
stránky    www.vecernikpv.cz

SPORT
KULTURA

SPOLEČNOST Pondělí 15. srpna 2022

Číslo 33 • Ročník 26

18
04

27
10

44
4

 Minulý týden se museli řidiči na dálnici D1 
nedaleko Mořic potýkat s  dopravními kom-
plikacemi, už ve čtvrtek však práce na vozovce 
skončily.

 Brenda Fruhvirtová (318.), s níž spolupra-
cuje prostějovský manažer Miroslav Černošek, 
ozdobila letošní parádní sezónu už svým čtvr-
tým titulem! Po Tucumanu (2x) a Klostersu 
nenašla přemožitelku ani na antuce ve švéd-
ském Danderydu, turnaji kategorie ITF 25. Ve 
finále česká tenistka přehrála Němku Monu 
Barthelovou (372.) poměrem 6:1, 6:3. Šňů-
ru vítězných zápasů na turnajích ITF natáhla 
Fruhvirtová již na číslo deset.

 Adrenalinové zážitky v podobě tandemo-
vých seskoků i  nejhezčí místa pro svatební 
obřad se letos uchází o Ceny Olomouckého 
kraje v oblasti cestovního ruchu. Na výběr je 
celkem 25 nominací. Hlasování probíhá pro-
střednictvím webových stránek cenykraje.cz 
do 15. srpna.

 V  úterý oslaví 34 let hokejový útočník 
Vilém Burian, který od letošního roku obléká 
dres prostějovských Jestřábů.

 Rozšíření kamerového systému a softwaru, 
forenzní značení, pobyty pro děti nebo moder-
nizace pracoviště strážníků – to jsou oblasti, do 
kterých se statutárnímu městu Prostějov poda-
řilo načerpat dotační finance.

 Začátkem týdne vyráží starší žáci florbalistů 
FBC Playmakers Prostějov na soustředění do 
Mohelnice.

POHÁR OFS PROSTÌJOV - SEMIFINÁLE
TJ SOKOL BEDIHOŠŤ

FK NĚMČICE NAD HANOU
STŘEDA 17. 8. 17.00 HODIN

Fotbalový stadion v Bedihošti

PB SCOM KRAJSKÝ PØEBOR – 3. KOLO
TJ SOKOL ČECHOVICE

SK LIPOVÁ
NEDĚLE 21. 8. 16.30 HODIN
Fotbalový stadion v Čechovicích

I.A tøída skupina A – 3. KOLO
TJ SOKOL PLUMLOV

SK BLUDOV
SOBOTA 20. 8. 16.30 HODIN

Fotbalový stadion v Borkách, Plumlov

I.B tøída skupina A – 3. KOLO
TJ SOKOL VRCHOSLAVICE 1946
TJ SOKOL BRODEK U PROSTĚJOVA

NEDĚLE 21. 8. 16.30 HODIN
Fotbalový stadion ve Vrchoslavicích

I.B tøída skupina B – 3. KOLO
TJ SOKOL MOSTKOVICE

SLOVAN ČERNOVÍR
NEDĚLE 21. 8. 16.30 HODIN

Fotbalový stadion v Mostkovicích

Pøebor OFS PV; II. tø. – 3. KOLO
FC KOSTELEC NA HANÉ „B“

TJ SOKOL DRŽOVICE
NEDĚLE 21. 8. 16.30 HODIN

Fotbalový stadion v Kostelci na Hané

              boje na zelených trávnících aneb K A M  Z A  F   T B A L E M

Srpnový 
Restaurant 
Day se blíží! 

25

Naleznete
uvnitř

Tradiční akce na pláži U Vrbiček opět 
voněla široko daleko. A k tomu navíc hrál 
pořádný rock! strana 29

TY NEJ
GULÁŠE

Hokejisté Prostějova vstoupili 
do přípravy i  prvními zápasovými 
prověrkami, když sehráli turnaj v Porubě. 
Jak? strana 43

START
JESTŘÁBŮ

Večerník zjišťoval, co je nového 
u prostějovských basketbalistů, kteří právě 
dnes startují přípravu na nový ročník 
1. ligy... strana 47

ORLI JDOU NA TO

PROSTĚJOV Nejprestižnějšího možného sou-
peře přivítají na svém trávníku tuto sobotu 20. 
srpna fotbalisté prostějovského eskáčka. V zá-
pase 4. kola FORTUNA:NÁRODNÍ LIGY se 
totiž střetnou se Sigmou Olomouc „B“. No-
váček soutěže vstoupil do sezóny dobře. To-
též se ale dá říct i o svěřencích kouče Šustra. 
Který z týmů dosavadní výsledky potvrdí? 
To zjistíme v sobotu večer, utkání startuje 
v 17:00 hodin.
Olomouc je pro Prostějov logicky v  mno-
hém atraktivním soupeřem. A v minulosti, 
když proti sobě týmy stály, vždy zápas přilá-
kal mimořádný počet návštěvníků. Aby ne, 
Sigma je pojem, z  hanácké metropole je to 
kousek, je zde sportovní rivalita. Navíc řada 
nynějších hráčů záložního výběru nejlepšího 
hanáckého týmu prošla Prostějovem. Příkladem 
budiž Štěpán Langr, který byl dokonce nejlepším 
střelcem v  postupové sezóně „béčka“, solidní pozici má rychlonohý 
záložník Jakub Matoušek. V  minulosti za Prostějov nastupoval také 
Patrik Slaměna nebo další záložník Jiří Spáčil.
Bylo samozřejmě otázkou, zda „béčko“ Sigmy nebude zpočátku pla-
tit tradiční nováčkovskou daň. Například ztracenými zápasy. Vstup 
do ročníku ale Sigmě „B“ vyšel: nejprve porazila rezervu Sparty, ná-
sledně remizovala s Jihlavou, aby v nedělním dopoledni rozhodla až 
v  nastaveném čase o  dalších 3 bodech po překvapivém triumfu nad 
exprvoligovou Opavou. Jak dlouho udrží tempo s konkurencí?  (sob)

ŠLÁGR VEČERNÍKU – FOTBAL

vs.

PARDUBICE, PROSTĚJOV Naprostou dominancí talentovaných hráčů TK Agrofert Prostějov 
skončil 95. ročník Pardubické juniorky, mistrovství republiky staršího dorostu. Mezi nejlepší 
čtyři hráče singlu postoupili Maxim Mrva, Patrik Homola a Hynek Bartoň, který 
byl nejšťastnější, když získal titul. Další hráčka prostějovského tenisového klubu 
Magdaléna Smékalová prohrála až ve finále, když nestačila na Terezu Valentovou. 
„Naši mladí tenisté jednoznačně uspěli a z toho máme pochopitelně velkou radost. 
Pardubická juniorka je skvělou a prestižní akcí. Každý úspěch na tomto turnaji má 
velkou cenu. Všem našim hráčům patří velká gratulace,“ ocenila výsledky nadějí 
Petra Černošková, šéfka prostějovských tenisových projektů.

mezi mladými 
tenistkami se 
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Hanácké derby ve F:NL je tady,

PPROSTĚJJOV Jak již Večer-
ník informoval v minulém 
vydání, stále populárnější 
Restaurant Day zná svůj 
nový termín! Kuchaři, ku-
chařky, cukráři a  cukrářky, pe-
kaři a  pekařky a  vůbec všichni 
milovníci dobrého jídla a  pití 
se sejdou již v  neděli 28.  srpna 
dopoledne opět na zahrádce Ná-
rodního domu. A hledají se nové 
chutě!
Pokud máte čas, chuť a  kuráž na-
bídnout ostatním svou specia-
litu, můžete se hlásit na e-mailu 
restaurantdaypv@seznam.cz. „Pojď-
me se opět potkat ke konci prázdnin, 
popovídat si o stráveném prázdnino-

vém čase, neboť při ochutnávání no-
vých či netradičních pokrmů máme 
skvělou příležitost k  seznamování 
a výměně několika milých slov,“ zve 
jedna z  pořadatelek Milada Soko-
lová, předsedkyně Okrašlovacího 
spolku města Prostějova.
Akci, kterou zaštítilo Zdravé město 
Prostějov, pořádá Okrašlovací spo-
lek města Prostějova a  Marky ob-
chůdek Markéty Valentové. 
Pospěšte si, počet stolků je limito-
ván!  (red)

Kuchaøi, cukráøi, 
Kuchaøi, cukráøi, pekaøi, hlaste se!

pekaøi, hlaste se!

strana 28

27



pro Večerník 

EXKLUZIVNÍ
rozhovor

Michal Michal SOBECKÝSOBECKÝ
 Kapela vlastně vznikla jako tako-

vá sranda, recese…
„Tak ono je to tak furt.“ (úsměv)

 Asi jste ale netušili, že by z toho 
mohl být takový úspěch?
„Víte co, my jsme třináct let hráli na zku-
šebně. Dnes když někdo založí kapelu 
a do dvou let není slavný, tak se kapela 

rozpadne. My jsme třináct let na zkušeb-
ně hráli, protože nás to bavilo. Po těch le-
tech to nějak přišlo, něco se stalo a bylo to 
super. Máme z toho radost, užíváme si to. 
A hudbu děláme pro ty lidi.“

 Zmínil jste rozpady. Vám taky 
párkrát hrozil, střídali se hodně čle-
nové, dokonce vám načas zavřeli zku-
šebnu.
„Nebylo to o tom, že by nám ji zavřeli. 
Obec ji spíše chtěla využít jinak a nabíd-
la nám za to hned jiný prostor. Který byl 
teda chlív, plný bordelu, muselo se to celé 
předělat. Vždycky je to ale nějaká výzva. 
To, že nám zkušebnu tehdy zabrali, neby-
lo špatně.“

 Někde jsem se dočetl, že vám 
v  Čechách nerozuměli a  považovali 
vás za Slováky…
„To nebylo v Česku, to bylo v Uhelné, 
v  Jeseníkách. (směje se) Ano, mysleli si, 
že jsme Slováci. Ale hráli jsme i v Polsku, 
úplně na severu pod Kaliningradem. 
Bylo to takové srandovní. Říkal jsem 
potom, že jsme celou dobu, co jsme tam 
jeli, szukale. Protože jsme se ztráceli. Ty 
jazykové propojky jsou tam takové sran-
dovní. Bylo to ale fajn.“

 Kdysi jste měli i flétnistu. Hrajete 
na flétnu ještě během koncertů?
„To byly první koncerty. Když jsme založi-
li kapelu, neměli jsme bubeníka. Pak jsme 
řešili různé věci a jeden kluk hrál na flétnu. 
Byla to prostě vesnická kapela. Takže kdo 
na co uměl hrát, to se v kapele použilo.“
(ozve se od pódia) „Pojď Maro, balíme…“

„Plním úkol, zahlásím se, až to bude…“
 To je tak trochu jako ve funkci 

starosty…
„Jo, jo. Ale tam už končím. Nejsem 
na žádné kandidátce a  volby pro mě 
znamenají osvobození od této práce. 
Ne že bych to nedělal rád, dělal, bavilo 
mě to a  naplňovalo, avšak dělal jsem 
to dlouhých dvanáct let. Už zase dám 
prostor někomu jinému. Myslím si, 
že už jsem ani nebyl dobrý. Vždycky 
ti noví… Zkrátka nové koště dobře 
mete.“

 Příští rok má Stracené ráj třicet 
let. Jak to oslavíte?
„My máme příští rok třicet let? To jsme 
tak staří? (směje se) To možná nebudeme 
slavit, spíš se za to budeme stydět. Zatím 
není žádný plán.“

 Hlavně aby se mohlo hrát a zpí-
vat.
„To bylo smutné. Pro mě to bylo depre-
sivní, když někdo v televizi říkal, že se ne-
smí zpívat. Říkal jsem si: ‚Kde to jsme do 
prdele, to si někdo dělá srandu.‘“

 To by asi Karel Kryl koukal, ten 
o nemožnosti hrát a zpívat měl jednu 
z písní.
„To ano, ten byl výborný. My jsme na 
Karlu Krylovi vyrůstali. S  klukem, se 
kterým jsme založili kapelu, jsme spolu 
zpívali písničky Karla Kryla. To bylo před 
rokem 1989, kdy to bylo ještě zakázané. 
A zpívali jsme, zpívali a pak nás napadlo, 
že si uděláme nějaké vlastní písničky. 
A tak vlastně vznikl Stracené ráj.“

 Foto: Michal Sobecký
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MICHAL SOBECKÝ

Smutné byly poslední dva roky na Žra-
loku. Tedy určitě v  souvislosti s  Kelt-
skou nocí. Čekání, doufání. A  potom 
zklamání: s  koronavirem spojené re-
strikce zkrátka znemožnily konání to-
hoto významného hudebního počinu, 
v oblasti keltské hudby možná dokon-
ce nejvýznamnějšího u nás.
U podobně velkých akcí je přitom navá-
zání na předešlý úspěšný ročník stejně 
nesnadné jako obnovení tradice. To je 
snad ještě těžší, když si člověk uvědomí, 
že festivalů je v České republice ohrom-
né množství. Navíc Keltská noc se kryla 
s Josefkolem, který má rovněž potenciál 
přilákat čtyřciferný počet lidí. Když 
jsem si k tomu ještě vzpomněl na úvahu 
kamaráda, který je sám organizátorem 
a  moderátorem řady společenských 
akcí, o tom, že po koronaviru je najed-
nou událostí ohromné množství a lidé 
jejich počtem mohou být až zahlceni, 
byla očekávání s drobnou příměsí oba-
vy namístě.

Ukázalo se však, že Keltská noc je jed-
ním z podniků, který si dokáže udržet 
kvalitu. Hudba, zpěv, tanec, to je klasi-
ka. A opět vše vynikalo vysokou úrovní, 
stejně jako třeba kvalita občerstvení. 
Co je ale rovněž důležité, to je atmosfé-
ra festivalu. Oslovení lidé se shodli: je 
zde pohoda, klid. Před pódiem to ob-
čas byla divočina. Ale v dobrém smys-
lu. Lidé tančili, chtěli se bavit. Incidenty 
třeba v důsledku zmožení alkoholem? 
Nula. Ani později večer nepotkal na 
festivalu návštěvník výtržníka. Pod-
trhlo to i  charakter festivalu. Ostatně 
na Keltskou noc dochází i řada rodin 
s malými dětmi.
Comebacky mohou být různé. Jsou 
takové, které se vůbec nepodaří. Pak 
ty, při nichž se akce musí chvíli roz-
vzpomínat na dobré časy. A  je zde 
i třetí skupina v podobě návratů, které 
dopadnou dobře. Keltská noc ukáza-
la, že chce patřit a patří právě do třetí 
kategorie.

PROSTĚJOV Dvacítka interpretů, 
ještě více různých vystoupení. A to 
nejen hudebních: nechyběly totiž 
třeba ani taneční workshopy. To 
byla Keltská noc 2022! Festival, kte-
rý se po dvouleté pauze znovu vrátil 
na scénu. A to ve velkém: Do kem-
pu plumlovského Žraloka přišlo 
značné množství návštěvníků, čas-
to z blízkého okolí, ale taky mnoho 
přespolních. „Na prvním místě by-
chom chtěli poděkovat právě všem 
návštěvníkům, kteří dorazili. Akci 
děláme pro ně a věříme, že se všem 
letošní pocovidový ročník líbil,“ 
vzkazuje ekonomický ředitel a  je-
den z hlavních organizátorů oblíbe-
ného festivalu Vladimír Vitásek.

Michal SOBECKÝ
Znovu se ukázalo, že hudební festival 
se nadarmo nejmenuje mezinárodní. 
Dorazili totiž interpreti třeba z  Irska, 
Itálie nebo Rakouska. Některé skupiny 
byly i  mnohonárodnostní. Stejně tak 
ale bylo i publikum. Mnozí lidé dorazili 
v keltských úborech, nechyběly kilty či 
rohy na pití. V publiku se pak objevilo 
i  několik zajímavých tváří. „Měli jsme 
celou řadu významných hostů jak z ČR, 
tak ze zahraničí, kteří patří mezi fanouš-
ky keltské hudby. Zde bych rád zmínil 
Pavla Kafku – nedávného velvyslance 
ČR v Egyptě, OSN a dalších místech. 
Nebo k nám zavítala velmi vzácná ná-
vštěva z Káhiry Amir El Lithy, který je 
sochař, ředitel dvou káhirských muzeí 
a galerií,“ prozradil Vladimír Vitásek.
Ten neopomněl poděkovat ani spon-
zorům, mediálním partnerům a stejně 
tak Olomouckému kraji a  městům 
Prostějov a  Plumlov. Ti všichni festi-

val podporují, ostatně zástupci kraje 
i  obou měst byli na festivalu rovněž 
k vidění. Zajímavostí pak bylo, že tým 
pořadatelů byl velice mladý. Někteří 
starší pořadatelé už se po koronaviru 
nevrátili. „Jsme velmi vděční a děkuje-
me všem pomocníkům, brigádníkům, 
dobrovolníkům, kteří nám s organiza-
cí pomáhají, bez nich bychom festi-
val nebyli schopni zorganizovat. A  já 
osobně chci poděkovat celému týmu 
Keltské noci za odvedenou práci, po 
dvouleté přestávce to bylo velmi ná-
ročné, ale věřím, že se ročník povedl,“ 
uvedl Vladimír Vitásek.
Organizace tak velkého festivalu 
každopádně vyžaduje spoustu nejen 
lidí, ale také úsilí, plánování, dokon-

ce i papírování. Jak ostatně prozradil 
bezprostředně po konci ročníku dal-
ší z  organizátorského týmu Tomáš 
Somr, ještě více než měsíc po festi-
valu se dořešují záležitosti spojené 
s  uplynulým ročníkem. Nicméně 
spolu s  tím už pomalu začíná i  pří-
prava ročníku dalšího. „Skončil roč-

ník 2022 – ať žije ročník 2023, hned 
na něm začínáme pracovat, tentokrát 
bude již dvacátý. I když s dvouletou 
covidovou přestávkou to už bude 22 
let od začátku pořádání Keltské noci 
v Plumlově,“ hlásí Vitásek. Jak dodal, 
že kulatiny Keltská noc oslaví ve vel-
kém. „Budeme se snažit pro tento 

jubilejní ročník připravit pro naše 
návštěvníky co nejlepší program 
a  jistě i  nějaké překvapení. Hlavně 
doufáme, že politická a  hospodář-
ská situace nám to umožní,“ narazil 
na závěr na předešlé dva roky, které 
festivalům v České republice vůbec 
nepřály.

saa ohlédnutí za keltskou nocí… oohhhléédddnuutttí zza kkelltstt kkooouu nnooccí………
2x foto: Michal Sobecký

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz

 Foto: Michal Sobecký
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poděkování partnerům keltské noci 2022

PROSTĚJOV Skvělý dojem za 
sebou nechala před pár dny ka-
pela Stracené ráj, která vystou-
pila na náměstí T. G. Masaryka 
v rámci Prostějovského léta 2022. 
Představitel takzvaného hanáckého 
bigbítu publikum zaujal hodinovým 
koncertem, na kterém nechyběla 
hanáčtina a dokonce ani gumový 
zvon. Kdo pak ale nemohl zvlášť chy-
bět, to byl frontman a kytarista kape-
ly Marek Ošťádal. Se skupinou už 
toho zažil opravdu mnoho, ostatně 
je jedním ze zakládajících členů. Brzy 
padesátiletý muzikant je zároveň 
starostou Nákla, v jehož části Mezice 
Stracené ráj vznikl. V interview, které 
frontman kapely poskytl v hanáčti-
ně, jsme probrali historii kapely, ale 
také její brzkou budoucnost. Bude 
totiž slavit kulatiny.

Marek Ošťádal sklidil se Straceným rájem ovaceMarek Ošťádal sklidil se Straceným rájem ovace
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Na akci bylo jako už tradičně opravdu 
z čeho vybírat. Z gulášů nechyběly zvě-

řinové, hovězí, ale také pštrosí a lidé si 
je opravdu pochvalovali. „Láduju do 

sebe už druhou velkou porci, bral jsem 
si hovězí i pštrosí a musím říct, že i když 
jsou oba chuťově zcela odlišné, tak bych 

jen těžko řekl, který z nich mi chutnal 
více,“ prozradil jeden z  návštěvníků 
pan Jaroslav. A  rozhodně nebyl jedi-
ný, kdo se ještě v pozdějších hodinách 
ke kotlíkům kuchařů s  radostí vracel. 
Na Guláš Rock Festu tradičně panuje 
nepříliš vlídné počasí, často během 
akce dorazil i  déšť. Loňský ročník 
byl jednou z výjimek, na ten letošní 
už ale opět meteorologové slibova-
li přívalové deště. Ty však nepřišly 

a počasí vydrželo po celý den i večer 
příjemné. „Myslím si, že meteorologo-
vé by už mohli předpovídat jen počasí 
o den zpátky, protože letos jim předpo-
věď vůbec nevyšla. Řada osob pak na le-
tošní ročník nepřišla právě kvůli ní, ale 
ti, co dorazili, byli spokojení a naštěstí 
se nám mokro zcela vyhnulo,“ utrousil 
štíplavou poznámku Petr Zlámal, jed-
natel pořádající agentury HIT TRADE. 
Kromě jídla a  pití se návštěvníci do-
čkali i  vynikající muziky, o  kterou se 
postarali skupiny umělců a také zvukař 
Kamil Řezníček, jehož chválili i všich-
ni vystoupivší. Na pódiu nechyběly 
kapely Ptáci, ZZ top revival, Smokie 
revival, Sláva bend, Suzi Quatro re-
vival či Majestico Muzikus a fanouš-
ci si jejich tóny opravdu užívali a s po-
stupujícími hodinami také stále více 
zaplňovali i  přední řady pod hlavním 
pódiem. 
Skvělá akce měla, stejně jako všechny 
předchozí v rámci seriálu Rock Maier 
Fest také charitativní podtext a  ten-
tokrát výtěžek ze vstupného putoval 

Dětskému domovu v Plumlově, zatím 
byl jeho zástupcům předán symbolic-
ký šek z  rukou pořadatele Petra Zlá-
mala za účasti náměstka primátora 
Jiřího Pospíšila. „Já jsem rád, že jsme 
mohli během celého letošní léta takto 
pomáhat. Ať už to bylo bratrům Dostálo-
vým, či nyní Dětskému domovu v Plum-
lově. Pevně věříme, že i tyto peníze jim 
pomohou, aby se zde v  Plumlově měli 
zase o něco lépe,“ prozradil na pódiu Jiří 
Pospíšil.
Zábavu pro nejmenší představovaly ská-
kací hrad, místní hasičská jednotka či 
připravený kolotoč, takže i nejmladší ná-
vštěvníci mohli být spokojení a bavily se 
opravdu všechny generace. V  letošním 
roce pak byla opět připravena autobu-
sová doprava na akci i na cestu zpět. Na-
konec i přes nevlídnou, ale nesplněnou 
předpověď to na pláži opravdu žilo a lidé 
si na ni našli cestu. „Přestože jsme měli 
obavy, tak vše nakonec vyšlo parádně. 
Lidé si to užili a i letošní ročník můžeme 
jednoznačně hodnotit pozitivně,“ dodal 
Zlámal. 

PLUMLOV I když předpověď počasí slibovala spíše deštivo, tak se nakonec 
nevyplnila a kdo si uplynulou sobotu našel čas a zavítal na pláž u Vrbiček na 
Guláš Rock Fest, tak rozhodně nelitoval. Vzduchem voněla celá řada tradič-
ního českého pokrmu, na kterých si každý pochutnal, nechyběl ani pestrý 
výběr alko i nealko nápojů, který tak udělal radost i řidičům. A také jste si ta-
dy mohli poslechnout skvělou muziku, o kterou se pozvané kapely staraly 
od odpoledních až do pozdních večerních hodin. U toho PROSTĚJOVSKÝ 
Večerník, jakožto exkluzivní mediální partner, nemohl chybět. 

  Foto: Jan Frehar

saa jak voněly guláše… jjaakk vvonnělly gguuuláššše… 3x foto: Jan Frehar
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PLUMLOV Co nejvzácnějšího mohl 
rytíř dostat za vítězství nad svým 
sokem? Kdo všechno byl pozván na 
šlechtickou svatbu? Jak to může skon-
čit, když vám vaše ambiciózní sestra 
chce překazit milostný vztah? A proč 
není dobré psát milenkám dopisy na 
rozloučenou? Odpovědi na všechny 
tyto otázky nabídly tradiční noční 
prohlídky, které se uplynulý pátek 12. 
a sobotu 13. srpna konaly na plumlov-
ském zámku. 

Martin ZAORA L
Noční prohlídky se u návštěvníků zámku 
tyčícího se nad Podhradským rybníkem 
už řadu let těší neutuchající oblibě. I ten-
tokrát za svitu svící nabídly tři zbrusu 
nové příběhy z dávné minulosti, které se 
klidně mohly v dávných dobách stát prá-
vě někdejším obyvatelům této historické 
památky. „Na akci jsme vyrazili i s malou 
dcerou a  hodinka nám oběma utekla 

jako nic. Obzvláště se nám líbily pečlivě 
propracované kostýmy. Také jsme se při 
tom rytířském souboji docela bály o oba 
bojovníky. Určitě si nedarovali vůbec 
nic, a dokonce se několikrát přetáhli me-
čem po brnění,“ zhodnotila návštěvnice 
Tereza. 

Další akce na zámku v  Plumlově na 
sebe nenechá dlouho čekat. Už ve 
čtvrtek 18. srpna bude připraveno 
divadelní představení Edith Piaf:
Dnes nechci spát sama o osudech slavné 
zpěvačky, v  němž nebudou chybět její 
nesmrtelné písně.  

BYLI  JSMEBYLI  JSME
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Martin
ZAORAL

PŮVODNÍ
reportáž

Generálmajor Josef Duda byl za 2. svě-
tové války přímým účastníkem letec-

kých bitev o  Francii a  Velkou Británii. 
Za své hrdinství byl mimo jiné oceněn 
i Řádem britského impéria. Po válce se 
vrátil do Prostějova, kde se jako letecký 
vojenský instruktor stal velitelem vyhlá-
šeného Vojenského leteckého učiliště. 
Coby někdejší příslušník britské RAF 
se však stal trnem v  oku nastupující-
mu komunistickému zřízení, a  tak byl 
již 3. března 1948 degradován na vo-

jína a  zbytek života strávil jako dělník 
a  posléze také řidič prostějovských že-
lezáren. V  Prostějově také 7. prosince 
1977 zemřel. „Můj strýc byl voják jako 
řemen, muž železné kázně a disciplíny. 
Prostějov miloval, a i proto tu dožil. Po 
smrti se však ocitl ve společném hro-
bě s  lidmi, s  nimiž by nechtěl mít nic 
společného. Proto zřízení důstojného 
místa odpočinku vnímám jako jeho vy-
svobození,“ vysvětlil během slavnostní-
ho aktu generálův synovec Zbyněk M. 
Duda, který stál za myšlenkou vzniku 
nového hrobu. 
Spolupracoval přitom s  příslušníky 
prostějovského 533. praporu bezpilot-
ních systémů. Právě tito vojáci si zvolili 
generála Josefa Dudu za svého patrona. 

Finance na realizaci projektu poskytlo 
statutární město Prostějov. „Generál Jo-
sef Duda se zasloužil v  boji o  svobodu 
naší vlasti, zřízení pietního místa jsme 
tedy považovali za naši přímou povin-
nost,“ vysvětlil rozhodnutí vedení města 
podpořit právě tento projekt primátor 
František Jura. 
Nositel nejvyššího státního vyzna-
menání Řádu Bílého lva Josef Duda 
byl po revoluci v roce 1989 plně re-
habilitován, v roce 2008 mu byla na 
domě v prostějovské ulici Sádky, kde 
žil, odhalena pamětní deska. O  rok 
později po něm byla pojmenována 
nová ulice v Čechovicích. V září 2020 
mu bylo uděleno čestné občanství 
města. 

Generál Duda
PROSTĚJOV Válečný hrdina Josef Duda v době svého nástupu do 
Československé armády přísahal, že „i život svůj ochotně dá na ochranu 
vlasti a ze její svobodu“. Přestože po nacistické okupaci musel emigro-
vat a po komunistickém převratu byl vojensky degradován, své přísaze 
plnohodnotně dostál až do konce svých dní. Minulé úterý 9. srpna mu 
byl na Městském hřbitově v Prostějově odhalen nový náhrobek. Stalo se 
tak necelých 45 let po jeho smrti. U toho prostě Večerník nemohl chybět.

  Foto: Martin Zaoral 

 Foto: Martin Zaoral 
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původní
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JanJan FREHARFREHAR

Michal SOBECKÝ
„Každý se baví tím svým, to pokračuje. 
Myslím, že když se občas udělá mozaika 
různých autorů, je to příjemné,“ konstatuje 
předseda spolku Josef Franc, který rovněž 
spolu s  kurátorem Miroslavem Macíkem 
zahajoval vernisáž k Memoriálu.
Letošek nabídl opět rozmanitou podívanou. 
Desítka autorů představila mnohé snímky, 
mnohá témata a  zpracování. A  tak vedle 
planin plných koní v Dolomitech se objevila 

příroda Mauricia, dále Moravské Toskánsko. 
Nechyběly ani ženy nebo abstrakce. „Vždycky 
nafotím hromadu fotek a těžké je promazat 
a pak teprve vybírat. To je nadlouho,“ pozna-
menal s úsměvem Josef Franc. 
Jeho úvodní slovo k výstavě bylo krátké, 
o to více prostoru dostal sbor Proměny, 
který zapěl čtyři písně.
Výstava vzbudila nemalý ohlas. A to přesto, 
že obvykle se koná až v zimě. „Je to termín 
dovolených, vzali jsme datum, které bylo. 
Měli jsme obavu, že lidi nepřijdou. Nejsou 
zde ani všichni fotografové. Ale účast je 

slušná. Jsem spokojený,“ uvedl Josef Franc. 
A  spokojení byli i  samotní návštěvníci. 
U  zpěvu sboru a  posléze také sklenice 
vína si mohli prohlédnout díla kvalitních 
fotografů, některá i z míst, jež znají. „Ur-
čitě bych si tu oblíbenou fotku vybrala. 
Ještě jsme nedošly na konec. Ale třeba to 
makové pole. To je přímo nádherné,“ svě-
řila se Večerníku paní Květa, která přišla 
na výstavu s kamarádkou. „Akci neznám. 
Jsem zde mimořádně na pozvání. Ale 
zatím se mi tu líbí. A určitě přijdu zase,“ 
neskrývala překvapení.

Z VERNISÁŽE

 Foto: Michal Sobecký
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PROSTĚJOV Už jedenáctý ročník 
Memoriálu Luďka Mařáka se od 
uplynulého čtvrtka koná v prosto-
rách prostějovského zámku. Výstava 
fotografií Spolku prostějovských 
fotografů je již tradiční připomínkou 
jednoho ze zakládajících členů spol-
ku. Každoročně se zde představuje to 
nejlepší, co fotografové vyfotí za celý 
rok. Přehlídka snímků přitom zaujme 
rozmanitostí témat. 



  Konstelace hvězd   Konstelace hvězd ProstějovaProstějova Ja

ký
bude v

š
den?Prostějované poslední dobou hodně zlenivěli a  po dovolených se jim 

příliš nechce zapojovat se naplno do pracovního režimu. A nejen to, také 
spoustu rodinných povinností budeme odsouvat na pozdější dobu, což se 
dříve nebo později vymstí. 

Rádi byste si prodloužili dovolenou, 
na to ovšem rychle zapomeňte. 
Nadřízení vám po dlouhém období 
volna pořádně proženou perka a bu-
dete se muset přizpůsobit. Nebo si 
hledat novou práci. 

BERANI – 21. 3. až 20. 4.
Pro ostré slůvko nejdete nikdy dale-
ko, takže terčem vaší prostořekosti 
bude tentokrát váš partner. Potíž pro 
vás je v tom, že dotyčný si od vás nic 
líbit nenechá a odpoví vám stejnou 
mincí. 

STŘELCI – 23. 11. až 21. 12. 

Máte sice v  hlavě spoustu plánů, 
ovšem nemáte dostatek vůle, abyste 
je realizovali. Proto si raději vytkněte 
jen menší dílčí cíle, kterých můžete 
dosáhnout. Alespoň nebudete mít 
výčitky. 

KOZOROZI –  22. 12. až 20. 1. 

Zamilujete se až po uši, přestože okolí 
se na vás bude dívat jako na blázny. 
Neustupujte ale od svých citů a de-
jte jim plný průchod. Litovat určitě 
nebudete, čekají vás nádherné poho-
dové dny. 

VODNÁŘI – 21. 1. až 20. 2. 

Nepokazte si víkend tím, že se 
s  partnerem budete hádat, jakým 
způsobem ho prožijete. Nechte to 
tentokrát na něm a vy se přizpůsobte. 
Vždyť u rodinného krbu chcete mít 
přece klid, nebo ne? 

RYBY – 21. 2. až 20. 3. 

Můžete se těšit na velice krásný a ro-
mantický víkend. Partner připraví 
scénář pro dva volné dny. Zprvu se 
vám jeho plány zamlouvat nebudou, 
pak ale uznáte, že něco takového si 
prostě nemůžete nechat ujít. 

LVI – 23. 7. až 22. 8. 

Udělejte něco pro své zdraví. 
Uprostřed týdne se seznámíte 
s  člověkem, který vám navrhne 
společnou návštěvu fit centra. Ani 
na chvilku neváhejte, potřebujete se 
dostat do formy. A poznat nové lidi. 

PANNY – 23. 8. až 22. 9. 

Přestože nejste nijak zruční, budete 
se snažit partnera překvapit nějakým 
vlastnoručně vyrobeným dárkem. 
Váš plán se vám zdaří a miláček bude 
mít radost. Dokonce vám odpustí 
i menší nedokonalosti. 

VÁHY – 23. 9. až 23. 10. 

Potřebujete nutně přijít na jiné 
myšlenky. Odmítněte společnost 
a sami se vydejte na dlouhou procház-
ku. Jen tak, třeba po městě. Možná 
narazíte na nové kamarády, kteří vás 
vyvedou z určité deprese. 

ŠTÍŘI – 24. 10. až 22. 11. 

Budete doslova sršet novými a kval-
itními nápady, za které vás pochválí 
především v zaměstnání. Ovšem ani 
partner nezůstane stranou, ten bude 
velebit váš přístup k domácím povin-
nostem a pracím. 

BÝCI – 21. 4. až 21. 5. 

Už byste konečně potřebovali 
doma uklidit ten svinčík, který jste 
nadělali v poslední době a neřešili 
to. Pokud máte peníze, najměte si 
úklidovou firmu. Jinak si vyhrňte 
rukávy a rychle do toho.  

BLÍŽENCI – 22. 5. až 21. 6. 

Nutně budete potřebovat radu, jak 
naložit se svými úsporami. Neo-
bracejte se ale na své příbuzné, ti 
by vás obrali o  poslední korunu. 
Požádejte skutečné odborníky, i když 
za jejich rady musíte zaplatit. 

RACI – 22. 6. až 22. 7. 

Obec: Plumlov
Dne: 22. 8. 2022 od 7:30 do 16:00 
hodin. Vypnutá oblast: celé ulice: 
Bližník vč. MŠ, Na Aleji + č. 251, 
Podhradská, Zámecká (mimo 
areál zámku), Hlavní nám., celé 
sídliště a  ul. Cvrčelka včetně chat, 
ul. Boskovická pravá strana od 
bývalého kina č. 362  po č. 112 vč. 
nákupního střediska a  levá strana 
od č. 95 po Tyršovo nám., celá 
ul. U Parku po č. 233 a dále ul. Sv. 
Čecha po č. 229 a  297, Tyršovo 
nám. č. 158, 159, 160, 180, 181, 
183, 184, 186, 544, bankomat, 
CETIN a.s. a  celá ul. Krátká, dále 
Ohrozimská od Hlavního náměstí 
po č. 294 a 328, včetně části ul. Nová 
po č. 360 a 415, Bezručova č. 28. 
Obec: Mostkovice
Dne: 22. 8. 2022 od 7:30 do 15:00 
hodin. Vypnutá oblast: celé ulice 
Ohrozimská, Hlinická, V  Proluce, 
Nábřežní, Pěší, Za Stodolami od č. 
534 po č. 561, Stichovická od ul. 
Ohrozimská po konec sm. Plumlov, 
část Prostějovské od č. 80 po č. 88 
dále lokalita chat kolem Letního 
kina, od hráze po parkoviště a  po 
č. chat 1145, 1135 u  yacht klubu, 
včetně kina, č. 1156, občerstvení č. 
834.
Obec: Brodek u Konice, 

Lhota u Konice, Pohora, 
Horní Štěpánov, 
Jednov, Stražisko-Maleny

Dne: 22. 8. 2022 od 7:30 do 14:00 
hodin. Vypnutá oblast: celé obce 
Brodek u Konice, Lhota u Konice, 
Suchdol, Jednov, Horní Štěpánov 
včetně Nové Sady, Pohora, Žleb. 
Stražisko - Maleny, část obce nalevo 
od tratě sm. Konice od č. 52, 143 
po 225 a  dále chaty sm. Čertovy 
rybníky. Lokalita. chat vymezená 
č. 121, 112, 191, 61. Podél potoka 
Bukovanka od č. 25 a 30 po č. 23 a 44 
vč. celé chat. osady. Odběratelské 
TS: Oskar (č. 310061) Vantage 
Towers s.r.o., Stražisko Osik (č. 
300820), Jednov Vodárna (č. 
300803), Brodek u Konice Preciosa 
(č. 300797).
Obec: Hvozd
Dne: 23. 8. 2022 od 7:30 do 15:00 
hodin. Vypnutá oblast: Hvozd 
č. p. 56, 31, 57, 30, 97, K/604/3 
Odběratelská trafostanice Hvozd 
vodárna (č. 300802).
Obec: Prostějov
Dne: 23. 8. 2022 od 7:30 do 14:30 
hodin. Vypnutá oblast: Prostějov, 
Plumlovská č. 57-85.
Obec: Prostějov, Držovice
Dne: 30. 8. 2022 od 7:30 do 
14:30 hodin. Vypnutá oblast: 
jednostranně ul. Olomoucká od č. 
269 po č. 273.

Obec: Čelechovice na Hané,
Smržice, Kostelec na Hané

Dne: 24. 8. 2022 od 7:00 do 15:00 
hodin. Vypnutá oblast: část obce 
Smržice s  ulicemi Prostějovská 
- od Pv po Zákantí č. 18 a  ul. 
Olší, celé ul. Olší po konec obce 
sm. Kostelec n. H, vč. č. 535, RS 
plynu, T-Mobile, celé ul. Mlýnská, 
Kobližnice, J. Krezy, Za Kobližnicí, 
celé Zákostelí, levá strana ul. 
Příční od ul. Prostějovské po č. 
454 (mimo 452, 453), Trávníky č. 
629, RS plynu, T-Mobile, celý areál 
SEMO, a. s. č. 414,  ARBOEKO s. 
r. o., areál Moravská vodárenská, 
a. s. č. 323, Farma Kopeček s. r. 
o. Kostelec na Hané č. 962, dále 
část obce Čelechovice na Hané 
- oboustranně část ul. Světničky 
od parc. č. 376/2, č. 330č a  122 
po č. 25 a  43 na ul. Cukrovarská, 
celá ul. Pod Hrází, ul. Příční od ul. 
Světničky po č. 135 a  266, č. 354 
na ul. Hlavní, celý areál bývalého 
cukrovaru - ARMEX Oil, s.r.o. č. 
41. Odběratelské TS: Čelechovice 
Bema (č. 300751), Smržice 
vodárna (č. 300790), Smržice ŠS 
(č. 300789), Kostelec Skleníky (č. 
705976).
Obec: Kladky, Ošíkov, Trpín,

Ludmírov, Dětkovice 
(část obce Ludmírov)

Dne: 24. 8. 2022 od 7:00 do 15:00 
hodin. Vypnutá oblast: celé obce: 
Kladky, Ošíkov, Trpín, Ludmírov, 
Dětkovice (část obce Ludmírov).
Lokalita Bělá u  Kladek (č. 133, 
148, 148, 150, 151, 215), Lokalita 
Upolín (Kladky č. p. 200). 
Odběratelské TS: Kladky vlek (č. 
300621) Lyžařský areál TJ Sokol 
Kladky, Kladky Oskar (č. 300799) 
Vantage Towers  s. r. o., Kladky 
5. v  ZD (č. 300518) Areál ZOD 
Ludmírov – Kladky.
Obec: Slatinky
Dne: 24. 8. 2022 od 9:00 do 12:00 
hodin. Vypnutá oblast: celá obec 
Slatinky 
Obec: Vincencov
Dne: 25. 8. 2022 od 7:30 do 15:00 
hodin. Vypnutá oblast: Vincencov – 
č. p. 48, 29, 80, 82, 36, 39, 25, 46, 32, 
37, 44, 27, 34, 27, 34, 28, 45, 70, 31, 
49, 35, 42, 26, 1, 43, 49, K/3702.
Obec: Čelechovice na Hané
Dne: 31. 8. 2022 od 7:00 do 
14:30 hodin. Vypnutá oblast: 
část odbočné ul. Pod Kosířem - 
od hlavní komunikace celá pravá 
strana, levá strana od nov. RD č. 339 
po parc. č. 619/2.
Obec: Slatinky
Dne: 31. 8. 2022 od 9:00 do 12:30 
hodin. Vypnutá oblast: celá obec 
Slatinky.

Obec: Olšany u Prostějova,
Držovice

Dne: 26. 8. 2022 od 7:30 do 12:00 
hodin. Vypnutá oblast: lokalita 
RD “Trávníky” vč. parc. č. 644/1, 
720/4 a  odb. místa za hřištěm sm. 
Lutín s  č. 553, 360 a  TJ Olšany 
u  PV, dále fa. Mürdter - Dvořák, 
s.r.o., fotovoltaická elektrárna 
Tower of Power s. r. o. u  Držovic. 
Odběratelské TS: Olšany u  Pv 
Murdter (č. 300034), Držovice 
FVE Tower of power (č. 701616). 
Obec: Polomí, 

Bohuslavice u Konice
Dne: 29. 8. 2022 od 7:30 do 
14:00 hodin. Vypnutá oblast: 
celá obec Polomí. Odběratelské 
TS: Bohuslavice ZD (č. 300796), 
Charita (č.701739) Dům 
pokojného stáří Bohuslavice 9, 
Bohuslavice Remarkplast (č. 
705118) Areál fy. Remarkplast 
Services s. r. o., Bohuslavice 123.
Obec: Bohuslavice u Konice, 

Hačky, Raková
Dne: 31. 8. 2022 od 7:00 do 15:00 
hodin. Vypnutá oblast: celé obce: 
Bohuslavice u  Konice, Hačky, 
Raková. FVE Bohuslavice - Solar 
Source (č.702103).
Obec: Konice
Dne: 31. 8. 2022 od 7:00 do 15:00 
hodin. Vypnutá oblast: Konice 
Andělka: Ulice Pod  Cihelnou po č. 
712, Chmelnice od č. 244 po konec 
obce směr Křemenec s  čísly 478, 
711, 147. Ulice Staré Město od ul. 
Na příhonech po ul. Chmelnice. 
Celá ulice Smetanova, č. p. 15-160 
na ul. Kostelní.
Obec: Hrdibořice
Dne: 1. 9. 2022 od 7:30 do 15:30 
hodin. Vypnutá oblast: areál 
Hrdibořice vodárna.
Obec: Stařechovice
Dne: 1. 9. 2022 od 7:30 do 15:30 
hodin. Vypnutá oblast: část obce 
Stařechovice ve směru od Služína 
ohraničená čísly 40 a 139 (mimo č. p. 
144). 
Obec: Klužínek, Raková, Ochoz, 

lokalita Ochoz Kyselka
Dne: 2. 9. 2022 od 7:00 do 15:00 
hodin. Vypnutá oblast: celé obce: 
Klužínek, Rakůvka, Ochoz, lokalita 
Ochoz Kyselka. Odběratelské 
TS: Ochoz 3. v  ZD (č. 300557), 
Klužínek ZD (č. 300805), Ochoz 
voda (č. 300810), Ochoz suška (č. 
300809), FVE Raková Rekman 
(č.702021).
Obec: Lipová
Dne: 2. 9. 2022 od 7:30 do 15:00 
hodin. Vypnutá oblast: část obce 
Lipová: část ulice s  novostavbami 
RD od č. 198 po č. 202 včetně č. 200 
a OM bez č. p..  EG.D, a.s.

Z důvodu plánovaných prací na zařízení distribuční soustavy 
- rekonstrukcí, oprav, údržbových a revizních prací - 

bude přerušena dodávka elektrické energie:

Oznámení 
o přerušení dodávky 

elektrické energie
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... tentokrát ze sortimentu:... tentokrát ze sortimentu: 

Pektin
20 g 34,90 32,90 - - - -

Kyselina citronová
80 g 25,90 19,90 12,90 19,90 11,90 9,90

Gelfix super 3:1 
25 g - - 25,90 25,90 27,90 -

Sirupflix 
40 g 19,90 22,90 17,90 19,90 19,90 -

250 g - - 32,90 79,90 35,90 -

Vanilkový lusk 
1 ks 99,90 89,90 - - 119,90 -

nákupní servis
        pro váspro vás

Zavařování, tedy uchování potravin pomocí tepla neboli sterilací je velice 
oblíbený způsob, jak uchovat letní sklizeň zeleniny, ovoce či hub, nebo uložit 
spousty druhů jídel na celou zimu, protože zavařit se dají také polévky, nebo 
maso. Z ovoce pak zavařujeme převážně třešně, meruňky, švestky, broskve, 
jablka, hrušky. Ze zeleniny si lidé nejčastěji pochutnávají na zavařených 
okurkách, zelí, kukuřici, mrkvi či cibuli. Vydali jsme se tedy k  regálům 
se sortimentem, který v  České republice patří od nepaměti k  oblíbeným 
činnostem. A zjistili jsme, že Pektin a vanilkový lusk zakoupíte nejlevněji 
v Lidlu a pro kyselinu citronovou se zastavte v Tescu. Sirupflix a želírovací 
cukr (stévie) lze pořídit za nejvýhodnější cenu v Bille, kde rovnou můžete 
přidat do košíku také Gelfix, nebo se pro něj zastavte v Kauflandu, který jej 
nabízí za totožnou cenu. Ať se dílo daří a následně chutná!

Průzkum byl proveden ve středu 10. srpna 2022.

NašeNaše

 Pozorování Slunce každé úterý, čtvrtek a pátek od 15:00 hodin.
V případě jasného počasí si můžete našimi dalekohledy prohlédnout denní hvězdu ve viditelném světle i pomocí filtru Hα.

 Večerní pozorování každý čtvrtek a pátek od 21:30 hodin.

Pohádka každou středu od 15:30. 
U dětí se naše pohádky těší velké oblibě. Dozví se něco o vesmíru, a také se dobře pobaví.

Astrosobota 20. srpna
Pokud vám nevyhovují termíny během týdne, nabízíme o astrosobotách pozorování Slunce od 16:00 a večerní 
pozorování od 21:30 hodin.

Všechna pozorování se konají pouze za příznivého počasí. Objednávejte se předem (9:00 - 16:00) 
na tel. čísle: +420 724 013 039 nebo emailem hvezdarna@hvezdarnapv.cz. 

Všechny aktuality jsou uvedeny na internetových stránkách i sociálních sítích muzea a hvězdárny. 

Blokové Blokové 
Zveřejňujeme termíny a lokality pro bloková čištění města Prostějova: 

úterý 16. srpna: Hrázky, J. Köhlera, J. Křičky, J. Rokycany, J. Suka, Kpt. J. Nálepky (J. Rokycany - J. Křičky), V. 
Nováka, O. Nedbala, O. Ostrčila, Čs. Odboje, Majakovského, Vrahovická komunikace SSOK (Majakovského – 
Rokycany) pravá strana do centra
čtvrtek 18. srpna: M. Alše, Husitská, P. Jilemnického, I. Olbrachta, K. Světlé, Sokolovská, Kyjevská, Trpínky, 
Jaselská, Prešovská, Čechůvky, K. Světlé parkoviště + komunikace policie ČR, spojka I. Olbrachta (M. Alše – I. 
Olbrachta), Čs. armádního sboru, Vrahovická komunikace SSOK (most Romže - Čs. armádního sboru)



MNICHOV, PROSTĚJOV Mis-
trovství Evropy žen v gymnasti-
ce mělo i letos prostějovskou 
stopu. Představila se zde totiž 
členka zdejšího oddílu TJ Do-
minika Ponížilová, odchovan-
kyně místního klubu a mládež-
nická reprezentantka. 
Češkám se bohužel nepovedla 
kvalifikace, čímž jim unikla i šan-

ce na světový šampionát. Čtrnácté 
místo prostě bylo málo. „Sice nám 
o jedno místo utekla nominace 
družstva na mistrovství světa, 
ale závodilo se tam velmi dobře,“ 
uvedla po návratu z bavorské me-
tropole Dominika Ponížilová. 
Ta také krátce popsala, jak její zá-
vod probíhal. „Začínaly jsme na 
kladině. Tam se mi sestava celkem 
povedla. Také přeskok se mi hod-
ně vydařil, ale bohužel na bradlech 
jsem na spodní žerdi udělala chy-
bu. Nakonec jsem spadla na horní 
žerdi, takže jsem zaznamenala pád 
do celého víceboje. Z Češek jsem 
skončila třetí, i když jsme mezi 
sebou měly malý rozdíl,“ shrnula 
Ponížilová, která v hodnocení jed-
notlivkyň skončila ve víceboji na 
41. místě.  (sob)
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DALŠÍ COVIDOVÉ „VÝLUKY“ 
BY VŠE DORAZILYMIZERNÁ PERSPEKTIVA SPORTU

Ještě před několika lety to vypadalo, že by 
se trvale a  silně podfinancovanému sportu 
v  České republice mohlo blýskat na lepší 
časy. Sice nevzniklo samostatné minister-
stvo pro tuto oblast, leč aspoň Národní 
sportovní agentura. A vládní dotace měly ze 
směšných tří čtyř miliard ročně růst během 
let na minimálně deset miliard, ne-li časem 
ještě víc.
Tím by se náš stát alespoň přiblížil vyspělej-
ším zemím, kde politická generalita chápe dů-
ležitost sportování, potažmo pohybu obecně 
pro zdraví národa. Jenže přišel koronavirus 
s  následnými zákazy téměř všeho, potom 
nová vláda se svými brutálně jinými (rozuměj 
škrtacími) představami o podpoře sport a na-
konec válka na Ukrajině provázená extrém-
ním zdražováním veškerých komodit.
Náhle jsme místo světlejších zítřků v  situa-
ci, kdy čím dál většímu počtu sportovních 
klubů, oddílů, spolků i  organizací naprosto 
reálně hrozí zánik, neboť zkrátka nemají či 
nebudou mít peníze na normální provoz. 
O  nějakém zkvalitňování nebo pozitivním 
rozvoji ani nemluvě, hlavní je nějak přežít.

Do toho se začíná rozebírat další „báječná“ per-
spektiva, kterak s  příchodem podzimu nastane 
nová vlna takzvané covidové pandemie. A  jaká 
omezení, nařízení či přímo zákazy by s  sebou 
mohla přinést do každodenního života nás všech.
Pokud si představíme situaci, kdy by sportovní 
kluby – často už teď živořící na hraně existence – 
měly nechat vylétnout koronavirovým komínem 
další neplánované výdaje a například znovu přijít 
o příjem ze vstupného kvůli omezenému množ-
ství diváků v hledištích, musí zainteresované jímat 
hrůza.
Jestliže takový stav věcí ohledně covidu-19 na-
stane, k tomu se nezlepší (případně naopak ještě 
zhorší) obecný ekonomický vývoj a zodpovědné 
instituce nepřehodnotí svůj macešský přístup, 
přestanou být zániky i krachy sportovních orga-
nizací jen hrozbou. Místo toho přejdou v četnější 
realitu.
Nezbývá než doufat, že na jednotlivých frontách 
přece jen dojde ke zlepšení. A  covid nastávající 
živoření ještě neprohloubí. Ale když se člověk po-
zorně dívá kolem sebe, není bohužel k takovému 
optimismu příliš mnoho důvodů. Nebo podle vás 
ano?

Rovněž tenisové mistrovství světa družstev U14, 
které už více než dvacet let v řadě za sebou kaž-
doročně hostí Prostějov, předloni na jeden rok 
úplně zastavil koronavirus. Naštěstí šlo (zatím) 
pouze o  výjimku, minule i  letos se významná 
mládežnická akce opětovně konala.
Nedávno proběhlé ITF World Junior Tennis Fi-
nals 2022 přitom potvrdilo jeden velmi radostný 
fakt: Česko patří v dívčí kategorii bílého sportu 
mezi absolutní velmoc. A práce prostějovského 
TK s Národním centrem Morava má na tom vý-
razný podíl.
Ještě před nástupem covidu kraloval MS v  do-
mácím prostředí tým okolo sester Fruhvirto-
vých, loni se holkám ČR povedlo získat bronz. 
A  tentokrát zcela dominoval kolektiv tvořený 
nadmíru talentovaným triem Alena Kovačková, 
Laura Samsonová, Eliška Forejtková.
Děvčata navíc již předtím ovládla i  evropský 
šampionát, totéž se podařilo jejich starším par-
ťačkám do šestnácti let. A byť naše elitní ženy na 
okruhu WTA Tour momentálně potkal určitý 
ústup ze slávy (snad jen dočasný), je zřejmé, že 
o  budoucnost tenisového něžného pohlaví se 
opravdu bát nemusíme.

SONDA 
MARKA

SONNEVENDA

STRAKONICE, PROSTĚJOV Znovu nezklamali a potvrdili svou příslušnost 
k absolutní mezinárodní špičce. Kdo a kde? Parašutisté Armádního spor-
tovního oddílu Dukla Prostějov reprezentující Českou republiku na civilním 
mistrovství světa ve Strakonicích, kde vybojovali dvě týmová zlata a jedno 
individuální stříbro! A parašutisté z Hané si dvojí výstup na zlatý týmový 
stupínek náležitě vychutnali…

2x foto: archiv L. Jirouška

  Marek SONNEVEND

➢PODROBNĚJŠÍ ZPRA VODAJSTVÍ PŘINESEME V PŘÍŠTÍM ČÍSLE VEČERNÍKU

PROSTĚJOV Každý místní fanoušek 
cyklistiky už dobře ví, že každoročně 
na konci letních prázdnin přichází 
prostějovský svátek tohoto oblíbe-
ného sportu v  podobě vrcholných 
domácích závodů na velodromu za 
Kosteleckou ulicí. Letošek nebude 
žádnou výjimkou.
Nejprve se ve čtvrtek 25. srpna od 12.00 
hodin uskuteční Grand Prix TUFO – 
Velká cena Olomouckého kraje 2022 
pro věkové kategorie mužů, žen, U23 
obou pohlaví a  juniorů, na programu 
budou disciplíny scratch, bodovací zá-
vod, madison, keirin či omnium.
V  pátek 26. a  v  sobotu 27. srpna pak 
přijde na řadu opravdový vrchol – Me-
moriál Otmara Malečka 2022. Tradič-
ní dráhové klání odstartuje oba dny už 
před polednem a  bude mít nesmírně 
bohatý závodní program celé řady dis-

ciplín v  podání mužů, žen, U23, juni-
orských, kadetských i žákovských kate-
gorií až do pozdních večerních hodin. 
Tedy přesně tak, jak to mají cyklističtí 
příznivci nejvíc rádi.
„Momentálně se snažíme zajistit co 
nejkvalitnější startovní pole z  České 
republiky i  zahraničí, aby obě meziná-
rodní akce na velodromu v  Prostějově 
měly tradičně vysokou sportovní úro-
veň. Pevně věříme, že k ní výrazně při-
spějí i naši jezdci a jezdkyně domácího 
TUFO PARDUS,“ uvedl sportovní ře-
ditel hanáckého týmu Michal Mráček.
Podrobnou pozvánku na letošní Me-
moriál Otmara Malečka i Grand Prix 
TUFO – Velkou cenu Olomouckého 
kraje přineseme v  příštím čísle Ve-
černíku! Aktuální cyklistické zpra-
vodajství pak najdete na straně 47 
dnešního vydání.  (son)

Foto: internet



PŘEROV V  rámci pohárového utkání 
odehrál více než sedmdesát minut na 
středu pole Samuel Kulig (na snímku), 
který byl vidět na obou stranách hřiště. 
Jedna z  nových letních akvizic prostě-
jovského eskáčka byla po předehráva-
ném duelu 1. kola MOL Cupu spokoje-
ná s postupem. Současně ale zmínil, že 
si zápas společně se spoluhráči udělal 
zbytečně náročnější, když se jim nepo-
dařilo soupeře zlomit dříve. Pro další 
fázi pohárové soutěže si dalšího soupeře 
nevybírá a chce se hlavně soustředit na 
nejbližší ligové duely. 

Jan FREHAR
 Jaký to byl duel v rámci poháru?

„Řekl bych, že typický pohárový, kdy jsme 
nastoupili proti celku z nižší soutěže, který 
neměl co ztratit. Navíc to byl nedaleký Pře-
rov, takže bylo znát, že je tam i určitá rivalita, 
a musím říct, že soupeř do toho dal opravdu 
všechno. My jsme je hlavně nechtěli pustit 
do vedení, což se ale stalo. Přesto jsme věřili, 
že to zvládneme otočit, což se podařilo ještě 
v první půli.“

 Bylo klíčové, že se podařilo brzy 
srovnat? 
„Určitě. Čím déle by domácí zůstali ve ve-
dení, tím by to pro nás bylo horší. Mohli 
by to postupně více zatáhnout a začít zdr-
žovat. Určitě tak bylo zásadní, že ještě do 
poločasu jsme skóre otočili. Těch šancí 
bylo dost a mohli jsme odskočit i na vyšší 
rozdíl.“

 Těch šancí bylo opravdu dost, ale za-
končení dlouho vázlo. Čím to?
„Příležitostí bylo opravdu hodně. Už do 
páté minuty jsme tam měly dvě situace, 

kdy jsme mohli soupeři odskočit a zápas by 
vypadal úplně jinak. Ale je to fotbal a když 
jsme ty šance nedali, přišel trest a udělali 
jsme si to tak sami těžší. Nakonec jsme to 
však zvládli a splnili svůj cíl postoupit.“

 Zhruba po hodině hry měli domácí 
dobrou desetiminutovku, kdy vás do-
kázali zatlačit. Neměl jste trochu obavy, 
aby nepřišlo vyrovnání na 2:2?
„Byly to nepříjemné minuty... Šlo vidět, 
že domácím tam vyšla jedna pěkná akce 
a  najednou ožili i  fanoušci, kteří je hnali. 
My jsme začali trošku panikařit směrem 
dopředu a spíše jsme soupeři jen odevzdá-
vali míče, z čehož oni těžili. Naštěstí jsme to 
ale přežili bez újmy a pak už bych řekl, že 
rozhodla lepší fyzická připravenost, kdy už 
jsme soupeře přehrávali.“

 Viděl jsem, že na trávník si tu často 
stěžují i domácí. Bylo to znát na někte-
rých kombinacích?
„Určitě je tu hodně děr, které nejsou moc 
příjemné. Hlavně pak směrem k nějakému 
zranění, protože špatné došlápnutí může 
znamenat problémy. Na to bych se ale urči-
tě nevymlouval, oba celky měly podmínky 
stejné a bylo jen otázkou, kdo se s tím vy-
pořádá lépe. Pro nás je hlavní, že jsme se 
s tím dokázali poprat.“

Středeční zápas nabízel hned několik atrak-
tivních lákadel, Kromě toho, že se střetly 
týmy, které jsou od sebe geograficky blízko, 
ale zároveň tak daleko, když rozdíl činí dvě 
výkonnostní soutěže, jednalo se hlavně 
o  bitvu regionálních rivalů. Zatímco na 
mládežnické úrovni svádí oba kluby pra-
videlné souboje každý rok, napříč všemi 
kategoriemi, pro mužskou část to byla po 
delší době obnovená premiéra. Celky se 
až do 10. srpna nepotkaly na hřišti od dob, 
kdy Prostějov ještě hrával na „Želízkách“ 
ve Sportovní ulici. Oba týmy do utkání 
nastoupily převážně s hráči druhého sledu. 
Za eskáčko v  utkání dostali prostor spíše 
mladší hráči, řada jich zůstala na střídačce. 
Do zápasu se pro nemoc nepodíval třeba 
Vasil Kušej. Mezi třemi tyčemi eskáčka se 
objevil zkušený Bárta, na stoperské dvojici 
naskočili Blahuta s Gáčem, jehož ale musel 
brzy střídat Schaffartzik, nakonec autor 
vítězné branky. V záložní řadě dostali příle-
žitost se ukázat Vlachovský, Kulič či Zaple-
tal, v útoku nastoupil poprvé za Prostějov 
v základní sestavě Ali-Abubakar, vedle ně-
hož se pohyboval David Píchal. A vcelku to 
fungovalo.

Utkání začalo lépe pro Prostějov, který si 
ale zprvu nevypracoval velkou šanci. Po-
tom se naopak štěstí překlopilo na stranu 
domácích. Ti šli brzy do vedení, eskáčko 
navíc přišlo o zraněného Gáče. Prostějov 

ale dokázal na změnu skóre během deseti 
minut reagovat. Zbytek poločasu přine-
sl vícero šancí na straně hostí. Přerov se 
pokoušel o rychlé protiútoky, nicméně 
většinou se jeho hráči nedostávali do střel. 
Eskáčko mělo územní převahu a v samém 
závěru poločasu po nařízené standardce 
otočil skóre na 1:2 Schaffartzik.
Druhá půle přinesla zprvu nepříliš záživnou 
podívanou. Změnilo se to po vícečetném 
střídání domácích. Přerov si poté vypraco-
val několik šancí, vesměs po protiútocích, 
dokázal se dostat k zakončení i kombinacím. 
Hráči domácích však nebyli v zakončení 
přesní. Po 65. minutě výpadů ze strany Vik-
torie ubývalo a převaha Prostějova začala 
být výrazná. V 80. minutě ji potvrdil gólem 
Martin Vlachovský a o dvě minuty později 
se prosadil taky Ali-Abubakar. I další minuty 
přinesly šance Prostějova, nikdo ze svěřenců 
Pavla Šustra už se však neprosadil.

K první šanci se propracoval ve 4. minutě 
Vlachovský, hlavou ale namířil do branká-
ře. Následně na druhé straně Kunka střílel 
zpoza vápna, jeho dělovku srazila obrana. 
A krátce nato vyrazil Bárta míč po střele Mi-
rvalda. Právě domácí se také následně ujali 
vedení. Caletka se po čtvrthodině hry dostal 
ke sraženému míči a poslal jej nechytatelně 
k  tyči – 1:0. Prostějov poté zapnul. Elbel 
zblízka přestřelil, Ali-Abubakar střílel do 
brankáře. Bohužel, k vidění byly i nefotbalo-
vé momenty: v 16. minutě musel odstoupit 
pro zranění Gáč. Šancí poté rychle přibýva-
lo. Ali-Abubakar z otočky neproměnil, Bolf 
však už uspěl, když využil dobré práce Elbela 

a následné nahrávky na levou tyč – 1:1. Elbel 
byl poté u dalších šancí Prostějova, po jedné 
Vlachovský minul hlavou. Největší šanci 
v poločase měl ve 31. minutě Repček, když 
vystihl rozehrávku hostí. Ale prováhal mož-
nost vystřelit. Prostějov reagoval pěknou 
kombinací se střílejícím Zapletalem nebo 
střelou Ali-Abubakara. V nastavení se pak už 
dokázal prosadit Jan Schaffartzik. Po naříze-
né standardce ze strany se dostal k hlavičce 
a nemýlil se – 1:2.
Druhý poločas začal šancemi Přerova. 
Kocian mířil hlavou nad. Krátce poté le-
těla další rána nad prostějovskou bránou. 
Domácí se začali pravidelně dostávat do 
zakončení. Zároveň také v  55. minutě 
hned čtyři hráče vystřídali. V  60. minutě 
pak skončila spolupráce Vlachovského 
a Ali-Abubakara ránou mimo. Dobrou po-
zici měl následně naopak domácí Repček, 
přestřelil. A krátce nato si po čase Bárta sáhl 
na míč, když chytil sraženou střelu. Aktivní 
hra však nakonec domácímu celku nepo-
mohla změnit rytmus a  hlavně skóre zá-
pasu. V 66. minutě si srovnal míč Zapletal 
a poslal jej do brankáře. Poté Prostějov pro-
střídal, na hřiště se dostali Bialek, Koudelka 
a  Bartolomeu. Snad i  to pomohlo dostat 
definitivně Přerov pod rozhodující tlak. 
Domácí se dostali do hluboké defenzívy 
a dávali Prostějovu prostor ke kombinaci. 
Spolupráce Koudelky s Vlachovským ještě 
ke změně skóre nevedla. V 80. minutě už se 
ale Vlachovský nadvakrát prosadil hlavou – 
1:3. Hned nato Koudelka znovu střílel na 
bránu. Domácí jeho pokus přečkali, hned 
potom však inkasovali počtvrté. Nejprve 
střílel do brankáře Koudelka. Míč byl sra-
žen k Ali-Abubakarovi, který jej už dopravil 
do sítě. Hezkou ránu z voleje si pak připsal 
ještě Bartolomeu, minul. A hned po něm 
Omale nastřelil spojnici branky, skóre už se 
ale nezměnilo.

Našlo by se jich více, vybíráme ale Torfiqa 
Ali-Abubakara. Novic v  prostějovském 

klubu, který pochází z Ghany a v Pro-
stějově je na hostování z  Jablonce, byl 
opravdu hodně vidět. Vyhrával soubo-
je, získával míče. Výrazně ovlivňoval 
průběh utkání. Nakonec byl za svou ak-
tivitu také odměněn vstřeleným gólem.

Oba týmy se střetávají pravidelně na 
ledě a  přestože fotbalová rivalita se 
s tou hokejovou nedá srovnat, i tak byl 
důvod, zajít se podívat na hanácké der-
by přímo do ochozů a být u toho. Jak se 
ukázalo, podobně jako Večerník uvažo-
valo skoro pět set fanoušků, což není 
o tolik méně než na mistrovská utkání.

Jak je zmíněno výše, byla velice dobrá. 
Diváci bouřili, povzbuzovali, utkání 
mělo velice dobrou atmosféru. Tu navíc 
zlepšovaly děti z místní přípravky, které 
neúnavně celý zápas fandily. Po prvním 
gólu do sítě Prostějova se hráči hostí 
neradovali. To se ve zbylé fázi utkání 
výrazně změnilo. Hodně se pískalo při 
výroku rozhodčího, jenž přiřkl Prostě-
jovu standardku v  nastavení prvního 
poločasu. Následně eskáčko vstřelilo 
vítězný gól na 2:1. 

PŘEROV Zajímavý zážitek slibo-
vala středeční předehrávka 1. kola 
českého fotbalového poháru, kte-
rý se i v sezóně 2022/2023 ode-
hraje pod názvem MOL Cup, mezi 
Přerovem a  Prostějovem. V  ha-
náckém derby tak na sebe narazily účastník FORTUNA:NÁRODNÍ LIGY 
a tým z divize. O favoritovi duelu tedy nemohlo být pochyb. A eskáčko 
také svoji roli splnilo, byť se možná natrápilo víc, než čekalo. Byli to totiž 
domácí, kdo vstřelil první gól. Svěřenci kouče Šustra však do poločasu 
dokázali skóre obrátit a přestože pak museli v určité pasáži odolávat tla-
ku přerovské Viktorie, na konci zápasu dvěma slepenými góly definitiv-
ně rozhodli. 1.SK Prostějov tak vybojoval u rivala postup a může se těšit 
na los druhého kola MOL Cupu. A byl u toho i PROSTĚJOVSKÝ Večerník.

F    TBALOVÁ R    ZHLEDNA
 přímé reporty
 zpravodajství
 pozápasové ohlasy

„Převládá spokojenost. Do zápasu jsme šli s tím, že dostali pří-
ležitost ostatní kluci z kádru. Zpočátku to od nás bylo takové 
zakřiknuté. Kluci dali gól, ale pořád byli zakřiknutí. V 55. mi-
nutě jsem měl vymyšlené, že tam pošlu kluky, kteří většinou 
hrávají. A jak jsme to prostřídali, tak tam byly šance dostat se 
na remízový stav. V té době se utkání lámalo. Ale pak Prostějov 
předvedl kvalitu, dal dva góly a zaslouženě vyhrál. Asi by bylo 
špatně, kdyby nás neporazila druhá liga…  (úsměv) Ale říkám, 
před kluky klobouk dolů, zápas splnil účel. Akorát mi kazí ra-
dost zranění. Dva stopeři snad budou v pořádku a ještě střídal 
Peťa Mirval. Snad se všichni dají do kupy.“

 „Vždy začínám komentář tím, že je to pohárové utkání. Takže 
domácí, aniž bych snižoval jejich kvalitu, podali dobrý výkon, 
pracovali, snažili se nám to co nejvíc znepříjemnit, což je vždyc-
ky takhle. Když hrajete s týmem z nižší soutěže, tak dokud mu 
nedáte hned ze začátku víc rozdílových branek, je to tak vždycky 
boj až do konce. My jsme byli ze začátku dobře na míči, ale ne-
proměnili jsme šance. Nechali jsme si navíc dát gól ze standardní 
situace, takže jsme byli zbytečně trochu nervózní. Jak jsme skóre 
otočili, dohráli jsme celkem v klidu. S výkonem jsem ale nespo-
kojený, protože máme spoustu situací, které nezvládáme sehrát, 
jak bychom měli. Ale za cíl jsme měli postoupit, což jsme splnili.“

Eskáčko potvrdilo v předehrávce
1. kola MOL Cupu roli favorita

 Foto: Michal Sobecký

BYLI  JSMEBYLI  JSME
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Kolenko

Ali-Abubakar

Vlachovský

Omale 

Kulig

Blahuta 

Bolf 

Bárta

Vlachovský

Píchal

Elbel

Gáč

Zimčík

Javora

Kuča

Kratochvíl

Caletka

Kytlica

Mirvald 

Kunka 

Kocur

Repček

Žluté karty: 37. Zapletal

Pavel
ŠUSTR

David
ROJKA

1. SK Prostějov
MOL CUP - předehrávané 1. kolo

FC Viktorie Přerov 1:4

1 : 4
( 1 :2 ) 

PØEROV PROSTÌJOV

Rohové kopy: 4Rozhodčí:  Tomanec – Poláček, Šimoník Diváků: 428

Branky: 15. Caletka

Střely na branku: 3

Rohové kopy: 3 Žluté karty: 45.(+4) Kratochvíl, 70. Kocian.  

Střídání: 31. Kocian za Mirvalda, 56. Řezník za Zimčíka, 55. Masný za Kocura, 

 55. Kašpárek za Kunku, 55. Šišlák za Kytlicu

Střely mimo branku: 4 Střely na branku: 11

Branky: 26. Bolf, 45.(+3) Schaff artzik, 80. Vlachovský,
 82. Ali-Abubakar

Střely mimo branku: 7

„Udělali jsme si to těžší „Udělali jsme si to těžší 
a mohli rozhodnout dřív,“ 
přiznal Samuel Kulig

Střídání: 19. Schaff artzik za Gáče, 69. Bialek za Bolfa, 

                   69. Koudelka za Elbela, 69. Bartolomeu za Píchala, 73. Mach za Kuliga

EXKLUZIVNÍ
reportáž
pro Večerník
Michal
SOBECKÝ
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FC Kostelec na Hané „B“ 
– Vladimír Staněk

Minulá sezóna – postup ze III. třídy
Prvním z  noviců Přeboru Okresního 
fotbalového svazu Prostějov alias II. 
třídy je čtvrtá rezerva v soutěži. „Loni 
jsem měl jasný cíl postoupit s rezervou 
o třídu výš. Ten se nám podařilo splnit 
a  tím moje mise skončila. Společně 
se svou prací to pro mě bylo náročné 
skloubit. Určitě můžeme být spokojeni 
s posledním ročníkem, ale je nutné do-
dat, že konkurence v třetí třídě zkrátka 
nebyla na úrovni nás a Výšovic,“ dodal 
bývalý lodivod Juraj Šulc. 
Mužstvo převzal předseda Vladimír 
Staněk a  žádné větší pohyby v  kád-
ru neeviduje. „Budeme hrát s  tím, co 
máme, plus budeme chtít dát prostor 
hráčům širšího kádru A-mužstva, aby 
byli rozehraní a  připraveni naskočit. 
O nějakých výrazných změnách to ur-
čitě nebude,“ přidal Staněk. 
Kostelec se tak bude chtít pohybovat 
v klidném středu tabulky a vyšší ambice 
zatím nemá. „Chceme se dobře uvést 
a udržet se dál od nějakých potíží, aby-

chom pak něco nemuseli honit. Sezóna 
je dlouhá, takže uvidíme. Věřím, že do 
toho středu pole bychom měli patřit,“ 
uzavřel předseda klubu. 

FK Výšovice – Michal Dudík
Minulá sezóna – postup ze III. třídy

Ve Výšovicích mohou být s  minulou 
sezónou také spokojení. Druhá příč-
ka jim nakonec také stačila k postupu. 
„S  postupem jsme nejprve nepočítali, 
ale když se k nám doneslo, že Jesenec 
přihlásí rovnou třetí třídu, a  nabídka 
přišla, tak jsme ji přijali. Ve třetí třídě 
bylo těch zápasů opravdu málo a spo-
lečně s Kostelcem jsme tam tu konku-
renci zkrátka neměli,“ vracel se k  ještě 
k  loňské sezóně a  následné nabídce 
postupu kouč Dudík. 
Do nového ročníku vstoupilo mužstvo 
ve velmi podobném složení, jako tomu 
bylo na jaře. „Podařilo se nám, že se ně-
kteří mladší kluci vrátili a  doplnili tak 
starší jádro týmu. Před novou sezónou 
jsme tedy zůstali pohromadě a nějaké 
drastické změny se ani čekat nedají. 
Opustili nás dva hráči, ale s tím si do-

kážeme poradit,“ potvrdil kouč, že nic 
závratného už ani neočekává.
Cíle jsou i u třetího nováčka do první 
sezóny jasné. „Chceme se hlavně vy-
hnout sestupu a  nehrát o  záchranu. 
Proto jsme dříve ani do okresu zpát-
ky nechtěli, jelikož máme ještě živou 
zkušenost, jak náročné to pak je a i sa-
motné hráče to pak postupně přestává 
bavit. Cílem je tak hlavně klidná zá-
chrana,“ dodal trenér. 

Sokol Přemyslovice – Lukáš Tyl 
Minulá sezóna – postup ze III. třídy

Přemyslovicím se podařil návrat do 
okresního přeboru, na který čekaly pět 
let. „Postupnými kroky jsme skládali 
opět kádr dohromady, aby byl kon-
kurenceschopný. Přibyli nám někteří 
mladší kluci a  postupně se do kádru 
vraceli i další hráči, kteří tu něco odko-

pali. Letos se nám tak podařilo vybojo-
vat postup a s minulou sezónou může-
me být spokojení,“ odkrýval Lukáš Tyl 
už po postupu. 
Změny v  kádru během přestávky 
v  „Přemkách“ neproběhly. „Jdeme do 
soutěže s mužstvem, které si postup do-
kázalo vybojovat a nesahali jsme do něj. 
Uvidíme, jak bude vypadat podzimní 
část, a podle toho se pak rozhodne, co 
a jak přes zimu,“ poodkryl hrající kouč.
Cílem Přemyslovic je především klid-
ná záchrana a kapitán mužstva věří, že 
by se klub mohl pohybovat v klidném 
středu. „Postupně jsme se výsledkově 
zvedali každým rokem a věřím, že jsme 
na vyšší soutěž dobře připraveni. Určitě 
můžeme odehrát dobré zápasy a cílem 
bude hlavně klidná záchrana v letošním 
roce, abychom mohli do budoucna 
dále pracovat,“ doplnil Tyl. 

Minulá sezóna – 2. místo

Minulá sezóna – 3. místo

Minulá sezóna – 4. místo

Minulá sezóna – 5. místo

Minulá sezóna – 6. místo

potvrdil bývalý lodivod Karel Vlach, který 
mužstvo po sezóně z  důvodu pracovních 
povinností opustil. 
Do nového ročníku vstupuje kádr pod Lu-
kášem Nakládalem bez výraznějších změn 
mimo klub. Určité přesuny z  A-mužstva 
a doplnění dorostem tu ale jsou. „Pro nás je 
základem, aby nás bylo dost. K tomu nám 
vypomáhají kluci z dorostu. Oproti loňské 
sezóně nás někteří kluci opustili, protože 
se nyní připravují s  A-mužstvem. Věříme 
ale, že když to půjde, tak si přijdou zahrát 
i s námi,“ nastínil Nakládal. 
Ambice zůstávají stejné a  mužstvo chce 
hrát klidný střed tabulky, pomoci postupně 
vychovávat dorost a rozehrát hráče A-muž-
stva. „Nikam se určitě neženeme, ale taky 
se nechceme bát o záchranu, kdyby z toho 
bylo zase šesté místo, bylo by to dobré,“ 
dodal nový kouč. 

Sokol Plumlov “B“
Ladislav Ševcůj

Minulá sezóna – 7. místoMinulá sezóna – 7. místo

Plumlovská rezerva mohla sezónu nako-
nec hodnotit celkem pozitivně, i  když se 
i  jí některé zápasy nezdařily a  především 
začátek ročníku nebyl ideální. „Pro nás 
zřejmě odpovídající umístění. Často bylo 
záležitostí, jak se nám zrovna všechno se-
šlo, zda nás bylo dost nebo se utkání kryla. 
V kompletním složení jsme byli jednoznač-
ně konkurenceschopní a střed tabulky od-
povídá,“ prozradil Ladislav Ševcůj. 
Případné změny, stejně jako u  dalších 
rezerv jsou jen kosmetické a  po většinou 
pokračuje stejný kádr. „Chceme zase kromě 
klasické kostry dávat šanci našim mladí-
kům plus hráčům A-mužstva, kteří třeba 
zrovna nemají takové vytížení. Že bychom 
ale někoho vyloženě přiváděli, či naopak 
by někdo odcházel, u rezervy není,“ doplnil 
hrající kouč. 
Do další sezóny se tak ambice nemění. 
„Hlavně aby nás chodilo dost a  fotbalem 
jsme se bavili. Když se budeme zase pohy-
bovat daleko od záchranářských bojů, tak 
to bude jen dobře a  budeme za to rádi,“ 
dodal Ševcůj. 

FC Dobromilice
Michal Rochla

Minulá sezóna – 8. místoMinulá sezóna – 8. místo

Sezóna Dobromilicím protekla už v  pod-
zimní části, ale na jaře se brzy se spodních 
pater vyhrabaly a  málem to dotáhly i  do 
vrchní poloviny. „Na tu bídu to nakonec 
můžeme hodnotit relativně kladně. Bojo-
vali jsme často s různými zraněními a ně-
kteří hráči nemohli hrát vinou pracovních 
povinností. Někdy jsme to tak hodně lepili 
a konec byl dost na sílu. Snad to teď bude 
lepší,“ uvedl k loňskému ročníku kouč Mi-
chal Rochla. 
Změny se v kádru dají očekávat, ale zatím 
je klub stále v jednání, takže ještě nemů-
že případné příchody či odchody potvrdit. 
„Jedná se o dva možné příchody, ale také 
odchody. U příchodů bude záležet, zda se 
nám podaří domluvit s klubem. Co se týče 
odchodů, my bychom ani jednoho z  těch 
dvou hráčů nyní pouštět nechtěli.“
Oproti loňské sezóně budou mířit Dobro-
milice výš. „Nebudu zastírat, že se chceme 
opět vrátit na přední místa, protože hrát 
dole není příjemné. Věřím, že pokud klap-
ne posílení a  zůstaneme zdravotně v  po-
řádku, tak bychom na to měli mít kvality. 
Na co přesně to bude stačit, uvidíme až po 
několika kolech, jak se soutěž postupně 
rozběhne,“ nechá se překvapit kouč. 

Brodek u Konice
Radovan Vičar

Minulá sezóna – 9. místoMinulá sezóna – 9. místo

S předešlou sezónou panuje v Brodku u Ko-
nice spokojenost. „V  globále ji můžeme 
hodnotit pozitivně. Konečné deváté místo 
není pro nás zlé, i  když z  mého pohledu 
jsme z některých zápasů mohli vytěžit více 
a mohli jsme tak mít ještě klidnější konec 
sezóny, ale postavení určitě bereme,“ při-
dal k předešlé sezóně kouč Radovan Vičar.
Žádné převratné změny se pak v  kádru 
Brodku přes léto nekonaly. „Do nové sezó-
ny jdeme se stejným kádrem, s jakým jsme 
skončili. Měli jsme přislíben příchod čtyř 
hráčů, ale nakonec nic nedopadlo, nikdo 

ale neodchází, jen Ščudla bude mimo do 
konce září kvůli zaměstnání, to pro nás 
bude citelné oslabení,“ prozradil lodivod.
Do nadcházející sezóny jde mužstvo opět 
s pokorou a hlavním cílem zůstává záchra-
na. „Možná to zní jako klišé, ale jednoznač-
ně udržet okresní přebor, pokud bychom 
zopakovali umístění z loňské sezony, budu 
rád, a kdyby to bylo ještě lepší, bylo by to 
skvělé,“ uzavřel Vičar.

Sokol Olšany u Prostějova
Antonín Pospíšil

Minulá sezóna – 10. místoMinulá sezóna – 10. místo

S desátým místem v loňském roce spoko-
jenost v Olšanech nepanovala. „Dlouho to 
vypadalo na tvrdý boj o záchranu. Naštěstí 
jsme v pravý čas dokázali zapnout a mu-
sím říct, že nám velmi pomohli i  nadějní 
dorostenci, kteří se jeví velmi dobře. Snad 
navážeme na druhou polovinu ročníku, 
protože opakovat tohle trápení především 
na podzim a v první půli jara nechci,“ má 
jasno kouč Olšan. 
Mimo klub dochází v  Olšanech k  jediné 
výraznější změně. „Vrátil se k  nám Jakub 
Nakládal, který bude jistě dobrou posilou. 
Další změny budou spíše z  dorostu, kde 
máme dobré vztahy s trenéry a určitě bu-
deme chtít kluky postupně stále více vyu-
žívat,“ doplnil Pospíšil. 
Do příští sezóny je cíl jasný, a tím je lepší 
postavení i  klidnější ročník. „Nechci řešit 
v polovině jara záchranářské starosti. My-
slím si, že bychom se mohli posunout výše. 
Věřím, že máme na střed tabulky, hlavně 
bude důležité chytit soutěž od začátku. 
Nyní už přesně víme, do čeho jdeme oproti 
loňské sezóně,“ přidal trenér. 

FK Němčice nad Hanou
Pavel Voráč

Minulá sezóna – 11. místoMinulá sezóna – 11. místo

S podzimem v Němčicích nad Hanou spo-
kojenost nevládla, jarní část už ale byla dle 
slov trenéra lepší. „V první polovině sezóny 
jsme se nechali namočit do bojů o záchra-
nu, ze kterých jsme se vyhrabali snad až tři 
kola před koncem. Podzim tak byl určitě 

slabší a  malá spokojenost může panovat 
z jarní části, kde jsme těch bodů nasbírali 
přeci jen více. Konečné jedenácté místo je 
ale horší, než jsem před sezónou plánoval,“ 
prozradil Pavel Voráč. 
Do letošní sezóny hlásí, že mužstvo spíše 
oslabilo. „Měli jsme už téměř dohodnuté 
dva až tři příchody hráčů, kteří nás v  po-
sledních letech opustili, ale nakonec z toho 
sešlo, protože kluby za ně nesehnaly ná-
hrady. Posilou je pro nás uzdravený Vyrou-
bal, který je pro nás velmi důležitý. Naopak 
nám odešel Michal Tomek a Martin Buček, 
takže máme celkem potíže v  obraně. 
K tomu to vypadá na odchod Petra Kočího 
a odešel také Jan Vrána,“ potvrdil kouč. 
V nové sezóně by rád měl po podzimních 
bojích alespoň za dvacet bodů. „To je ta-
ková hranice, abychom měli klidnější jaro. 
Jinak bychom mohli mít opět problémy, 
kterým se chceme vyhnout. Důležité bude, 
jak to budou stíhat hráči, kteří jsou pro nás 
důležití. Kádr je ale stále mladý a k tomu 
dorůstají dorostenci, tak věřím, že se s tím 
popereme a  postupně zase půjdeme vý-
konnostně nahoru. Chtěl bych být v  roz-
mezí sedmého až devátého místa,“ přeje 
si Voráč. 

Sokol Vrahovice
David Mezuliánek

Minulá sezóna – 12. místoMinulá sezóna – 12. místo

Pro Vrahovice se jednalo o velmi neklidnou 
sezónu, nakonec se musely zachraňovat 
a byly prvním týmem nad čarou. „Tam se 
dá jen těžko najít něco pozitivního. Schá-
zela nám tréninková morálka i  alespoň 
trochu dobrá nálada, která by to mohla ob-
rátit. Babrali jsme se v tom a jsme nakonec 
rádi, že se podařilo okres vůbec uhájit. Nyní 
za sebou máme solidní přípravu a doufám, 
že to potvrdíme,“ přiznal kouč David Me-
zuliánek, který se na lavičku vrátil na jarní 
část. 
Do tohoto ročníku vstoupilo vrahovické 
mužstvo pozměněné a kouč věří, že dob-
ře posílené. „Odešli David Pokorný a  Olda 
Dospiva, ale přišli k nám Matěj Hatle, Jirka 
Kalandřík, do branky se vrátil Tomáš Krč 

a k tomu tu máme Lasovského a Huňaté-
ho, což jsou šikovní dorostenci,“ prozradil 
lodivod. 
Cíle tak budou ve Vrahovicích opět vyšší, 
na což jsou fanoušci dlouhodobě zvyklí. 
„Chceme minimálně hrát v první polovině. 
Věřím, že kádr na to máme, a  i  tréninky 
podle toho začaly vypadat. Snad to tak 
bude pokračovat i  nadále. Roste tu nyní 
skvělá mládež a  bylo by dobré, kdyby se 
tak kluci měli pak kam připojovat. K tomu 
je rozhodně lepší hrát dobrý fotbal než se 
plácat někde dole,“ má jasno Mezuliánek. 

FC Ptení
Michal Kohout

Minulá sezóna – 13. místoMinulá sezóna – 13. místo

Ve Ptení se poslední sezóna opravdu nevy-
dařila a skončila sestupem. „Sezóna ukáza-
la, kde se nacházíme. Chtěli jsme bojovat, 
ale na jaře to bylo ještě větší trápení, než 
tomu bylo na podzim, a  zaslouženě tak 
soutěž opouštíme. Momentálně jsme 
zkrátka neměli kvality na to, abychom 
byli konkurenti lepším celkům v  okrese,“ 
přiznal otevřeně kapitán celku Michal Ko-
hout. 
Po sestupu do III. třídy se mužstvo musí 
vypořádat spíše s  odchody než příchody 
do kádru. „Martin Hon odešel do Otaslavic 
hrát vyšší soutěž. Petr Pospíšil šel od nás do 
Držovic a o nějakých posilách zatím neuva-
žujeme. Chceme to zase stavět na místních 
a  fotbalem se bavit,“ má jasno kapitán 
a současně lodivod.
Ohledně ambicí je také do nové sezóny 
opatrný a  bude rád, když to bude hráče 

i fanoušky bavit. „Přijdeme o derby s Víco-
vem, ale jsou tam i další zajímavé duely. 
Určitě chceme, aby to dál bavilo naše fa-
noušky. V současné chvíli ale naše kvality 
asi budou tak na nějaký střed třetí třídy 
a určitě nechceme nic rvát na sílu,“ dopl-
nil Kohout. 

TJ Tištín
Rudolf Návrat

Minulá sezóna – 14. místoMinulá sezóna – 14. místo

O  sestupu Tištína bylo téměř jasno už po 
první polovině sezóny. „Podzim byl jedním 
slovem katastrofální. Nedařilo se nám nic, 
uškodilo nám i  to, že jsme nehráli doma, 
a tři body v tabulce hovoří za vše. Do jara 
jsme to chtěli ještě změnit, ale i přes po-
sílení jsme se nescházeli tak, jak bychom 
měli, a bylo vidět, že na další celky zkrátka 
nestačíme. A když už jsme stačili, tak jsme 
nezvládli dávat jasné branky a  soupeři je 
nabídli,“ měl jasno kouč Rudolf Návrat. 
Před novým ročníkem zatím o  nějakých 
větších změnách kouč neví. „Momentálně 
to nevypadá, že by se mělo v mužstvu něco 
extra měnit směrem dovnitř ani ven. Do 
sezóny bychom tedy měli vstupovat zhru-
ba ve stejném složení a hlavně bychom se 
chtěli scházeli více,“ potvrdil kouč. 
Ambice do nového ročníku jsou v  klubu 
střídmé. „Uvidíme, jak na tom doopravdy 
budeme a na co nám to bude stačit. Pře-
dem bych nerad říkal, kde bychom se chtěli 
pohybovat. Ukáže se na hřišti a podle toho 
se uvidí. Hlavně ať nás fotbal baví a  fa-
noušci stále chodí v takovém počtu,“ dodal 
Návrat.

Ohlédnutí za uplynulou
sezónou 2021/2022

ŠAMPION
SEZÓNY

SMOLÍK
            SEZÓNY

VÝROKVÝROK
SEZÓNY

ZAJÍMAVOSTZAJÍMAVOST
SEZÓNYSEZÓNY 58

Dominantní Brodek u Prostějova i dva jisté pády
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Okresní přebor se po dvou letech dočkal výraznější proměny, kdy se 
do nejvyšší soutěže pod hlavičkou OFS Prostějov vrátily dva kluby, 
které s ním mají bohaté zkušenosti i z předešlé dekády. Konkrétně 
Výšovice a Přemyslovice, které svého času měly i tři výběry. Třetím do 
party je rezerva Kostelce na Hané. Všichni se shodují, že se nechtějí 
bát o záchranu a rádi by napodobily poslední úspěchy nováčků, kdy 
jim elán a odhodlání zůstalo po postupové sezóně.

 účastníků okresního přeboru 
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Objev podzimu? Možná. Ukrajinský brankář přišel do 
Prostějova před sezónou z divizního Přerova, ve své rodné 
vlasti ale chytal dvě nejvyšší soutěže. Nyní okusuje český 
druholigový chlebíček a ten mu zatím chutná převelice. Své 
kvality potvrzoval i proti Varnsdorfu, který měl výraznou 
střeleckou převahu. Inkasování sice nezabránil, v obou 
případech se nicméně jednalo o pokutové kopy.

VOLODYMIR KRYNSKYI

HRÁČHRÁČ
                                                      VEČERNÍKU

PODLE

               MOMENT
               ZÁPASU

ZÁPASU

Ostatní výsledky 3. kola:
Branky:  31. 

Branky: 

Branky: 

Branky: 

Branky: 

Branky: 

Branky: 

WWW.VECERNIKPV.CZ 15. srpna 2022 332525FOTBAL

Prostějov (sob) – Druholigová soutěž je 
vyrovnaná, porazit může každý každého. 
To pravidelně říkají o F:NL jak trenéři, tak 
i hráči. Potvrzuje to často vyrovnanost ta-
bulky. A v aktuální sezóně taky skutečnost, 
že po pouhých třech kolech už je jen jeden 
tým se stoprocentní bilancí. A tím je Líšeň. 
Brněnský celek má za sebou znovu vyda-
řený vstup do soutěže. Líšeň se v minulých 
letech pohybovala opakovaně na nejvyšších 
příčkách tabulky. Nyní je tomu tak znovu 
a je přímo na samé špici. Líšeň si postup-
ně poradila s Duklou Praha, Varnsdorfem 
a naposledy také s Vlašimí. Celkem vstřelila 
šest branek, což je jeden z  nejlepších po-
činů v soutěži. A to poté, co mužstvo před 
sezónou opustilo hned několik opor. Na 
druhém pólu tabulky je situace ještě trochu 
jiná. Hned dva celky – Dukla Praha a Vla-
šim - naopak ještě nebodovaly.

Opava dohrávala
bez trenéra

Prostějov (sob) – Moment, který se 
v profesionálním fotbale často nevidí. Tou 
byla chvíle, když se Opava musela obejít 
bez hlavního trenéra. Nebylo to ovšem ze 
zdravotních důvodů, ale z důvodu vylouče-
ní. Jednačtyřicetiletý kouč Opavy Roman 
West si vysloužil během utkání s Olomou-
cí hned dvě žluté karty. A  to už brzy, po 
necelé půlhodině hry. „Projev nespokoje-
nosti s rozhodnutím R gesty – opakovaně 
projevoval nespokojenost po udělení žluté 
karty, gestem zvednutého palce projevil 
nesouhlas s  rozhodnutím rozhodčího. Po 
udělení červené karty opustil spořádaně 
prostor hřiště,“ hovoří zápis o utkání. Jedno 
je tak jisté: v dalším utkání, v němž nastoupí 
Opava proti Vyškovu, se kouč slezského 
celku na střídačku nepostaví. Měl navíc ješ-
tě další důvod k rozmrzelosti: Opava zápas 
se Sigmou prohrála v samém závěru gólem 
Michala Galuse, který byl jeho úvodní ve 
druhé lize.

RYCHLÝ
NÍK

VAR NSD OR F,PROSTĚJOV
Třetí zápas nové sezóny FORTU-
NA:NÁRODNÍ LIGY odehráli v ne-
dělním podvečeru fotbalisté 1. SK 
Prostějov. Po výhře nad rezervou 
Slavie Praha a remíze s Třincem chtěli 
uspět svěřenci trenéra Pavla Šustra 
i proti Varnsdorfu. Nepovedlo se. Těs-
ně před přestávkou inkasovalo z po-
kutového kopu eskáčko poprvé. Po 
hodině hry už to bylo 0:2, opět po pe-
naltě... Po třech odehraných zápasech 
zůstává prostějovský tým na čtyřech 
bodech.
Prostějovští do zápasu nenastoupil 
s mnoha změnami. Oproti poslednímu 
ligovému zápasu chyběl stoper Gáč, kte-
rý se v pohárovém duelu proti Přerovu 
zranil. Do základní sestavy se dostal Za-
pletal, jinak na změny nedošlo.
Nedělní střetnutí začalo lépe pro eskáč-
ko. To se drželo na půlce soupeře a ve 
4. minutě si připsalo závar. Jenže bez 
gólového vyjádření. Na tuto aktivitu 
odpověděl Rudnytskyj, s  jeho pokusy 
si ale prostějovský brankář poradil. Jeho 
protějšek následně na druhé straně chy-
boval. Bartolomeu se tak dostal k míči, 
změna skóre se však nekonala. Střel pak 
přibývalo jen pomálu. Radosta v  11. 
minutě pálil po zemi do brankáře. A pak 
dlouho nic. Naopak diváci viděli hru 
plnou nepřesností. Ale také zápas, který 
se dařil spíše domácím. Ve 21. minutě 
Prostějov zahrál rukou. A  byla z  toho 

jen standardka, navíc nevyužitá. Právě 
odpískaná hra rukou ale zápas později 
rozhodla. Domácí ji shodou okolnos-
tí chtěli vyhádat na rozhodčím ve 26. 
minutě. Pak se však vrátili k fotbalu. Po 
půlhodině hry se prosmýkl do šance 
Ondráček, střelou minul. V  dalších 
minutách hrál spíše Varnsdorf, dosáhl 
ale jen série centrů, často nepřesných. 
Nejblíže byl ve 41. minutě Ondráček, 
rozvlnil boční síť. Pak se onen hráč opět 
objevil v  akci a  nastřelil soupeři ruku. 
Penaltu šel kopat Bojan Dordič, který 
střelou do růžku uspěl – 1:0.
Do druhé půle šli domácí s  jednou 
změnou, Žáka nahradil Kříž. Jinak ale 
obraz hry zůstal podobný: stále byl 
o  něco aktivnější domácí celek. V  52. 
minutě musel Krynskyi zareagovat na 
akci Dordiče s  Rudnytskyym a  uspěl. 
Trenér Šustr reagoval o  chvíli později 
na vývoj hry dvojím střídáním. Hřiště 
opustili Omale a Zapletal, přišli naopak 

Kulig a  Ali-Abubakar. Další minuty 
pak definitivně přisoudily zápas Varn-
sdorfu. Nejprve si Prostějov vybojoval 
zajímavou standardku, byť z dálky. Ne-
proměnil. Další chvíle přinesly hlavně 
fauly Prostějova. Po jednom přisoudili 
rozhodčí standardku domácím. Při 
ní došlo na další zákrok a byla z  toho 
penalta. A situace se opakovala. Míč si 
na penaltový puntík postavil Dordič 
a zvýšil záhy na 2:0. Domácí poté vystří-
dali dva hráče, kteří byli v utkání hodně 

aktivní – Rudnytského a  Ondráčka. 
Eskáčko se poté místy dostávalo do po-
lošancí. Vlachovský se dostal do vápna, 
rána z toho nebyla. Poté zkoušel znovu 
štěstí Dordič. Zbytek utkání byl velmi 
rozkouskovaný: žlutými kartami, střídá-
ními. V 80. minutě požadoval Pinc pe-
naltu za zákrok na svou osobu, sudí jej ale 
nevyslyšel. Další větší příležitosti nepřišly. 
Kromě rány Tanka, kterou si ale Kryn-
skyi pohlídal. Ke změně skóre nevedlo 
ani čtyřminutové nastavení. (sob)

Dvě penalty, nula bodů.
Ze severních Čech s  prázdnou

Pozápasové hodnocení trenérù
Miroslav HOLEÒÁK - FK Varnsdorf: 

„Jsme rádi, že jsme zápas zvládli, že jsme si připsali tři body. 
Nám se od začátku moc nedařilo. Šlo vidět, že na nás byl Pros-
tějov dobře připravený. Narušoval nám hru, kterou jsme chtěli 
hrát. Takže se nám dneska tolik nedařilo, ale zlomili jsme to vůlí 
a chtěním. Moc si toho cením. Říkal jsem to hned hráčům po 
zápase. Není umění vyhrát zápas, když se vám všechno daří. 
Vážíme si toho, že jsme to zvládli. Byť jsme dali dvě branky z pe-
nalty, tak jsme tomu šli naproti a zaslouženě vyhráli.“

Pavel ŠUSTR
 „Tahali jsme od začátku zápasu za kratší konec. Nedokázali 
jsme se vyrovnat ani s nasazením, vůlí soupeře a ani fotbalově. 
Zápas jsme v  podstatě nedokázali nijak ovlivnit. Navíc jsme 
udělali dvě chyby, z čehož vznikly dvě penalty. Jedna byla na-
střelená ruka, ale minimálně ta druhá byla zbytečná. Tentokrát 
jsme si nezasloužili vyhrát a už jsem hráčům řekl, že si o tom 
musíme vážně promluvit. Protože jestli chceme hrát a chceme 
být úspěšní, tak některé základní věci v zápasu tam musí být.“
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FORTUNA:NÁRODNÍ LIGA - 3. kolo

PROSTĚJOV Čtvrté kolo 
FORTUNA:NÁRODNÍ LIGY je 
v  plánu hned na následující víkend. 
Pro prostějovské eskáčko se bude 
jednat o druhé domácí utkání. A ten-
tokrát s velice atraktivním soupeřem. 
Po Třinci totiž přijede do areálu SCM 
Za Místním nádražím v  Prostějově 
SK Sigma Olomouc „B“, nováček dru-
hé nejvyšší soutěže. Kromě toho ale 
také velký rival a navrch tým, v němž 
hraje hned několik exprostějovských 
hráčů. Derby hanáckých celků začne 
v sobotu 20. srpna od 17:00 hodin.
SK Sigma Olomouc „B“ má za sebou 
skvělý ročník. Během něj se usadila na 
prvním místě a už tuto příčku neopustila. 
A s přehledem i předstihem pěti kol tak 
ovládla Moravskoslezskou fotbalovou 
ligu, když nakonec skončila první o de-
set bodů. Prezentovala se nejproduktiv-
nější ofenzívou i  nejméně prostupnou 
obranou. Tým v  průměru dával skoro 
tři branky na zápas. Nadto dokázal třeba 
vyhrát jedenáctkrát za sebou. Úspěch 
Sigmy podtrhl fakt, že na jaře prohrála jen 
jednou, a to hned na úvod s „béčkem“ 
Baníku. Od začátku sezóny si tým šel 
za svým a dokázal to. Výsledkem je, že 
F:NL nyní hrají už tři rezervní prvoligo-
vých klubů.

Hanácké derby!

„Anglický“ týden za sebou mají fot-
balisté Prostějova. Ve středu jej načali 
zápasem proti Přerovu. Eskáčko čekal 
divizní soupeř, zároveň ale mělo utkání 
nádech derby. Na tribuny tak dorazila 
slušná návštěva, téměř pět set platících 
diváků. Zápas pak nabídl zhruba to, co 
se dalo čekat. Aktivnějším týmem byl 

Prostějov. A i když brzy prohrával, ješ-
tě do poločasu stav otočil. A nakonec 
zvítězil 4:1. „Bylo by asi špatně, kdyby 
divizní tým porazil druholigový,“ po-
znamenal kouč Přerova David Rojka 
a popřál eskáčku k postupu: cíl byl spl-
něn.
Dalším pak byly body z  Varnsdorfu. 
Soupeř nepatří úplně k  těm oblíbe-
ným. Poslední vzájemný zápas skončil 
porážkou 0:3. O moc lépe se nedařilo 
ani nyní. Tým ze severních Čech dělal 
Prostějovu problémy, byl více na baló-
nu, častěji střílel. Ve střeleckých příleži-

tostech byl ostatně velký rozdíl. Statisti-
ci zaznamenali celkem čtrnáct pokusů 
domácích proti třem hostujících. Kouč 
Šustr opakovaně v zápase střídal, často 
relativně brzy. Na proměněné penalty 
se týmu nakonec nepodařilo zareagovat 
a  Varnsdorf utkání ukopal. Prostějovu 
nepomohl ani další solidní výkon bran-
káře Krynského.
Tým navíc v  poslední době bojuje 
s  marodkou. Zatímco David Píchal, 
kterého zdravotní problémy sužují 

často, normálně hraje, zůstává na ma-
rodce obránce Lubomír Machynek. 
Aby toho nebylo málo, minulý týden 
se k němu přidal také Vasil Kušej a ze 
zápasu proti Přerovu zraněný David 
Gáč. Utkání s  Přerovem bylo vůbec 
„bohaté“ na zranění hráčů. Přestože 
ani jeden z týmů nehrál zákeřně nebo 
přehnaně tvrdě, hned čtyři hráči mu-
seli ze zápasu pro zranění odstoupit. 
Přitom jedním z nich byl právě David 
Gáč.

Prostějov zvládl pohár s Přerovem,
ale ve Varnsdorfu narazil

PROSTĚJOV Dva zápasy měli na programu během minu-
lého týdne fotbalisté 1. SK Prostějov. Nejprve se představili 
v Přerovu v úvodním kole MOL Cupu. A utkání ovládli, tudíž 
se mohou těšit na los druhého dějství. V mistrovském zápase 
FORTUNA:NÁRODNÍ LIGY už se jim ale tolik nedařilo. Venku vy-
zvali Varnsdorf, který díky dvěma proměněným penaltám zvítě-
zil. Prostějov navíc tíží marodka, která se navíc rozrostla.

pro Večerník 

Michal SOBECKÝ

PŮVODNÍ
zpravodajství

 Foto: internet

Jak jste po utkání s Varnsdor-
fem spokojen s  různými herními 
aspekty? Co na hře vašich svěřenců 
se vám líbilo, nebo naopak nelíbilo?
„Nelíbilo se mi určitě to, že i když jsme 
měli docela dost získaných míčů, ne-
dokázali jsme ty situace dále rozvinout. 
A dovést je k nějakému zakončení. I po 
ziscích, co jsme měli, jsme nedokázali 

situace dohrát. Míč jsme získali, za chvíli 
jsme ho ztratili.“

Vaše hodnocení utkání je tedy 
spíše negativní…
„Byla tam spousta nepřesností, zbyteč-
ná nervozita. Soupeř nás nepřehrával, 
že by byl lepší kombinačně. To v žád-
ném případě. My jsme prostě bohužel 
nezvládali ani základní věci, co jsme 
měli mít.“

Po třech zápasech jste celkově 
spokojený?
„Ne, nespokojený.“

S body? Nebo spíše se hrou 
svěřenců?

„Kdybych řešil počet bodů, chtěl bych 
devět. A ještě bych chtěl, abychom hrá-
li tak, že bychom se na sebe usmívali 
s tím, jak je to dobrý. Můžu říct, že v této 
fázi spokojený nejsem a  je před námi 
spousta práce.“

V utkání na severu Čech chy-
běl například Vasil Kušej nebo David 
Gáč. Jaký je jejich zdravotní stav?
„David Gáč je zraněný z Přerova, tam 
čekáme na výsledky magnetické rezo-
nance. Vasil Kušej má také zdravotní 
problémy. Byl na vyšetření a nějakých 
rozborech. Uvidíme, jak se v  pondělí 
vyjádří doktor, co z toho bude.“

„VV téétooo fáázzzi sseeezzzónnyy sssppookooojeeeenný ý neejjsseeemm,“

PROSTĚJOV Tři zápasy a z nich čtyři body. Taková je aktuální bi-
lance prostějovského eskáčka. Tým Pavla Šustra (na snímku) za-
tím čeká na výraznější gólový projev. Ve hře dal dosud jen jednu 
branku, zároveň ale také inkasoval pouze tři. Ne všechno se ale 
kouči líbí. Kritický byl už po druhém poločasu s Třincem a situace 
se opakovala i po zápasu ve Varnsdorfu. V něm Prostějov neu-
spěl, když prohrál 0:2, některé herní statistiky – nejen ty střelec-
ké – se pak klonily na stranu domácích. Redakce tak s trenérem 
Prostějova probírala nejen utkání s Varnsdorfem, ale také celkový 
stav týmu. Včetně toho zdravotního.

pro Večerník 

Michal SOBECKÝ

EXKLUZIVNÍ
rozhovor

Zápasy v přípravě se Sigmou a zejmé-
na Zlínem ukázaly, jakou má eskáč-
ko sílu. Že má tým šikovný, rychlý, 
dravý. Už v přípravě proti Rosicím a 
Líšni ovšem přišly okamžiky, na něž 
rozhodně hráči eskáčka nemohli být 
hrdí. Bohužel, v případě některých 
vystoupení v mistrovských utkáních 
navazují zatím hráči spíše právě na 
to horší. Kombinace vázne, tým často 
přichází o míče. Chybí jistota. Nej-
dřív Třinec, teď Varnsdorf. Oba týmy 
eskáčko nejen potrápily, ale naplno 
ukázaly jeho slabiny. Ač třeba Prostě-
jov má ve svém středu řadu šikovných, 
kreativních hráčů, tvořit zatím nedo-
káže. Nebo udávat tempo hry. Tým 
nicméně potenciál má. Věřme, že jej 
začne naplno ukazovat co nejdříve.

Michal SOBECKÝ

GLOSA GLOSA 

Skřípe to...

FK Brodek u Prostějova
Vít Hochman

Minulá sezóna – 1. místo

Brodek sezónou projel jako nůž máslem 
a  jinak než pozitivně se proto postupo-
vý ročník hodnotit nedal. „Kvalitou i  pílí 
si troufám říct, že jsme byli odskočení 
a dokázali jsme v tomto módu vydržet po 
celou sezónu. Ta se tedy opravdu vydařila 
a postup byl zasloužený. Jsem rád, jak jsme 
pracovali na hřišti i mimo něj a s tím mů-
žeme být spokojení,“ prozradil lodivod Vít 
Hochman, který už má se svými svěřenci 
za sebou i premiéru v I.B třídě. 
Oproti předešlé sezóně se toho v mužstvu 
příliš nezměnilo. „Pokračujeme ve stejném 
složení jako v  minulém roce. Ohledně tří 
posil jsme měli nějaká jednání, dvakrát to 
nedopadlo a  u  jednoho nakonec nepřišla 
shoda s jeho mateřským klubem. V rámci 
odchodů ale také žádnou výraznou změnu 
nehlásíme,“ doplnil kouč. 
V  novém ročníku budou chtít potvrdit 
stoupající formu i v krajské soutěži. „Moje 
ambice jsou známé a jak rád říkám, tak ka-
ždého zajímá hlavně boj o postup a sestup. 
Jelikož nám příchody nevyšly, tak bych 
řekl, že budu rád, pokud se nás týkat boj 
o  záchranu nebude. Věřím, že sílu máme 
a  musíme ji předvést i  na hřišti,“ dodal 
Hochman.

Sokol Vícov
Miroslav Krutovský

Minulá sezóna – 2. místoMinulá sezóna – 2. místo

Před loňskou sezónou hlásil Vícov razant-
ní posílení a  potvrdil ho i  v  sezóně, kde 
to stačilo na druhé místo. „Myslím si, že 
uplynulý ročník byl vydařená. Sportovně 
musím uznat, že Brodek byl lepší a zvítězil 

zaslouženě. Nám chvíli trvalo, než jsme se 
sehráli, a  na jaře nás trápily časté změny 
v  sestavě. Druhé místo ale odpovídalo 
našim kvalitám,“ vrátil se k loňské sezóně 
kouč Miroslav Krutovský. 
Do nadcházející sezóny se mu podařilo 
kádr udržet a  ještě jej posílila možná bu-
doucí hvězda ročníku. „Jsem rád, že jsme se 
vyvarovali nějakým větším změnám, které 
by zase chvíli trvaly, než si sednou. Chtěli 
jsme jen vhodně doplnit a  chyběl nám 
ryzí střelec, který přišel v  podobě Radka 
Štěpánka, který se tak vrací domů. O ně-
čem ještě jednáme, ale to zatím nemohu 
prozradit,“ doplnil lodivod.
Cíle, stejně jako další okolnosti se ve Vícově 
nemění. „Určitě chceme hrát opět nahoře 
a o tu nejvyšší příčku. Věřím, že sílu na to 
máme a snad se ukáže už i větší sehranost 
mužstva. S Radkem, doufám, přijdou také 
branky. Nemá cenu teď nějakým způso-
bem předbíhat, jak by to bylo s postupem. 
Teď je pro nás hlavní se soustředit na každý 
duel a sbírat body,“ dodal Krutovský.

FC Kralice na Hané “B“
Jiří Němčík

Minulá sezóna – 3. místoMinulá sezóna – 3. místo

Rezerva Kralic opět potvrdila své kvality 
a byla z toho bronzová příčka. „Myslím si, 
že se opět ukázala především zkušenost 
mužstva, když jsme si řadu zápasů doká-
zali zkušeně vzadu pohlídat a přes rychlé 
hráče vepředu jsme udeřili z nějakého brej-
ku. Třetí místo je solidní a hlavní pro nás je, 
že se fotbalem i nadále bavíme,“ uvedl Jiří 
Němčík.
Do právě započatého ročníku se v rezervě 
změny nechystají a  spíše to bude záležet 
na potřebách A-mužstva. „My určitě žád-
nou velkou aktivitu neděláme, když k nám 

někdo z hráčů chce dorazit, jsme za to rádi. 
Největší změny většinou probíhají kvůli 
hlavnímu mužstvu a uvidíme, jak to bude 
letos. Hodně citelně budou scházet Havlí-
ček a Zapletal, kteří mají oba dlouhodobé 
zranění.“
Před sezónou by se dalo čekat, že ambice 
se budou udržet nahoře, po prvním kontu-
movaném duelu to ale možná bude jinak. 
„Těžko se teď něco může hlásit. Za padesát 
let v Kralickém fotbalu jsem takovou krizi 
nezažil. Musíme svolat schůzi a  nějak to 
vyřešit, protože v době dovolených a zra-
nění dvou opor je to zkrátka neřešitelný 
problém,“ hlásil kouč po prvním duelu, kdy 
se mužstvo nesešlo. 

Haná Nezamyslice
 Marek Pavelka

Minulá sezóna – 4. místoMinulá sezóna – 4. místo

V  Nezamyslicích panovala s  minulým 
ročníkem spokojenost. Mužstvo se opět 
usadilo v  první pětce soutěže a  dokáza-
lo pravidelně bodovat, hráčům vyhnuly 
pravidelné výpadky. „Můžeme ji hodnotit 
kladně. Zkušené hráče doplnili mladí do-
rostenci a  postupně si na soutěž zvykají. 
Myslím si, že podle předvedené hry koneč-
né umístění i  odpovídalo. Kdybychom se 
vyhnuli některým zbytečnějším ztrátám, 
mohla to být i bedna,“ prozradil kouč Ma-
rek Pavelka. 
Od nové sezóny může navíc počítat 
i  s  vyšším počtem nových hráčů. „Vrací 
se nám Kuba Frgál z hostování v Morko-
vicích, což je pro nás velká posila. Do toho 
se už naplno zabydlelo v A-mužstvu šest 
dorostenců, takže věřím, že konkurenci 
tu teď máme a  snad nebudeme muset 
řešit starosti ohledně nedostatku hráčů,“ 
doplnil.
Cíle klubu zůstávají hrát na špici. „Když 
hrajete jakoukoliv soutěž, tak ji jdete hrát 
s  tím, že ji chcete vyhrát. Chceme se tak 
pohybovat nahoře a  hrát dobrý fotbal, 
který nás i naše diváky bude bavit. Když se 
podaří udělat úspěch, bude to jen dobře. 
Na začátku by ale nikdo jiný cíl než vyhrát 
soutěž mít neměl,“ dodal s úsměvem lodi-

vod, který v některých zápasech i nastoupil 
a dvě utkání rozhodl. 

Sokol Držovice
 J. Skácel/V. Šťastný
Minulá sezóna – 5. místoMinulá sezóna – 5. místo

V Držovicích pátou příčku berou, ale ví, že 
to mohlo být i o něco lepší. „Fotbalem jsme 
se chtěli především bavit a  když jsme se 
sešli v dobré sestavě, tak jsme předváděli 
velmi dobré výkony. Horší bylo, pokud 
nám někteří z hráčů chyběli a museli jsme 
to tak hodně lepit. Ale hráli jsme nahoře 
a fotbalem se bavili. Já už ale letos dorazím 
maximálně jako divák, protože roky stráve-
né fotbalem už opravdu stačily,“ vracel se 
ještě k původní sezóně bývalý kouč Držovic 
Jindřich Skácel. 
Mužstvo si převzali pod svá křídla zkušení 
hráči. Konkrétně sekretář klubu Marek Va-
lenta a stálice sestavy Viktor Šťastný. Před 
novým ročníkem doznal tým poměrně 
značných změn a  získal nové tváře. Do 
mužstva přišli brankář David Pokorný 
a dále například Michal Fürle, Petr Pospíšil, 
Aleš Móri, Dominik Oplt či Ivan Pychora 
a Marek Zatloukal. „Mělo by nás být do le-
tošního ročníku více a snad bychom tak ne-
měli řešit potíže, že nás bylo často jen třeba 
jedenáct,“ je za doplnění rád Viktor Šťastný. 
Cíle Držovic se nemění ani s  těmito posi-
lami. „Chceme se nadále fotbalem hlavně 
bavit, abychom byli pořád jedna velká par-
ta, a na co to bude stačit, uvidíme. Věřím, 
že bychom se zase mohli pohybovat mezi 
těmi lepšími týmy, ale s naším zkušeným 
kádrem jde vážně hlavně o  dobrý pocit,“ 
doplnil hrající kouč. 

Sokol Určice “B“
 K. Vlach/L. Nakládal
Minulá sezóna – 6. místoMinulá sezóna – 6. místo

V Určicích chtěli hrát v horní polovině ta-
bulky a to se dařilo v průběhu celého roč-
níku. „K absolutní spokojenosti to má da-
leko, protože mě mrzí, jaké výkony někdy 
dokážeme podat směrem do defenzívy. 
Chtěl jsem skončit v  lepší polovině a tam 
jsme, takže to můžeme hodnotit kladně,“ 

Minulá sezóna – 7. místo

Minulá sezóna – 8. místo

Minulá sezóna – 9. místo

Minulá sezóna – 10. místo

Minulá sezóna – 11. místo

Minulá sezóna – 12. místo

Minulá sezóna – 13. místo

Minulá sezóna – 14. místo

V  posledních ročnících ukazu-
je okresní přebor, že dokáže být 
jen těžko předvídatelnou soutěží. 
A  sezóna 2021/2022 to jen pod-
trhla. Propad dvou tradičních cel-
ků, které se praly spíše o  nejvyšší 
příčky, ale i zcela jednoznačná do-
minance jediného celku. Do toho 
ale také poměrně brzy rozhodnu-
tá i  spodní polovina tabulky. Po 
dvouroční pauze, kdy se ročník 
nedohrál, je to tak zcela jiná situ-
ace a bude zajímavé sledovat, zda 
bude tento trend pokračovat, nebo 
se opět bude bojovat až do posled-
ních sekund.
Před startem sezóny se hovořilo 
o  nejvyšších ambicích v  podání 
Brodku u Prostějova a Vícova, kte-
ré se tak měly přidat k  tradičním 
vlčákům o  nejvyšší počty. Brzy se 
ale ukázalo, že tyto dva celky jsou 
někde jinde než zbytek startovního 
pole, a už v průběhu podzimu bylo 
jasné, že o  prvenství si to rozdá 
tato dvojice. 
Stíhací jízdu Vícov během podzi-
mu ještě zvládal, ale na jaře už ani 
on na hegemona nestačil a Brodek 
po jediné porážce za celý ročník 
dokráčel k  titulu, který slavil tři 
kola před koncem. Jeho náskok byl 
značný, takže bylo jasno o  vítězi 
už několik týdnů před koncem roč-
níku, i když se to nahlas neříkalo. 
Za tímto duem se pak našla trojice, 
která mohla být spokojená. Rezer-
va Kralic na Hané opět ukázala 
své kvality a především zkušenost. 
Z  ní těžili i  hráči Držovic a  jedi-

ným opačným příkladem byly Ne-
zamyslice. Střed si podmanily re-
zervy Určic a Plumlova a vydařené 
jaro posunulo k  lepším příčkám 
i Dobromilice a Brodek u Konice. 
Strach z  padáku pak měla trojice 
Olšany, Němčice a Vrahovice. Pře-
devším poslední jmenovaný celek 
by nejradši poslední rok vymazal, 
protože ústup ze slávy byl až neu-

věřitelný. Těžko najít někoho, kdo 
by předpovídal, že skončí prvním 
nesestupujícím klubem. Olšany 
i  Němčice měly klid ještě o  něco 
dříve, protože se jim zadařilo 
zlepšeným jarním projevem utéct 
hrobníkovi z lopaty. 
O  prvním sestupujícím bylo do-
předu jasno už po podzimní části. 
Tištín se třemi body zkrátka ne-
stačil a v soutěži v rámci podzimu 
nebyl konkurenceschopný. Na jaro 
se snažil přivést posily a pokusit se 
o zázrak, ovšem i ten byl stále ještě 
na hony vzdálený, nicméně restart 

s  omlazením může v  klubu po-
moct. O druhé sestupující místo to 
vypadalo na větší boj, ale Ptení ho 
tak nějak vzdalo. Druhá polovina 
jarní části ukázala, že důležité 
souboje s přímými konkurenty ne-
dopadly, a bylo jasno, že se s okre-
sem rozloučí po čtyřech letech. 
Teď přijdou do soutěže hned tři 
nováčci, kteří nechtějí být jen do 
počtu. K  tomu můžeme přičíst 
i ambice na zlepšení u řady celků. 
V  červnu se tak uvidí, komu se to 
zdařilo a  kdo naopak zůstal jen 
stínem.  

PŮVODNÍ zpravodajství pro Večeník

Jan FREHAR

KOMENTÁØ

PROSTĚJOVSKO I třetí srpnové vydání PROSTĚJOVSKÉHO 
Večerníku přináší další díl seriálu FOTBAL EXTRA, který pro 
vás pravidelně píšeme už takřka rok. A vězte, že ještě zda-
leka nekončíme. Zatímco v minulém čísle jsme se podí-
vali na všechny čtyři loňské účastníky skupiny „B“ I.B třídy 
Olomouckého KFS, nyní už zabrousíme do soutěží okresní-
ho formátu. Jako první přijde na řadu Přebor OFS Prostějov, 
na jehož monitoring bojů navážou již v příštím čísle obě 
skupiny III. třídy.
V rámci okresního přeboru se ohlédneme jak za loňskou se-
zónou, tak se již zaměříme na nový ročník 2022/2023, který 
má za sebou dvě kola. A neochudíme vás ani o zajímavosti 
a novinky.  
Ještě než se tedy podíváme na každého ze čtrnácti celků 
hrajících nejvyšší okresní soutěž v sezóně 2021/2022, při-
pomeňme si už jen ve stručnosti, co vše jste mohli najít 
v předchozích sedmatřiceti dílech. Prvotní ohlédnutí jak po 
podzimní, tak jarní části patří souhrnům seniorských, žen-
ských i mládežnických soutěží, největší prostor následně 
dostává jediný profesionální klub v regionu, jímž je účast-
ník druhé ligy 1. SK Prostějov. Poté přišel na řadu krajský 
přebor, ještě s duem Kralice na Hané a Lipová. Následovaly 
další grupy Olomouckého KFS až po III. třídu OFS Prostějov, 
přidali jsme také ženská klání s regionálním zastoupením 
a došla řada i na menší potěr, tedy mládež. Nejinak tomu 
bude i v příštích týdnech. Tu a tam nám občas do napláno-
vaného harmonogramu skočí aktuální události, jako bylo 
například čtvrtfinále krajského poháru či naposledy již zmí-
něné rozlosování všech soutěží. V neposlední řadě jsme se 
v seriálu věnovali i těm, bez kterých by fotbal nebyl fotba-
lem, tedy rozhodčím. 
A jedeme zvesela dál! Po okresních soutěžích přejdeme k již 
zmíněným ženám v kopačkách a mládežnickým soutěžím. 
Takže se pohodlně usaďte a pečlivě se začtěte do všeho, co 
má s „kulatým nesmyslem“ společného!

Ohlédnutí za uplynulouOhlédnutí za uplynulou
sezónou 2021/2022sezónou 2021/2022

Z V VP PP P S B
26 22 2 1 1 98:31 71
26 2 1
26 2 1
26 1 2
26 2 2
26 1 1 11
26 1 12
26
26 2 1
26 1 1
26 1
26 7
26 6 1 1 21

14. TJ Tištín 26 4 0 1 21 38:112 13

VÝROK

ZAJÍMAVOST
SEZÓNY

Dominantní Brodek u Prostějova i dva jisté pádyDominantní Brodek u Prostějova i dva jisté pády
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Předchozí sezóna 2021/2022 je sice už dávno pryč a nyní už kluby žijí 
novým soutěžním ročníkem 2022-2023, který už má za sebou dvě 
kola. V rámci seriálu FOTBAL EXTRA jsme se ještě jednou ohlédli za 
boji uplynulými a zjišťovali, jak se s odstupem času trenéři ještě dívají 
na minulý ročník. Ptali jsme se ale už i na to, jak se podařilo během 
letní pauzy mužstvo doplnit a posílit, či naopak počítali odchody 
a s čím tak kluby vstoupily do nového ročníku.

 sonda mezi trenéry   



KOSTELEC NA HANÉ Nováček 
z Kostelce měl pro začátek opravdu ná-
ročný los a po duelu v Želatovicích ho 
čekala domácí premiéra s  Jeseníkem. 
Kdo nestihl start pátečního zápasu, 
přišel zřejmě o  nejlepší část utkání, 
kdy domácí vletěli na soupeře a  měli 
hned tři vyložené šance. Postupně 
se ale hra srovnala a  největší šanci ve 
druhé půli měli hosté. Nakonec je tak 
z toho remíza, kterou zhodnotil kapi-
tán domácího celku Michal Lužný (na 
snímku) jako zaslouženou, a i za první 
bod byl po náročném duelu spokojen.

Jan FREHAR
 V domácí premiéře jste získali prv-

ní bod v nové sezóně, v níž jste nováč-
kem krajského přeboru. Jaké to bylo 
utkání z vašeho pohledu?
„Tempo bylo stejně jako v minulém týdnu 
velmi vysoké, což je zatím jednoznačně 
největší rozdíl oproti I.A  třídě. Bohužel 
jsme v prvním poločase měli tři jasné tu-
tovky, ze kterých nezvládneme dát branku, 
pak tam měl něco i soupeř. Ve druhém po-
ločase to byl už spíše boj.“

 V prvním kole jste měli podobný 
první poločas v Želatovicích. Jak zlep-
šit koncovku? Tentokrát to mohlo být 
po deseti minutách o tři branky...
„Bohužel. Tohle nás opravdu trápí dlou-

hodobě. Dalo by se to určitě přirovnat 
k minulému utkání, kde jsme mohli po 
poločase také vést, ani penaltou jsme 
si tam nepomohli. I nyní mělo být roz-
hodnuto ještě dříve. Musíme na tom dál 
makat, abychom těch bodů sbírali co 
nejvíce.“

 Dá se tedy bod brát jako zaslouže-
ný? Přece jen po té úvodní čtvrthodi-
ně to bylo vyrovnané a  i  soupeř měl 
dobré šance.
„Asi ano. I za ten bod jsme opravdu rádi, 
teď můžeme jet do Mohelnice přeci jen 
s  hlavou více nahoře, něž kdybychom 
žádný bod neměli.“

 Ukázali vám dva těžké duely, že 
byste se v soutěži neměli ztratit? 
„Myslím si, že určitě ano. Tým je tu 
mladý, ale celkově je pospolu už delší 
čas. Bohužel v tom srpnu ještě jsou stá-
le dovolené a další věci, takže ještě jsme 
zcela kompletní nebyli. Ale jistě jsme už 
ukázali, že se můžeme porovnat i s celky, 
které hrají pravidelně nahoře. Důležité 
bude zvládat souboje s  celky, které by-
chom měli, a  na střed tabulky bychom 
měli dosáhnout.“

Pro Kostelec se jednalo o  domácí pre-
miéru v  krajském přeboru po několika 
dlouhých letech a hrálo se už netradičně 
v pátek, takže se musel vyrovnat i s ně-
kterými absencemi. Chyběli například 
Lukáš Grulich či Adam Vyroubal. Na 
hostující straně zase scházeli dva ro-
bustní obránci, což trenéra hostí mrzelo. 
S  netradičním pátečním termínem ale 
problém neměl. „Obrovské poděkování 
patří hostům, že nám takto vyšli vstříc, 
protože to se často nevidí ani u  klubů, 
které známe daleko lépe. Potřebovali 
jsme duel přeložit, protože Honza Skal-
ník bude mít zítra rozlučku se svobodou 
a to bychom asi jen těžko lepili,“ prozra-
dil s  úsměvem důvod k  přeložení kouč 
domácích. 

Duel začali domácí pěkně zostra a  už 
během prvních deseti minut soupeře 
jednoznačně přehrávali a svou aktivitou 
i  překvapili. Jenže skóre se neměnilo 
a  tlak prvních minut postupně slábl. 
V  druhé polovině prvního poločasu si 
ještě šance vytvořily oba celky, ale ani ty 
k první brance duelu nevedly. 
Ve druhém poločase se obraz hry 
poměrně změnil a  byla to především 
bitva plná faulů bez nějakých vylože-
ných šancí a vypadalo to, že utkání roz-

hodne jediná branka. Největší příleži-
tost druhé půle měli nakonec hosté, 
ale zastavila je branková konstrukce. 
I přes větší aktivitu na míči se ale už do 
dalších šancí nedostali a ani domácím 
rychlé přechody a  důraz kýžený efekt 
nedokázaly zajistit. Postupně bylo 
také stále patrnější, že větší množství 
sil bylo na straně Jeseníku. Branky se 
ale nedočkal nikdo. 

Do utkání domácí vletěli ve velkém stylu. 
Už ve 2. minutě se dostal mezi obránci až 
před brankáře Preisler, ale jeho střelu do-
kázal vytáhnout brankář Malysa na roh. 
O chvíli později to šikovně myslel Lužný, 
ale před útočníkem dokázal míč zakop-
nout jeden z beků. V 5. minutě na sebe 
upozornil i Skalník, který se dostal před 
brankáře, ale i on si na něm vylámal zuby. 
Druhý pokus měl v 8. minutě Preisler, ale 
tentokrát hodně přestřelil. Kdyby to však 
v tuto chvíli bylo už 3:0 pro domácí, zřej-
mě by se nikdo nedivil… Postupně už se 
pak hra vyrovnávala a  Jeseník začal být 
častěji na míči. Jeho první vážnější šance 
přišla po střele Bráblíka z přímého kopu, 
kterou ale vyhlavičkoval Abrahám. Ná-
sledně se do šance dral i Planý, ale jeho 
pokus našel jen rukavice Vítka. Deset 
minut do poločasu přišel obrovský závar 
v pokutovém území hostí, jenže domácí 
ani na šest pokusů nedokázali propálit 
obranu a míč tak nakonec hosté dostali 
z vápna pryč. Třetí příležitost si vytvořil 

ještě Preisler, ale ani tím neuspěl na skvě-
lého brankáře. Na druhé straně pak v zá-
věru poločasu předvedl skvělý zákrok 
i Vítek, když vychytal Červeňáka, který 
dostal krásný míč do vápna. 
Druhý poločas začal pokusem Grulich, 
ale jen do rukavic brankáře. Následně si 
dobrou palebnou pozici nachystal Pla-
ný, ale branku Kostelce nenašel. Další 
střelu mimo zapsal Bráblík a  stejně na 
tom byl se svou levou nohou i domácí 
Lužný. V  poslední čtvrthodině jinak 
spíše bojovného poločasu se diváci 
dočkali i  zajímavějších příležitostí. 
Nejprve se po precizním centru dostal 
k hlavičce Furik, který ji umístil skvěle 
a překonal i brankáře, ale k jeho smůle 
se míč od břevna odrazil zpátky do pole. 
Domácí tak přečkali největší šanci sou-
peře. Hlavičkovat do brány se pokoušel 
i  Hruban po dobrém centru, ale byla 
z  toho nepříjemná srážka s  obráncem 
a oba hráči potřebovali okamžité ošet-
ření. Na konci se mohl stát kosteleckým 
hrdinou Grulich, který si dovolil pěkné 
nůžky, ovšem míč letěl metr nad břev-
nem. Na druhé straně měli hosté ještě 
příležitost po rohu, ale obrana dokázala 
odolat i tomuto náporu a sudí tak utká-
ní ukončil bez jediné branky. 

Výsledek už to jednoznačně předurčuje, 
velkou pochvalu zaslouží oba brankáři. 
Domácí Jan Vítek zvládl skvěle všech-
ny ošemetné situace a kromě dobrých 
zákroků i  skvěle dirigoval obranu. Jan 
Malysa na hostující straně zase dokázal 
udržet naděje hostí především na za-
čátku duelu a byl stoprocentně mužem 
zápasu.

Velkou pochvalu si kromě hráčů dnes 
zaslouží i  místní, kteří se starají o  tráv-
ník. V Kostelci je totiž opět v perfektním 
stavu a v útulném areálu to tak dobrému 
fotbalu mohlo jen nahrávat. Jediným 
negativem jsou branky, kterých se v pá-
tek nikdo nedočkal. A Večerník byl také 
poprvé po šesti letech u remízy, po které 
nenásledovaly v krajských soutěžích po-
kutové kopy. 

V  zápise o  utkání stojí opět záznam 
o  nádherné návštěvě a  je vidět, že 
premiéru si nenechala ujít celá řada 
fanoušků nejen Kostelce. Rovné tři 
stovky především z  řad domácích ná-
vštěvníků se snažili pomoci hráčům 
k  lepším výkonům. Na hřišti to ale 
zase tak přátelské jako okolo nebylo. 
Hlavně ve druhé půli už to byl spíše 
boj, ve kterém nechyběla i  spousta 
zbytečných zákroků a  emoce plály na 
obou stranách. 

KOSTELEC NA HANÉ Ve dru-
hém kole se Kostelečtí dočkali 
po dlouhé odmlce domácí pre-
miéry v nejvyšší krajské soutěži. 
V  prvním duelu na své půdě, 
který se přesunul už na pátek od 
18.00 hodin, přivítal místní tým FC ve svém stánku celek Jeseníku. 
Hned úvodní minuty ukázaly, že domácí chtějí při premiéře na 
vlastním hřišti zvítězit, ale ukázalo se, že jejich neduhy v koncovce 
pokračují z předešlé sezóny. Následně se hra vyrovnala a deset mi-
nut před koncem kostelecký celek zachránilo od pohromy břevno. 
V globále celého střetnutí se jednalo o zaslouženou dělbu bodů 
a svěřenci kouče Keluce ukázali, že výkon v Želatovicích nebyl ná-
hodný. I po postupu do krajského přeboru může hrát Kostelec ote-
vřenou partii prakticky s každým týmem. 

F    TBALOVÁ R    ZHLEDNA
 přímé reporty
 zpravodajství
 pozápasové ohlasy

„Byl to hezký fotbal, i když nepadly branky, a snad si to diváci 
užili. Soupeř byl hodně běhavý po celý duel. My jsme chtěli 
soupeře překvapit na začátku důrazem a  bojovností, což se 
nám podařilo. Jenže jsme nevstřelili jedinou branku. A  to si 
můžeme říkat pořád. Do patnácté minuty mělo být rozhod-
nuto, jinak to bude pokaždé boj a rozhodne pravděpodobně 
jediná branka. Pro nás je to ale i tak dobrý bod a obrovské po-
zitivum do další práce. My si musíme užít soutěž a nyní jsme 
měli dva soupeře, kteří na tom budou po celý ročník hodně 
dobře, a kluci si potvrdili, že i s nimi mohou hrát.“

„Věděli jsme, že nás v Kostelci nečeká nic jednoduchého. Prv-
ní poločas byl o skvělém nástupu domácích, kteří byli ve všem 
lepší a měli tam dvě až tři jasné příležitosti do desáté minuty. 
Měli to založené na jednoduchosti a vepředu měli dva urostlé 
hráče. Nám zrovna dva hráči těchto parametrů dnes vzadu chy-
běli a bylo to cítit. Silou a důrazem nás tak přehrávali. Poděko-
vat musíme brankáři, že vše vyřešil. Ve druhé půli už jsme byli 
aktivnější a hra se hodně vyrovnala, pak jsme měli asi i trochu 
navrch. Bohužel největší šance skončila na břevně, ale bod po 
vývoji zápasu rozhodně bereme.“

Kostelec mohl rozhodnout už v úvodu,
 pak ale zabrali i hosté z Jeseníku

 Foto: Jan Frehar 

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

klikni na
www.vecernikpv.cz

Vítek

Planý 

Kysela

Krézek

Janíček
Zrník

Bouchal

Malysa

Červeňák

Furik

Marek Bráblík

Cekuras

Ondroušek

Prokop

Pavlíček

Abrahám

Výmola

Kořenovský

Hruban

Skalník

Preisler

Lužný

Žluté karty: 70. Furik, 78. Bouchal

Libor
SLÁMA

Lubomír
KELUC

FK Jeseník
PB SCOM Krajského přeboru Olomouckého KFS - 2. kolo
FC Kostelec na Hané 0:0

0 : 0KOSTELEC JESENÍK

Rohové kopy: 4Rozhodčí:  Šteier – Doležal, Sedláček Diváků: 300

Branky: –

Střely na branku: 6

Rohové kopy: 7

Žluté karty: 27. Skalník, 50. Prokop, 64. Hruban, 78. Kořenovský. 

Střídání: 25. Grulich za Výmolu, 83. Chytil za Skalníka

Střely mimo branku: 6 Střely na branku: 3

Branky: –

Střely mimo branku: 5

„Utkání jsme měli zlomit „Utkání jsme měli zlomit 
už na začátku,“už na začátku,“
uvědomovaluvědomoval
si po zápasesi po zápase
kapitán kapitán 
Michal LužnýMichal Lužný

Střídání: 46. Michal Bráblík za Kyselu, 63. Tulis za Cekurase, 63. Sytař za Zrníka, 

 70. Samuel Planý za Červeňáka.

Foto: Jan Frehar

EXKLUZIVNÍ
reportáž
pro Večerník
Jan
FREHAR
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III.A třída, 
skupina „A“ 

Olomouckého KFS
Krajská soutěž 

dorost, skupina A
Krajská soutěž 

dorost, skupina B

3. kolo, nedìle 21. srpna, 
16.30 hodin:

4. kolo, nedìle 28. srpna, 
16.30 hodin:

5. kolo, nedìle 4. záøí, 
16.00 hodin:

6. kolo, nedìle 11. záøí, 
16.00 hodin:

7. kolo, nedìle 18. záøí, 
15.30 hodin:

dohrávané 1. kolo, 
nedìle 25. záøí, 15.30 hodin:

– Otaslavice

dohrávané 2. kolo, 
nedìle 2. øíjna, 15.00 hodin:

8. kolo, nedìle 9. øíjna, 
15.00 hodin:

9. kolo, nedìle 16. øíjna, 
15.00 hodin:

10. kolo, nedìle 23. øíjna, 
14.30 hodin:

11. kolo, nedìle 30. øíjna, 
14.30 hodin:

3. kolo, nedìle 21. srpna, 10.00 hodin:

So-

4. kolo, nedìle 28. srpna, 10.00 hodin:

5. kolo, nedìle 4. záøí, 10.00 hodin:

6. kolo, nedìle 11. záøí, 13.00 hodin:

7. kolo, nedìle 18. záøí, 10.00 hodin:

8. kolo, nedìle 25. záøí, 10.00 hodin:

dohrávané 1. kolo, støeda 28. záøí, 10.00 hodin:

9. kolo, nedìle 2. øíjna, 10.00 hodin:

10. kolo, nedìle 9. øíjna, 10.00 hodin:

11. kolo, nedìle 16. øíjna, 10.00 hodin:

12. kolo, nedìle 23. øíjna, 10.00 hodin:

dohrávané 2. kolo, ètvrtek 27. øíjna, 15.00 hodin:

13. kolo, nedìle 30. øíjna, 10.00 hodin::

3. kolo, nedìle 21. srpna, 11.00 hodin:

4. kolo, nedìle 28. srpna, 10.00 hodin:

5. kolo, nedìle 4. záøí, 10.00 hodin:

6. kolo, nedìle 11. záøí, 13.30 hodin:

7. kolo, nedìle 18. záøí, 10.00 hodin:

8. kolo, sobota 24. záøí, 13.00 hodin:

9. kolo, nedìle 2. øíjna, 10.00 hodin:

10. kolo, nedìle 9. øíjna, 10.00 hodin:

11. kolo, nedìle 16. øíjna, 10.00 hodin:

dohrávané 2. kolo, 
nedìle 23. øíjna, 10.00 hodin:

dohrávané 1. kolo, 
nedìle 30. øíjna, 10.00 hodin:

5. kolo, nedìle 4. záøí,
16.00 hodin:

6. kolo, nedìle 11. záøí, 
16.00 hodin:

7. kolo, nedìle 18. záøí, 
15.30 hodin:

8. kolo, nedìle 25. záøí, 
15.30 hodin:

9. kolo, nedìle 2. øíjna, 
15.00 hodin:

dohrávané 4. kolo, 
nedìle 9. øíjna, 15.00 hodin:

dohrávané 3. kolo, 
nedìle 16. øíjna, 15.00 hodin: 

dohrávané 2. kolo,
nedìle 23. øíjna, 14.30 hodin:

dohrávané 1. kolo, 
nedìle 30. øíjna, 14.30 hodin:

Moravskoslezská 
divize žen 
skupina B

1. kolo, nedìle 4. záøí, 
16.00 hodin:

2. kolo, nedìle 11. záøí, 
16.00 hodin:

3. kolo, sobota 17. záøí, 
15.30 hodin:

4. kolo, nedìle 25. záøí, 
15.30 hodin:

5. kolo, sobota 1. øíjna, 
15.00 hodin:

6. kolo, nedìle 9. øíjna, 
15.00 hodin:

7. kolo, nedìle 16. øíjna, 
14.30 hodin: 

8. kolo, nedìle 23. øíjna, 
14.30 hodin:

9. kolo, nedìle 30. øíjna,
 16.00 hodin:

U

III.A třída, 
skupina „B“ 

Olomouckého KFS



MSDL ST.
1. kolo: Branky: 23. 
a 81. Havránek. * 
Branky: 35. Klocek.* 

Branky: 

43. Zezula – 44. Kühnel. * 
Branky: 12. a 58. Berek, 

Branka: 6. 
Ryška. 

Branky: 

Branky: 

Branka: 8. Páleník. 

MSDL ML.
1. kolo: Branky: 23. 

Branky: 

Branky: 

Branky: 

Branky: 14. a 56. 

Holec. * 
Branky: 

Branky: 

* Branky: 11. 

Branky: 

Branky: 

Branky: 

Branky: 3., 6. a 21. 

Branka: 

Branky: 

Branky: 
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Lipová si poradila 
s Mohelnicí

Důležitou vzpruhu potřebovali hráči 
Lipové po úvodní prohře. Každý tým 
chce do soutěžního ročníku vstoupit co 
nejlépe. I když se to ale hráčům Lipové 
nepovedlo v samém úvodu, ve druhém 
utkání už nenechali nic náhodě. A  vy-
nulovali soupeře. Dvěma góly se na 
dobrém výsledku podílel Jakub Vyhlí-
dal, který byl ještě nedávno v přípravě 
druholigového eskáčka.
Už úvod utkání mohl hodně napovědět, 
kam se zápas vyvine. Zkraje totiž sou-
peř trápil. „Vítězství se nerodilo snad-
no. Soupeř byl kvalitní, fyzicky vyspělý, 
důrazný. Nám se podařilo přežít jeho 
první šanci asi v 5. minutě. Kdyby teh-
dy dal brejk, zápas by se vyvíjel jinak,“ 
konstatoval Pavel Růžička, asistent tre-
néra. Nicméně Mohelnice se neprosa-
dila. A  byl to právě celek Lipové, který 
se nakonec ujal vedení. „Po standardní 
situaci se z přímého kopu prosadil Kuba 
Vyhlídal. Měli jsme do poločasu další tři 
šance. Chyběl nám ten pojišťovací gól, 
který jsme bohužel nedali,“ uvedl Pavel 
Růžička. Tým tak žil ve výsledkové ne-
jistotě ještě dlouho. Teprve v závěru do-
kázal přidat další dvě branky. „Rozhodlo 
se až ve druhém poločase, kdy jsme byli 
jasně lepší a hosty jsme téměř do žádné 
šance nepouštěli,“ ohlížel se Pavel Rů-
žička. Celkově byl se zápasem zpětně 
spokojený. „Myslím, že jsme byli lepším 
týmem a zaslouženě jsme si připsali tři 
body do tabulky,“ uzavřel.

SK Lipová
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Branky: 28. a  75. Vyhlídal, 78. Šup. 
Rozhodčí: Sedláček – Slota, J. Horák. 
Žluté karty: 76. Pěček – 23. Cikryt, 65. 
Knýř, 77. Bača. Diváci: 210.
Sestava Lipové: Holásek (63. Kalmár) – 
Žilka, Milar, Ráček, Musil (67. Šup) – Deák, 
Spáčil, Stryk, Klimeš, Vyhlídal – Holub  (59. 
Pěček).  Trenér: Pavel Růžička.

Úspìšná domácí premiéra 
V roli favorita se Konice běžně předsta-
vovala v  I.A  třídě Olomouckého KFS. 
O víkendu proti Želatovicím to tak ale 
o třídu výš už nebylo. Celek z Přerovska 
pravidelně patří k  nejlepším týmům 
krajského přeboru. A potvrdil to i s Ko-
nicí. Ta však dokázala náporu soupeře 
odolat, a dokonce jej přestřílela.
V nedělním duelu byl favorit jasný. A tím 
byly hostující Želatovice. Ale… „Řekl 
bych, že jsme odehráli jeden z nejlepších 
zápasů za dobu, co jsem v Konici. Byl to 
zápas nahoru, dolů, divákům se to muselo 
líbit. Se šťastnou tečkou od nás. Tak od-
pracované utkání jsem dlouho neviděl,“ 
byl nadmíru spokojený konický kouč Petr 
Ullmann.
Jak ale koničtí hráči zápas zvládli? „Tým 
jako Želatovice se neporáží každý den. 
Přijela k  nám obrovská kvalita. Kluci ale 
předvedli heroický výkon, hráli za hrani-
cí svých možností,“ byl spokojen trenér. 
Méně radosti měl, když se musel obejít 
bez Jakuba Kořenovského. Stálý člen zá-

kladní sestavy byl nahrazený mladíkem 
Ondřejem Janečkem. „A musím říct, že se 
s tím popral dobře,“ řekl kouč uznale. Zá-
pas sice skončil dobře, ovšem začátek byl 
horší. „My jsme brzy prohrávali po smol-
ném odrazu, když soupeř prostřelil pod tě-
lem. Musím ale vyzdvihnout hráče, že je to 
nezlomilo. A začali jsme hrát velice dobrý, 
přímočarý fotbal. Oba naši útočníci zápas 
perfektně odpracovali,“ uvedl Ullmann. 
A  pokračoval. „Podařilo se nám dát gól 
po standardce, kdy nádherně Jirka Jašíček 
našel Marťu Bílého, který vyrovnal. Potom 
byl Jirka Jašíček jasně faulovaný a Jara Krá-
sa proměnil penaltu. Měli jsme ještě další 
dva dobré náznaky šancí,“ řekl k prvnímu 
poločasu. I  ten druhý nabídl hodně zají-
mavých momentů. „My čekali na brejk 
a třetí branku, kdy utekl Jirka Jašíček, po-
slal Romanu Kamenému a  ten potvrdil 
svou střeleckou formu. Pak jsme ale uděla-
li velkou chybu, po níž se soupeř prosadil,“ 
řekl Ullmann. Zápas byl tak znovu o jednu 
branku. A čekat se dal tlak Želatovic, který 
také přišel. „Konec byl hektický, soupeř 
nás zamkl, my se jen bránili. Vojta Naklá-
dal skvěle šance soupeře pochytal,“ ocenil 
brankáře. Konice tak dokázala navázat na 
bodový zisk z prvního kola. 

TJ Sokol Konice
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Branky: 19. M. Bílý, 28. z penalty J. Krása, 
52. Kamený – 11. Zezulka, 53. Čtvrtní-
ček. Rozhodčí: Svoboda – Aberle, Ště-
pán. Žluté karty: 46. Blaha – 18. Rybka, 
37. Bielko. Diváci: 180. 

Sestava Lipové: Nakládal – R. Krása, L. 
Bláha, F. Drešr (83. F. Bílý), M. Bílý – Po-
spíšil, Janeček (46. Cibulka), J. Krása (83. 
Kovář), Škrabal – Jašíček (67. Procház-
ka), Kamenný (83. P. Krása).  

Trenér: Petr Ullmann.

Èechovice 
vybrakovaly Litovel

Ve druhém kole čekal na Čechovice 
první venkovní duel v krajském přebo-
ru, kdy se v sobotu mužstvo představilo 
na půdě Litovle. Velmi dobrý výkon 
v  prvním poločase přinesl jednobran-
kové vedení, kdy se i ve druhém utkání 
prosadil spíše sváteční střelec Hanák. Ve 
druhém se hra lodivodovi Lukáši Koláč-
kovi tolik nelíbila, ale díky dobré práci 
v defenzívě Čechovice znovu neinkaso-
valy a mohou slavit druhé vítězství. 
S  prvním poločasem byl kouč velmi 
spokojený, i když už před zápasem ho 
překvapilo, že se hrálo na druhém hři-
šti. Na vině je špatný trávník a Litovel 
tak odehraje více duelů na rezervním 
trávníku, který je oproti hlavnímu da-
leko menší „Věděli jsme, že současná 
Litovel a loňská jsou dva odlišné celky. 
Z utkání jsme proto měli respekt. Měli 
jsme ale velmi dobrý vstup do utkání 
a  v  prvním poločase jsme byli určitě 
lepším týmem, vytvářeli jsme si šance 
po stranách. Po jedné z těchto akcí po 
trase Šolín, Hanák jsme šli do vedení, 
když Štěpán trefil krásně na přední tyč,“ 
prozradil k prvnímu poločasu kouč. 

S  druhým už ale taková spokojenost 
nepanovala. „Obraz hry se změnil. My 
jsme se přizpůsobili hře domácího 
soupeře, který se snažil hrát jednoduše 
a hned všechno cpal vzduchem za obra-
nu. Velkou pochvalu za svůj výkon za-
slouží celá obranná čtveřice a Lakomý, 
kteří vše poctivě odskákali a  nepustili 
soupeře do vyložené šance. Poslední mi-
nuty byly sice hektičtější, ale silou vůle 
jsme dokázali vše ustát. Mrzí mě však, 
jak jsme druhou půli zahráli, když jsme 
se zbytečně přizpůsobili, ale tři body 
máme a jsme za ně opravdu rádi,“ dopl-
nil kouč Koláček.
Skvělý vstup budou chtít hráči Če-
chovic potvrdit i  příští týden, kdy 
se na domácí půdě utkají v prvním 
regionálním souboji s Lipovou. Vý-
kop je naplánován na neděli v 16.30 
hodin. 
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Branky: 17. Hanák. Rozhodčí: Slo-
ta – Běhal, Doležal. Žluté karty: 28. 
Jindra, 51. Nemergut, 59. Pěček – 15. 
Novák, 15. Šteigl, 15. Studený. Divá-
ků: 288.
Sestava Čechovic: Peka – Zelina, Stu-
dený, Walter, Šolín – Halouzka (83. 
Haluza), Lakomý, Novák (33. Petržela), 
Hanák (68. Kopečný) – Muzikant (83. 
Luža), Šteigl (83. Veselý).  Trenér: Lukáš 
Koláček. 

PROSTĚJOVSKO Druhé kolo krajského přeboru týmům z Prostějovska přálo. Všechny čtyři totiž bodovaly a hned tři z nich naplno. Lipová přestřílela soupeře 
hned 3:0 a dala zapomenout na úvodní prohru. Radovala se také Konice, která po remíze urvala tři body proti silným Želatovicím. Druhé vítězství v řadě pak 
slaví Čechovice, kterým na tři body stačil jediný gól. Toho se naopak nedočkali vůbec diváci v Kostelci na Hané. Svěřenci Lubomíra Keluce tak mají první bod. 
Reportáž z utkání si můžete přečíst v rámci naší Rozhledny na straně 34.
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TýnecTýnec

Branky: 63. Š. Verner – 52. Glier, 71. 
Hrudník. Rozhodčí: Salva – Weiser, 
Přikryl. Žluté karty: 67. Pleva – 45. Do-
ležel, 56. Glier, 69. Grofek. Diváci: 95.
Sestava Smržic: Tomiga – Pleva, Ja-
nura, Komárek, Holomek, Š. Verner, 
Kotlár (80. Doseděl), M. Verner (70. Ki-

mel), Augustin, Kratochvil, Dostál (46. 
Kaprál). Hrající trenér: Karel Frantík.
Hodnocení vedoucího Smržic Josefa Spa-
nilého se do redakční uzávěrky nepodaři-
lo získat.

8:1
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Branky: 3., 6., 21. Sedláček, 8. a 34. J. Gábor, 

15. Mikula, 28. z penalty Vašička, 74. Seke-
la – 69. Drábek. Rozhodčí: Koníček – Va-
louch, Spurný. Žluté karty: 27. Wolker, 62. 
Jančík. Diváci: 50.
Sestava Mostkovic: Jurný (46. Vojtíšek) 
– Drábek, Milar, Němeček, Foret, Jančík, 
Wolker (79. Svoboda), Burian, Ošlejšek, 
Kazda, Šlézar (69. Hanák). Hrající trenér:
Karel Frantík.
Hodnocení hrajícího trenéra Smržic On-
dřeje Milara se do redakční uzávěrky ne-
podařilo získat.

PROSTĚJOVSKO Hodně divoké výsledky přineslo o víken-
du hrané 2. kolo soutěže. Nejfotbalovější výsledek byl k vi-
dění v zápase Smržic, v němž ale mužstvo z Prostějovska 

prohrálo 1:2. Haná Prostějov si naopak proti oslabené Zvoli otevřela střelnici, která se zastavila na čísle 
deset! Patrik Gábor dal navíc svůj první hattrick v sezóně (reportáž čtěte na jiném místě dvoustrany – 
pozn.red.). Mostkovicím se naopak nedařilo. Padly na rezervu Šternberku. A jelikož ta byla tentokrát silná, 
tým Ondřeje Milara byl potupen osmi brankami.

I.B třída skupina B

zapasove

menicko

´

´
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Branky: 11. Kosek, 90+2. Hlačík – 23. 
a 38. Pazdera, 33. Skopal, 83. Zubal. Roz-
hodčí: Štěpán – Sedláček, Dosoudil. 
Žluté karty: 30. Novotný, 56. Kosek, 67. 
Hlačík – 77. Skopal. Diváci: 160.
Sestava Kralic na Hané: D. Flajzar – Gott-

wald, Hlačík, Dvořák (68. Bross), Jurtík, 
Mirga, Kosek, Vitásek, Novotný (46. M. Flaj-
zar), Dostál, Žáček. Trenér: David Kobylík.
Hodnocení trenéra Kralic na Hané Davida 
Kobylíka se do redakční uzávěrky nepodařilo 
získat.

PROSTĚJOVSKO Druhé utkání po se-
stupu za sebou má pozměněný tým 
Kralic na Hané. Bohužel, ani napodruhé 
se nepodařilo celku bodovat. Tentokrát 
sice svěřenci hrajícího kouče Davida 

Kobylíka dokázali střílet branky, dvě však na zisk alespoň bodu nestačily.

I.A třída skupina B

PB SCOM 
KRAJSKÝ PŘEBOR

TJ Sokol Klenovice 
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Branky: 35. Zapletal, 56. Všianský, 86. 
Cesar - 63., 75. a 81. Veselka. Rozhodčí:
Horák – Procházka, Pytela. Žluté karty:
50. Zela, 56. Klvaňa, 74. Hostaša (všichni 
O). Diváků: 100.
Sestava Klenovic: Polák – Buček, Cesar, 
Cetkovský, Popelka – Zapletal, Rozehnal, 
Všianský (61. Kubalčík), Drábek (83. 
Vrána) – Chlud, Spálovský. Trenér: Vla-
dimír Horák.

Hodnocení trenéra Klenovic 
Vladimíra Horáka:

„Měli jsme potíže s marodkou i některými 
dovolenými a ze zápasu jsem tak měl po-
měrně obavy. Kluci ale makali a předvedli 
týmového ducha. V prvním poločase byl 
soupeř aktivnější a  lepší na míči. Nám se 
však podařilo dobře vyřešit dvě rychlé 
akce a  z  jedné z  nich jsme šli do vedení. 
Ve druhé půli soupeř ještě přidal na akti-
vitě, my šli nicméně do dvoubrankového 
vedení. Pak se podařilo soupeři snížit 
a najednou mu to vlilo krev do žil. Deset 
minut před koncem se mu podařilo skóre 
i zvrátit. My to ale nevzdali a ještě se nám 
podařilo srovnat. Velmi cenný bod a kluky 
musím za jejich bojovnost a  odhodlání 
pochválit.“

5:3
 (3:0)

Branky: 14. a 66. Blažek, 40. a 43. Masur, 
71. Kopecký – 65. a 88. z penalty J. Svozil, 
87. Hýžďál. Rozhodčí: Lasovský – Panák, 
Vrána. Žluté karty: 10. Žemla, 58. Blažek, 
87. Řepa – 76. Hýžďál, 83. Valtr, 85. Pospí-
šil. Diváků: 81.
Sestava Pivína: Oršel – M. Bartoník (46. 
Fica), Frýbort, Hýžďál, Valtr, J. Svozil, M. 
Svozil, Běhal (73. Vrba), Pospíšil, J. Barto-
ník, Krejčí. Trenér: Pavel Valtr.   
Hodnocení trenéra Pivína Pavla Valtra se 
do redakční uzávěrky nepodařilo získat.

4:1
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Branky: 21., 48., 53. a 57. Drmola – 72. 
J. Horák. Rozhodčí: Šteier – Vachutka, 
Kordzik. Žluté karty: 26. Dreksler – 85. 
Návrat. Diváků: 100.
Sestava Otaslavic: Sika – Ruszó, Vogl, 
Maňák, Smékal – Tkáč, Chvojka, Dreksler, 
T. Hon (82. Koudela) – M. Hon (61. Va-
lenta), Drmola. Trenér: Jiří Hon. 

PROSTĚJOVSKO Druhý díl napsala i „A“ skupina I.B třídy Olomouckého KFS. V této grupě se tentokrát ode-
hrály všechny duely a premiéru tak za sebou má i Brodek u Prostějova, který na domácí půdě předvedl kvality 
a zvítězil jednoznačně nad dalším nováčkem z Pavlovic u Přerova. V rámci prvního regionálního souboje 
v kraji se odehrál duel v Otaslavicích, kde si domácí poradili s Vrchoslavicemi jasně. Klenovice braly doma bod 
proti Opatovicím a Pivín prohrál na půdě nováčka z Hustopečí. 

I.B třída skupina A

Otaslavice nad síly Vrchoslavic,
dominantní výhra nováčka

FORTUNA:NÁRODNÍ LIGA:
4. kolo, neděle 28. srpna, 17.00 hodin:
1. SK Prostějov – SK Sigma Olomouc „B“

CLEAN4YOU KRAJSKÝ PØEBOR:
3. kolo, sobota 20. srpna, 16.30 hodin:
TJ Sokol Čechovice – SK Lipová (nedě-
le 21. 8., 16.30, rozhodčí: Winkler), FK 
Mohelnice – FC Kostelec na Hané (15.30, 
Slota – Perutka, Běhal), FK Jeseník – TJ 
Sokol Konice (Winkler – Votava, Kreif)

I.A TØÍDA O KFS, SKUPINA A:
3. kolo, sobota 20. srpna, 16.30 hodin: 
SK Paseka – SK Protivanov (neděle 21. 8., 
16.30, Šerý – Vybíral, Vilímek), TJ Sokol 
Plumlov – SK Bludov (Sedláček, Dosou-
dil), TJ Sokol Určice – TJ Sokol Olomouc-
-Chomoutov (Foral – Chládek, Štěpán)

I.A TØÍDA O KFS, SKUPINA B:
3. kolo, neděle 21. srpna, 16.30 hodin: 
TJ Sokol Kovalovice – FC Kralice na Hané 
(Hrbáček – Mašek, Lasovský)

I.B TØÍDA O KFS, SKUPINA A:
3. kolo, neděle 21. srpna, 16.30 ho-
din: TJ Sokol Klenovice – TJ Sokol Ústí 
u  Hranic (sobota 20. 8., 16.30, Straka 
– Kubalák, Milar), TJ Sokol Opatovice 
– TJ Sokol Otaslavice (10.00, Hausnerová 
– Bartl, Kundrát), TJ Sokol v Pivíně – TJ 
Sokol Domaželice (Rosskohl – Dohnal, 
Přecechtěl), TJ Sokol Vrchoslavice 1946 
– TJ Sokol Brodek u Prostějova (Stloukal 
– Weiser, Domisch)

LION SPORT I.B TØÍDA O KFS, 
SKUPINA B:

3. kolo, neděle 21. srpna, 16.30 hodin:
TJ Granitol Moravský Beroun – TJ Smr-
žice (sobota 20. 8., 16.30, Haberland – Ze-
mánek), TJ Sokol Mostkovice – Slovan 
Černovír (J. Horák – A. Horák, Pitner),
TJ Sokol Kožušany – TJ Haná Prostějov 
(Panák – Břečka, Slota)

PØEBOR OFS PROSTÌJOV-II. 
TØÍDA:

3. kolo, neděle 21. srpna, 16.30 ho-
din: Olšany u Prostějova – Němčice nad 
Hanou (sobota 20. 8., 16.30), Nezamy-
slice – Vrahovice (sobota 20. 8., 16.30), 
Brodek u Konice – Vícov (sobota 20. 8., 
16.30), Dobromilice – Určice „B“, Koste-
lec na Hané „B“ – Držovice, Přemyslovice 
– Kralice na Hané „B“, Plumlov „B“ – 
Výšovice

POHÁR OFS PROSTÌJOV:
semifinále, středa 17. srpna, 17.00 ho-
din: Čechovice „B“ – Brodek u  Konice, 
Bedihošť – Němčice nad Hanou

MSDL st.:
3. kolo, neděle 21. srpna, 10.30 hodin:
Jihlava „B“ – 1.SK Prostějov

MSDL ml.:
3. kolo, neděle 21. srpna, 12.45 hodin:
Jihlava „B“ – 1.SK Prostějov

MSDD-E st.:
3. kolo, sobota 20. srpna, 10.15 hodin:
Uničov – 1.SK Prostějov „B“ (J. Novák)

MSDD-E ml.:
3. kolo, sobota 20. srpna, 12.30 hodin:
Uničov – 1.SK Prostějov „B“ (J. Novák)

3. kolo, sobota 20. srpna, 10.30 hodin:
1.SK Prostějov – Karviná (Silný)

3. kolo, sobota 20. srpna, 12.30 hodin:
1.SK Prostějov – Karviná (Silný)

3. kolo, neděle 21. srpna, 10.00 hodin:
HS Kroměříž – 1.SK Prostějov

3. kolo, neděle 21. srpna, 12.00 hodin:
Kroměříž – 1.SK Prostějov

pøebor dorostu:
3. kolo, neděle 21. srpna, 11.00 hodin:
Konice – Mostkovice/Kostelec na Hané 
(sobota 20. srpna, 10.00, Mašek), Olšany 
u Pv/Těšetice – Nové Sady (10.00, A. Ho-
rák), Kozlovice – Čechovice

dorostu, skupina A:
3. kolo, neděle 21. srpna, 13.30 hodin:
Brodek u Konice/Horní Štěpánov – Dola-
ny (sobota 20. srpna, 13.30, Franc), Horka 
nad Moravou – Plumlov (13.30), Velký 
Týnec/Grygov – Brodek u  Prostějova/
Otaslavice (Dosoudil), Pivín/Určice – 
Chválkovice (Procházka), Vrahovice/Be-
dihošť – Chválkovice (Protivánek)

skupina A:
3. kolo, neděle 21. srpna, 10.00 hodin:
Jesenec-Dzbel/Přemyslovice – Mohelnice 
(Vachutka)

Smržice těsně padly, 
„Mostky“ to mají za osm

1:1
 (0:1) TJ Sokol TJ Sokol 

Plumlov Plumlov 

Branky: 80. Briar – 35. F. Kotlán. Rozhodčí:
Foral – Chládek, Valouch. Žluté karty: 76. La-
šák, 85. Kupka – 55. Fajstl, 64. F. Kotlán, 85. P. 
Kiška. Diváci: 0.
Sestava Plumlova: Simandl – Kutný, Minařík, 
J. Kiška, R. Bureš, Frantík, M. Bureš (84. Chme-
lař), F. Kotlán, Fajstl, P. Kiška, V. Kotlán.  

Hrající trenér: Karel Frantík.
Hodnocení hrajícího trenéra Plumlova Karla 
Frantíka se do redakční uzávěrky nepodařilo 
získat.

1:0
 (0:0) 1.FC Olešnice1.FC Olešnice

Branky: 67. F. Pospíšil. Rozhodčí: Kopecký 
– Motal, Majer. Žluté karty: 78. F. Pospíšil – 
34. Leibner, 76. Vykydal. Diváci: 150.
Sestava Protivanova: Piták – Kropáč, M. 
Pospíšil, D. Nejedlý (83. Menšík), Z. Pospí-

šil – V. Nejedlý, D. Sedlák – R. Sedlák (77. 
L. Nejedlý), F. Pospíšil, Liška (62. Fiedler) 
– Grmela.  Trenér: David Novotný.

Hodnocení trenéra Protivanova
 Davida Novotného: 

„Zápas se mi líbil z obou stran. Obě muž-
stva útočila. Nám se dařilo dostávat do 
šancí, pár velkých šancí soupeře jsme taky 
přežili. Vyzdvihl bych, že oproti minulé-
mu týdnu jsme se snažili hrát aktivně, měli 
jsme lepší pohyb. Za to jsem spokojený. 
Škoda, že nepřišel gól dřív. Ve druhém po-
ločase jsme se ale dostali do vedení. Mrzí 
mě, že jsme si to nepojistili. Závěr tak byl 
hodně hektický, soupeři jsme neodskočili, 
dali mu šanci. Měl tedy chuť hrát a museli 
jsme přežít v  závěru standardky. Hod-
notím to pozitivně: herně jsme se zvedli 
a posunuli se.“

0:2
 (0:1)

Branky: 37. Bureš, 80. Piňos. Rozhodčí: Mi-
lek – Horák, Růžička. Žluté karty: 73. Zaple-

tal – 13. Horák, 24. Bureš, 63. Halouzka, 81. 
Mariánek Diváků: 99.
Sestava Určic: Sohlich – Grulich, Horák, 
Rus, Kiška – Mariánek (85. Hýbl) – Dadák 
(77. Roschedl), Piňos, Menšík, Halouzka – 
Bureš. Trenér: Petr Gottwald.

Hodnocení trenéra 
Určic Petra Gottwalda: 

„Zápas rozhodly dvě podstatné okolnosti. 
Tou první bylo odvolané vyloučení Jirky 
Horáka, což jsem za svou kariéru ještě ne-
zažil, velký respekt před rozhodčími i trené-
rem domácích, který s jeho zrušením oka-
mžitě souhlasil. To se odehrálo ještě v první 
půli, kde jsme byli nebezpečnějším týmem 
a  jedna z  našich akcí skončila brankou, 
s  čímž jsme šli i  do poločasu. Ve druhém 
nás soupeř přitlačil, ale fantastický výkon 
Sohlicha nás držel ve vedení. My tam měli 
nějaké brejkové situace, ale dlouho jsme je 
nedokázali vyřešit, abychom šli do vyšší-
ho vedení. To se podařilo až zhruba deset 
minut před koncem. Pak už jsme si zápas 
pohlídali. V poslední minutě ještě měli do-
mácí penaltu, kde podtrhl svůj výkon náš 
brankář a dokázal ji chytit. Maletín byl loni 
třetí a je to pro nás skvělá výhra.“

PROSTĚJOVSKO Povedený víkend mají za sebou tři zá-
stupci Prostějovska ve skupině A. Vesměs totiž vyhrávali. 
Určice a Protivanov dokonce své soupeře porazily bez ztrá-

ty kytičky. Plumlov vsítil jednu branku, která mu stačila na remízu. Zejména pak Určice zažívají povedený vstup 
do podzimu, kdy ze dvou utkání braly plný počet bodů.

I.A třída skupina A

Sestava Vrchoslavic: Tomek – Vévoda, 
Bleša, Churý (68. Konvičný), Gaťařík, 
Návrat, Hradil, Řezáč, Lakomý, Horák, 
Otáhal. Trenér: –.

Hodnocení trenéra Otaslavic 
Jiřího Hona:

„Těžko se hodnotí utkání se soupeřem, 
který přijel v  poloviční sestavě. Chtěli 
jsme zápas odehrát spíš v  tréninkovém 
duchu. Od první minuty jsme se dostávali 
do šancí, ale ze třech tutovek jsme nedo-
kázali skórovat. Tak se na gól čekalo až do 
dvacáté minuty, kdy se prosadil Drmola. 
Dělali jsme obrovské chyby v dostupová-
ní a  přebírání soupeře. O  poločase jsme 
si k tomu v šatně něco řekli. Ve druhém 
poločase jsme aktivní hrou navýšili skóre 
na čtyři nula a víceméně bylo po zápase. 
V průběhu bylo ještě několik vyložených 
šancí. Ale chyběl klid v  zakončení. Sou-
peř měl dobrou desetiminutovku před 

koncem. Když jsme se už přestali sou-
středit na zápas a bylo vidět, že to chtějí 
mít všichni za sebou. Hráčům za výkon 
a tři body děkuji. A musím vyzdvihnout 
i  výkon hlavního rozhodčího. Perfektně 
zvládnuté utkání.“
Hodnocení z Vrchoslavic se během víken-
du nepodařilo získat. 

4:0
 (1:0)

Branky: 38. Švéda, 59. a  64. Janura, 75. 
Dvořák. Žluté karty: 51. Janura, 58. Bu-
reš, 74. Zatloukal – 52. Běhal. Rozhodčí:
Vičar – Vachutka, Antoníček. Diváků:
110.
Sestava Brodku u PV: Vystavěl – L. Frys 
(62. Nehera), O. Frys, Bureš, Zatloukal – 
J. Matoušek, Kediulych (46. Janura) – P. 

Matoušek (82. Kordzik), Grulich, Dvořák 
(87. Jelínek) – Švéda. Trenér: Vít Ho-
chman. 

Hodnocení trenéra Brodku 
u Prostějova Víta Hochmana:

„Byl to první zápas ve vyšší soutěži 
a v prvním poločase to bylo vidět, pro-
tože to bylo z  naší strany nervóznější 
než obvykle. I přesto jsme byli na hřišti 
lepším týmem, šancí ovšem v první půli 
moc nebylo. Švédovi u  první scházel 
krok. Druhou už následně dokázal pro-
měnit a do poločasu jsme tak šli ve vede-
ní. Ve druhém poločase jsme začali hrát 
na dva útočníky a  šancí bylo stále více. 
Podařilo se nám odskočit na výraznější 
rozdíl a  soupeře jsme jasně přehrávali, 
když už jsme hráli svou typickou ná-
tlakovou hru. V  konečném důsledku si 
myslím, že zcela zasloužené vítězství.“ 

(jaf)

3. kolo, neděle 20. srpna, 10.00 hodin:
Velký Týnec – Olšany (Salva)

3. kolo, neděle 21. srpna, 11.45 hodin:
Jesenec-Dzbel/Přemyslovice – Mohelnice 
(Vachutka)

skupina B:
3. kolo, neděle 20. srpna, 11.45 hodin:
Velký Týnec – Olšany (Salva)

3. kolo, sobota 20. srpna, 13.30 hodin:
Brodek u  Prostějova/Otaslavice – Slati-
nice/Drahanovice (neděle 21. 8., 10.00, 
Kordzik), Horka nad Moravou – Konice/
Jaroměřice

3. kolo, neděle 21. srpna, 13.30 hodin:
Šumperk „B“ – Prostějov „B“ (sobota 20. 
8., 10.00), Uničov „B“ – Konice
Zvýrazněné zápasy jsou tipem na vaši ná-
vštěvu! (sob)

zapasove

menicko

´

´

Naopak Klenovice jen s bodem a Pivín dokonce bez něj

ZVOLE Ve druhém kole I.B třídy sku-
piny „B“ Olomouckého KFS nastou-
pili prostějovští Hanáci na trávě proti 
mužstvu Zvole. A byla to vskutku líbivá 
podívaná pro domácí příznivce. Haná 
totiž načepovala svému soupeři legen-
dární „desítku“!
V prvních pěti minutách zápasu měli šan-
ce Gábor a  Cibulec, ale neproměnili je. 
Hosté statečně bojovali, i když nastoupili 
pouze s  devíti hráči v  poli. Přesto se jim 
podařilo v  10. minutě z  ojedinělého úto-
ku Havlíčkem skórovat. Hanáci zahrozili 
o dvě minuty později, ale umístěnou střelu 
Typnera vyrazil gólman Mráček na roh. 
V 15. minutě zahrával Typner rohový kop 
a jeho centr srazil Cibulec s pomocí hos-
tujících obránců za brankovou čáru – 1:1. 
Ve 22. minutě poslal Kaprál pas Cibulcovi 
a  ten podél gólmana otočil skóre zápa-
su na 2:1. O  tři minuty později unikl po 
křídle Hladký, nahrál pod sebe do vápna 
a  rozběhnutý Jakub Novák tvrdou ránou 
napálil míč do branky – 3:1  Ještě ve 41. 
minutě dostal Gábor přihrávku za obrán-
ce a když obešel i brankáře Mráčka, volně 
vsítil čtvrtý gól. Je chvályhodné, že hosté, 
i když dostávali čím dále více branek, stále 

bojovali, podnikali brejky a  zaměstnávali 
obranu Hané.
Ve druhém poločase pokračovala ostro-
střelba Hanáků. Ve 47. minutě prošel cen-
tr z rohového kopu před střídajícího „no-
váčka“ Dospivu a  ten nekompromisně 
dorazil na 5:1. Po hodině hry se s obránci 
Zvole „vypořádal“ Gábor a střelou k tyči 
upravil na 6:1. V  66. minutě se postaral 
o  příjemný zážitek pro fanoušky domá-
cí Kaprál, když jeho tečovaná přízemní 
střela z  dálky zaskočila překvapeného 
gólmana hostí – 7:1. Podobnou podíva-
nou předvedl v  74. minutě Gábor, když 
jeho „hattricková“ střela z dálky skončila 
u tyče hostujícího brankáře – 8:1. Hráči 
Zvole, navíc oslabeni o  zraněného gól-
mana, zahrozili z  následujícího útoku 
a  osamocený gólový střelec Havlíček 
vyzkoušel pozornost brankáře Maráka. 
V 80. minutě se dostal k míči novic Do-
spiva a svojí druhou brankou navýšil stav 
zápasu na 9:1. Desátý jubilejní gól vsítil 
z  trestného kopu krásnou střelou v  82.
minutě Typner – 10:1.   (ol, sob) 
V  neděli 21. srpna odehrají Hanáci 
v  16.30 hodin zápas na „horké“ půdě 
Kožušan.

Hodnocení zápasu trenéra 
Hané Daniela Koláře: 

„Při vší úctě k soupeři bylo o vítězi utkání 
rozhodnuto už před jeho začátkem. Hosté 
přijeli pouze s devíti hráči a bylo jen otáz-
kou, kolik branek se nám podaří vstřelit. 
Nakonec jsme jich v  pohodovém tempu 
nastříleli deset. Hosté ale srdnatě bojovali 
ce lý zápas a za to jim patří můj velký ob-
div.“

10:1
 (4:1)

SK ZvoleSK Zvole

Branky: 41., 59. a  74. Gábor, 15. a  22. 
Cibulec, 47. a  80. Dospiva, 25. Jakub 
Novák, 66. Kaprál, 82. Typner – 10. 
Havlíček. Žluté karty: 56. Typner. Roz-
hodčí: Vejtasa – Navrátil, Hubáček. Di-
váků: 25.
Sestava Hané Prostějov: Marák – Janči-
ar (46. Dospiva), Trnavský, Čermák (60. 
Skokan), Světlík (76. Vatter) – Hladký, 
Kaprál, Typner, Jakub Novák – Gábor, Ci-
bulec. Trenér: Daniel Kolář.

Kanonáda! Haná smetla Zvoli

PROSTĚJOV Ve druhém kole I.A  tří-
dy Olomouckého KFS Určice vyjely 
do Maletína, kde na ně čekal soupeř, 
který loni skončil na bronzové příčce. 
Více než o samotném výsledku se však 
v rámci tohoto utkání mluví o jednom 
momentu na hřišti… 
V  průběhu prvního poločasu si počínal 
nedovoleným zákrokem stoper Určic Jiří 
Horák, který od rozhodčího uviděl čer-
venou kartu. Po chvíli sporů a dohadů se 

ale šel ještě poradit s asistentem a oběma 
trenéry. Ti se následně velmi brzy shodli, 
že červená by byla velmi přísná, a  hlavní 
arbitr svůj verdikt změnil na žlutou barvu! 
„Ve fotbale se pohybuji od mala a tako-
vou situaci opravdu nepamatuji. Klo-
bouk dolů před rozhodčími i  domácím 
koučem, protože tohle je gesto, které 
jsem dodnes neviděl. Byla tam chyba, 
po které nám domácí hráč utíkal a Jirka 
Horák si pomohl faulem. Mohlo se zdát, 

že byl poslední, ale hráč byl křižován 
z  obou stran a  nám se vyloučení hned 
zdálo přísné. Sudí se po udělení rozho-
dl poradit ještě s asistentem a následně 
i námi. Svůj verdikt tak změnil na žlutou. 
Opravdu smekám, jak to sudí vyřešil 
i jak to okamžitě potvrdil domácí kouč. 
Opravdu velké gesto, které do značné 
míry ovlivnilo utkání,“ prozradil Večer-
níku k sobotní příhodě kouč Určic Petr 
Gottwald. 

Fair play stále existuje!
V sobotu se o tom přesvědčily Určice



2. KOLO II. TŘÍDY OKRESNÍHO PŘEBORU OFS PROSTĚJOV V KOSTCE

Brodek u Konice

pro Večerník 

Jan FREHAR

EXKLUZIVNÍ
reportáž

Do sobotního utkání, které začalo o ho-
dinu dříve oproti původnímu plánu, 
vstoupili lépe hosté, kteří domácí druži-
nu nejspíše i překvapili svým pohybem 
a  aktivní hrou, což vedlo k  vytvoření 
řady šancí, které se však nedařily promě-
nit, a nebýt špatné koncovky i dobré prá-
ce brankáře Krče, mohlo být rozhodnu-
to. Domácím dokonce dvakrát pomohla 
branková konstrukce. Až po půl hodině 
se tak přeci jen Olšany branky dočkaly. 

Po uplynutí tohoto času přišla kýžená 
branka a  po dobře sehraném volném 
kopu míč skončil nejprve na břevně, aby 
ho následně do cíle umístil Antonín Po-
spíšil mladší – 0:1. První brankou se ale 
tlak rozpustil a domácí dokázali srovnat 
z ojedinělé situace, kdy míč po křídle po-
táhnul Kalandřík a  naservíroval jej Po-
kornému, který ho dokázal uklidit – 1:1. 
Místo vyššího vedení hostujícího celku 
tak bylo skóre nerozhodné. 
Ráz druhému poločasu dala brzká bran-
ka, která srazila hostující na kolena. Po 
další akci na křídle přišel centr a  míč si 
našel kanonýr Vrahovic Jan Studený, kte-
rý se v těchto situacích nemýlí – 2:1. Hos-
tům se nelíbilo ofsajdové postavení, ale na 
platnosti gólu nic nezměnili. K řadě emo-

cím napomohla i další desetiminutovka, 
kde se stále hlasitěji ozývaly různé nadáv-
ky. Postupně se ale zase oba celky vrátily 
k fotbalu. Po Hatleho centru byl v dobré 
pozici Dvořák, ale ještě zbytečně vymýšlel 
hlavičku pod sebe. Přesně po hodině zá-
pasu se skóre měnilo počtvrté. Přihrávku 
za obranu nedokázal nikdo z  hostů za-
chytit a za míčem běžel jediný Kalandřík, 
který si z úhlu dokázal poradit a brankáře 
Bokůvku obstřelil – 3:1. Domácí byli na-
jednou nebezpečnější a hosté hledali ces-
tu, jak vůbec utkání ještě zvrátit. 
Více než čtvrt hodiny před koncem se ale 
k  zajímavé situaci hosté dostali. Dlouhý 
míč se odrazil k Samkovi, který ho vyda-
řenou ranou hned poslal k brance, ovšem 
k jeho smůle míč jen orazítkoval tyč. Na 
opačné straně se k podobné šanci dostal 

Prucek, ale ho pro změnu zastavilo břev-
no, kterému pomohl zákrokem Bokův-
ka. Poslední naději na dramatizaci spálil 
Adam Keluc, kterému nesedl pokus z vo-
leje, když zůstal ve vápně osamocen. 
Definitivní rozuzlení mohl přinést Ka-
landřík, jenž se krásně uvolnil ve vápně, 
ale zakončení šlo přímo do míst, kde stál 
připravený brankář. Čtvrté branky a trefe-
ní tipu Večerníku naší redakce se nicméně 
domácí příznivci přeci jen dočkali. V po-
slední minutě pláchnul otevřené obraně 
Studený a přidal druhý gól v zápase – 4:1. 
Vrahovice tak zůstávají stoprocentní. 
Olšanům soutěžní premiéra naopak 
zhořkla a do příštích kol musí zapra-
covat především na lepší efektivitě, 
protože herní projev nebyl vůbec 
špatný. 
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David MEZULIÁNEK – Sokol Vrahovice:
„Začátek utkání jsme doslova prochrápali. Musím sportovně uznat, že Olšany nás první půl hodinu tlačily. 
Soupeř byl pohyblivější, důraznější a mohl vést vyšším rozdílem, což by bylo ještě náročnější pro nás. Naštěstí 
se nám podařilo z ojedinělé akce v prvním poločase vyrovnat. Před druhým to všichni věděli, že to nebylo 
ono, a chtěli jsme být daleko aktivnější ve druhé půli. To se nám podařilo a brzy jsme dali druhou branku. 
I přes kvalitu Olšan, kterou vážně mají, jsme ten druhý poločas zvládli a jsem rád že máme tři body.“

Antonín POSPÍŠIL – Sokol Olšany u Prostìjova:
„První poločas byl jednoznačně v naší režii. Herně jsme měli místy až drtivou převahu, na kterou soupeř těžko 
hledal recept. Ale branky jsme z toho nevytěžili i přes řadu šancí. Bohužel to neodpovídalo průběhu a ještě 
jsme si nechali dát srovnávací branku. Druhý gól byl z mého pohledu minimálně sporný, ale na to se nemá 
cenu vymlouvat. Po něm jsme měli ukázat zdravé naštvání, ale místo toho jsme nechali soupeře uhrát druhou 
půli lépe a ještě jsme dvakrát inkasovali. Výsledek je hodně krutý.“

Pozápasové hodnocení trenérù

2022/2023

 Foto: Jan Frehar

Tip Veèerníku – 2:0

Tip Veèerníku – 2:1 pk

Tip Veèerníku – 3:2

Tip Veèerníku – 4:1

Tip Veèerníku - 2:1

Tip Veèerníku - 5:3

Tip Veèerníku – 2:3 pk

3. KOLOaneb VEÈERNÍK PØEDPOVÍDÁ

NAPROGNÓZAPROGNÓZA

VRAHOVICE Druhé kolo nejvyšší okresní soutěže odstartovalo na půdě 
Vrahovic, kam zavítaly Olšany, pro které to byla letošní premiéra, protože 
na první duel jim nepřijel soupeř. Pokud by se hrálo na fotbalovou krásu 
a šance, tak by utkání slušela minimálně remíza, ne-li vítězství hostující-
ho celku, ale fotbal je stále především o gólech a těch dali domácí hráči 
zkrátka více. V příhodném počasí se tak v sobotu odpoledne mohli ra-
dovat z druhé výhry v letošní sezóně, start jim přitom tentokrát vyšel da-
leko lépe než v sezóně předešlé. Ani Olšany nemusí skládat zbraně, po-
kud budou opakovat podobné výkony, rozhodně budou i odměněny.

Hosté z Olšan mohou litovatHosté z Olšan mohou litovat
zahozených šancí zahozených šancí 

TJ Sokol Vrahovice  – TJ Sokol Olšany u Pv

44 11 Branky: 

Elner.  114.
(1:1)

2:1
(1:0)

Držovice
Dobromilice

Branky: 14. z penalty Furmanets, 52. Srbený – 
88. Otruba. Rozhodčí: Dömisch. Žluté karty:
26. Hodulák – 43. Kratochvíl, 54. Blumenstein, 
62. Fialka, 79. Václavík.  Diváků: 42.
Sestava Držovic: Pokorný – Furmanets, 
Šťastný, M. Valenta, Srbený – Koutný, Hodu-
lák, Procházka, S. Valenta – Vymazal, Zatlou-
kal. Střídali: Budaj, Lošťák, Štěpánek, Řehul-
ka.  Trenér: Viktor Šťastný.
Sestava Dobromilic: Drnovský – Kubíček, 
Václavík, Ryška, Šoc – Bako, Blumenstein, 
Fialka, Selucký – Neděla, Kratochvíl. Střídal:
Otruba.  Trenér: Aleš Oškera.

Pohledem trenérů:
Viktor Šťastný: „Byl to hodně vyrovnaný zápas, 
ve kterém se nám podařilo proměnit dvě stan-
dardní situace a byli jsme tak ve vedení o dvě 
branky. Těch šancí moc nebylo ani na jedné straně 
a i když se soupeř snažil tlačit, tak jsme ho k niče-
mu moc nepustili. Řekl bych, že dost vyrovnaný 
zápas, ze kterého máme nakonec tři body a asi i 
zaslouženě, ale byl to opravdu náročný duel.“
Aleš Oškera (asistent trenéra): „Utkání 
rozhodly standardní situace, ze kterých padly 
všechny branky. Ze hry nebyla ani jedna. Mys-
lím si, že herně jsme na tom byli určitě lépe a 
soupeř kromě branek moc šancí neměl. Dostal 
se ale do vedení a my jsme ho nedokázali už 
srovnat. Zkušeností si to domácí hráči pohlí-
dali. Utkání by určitě více slušela minimálně 
remíza, ale odjeli jsme bez bodu. Těžko však 
hráčům něco vyčítat, nechali tam všechno.“  

3:0
(1:0)

Výšovice
Brodek u Konice

Branky: 27. Křivinka, 61. Zavadil, 70. Pátek. 
Rozhodčí: Rek – Stavěl. Žluté karty: bez karet. 
Červená karta: 40. Koukal (V).  Diváků: 154.
Sestava Výšovic: M. Škop – Kozdas, Krají-
ček, Křivinka, Sokele – Donát, Koukal, Za-
vadil, Nehera – Prokop, Kvoch. Střídali: M. 
Okleštěk, Sysel, F. Okleštěk, J. Škop, Mráček, 
Pátek, Molek.  Trenér: Michal Dudík.  
Sestava Brodku u K.: K. Grepl – Možný, H. 
Burget, Müller, Blatner – Zemánek, P. Kou-
delka, Kschwend, Z. Koudelka – Kolář, J. 
Koudelka. Střídali: Kalabis, M. Grepl, Švan-
cara.  Trenér: Radovan Vičar. 

Pohledem trenérů:
Michal Dudík: „Z prvního zápasu jsem měl 
jen zprávy a trochu jsem tak nevěděl, co po 
dvou letech od okresu čekat. Věděli jsme, že 
zápasy s Brodkem jsou vždy náročné, a to se 
jednoznačně potvrdilo. Chtěli jsme na soupe-
ře vletět a nenechat mu prostor. To se nám i 
dařilo a dostali jsme se do vedení. Krátce před 
poločasem ale přišla červená karta a muse-
li jsme na to reagovat. Hru jsme tak hodně 

pozměnili a hráli to hodně zataženě. Soupeř 
měl převahu, ale do šancí jsme ho nepouště-
li. Utkání pak zlomil Matěj Zavadil, když po 
individuální akci vymetl šibenici, a to hosty 
podle mého zlomilo. Vůbec to nebyl snadný 
zápas a za tři body jsme rádi.“
Radovan Vičar: „Začátek patřil domácím, 
ale z mírného tlaku nic nevytěžili. Poté se hra 
srovnala. Domácí se pak ujali vedení. Konec 
poločasu byl trochu hektický, když byl vy-
loučen kapitán domácích, nebylo dokonce 
daleko od inzultace rozhodčího z pohledu 
domácích diváků, pořadatelé to však zvlád-
li. Druhý poločas jsme začali aktivně a asi 
patnáct minut jsme domácí nepustili z jejich 
vlastní půlky, ale gól se nám vstřelit nepo-
dařilo, jen břevno Zemánkem. Domácí pak 
vstřelili pěkný gól asi z třiceti metrů a zbytek 
zápasu si pohlídali, do ničeho nás nepustili a 
ještě navíc přidali jeden gól ze standardky.“

3:3
(2:2) PK 4:3

Kralice n.H. „B“
Nezamyslice

Branky: 20. a 81. Mirga, 30. Bross – 35. Peřina, 
42. Musil, 55. Přikryl. Rozhodčí: Dömisch – 
Weiser, Jurníček. Žluté karty: 65. Pejřimovský, 
83. R. Petržela – 85. Oulehla.  Diváků: 50.
Sestava Kralic: Miler – Bluma, Pejřimovský, 
Dvořák, Flajzar – O. Petržela, Kawij, Mirga, 
Daniel – Bross, R. Petržela. Střídali: Haluza, 
Němčík, Spáčil, Uličný.  Trenér: Jiří Němčík.
Sestava Nezamyslic: Dvořák – Rus, Ouleh-
la, L. Král, Otáhal – J. Frgál, Hájek, Peřina, 
Stejkora – Musil, Přikryl. Střídali: Špička, M. 
Frgál, Pavelka, J. Král, Plšek, Machálek.  

Trenér: Marek Pavelka.
Pohledem trenérů

Jiří Němčík: „My jsme se potkali zhruba po 
dvou měsících na hřišti, což bylo vidět. Sesta-
vu jsme museli trochu polátat a pomohli nám 
dva kluci z A-mužstva, protože nám chyběla 
kompletní stoperská dvojice. Uzdravil se nám 
Martin Haluza, který po dvou letech odehrál 
první minuty. Zápas byl vyrovnaný, ale nám se 
podařilo dát první dvě branky. Nezamyslice 
byly ale lepší a zaslouženě ještě do přestávky 
srovnaly. Ve druhém poločase soupeř přidal i 
třetí branku, my jsme trochu změnili rozesta-
vení a už jsme je nepouštěli do tolika šancí. Na 
konci jsme byli paradoxně lepší my a hosté to 
asi chtěli už ukopat, ale nám se povedlo srov-
nat. Penalty jsme pak zvládli lépe.“
Marek Pavelka: „První poločas měl velice 
dobrou úroveň a šance se přelévaly na obě 
strany. První dvě branky vstřelil domácí celek, 
ale nám se podařilo srovnat a měli jsme tam i 
další dobré šance, které jsme neproměnili. Ve 
druhém poločase jsme začali dobře a dostali 
se i do vedení. Nevím, zda ke konci přišlo ně-
jaké uspokojení či nám došly síly, ale soupeř 
nás zamáčknul a podařilo se mu srovnat. Na 
penalty už byl úspěšnější domácí celek.“

  
2:2

(2:1) PK 3:2

Němčice nad Hanou
Plumlov „B“

Branky: 22. Řezáč, 29. Zlámal – 26. Stoklasa, 
61. Linney. Rozhodčí: Sedlák – Grulich, So-
tolář. Žluté karty: 28. Řezáč – 27. V. Kotlán. 

Diváků: 62.
Sestava Němčic: Chmelař – Frýda, Řezáč, 
Vejvoda, Korčák – Jordán, Župka, Vyroubal, 
Pěnčík – Handl, Studený. Střídali: Elsner, 
Zlámal, Hrabal.  Trenér: Pavel Voráč.
Sestava Plumlova: Grepl – Pavel Kiška, Ševcůj, 
Chmelař, Mynařík – Linney, Aujezdský, Kotlán, 
Surma – Stoklasa, Fajstl. Střídali: Petr Kiška, R. 
Bureš, M. Bureš.  Trenér: Ladislav Ševcůj.

Pohledem trenérů
Pavel Voráč: „Opět to dopadlo stejně jako 
před čtrnácti dny. Myslím si, že v prvním po-
ločase jsme byli o tu branku skutečně lepší. 
Měli jsme tam i další příležitosti a kdyby se 
nám je povedlo lépe vyřešit, mohlo být ve-
seleji. Ve druhém poločase byl o branku lepší 
Plumlov, který tak asi zaslouženě srovnal stav. 
Naštěstí ještě tři minuty před koncem tam 
netrefil branku. Takhle odvážíme dva body, 
které bych před zápasem určitě i bral, protože 
vím, že když se kluci sejdou, tak tam je řada ši-
kovných hráčů, kteří umí udělat potíže. Takže 
jsem s nimi spokojen.“
Ladislav Ševcůj: „Dvakrát jsme museli do-
tahovat vedení soupeře, což se nám podařilo. 
Z mého pohledu to byl na tuto soutěž velmi 
dobrý zápas, kdy hra měla spád. Na konci už 
bylo znát, že trochu došly síly, ale i navzdory 
tomu jsme měli velkou šanci, která bohužel 
brankou neskončila. Velmi dobrý zápas dnes 
odehrál Linney. Penalty pro nás nedopadly 
nejlépe, ale i s bodem jsme spokojení.“

3:2
(2:1)

Určice „B“
Přemyslovice

Branky: 6. Vodák, 56. Rotschedl, 67. Mariánek 
– 12. M. Tyl, 39. Janoško. Rozhodčí: Protivá-
nek – Milar, Stavěl. Žluté karty: 57. Nakládal, 
74. Mlčoch – 63. M. Tyl.  Diváků: 70.
Sestava Určic: Hýbl – Ježek, P. Mlčoch, Gru-
lich, Nakládal – Krajíček, Menšík, Javořík, 
Mašek – Rotschedl, Vodák. Střídali: Kováč, 
Hudský, Mariánek, Bittner, Čajan, Vaverka. 

Trenér: Karel Vlach.
Sestava Přemyslovic: Rozsíval – Adel, Špa-
ček, Oščádal, Zelinka – Šafránek, Zahradní-
ček, L. Tyl, M. Tyl – Kořenek, Růžička. Stří-
dali: Liška, Řehulka, Janoško, Cita, Jurník. 

Trenér: Lukáš Tyl.
Pohledem trenérů

Karel Vlach: „Přemyslovice mě překvapi-
ly svým výkonem a ukazují, že postoupily 
zaslouženě. První poločas byl hodně vy-
rovnaný. My jsme se dostali do vedení po 

nepřehledné situaci, když z toho vykličkoval 
Vodák a uklidil míč do branky. První branku 
jsme soupeři darovali, když nám propadl 
míč, a do poločasu jsme dostali i druhou 
branku a prohrávali. Do druhého jsme to 
trochu prostřídali a něco jsme si v šatně 
řekli, protože výkon nebyl ideální. Chyběly 
nám větší pohyb i nabídka. Najednou se to 
ale změnilo a podařilo se nám být lepší v 
druhém poločase. Na domácí utkání hodně 
ubojované tři body.“
Lukáš Tyl: „Čekali jsme kvalitního soupeře, 
což se pak také potvrdilo. Měli jsme dobrý 
start a zajímavé šance, ale naopak soupeř do-
kázal hned první využít a šel do vedení. V prv-
ním poločase to byl vyrovnaný zápas a nám se 
podařilo skóre ještě otočit. Bohužel ve dru-
hém poločase jsme přišli o svůj důraz a začali 
jsme být všude o krok později. Domácí zvýšili 
aktivitu a přehrávali nás. Skóre se jim podařilo 
otočit a nutno dodat, že si zaslouženě odnesli 
všechny tři body.“
  

1:0
(1:0)

Vícov
Kostelec na Hané „B“

Branky: 4. Štěpánek. Rozhodčí: Lizna – 
Minx, Franc. Žluté karty: 80. Rozsíval – 64. 
Kintr, 68. Juračka.  Diváků: 110.
Sestava Vícova: Brabec – Dostál, Humpo-
líček, Baránek, Tesařík – Rozsíval, Rajnoha, 
Látal, P. Pliska – Pagáč, Štěpánek. Střídali: 
Mlčoch, M. Pliska, Trnečka, Nevrla, Danko-
vič.  Trenér: Miroslav Krutovský.
Sestava Kostelce: Drčka – Holoubek, Tichý, 
Baláš, Doležel – Juračka, Výmola, Jurník, Ku-
čera – Pírek, Kupka. Střídali: Knápek, Kintr, 
Kastner, Světlík.  Trenér: Vladimír Staněk.

Pohledem trenérů:
Miroslav Krutovský: „Do utkání jsme vstou-
pili aktivně a podařilo se nám brzy dostat do 
vedení. V předvedené hře jsme pokračovali 
a soupeř hrozil hlavně z brejků, snažil se vy-
užívat našich zaváhání. Vytvářeli jsme si další 
šance, ale neproměnili jsme. Do druhé půle 
jsme opět vstoupili aktivně, ale nedokázali 
jsme vstřelit pojistku. A celý poločas měl ví-
ceméně stejný průběh jako první. Skóre už se 
neměnilo. Soupeře musím pochválit, protože 
se hrálo v dobrém tempu a jednoznačně uká-
zal, že patří do této soutěže.“
Vladimír Staněk: „Musím říct, že domácí 
vyhráli zaslouženě, a pochválit je. Byli od za-
čátku duelu aktivnější, my jsme spíše jen če-
kali na brejky. Brzy jsme prohrávali, ale další 
branku soupeř nepřidal a my jsme tam měli 
dvě velmi dobré šance, ze kterých jsme mohli 
srovnat. Ve druhém poločase se pokračovalo 
ve stejném duchu a domácí byli jednoznačně 
lepší. Skvěle nás podržel brankář Drčka a kdy-
bychom odvezli nějaké body, asi by to nebylo 
zasloužené.“   (jaf)

SMOLÍKSMOLÍK
      KOLA

SOKOL OLŠANY U PROSTÌJOVA

ŠAMPION
KOLAFK VÝŠOVICE 

VÝROK
KOLA

„Na okrese se hrají tøi 
utkání v sobotu, navíc ještì nezaèaly tøetí tøídy 

sudích bylo na Svitavsku…“ 

DOMÁCÍ VÍTÌZSTVÍ

ZAJÍMAVOSTZAJÍMAVOST
KOLAKOLA
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Radek Štěpánek Sokol Klenovice na Hané -> Sokol Vícov

Jakub Frgál FC Morkovice -> Haná Nezamyslice

Jakub Nakládal SK Lipová -> Sokol Olšany

Petr Bross Sokol Držovice -> FC Kralice na Hané „B“

Marek Handl Sokol Pivín -> FK Němčice nad Hanou

Stanislav Elsner TJ Sokol Mostkovice -> FK Němčice nad Hanou

Jiří Kalandřík TJ Smržice -> Sokol Vrahovice

Matěj Hatle Sokol Čechovice -> Sokol Vrahovice

Richard Huňatý 1. SK Prostějov U17 -> Sokol Vrahovice

Jakub Lasovský Sokol Vrahovice -> první registrace

David Pokorný Sokol Vrahovice -> Sokol Držovice

Petr Pospíšil FC Ptení -> Sokol Držovice

Michal Fürle Jesenec-Dzbel -> Sokol Držovice

Aleš Móri FC Kostelec na Hané -> Sokol Držovice

Dominik Oplt Sokol Držovice -> obnova registrace

Marek Zatloukal Haná Prostějov -> Sokol Držovice

Nové příchody v rámci okresního přeboru

PROSTĚJOV Během letní pauzy 
nespal ani okresní přebor a  řada 
celků se snažila rozšířit své řady 
o kvalitní posily pro další ročník. 
Počtově nejvíce novinek hlásí 
Držovice, které přivedly hráče na 
všechny posty. O zajímavá jména 
ale není nouze i jinde a bude zají-
mavé sledovat, jak to bude každé-
mu z celků v letošním roce šlapat. 
Velký comeback ohlásili ve Vícově, 
kde se do své domoviny vrací po 
zkušenostech s  vyššími soutěžemi 
Radek Štěpánek, který se uvedl 
hned v  premiéře dvěma přesnými 
zásahy, a jeho návrat si velmi pochva-

luje i kouč Miroslav Krutovský, který 
kýženého střelce potřeboval. Zají-
mavé příchody ale hlásí také třeba ve 
Vrahovicích. Mužstvo posílil Matěj 
Hatle z  Čechovic či Jiří Kalandřík 
ze Smržic. K nim přibyli i dva talen-
ti, kteří se budou postupně rozvíjet 
s muži i dorostem. 
Největší změny hlásí v  Držovicích, 
do mužstva dorazila hned šestice 
hráčů. Kromě brankáře Pokorného 
se jedná i o pět hráčů do pole. Dva 
zajímavé návraty pak hlásí i  v  Ne-
zamyslicích a  Olšanech, kde se jim 
vrátili mladí hráči se zkušenostmi 
z krajského přeboru.  (jaf)

PROSTĚJOV Atlet každým cou-
lem a  kondiční trenér Radek 
Štěpánek je v rámci své fotbalové 
kariéry zpátky ve své domovině. 
Ve Vícově s  fotbalem začínal 
a odtud se také vydal 
do vyšších 
s o u t ě ž í . 
P ů s o b i l 
například 
v  Klenovi-
cích, Určicích, Li-
pové či v Rakousku. 
Nyní se tedy z Klenovic vrací zpátky 
do Vícova a pokusí se pomoci svým 

spoluhráčům zvítězit v  okresním 
přeboru, kde už v loňském roce ce-
lek skončil na druhé pozici. „Poda-
řilo se nám kádr udržet pohromadě 

a  k  tomu 
nás posílí 
R a d e k . 
D l o u h o 

jsme řešili, 
že potřebujeme 

ještě kvalitního útoč-
níka, který dokáže být efektivní, 

a to jsme v Radkovi získali,“ prozra-
dil k přestupu kouč Vícova Miroslav 
Krutovský. (jaf)

Vícov hlásí velkou posilu!

„Domù“ se vrací 
„Domù“ se vrací 

Radek Štìpánek
Radek Štìpánek

Přestupové novinky
hlásí i Přebor OFS

Jan FREHAR

Relax centrum 
gól 

krajský přebor dorost

3. kolo, nedìle 21. srpna, 
10.00 hodin:

Sokol Konice – Sokol Most-
kovice/FC Kostelec na Hané (sobota 20. 
srpna, 10.00

tice – FK Nové Sady, Kozlovice – Sokol 

4. kolo, sobota 27. srpna, 
10.00 hodin: 

Jeseník – Konice, Nové Sady – Mostko-
vice/Kostelec,

5. kolo, sobota 3. záøí, 
10.00 hodin:

6. kolo, sobota 10. záøí, 
10.00 hodin:

7. kolo sobota 17. záøí, 
10.00 hodin:

Konice – Olo-

8. kolo, sobota 24. záøí, 
10.00 hodin:

Šternberk 

1. kolo, støeda 28. záøí, 
10.00 hodin:

9. kolo, sobota 1. øíjna, 
10.00 hodin:

Mostkovice/Koste-
lec – Šternberk Koni-

10. kolo, sobota 8. øíjna,
10.00 hodin:

11. kolo, sobota 15. øíjna, 
10.00 hodin:

Jeseník 

12. kolo, sobota 22. øíjna, 
10.00 hodin:

Kozlovice – Konice, 

2. kolo, ètvrtek 27. øíjna, 
15.00 hodin:

(14.30 Mostkovice/

13. kolo, sobota 29. øíjna,
10.00 hodin:

Ko-
nice – Slavonín

Mostkovice/Kostelec – Kozlovi-

Nový ročník nejvyšší okresní soutě-
že už napsal svůj start. Letos začal 
přebor zároveň s krajskými soutěže-
mi. Do nové sezóny přibyly hned tři 
celky ze třetích tříd a bude zajímavé 
sledovat, jak se tyto změny promít-
nou do letošního pořadí. Ve druhé 
třídě se totiž situace během covidu 
často měnila a  některé celky čekal 
sešup, jiné zase posun k výšinám. Dá 
se očekávat, že turbulentní období 
může nastat i letos, a přikláníme se 
k tomu, že soutěž by mohla napsat 
velmi zajímavý a překvapivý rok. 
Role favorita by měla být jasně daná. 
Po loňském velice kvalitním ročníku 
v podání Vícova, který dokázal svou 
sestavu silně posílit, se dá očekávat, že 
po postupu Brodku už by jim k první-
mu místu nemuselo nic bránit. Zvláště 
v situaci, kdy se podařilo kádr udržet 
a ještě posílit o zkušeného střelce Rad-
ka Štěpánka. Právě hrotový útočník, 
který dokáže pravidelně skórovat, 
totiž celku scházel a kouč potvrdil, že 
další hráči by ještě v průběhu soutěže 
dorazit mohli. 
Zůstává ale otázkou, kdo by mohl 
tomuto celku šlapat na paty. Budou 
to Vrahovice? Podaří se jim po ka-
tastrofálním ročníku vrátit zpátky 
k  tomu lepšímu, co okres nabízí, 
nebo je už mužstvo zkrátka za svým 
vrcholem? Na tyto otázky budeme 

po prvních pár kolech znát odpově-
di. Zajímavý a zkušený kádr udrže-
li v Držovicích, ale s jejich ambicemi 
je to na bodě nula, takže mohou mí-
chat kartami, ale spíše z klidné lepší 
poloviny. 
Podobně to mají i  čtyři rezervy, 
které, pokud se sejdou i  s  pomocí 
A  mužstva, mohou porazit oprav-
du každého. U těchto celků je však 
největší problém nekonzistentnost, 
takže se může jednoduše stát, že za-
tímco některému z nejlepších celků 
body seberou, s  dalším může přijít 
výprask, a i tohle může silně ovlivnit 
konečné pořadí. 
Kvalitní výkony se dají očeká-
vat i  od dvou nedalekých klubů, 
konkrétně Nezamyslic a  Dob-
romilic, které na okresní soutěž 
mají kvalitní kádry, ale důležité 
pro ně bude udržet tým pospolu 
a  vyhnout se výpadkům. Nicmé-
ně směrem k  Vícovu to podle nás 
bude stále málo. 
 Pak tu máme celky ze slabší po-
loviny, kde by se toho příliš měnit 
nemělo. Dá se očekávat, že nováčci 
z  Výšovic a  Přemyslovic se budou 
chtít v prvním roce především v kli-
du zachránit a  postupně mužstva 
budovat. Určitě se ve spodní polo-
vině objeví i některá z rezerv, mož-
ná i několik, a lehký úkol nebudou 

mít ani v  Němčicích. Zlepšení na-
opak očekáváme u  Brodku u  Ko-
nice, který má za sebou vydařené 
jaro a  bude na něj chtít navázat, 
a  věříme v  lepší umístění Olšan, 
kterým postupně dorůstají velmi 
zajímaví hráči. 
Jasné však zatím není opravdu 
nic a  stát se může cokoliv, protože 
okresní přebor je na překvapení 
každoročně jako dělaný. Kdo tak 
vystřelí a kdo bude naopak zažívat 
pád, ukážou až soutěžní zápasy.

Krajský přebor 
starší žáci, 
skupina B

3. kolo, nedìle 21. srpna, 
10.00 hodin:

4. kolo, sobota 27. srpna, 
10.00 hodin: 

5. kolo, sobota 3. záøí, 
10.00 hodin:

6. kolo, sobota 10. záøí, 
10.00 hodin:

7. kolo, sobota 17. záøí, 
10.00 hodin:

8. kolo, sobota 24. záøí, 
10.00 hodin:

dohrávané 1. kolo, 
støeda 28. záøí, 10.00 hodin:

9. kolo, sobota 1. øíjna, 
10.00 hodin:

10. kolo, sobota 8. øíjna, 
10.00 hodin:

11. kolo, sobota 15. øíjna, 
10.00 hodin:

12. kolo, sobota 22. øíjna, 
10.00 hodin:

dohrávané 2. kolo, 
ètvrtek 27. øíjna, 15.00 hodin:

13. kolo, sobota 29. øíjna, 
10.00 hodin:

14. kolo, sobota 5. listopadu, 
10.00 hodin:

PROSTĚJOV Okresní 
pohár letos jede ve velké 
rychlosti a  ve středu už 
bude jasné, kdo se utká 
o letošní titul. Ve třetím 
ročníku po obnovení 
této soutěže přibude 
také třetí vítěz, protože 
loňský primát se letos rozhodly 
Dobromilice neobhajovat. Oba 
duely nabídnou souboje celků ze 
třetích tříd na domácí půdě proti 
mužstvům z okresního přeboru. 
V  Bedihošti se představí Němčice nad 

Hanou a budou chtít po-
tvrdit roli favorita i  větší 
rozehranost po odehrání 
už dvou kol okresního 
přeboru. Na půdu rezervy 
Čechovic pak ve stejný čas 
zavítá Brodek u  Konice 
a zde by mohly být šance 

obou celků poměrně vyrovnané. Záležet 
bude především na tom, v jakém složení 
se domácí představí. Výkop obou duelů 
je naplánován shodně na 17.00 hodin 
a Večerník se na jeden z duelů vypraví 
pořídit exkluzivní reportáž. (jaf)

Ve středu se dozvíme
finalisty Okresního poháru

Semifinále Okresního poháru

Takáèe v Plumlovì 
nahradil Frantík
PROSTĚJOV Novinku na trenér-
ském postu hlásí Plumlov, který tak v 
krátkém časovém sledu mění trenéra 
už poněkolikáté. Miroslav Takáč byl 
po uplynulé sezóně odvolán a jeho 
místo zaujme jeden z nejzkušenější 
hráčů sestavy Karel Frantík. Podaří 
se Plumlovu po klidném středu ta-
bulky ještě vylepšit své umístění pod 
novým lodivodem ve druhé skupině 
I.A třídy? 
Změnu nám potvrdil bývalý lodivod 
Plumlova. „Ano, mohu potvrdit, že 
jsem v Plumlově skončil. Po sezóně 
se vedení klubu rozhodlo pro změnu 
a mužstvo převzal Karel Frantík. Za 
působení v klubu jsem opravdu rád a 
chtěl bych všem poděkovat. Myslím 
si, že se nám sezóna i přes všechny 
komplikace relativně vydařila. Začali 
jsme malými věci a trochu mě i mrzí, 
že odcházím od rozdělané práce. Klu-
ci ale mají potenciál a pevně věřím, 
že se jim bude dařit,“ dodal dnes už 
bývalý kouč i hráč Plumlova, který se 
přesunul do Hodolan, kde bude dělat 
hrajícího kouče B mužstva.  (jaf) 

Krajský přebor 
starší žáci, 
skupina A

3. kolo, nedìle 21. srpna, 
10.00 hodin:

4. kolo, sobota 27. srpna, 
10.00 hodin: 

5. kolo, sobota 3. záøí, 
10.00 hodin:

6. kolo, sobota 10. záøí, 
10.00 hodin:

7. kolo, sobota 17. záøí, 
10.00 hodin:

8. kolo, sobota 24. záøí, 
10.00 hodin

1. kolo, støeda 28. záøí, 
10.00 hodin:

9. kolo, sobota 1. øíjna, 
10.00 hodin:

10. kolo, sobota 8. øíjna, 
10.00 hodin:

11. kolo, sobota 15. øíjna, 
10.00 hodin:

12. kolo, sobota 22. øíjna, 
10.00 hodin

2. kolo, ètvrtek 27. øíjna, 
15.00 hodin:

13. kolo, nedìle 30. øíjna, 
10.00 hodin:

14. kolo, sobota 5. listopadu, 
10.00 hodin:



PROSTĚJOV Kdo by nechtěl, žít 
si svůj sen? Přesně k  tomu směřují 
dvě mladé nadané hokejistky z Pro-
stějova Aneta Florýková (na snímku 
vlevo) a Anna Horáková (na snímku 
vpravo). Obě hráčky působí v  mlá-
dežnickém SK Prostějov 1913, ak-
tuálně ve výběru 9. třídy. Ve svých 
třinácti letech už ale za sebou mají 
opravdu četné zkušenosti včetně 
těch reprezentačních a s nimi i nema-
lé úspěchy. Naposledy byly na konci 

uplynulé sezóny 2021/2022 členka-
mi týmu ČR na turnaji ve francouz-
ském Chamonix Mount Blanc. Tam 
se české hokejistky díky zlepšující se 
formě v průběhu turnaje probojova-
ly až do finále, ve kterém soupeřky 
suverénně porazily. A v hlavních ro-
lích na turnaji byly právě obě odcho-
vankyně prostějovského hokeje. Jak 
dosud vnímají hokej, jaký je jejich 
sportovní příběh? A  co chystají do 
budoucna? I  na to se mladičkých 

hráček ptal v unikátním dvojrozho-
voru redaktor Večerníku.
v rámci exkluzivního
DVOJinterview
pro Večerník
se ptal
MichalMichal
SOBECKÝSOBECKÝ

 Jak jste začaly s hokejem?
Aneta Florýková: „Já ve čtyřech le-
tech. A to tak, že jsem dělala krasobrus-
lení. Viděla jsem ale hokejisty a  řekla 
mamce, že bych to chtěla zkusit. A od té 
doby se držím právě hokeje.“
Anna Horáková: „Já jsem začala díky 
tomu, že jsem se chodila dívat na star-
šího bráchu, jak hraje. Na zimáku jsem 
tedy prakticky vyrůstala. A sama jsem 
to pak chtěla zkusit. Táta tedy se mnou 
začal chodit na led a bylo to.“

 Čím to, že vás hokej tak baví? Co 
je na něm nejlepší?
AF: „Hlavně s kluky je sranda. Je to tvr-
dý sport. A baví mě to. Krasobruslení 
mě popravdě moc nebralo.“
AH: „Je to prostě zábava. A mám moc 
ráda ty emoce, když se vyhraje.“ (směje 
se)

 Nastal nějaký moment, kdy jste 
uvažovaly, že s hokejem skončíte?
AF: „Ano, o  tom jsem uvažovala. Už 
mě ale takové úvahy přešly.“ (úsměv)
AH: „Taky mě to napadlo. Neměla 
jsem na nikoho čas, na žádné kamarády. 
Ti chodili ven a já byla na hokeji. Neby-
lo kdy s nimi být. Pak jsem si ale řekla, 
že mám hokejovou budoucnost před 
sebou a že to nevzdám.“

 Jaký největší úspěch jste zatím 
v hokeji zažily?
AF: „Pro mě to byla reprezentace žen. 
A to je asi zatím všechno...“ 

AH: „I pro mě to byla a vždy bude po-
zvánka do české reprezentace. A s tím 
možnost odchytat si u  starších holek 
aspoň pár minut. Jsem ještě hodně mla-
dá, ale měla jsem aspoň šanci si trochu 
zachytat na U16.“

 Koncem dubna se uskutečnil 
výběrový turnaj v  Chamonix 

Mount Blanc, kterého jste 
se účastnily. Co vás k tomu 
přimělo?

AF: „Chtěla jsem poznat, jak holky ve 
světě hrají. A přála jsem si se ukázat ia 
něco dokázat. Třeba že v Česku umíme 
hrát hokej. A chtěla jsem si také zahrát 
proti ostatním holkám. S kluky v klubu 
jsem to nikdy nezažila hrát proti Švéd-
kám a  s  různýma holkama. Tak jsem 
aspoň poznala, jaké to je, hrát proti 
nim.“
AH: „Opět musím souhlasit. I já jsem 

se chtěla ukázat. A  taky předvésr, že 
v Česku umíme hokej hrát. Navíc jsem 
měla možnost se zase někam podívat, 
do jiného kraje.“

 Hodně se řeší, jak která země ho-
kej hraje. Všimly jste si nějakých roz-
dílů mezi hrou Češek a jiných týmů?
AF: „U Švédek to bylo podstatně jiné 
než u nás. Hrály jsme s nimi první zápas. 
Ještě jsme nebyly sehrané, měly jsme 
jen dva tréninky. Švédky byly oproti 

nám velice rychlé, věděly, jak si na-
hrát, byly důraznější. A prohrály jsme 
s nimi. Nakonec jsme je ale porazily 
v semifinále…“
AH: „Přišlo mi, že jsme byly nako-
nec stejně silné a kvalitní jako holky 
z jiných družstev. Neviděla jsem tam 
extra rozdíly. Možná v prvním zápase 
přece jen ještě nějaký byl, pak už to 
ale bylo vyrovnané, soupeřky nebyly 
lepší.“
 Před turnajem jste byly spíše ner-

vózní, nebo jste se hlavně těšily?
AF: „Byla tam nervozita. Ale těšila jsem 
se, říkala jsem si, že si to tam jedu užít. 
A kdybychom to prohrály, že to nevadí. 
Že je hlavní se zúčastnit.“
AH: „Určitě jsem se hlavně těšila. Ner-
vozita ale taky byla, hlavně při prvním 
zápasu. Hlavně proto, že jsme se s hol-
kama ještě neznaly.“

 Když si vzpomenete na vítězný 
zápas, jaké panovaly pocity?
AF: „Byla to velká radost, nečekaly jsme 
vůbec, že vyhrajeme.“
AH: „Hlavně to byl velký šok. Nikdo 
nečekal, že to vyhrajeme. Ani rodiče, ni-
kdo. (úsměv) Přijely jsme jako naprostí 
looseři, nakonec se dostaly do finále a to 
vyhrály!“

 Jaké nehokejové a  hokejové 
zážitky byly těmi největšími na tur-
naji?
AF: „Nehokejové zážitky, no to nevím, 
na nic nebylo moc času. Měly jsme ho-
kej do večera a ráno zase hokej. Z něj byl 
tím největším zážitkem ten samotný 
triumf. A taky i sranda, která na turnaji 
docela panovala. Bylo to celkově fajn.“
AH: „Určitě ten závěr. Bylo to fakt neče-
kané. Pocity a dojmy při vyhlašování ani 
neumím popsat.“

 Jak vidíte svou budoucnost? Kam 
se v hokeji chcete posunout?
AF: „V budoucnu bych se hlavně chtěla 
podívat i s reprezentací do světa. A chtě-
la bych hrát někde v  zahraničí s  mou 
kamarádkou.“
AH: „Chci na sobě hlavně makat a do-
stat se do české reprezentace. A potom 
s  kamarádkou do zahraničí. Třeba 
do Švédska. Nějaké plány už máme.“ 
(úsměv)

WWW.VECERNIKPV.CZ15. srpna 202242 2525

vizitka
ANETA FLORÝKOVÁANETA FLORÝKOVÁ

✓ narodila se 7. října 2008 v Prostějově
✓ hokejistka, útočnice
✓ mládežnická reprezentantka 
 České republiky
✓ s ledním hokejem začala už ve 4 letech

✓ dlouhodobě hraje za SK Prostějov 1913
✓ nedávno odehrála turnaj Sida Cup v Prostějově
zajímavost: v sezóně 2021/2022 nastupovala i za ženský tým 
                          HC Rebels Prostějov, dokonce se dokázala bodově 
                          opakovaně prosadit

vizitka
ANNA HORÁKOVÁANNA HORÁKOVÁ

✓ narodila se 29. října 2008 v Prostějově
✓ hokejová brankářka 
✓ mládežnická reprezentantka 
 České republiky

✓ na lední hokej začínala chodit už jako hodně malá se dívat na bratra,
 nakonec se sama rozhodla taky jej zkusit a kariéru drží dodnes
✓ působí v týmu SK Prostějov 1913
✓ nedávno odehrála turnaj Sida Cup v Prostějově, 
 kde byla vyhlášena nejužitečnější hráčkou Prostějova
zajímavost: přestože celkově v mládežnickém SK Prostějov 1913 
                           působí hodně dívek, Anna je společně s Anetou jedinými 
                          dvěma v týmu 9. tříd

Hokejové naděje Aneta Florýková a Anna Horáková přivezly z Francie zlato

„CHCEME S KAMARÁDKOU 
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Chci na sobě hlavně makat 
a dostat se do české reprezentace. 
A potom třeba jíž hrát do Švédska. 
Nějaké plány už společně máme...

Nikdo nečekal, že to vyhrajeme. Nikdo nečekal, že to vyhrajeme. 
Ani rodiče, nikdo! Přijely jsme Ani rodiče, nikdo! Přijely jsme 
jako naprostí looseři, nakonec se jako naprostí looseři, nakonec se 
dostaly do finále a to vyhrály...dostaly do finále a to vyhrály...



PORUBA, PROSTĚJOV Druhým zápa-
sem ve dvou dnech pokračovala příprava 
prostějovských Jestřábů. Tentokrát je 
čekal na turnaji v Porubě tým Oswiecim, 
další účastník polské nejvyšší soutěže. 
Jestřábi po první třetině vedli 2:1, soupeř 
však koncem té druhé skóre dotáhl. Si-
tuace s dotahováním se pak ještě jednou 
opakovala. Až krátce před koncem utká-
ní dal konečnou podobu skóre trefou 
Jiránek. I ve druhém přípravném utkání 
tak Prostějov zvítězil.
Čtvrteční duel začal pro Jestřáby nešťastně. 
Uplynulo jen pár okamžiků a  po sérii od-
razů se prosadil Cichy – 0:1. Prostějov byl 
poté častěji na puku a hrozil. Proti Burianovi 
musel Kowalowka zasáhnout ramenem, 
následně tentýž hráč ještě střílel z první a v 9. 
minutě a na Jestřáby byl vyvíjen velký tlak. 
Z protiútoku poté nebezpečně střílel Szcze-
chura. V 10. minutě se pak Jestřábi dočkali: 
Ostřížek se prosadil střelou z hranice kruhu. 
Oswiecim poté dostala k  dispozici přesi-
lovku. Od modré následně na branku pol-
ského týmu zamířila dobrá střela, gólman 
byl připraven. V 15. minutě už ale Jestřábi 
vedli. K Vlachovi propadl na osu hřiště puk, 
vystřelil a brankář soupeře neměl možnost 
míč chytnout. Dobrou šanci měl ještě v 18. 
minutě Machač, který mířil na druhou tyč. 
Avšak minul. Zblízka se po další šanci nepro-
sadil Pěnčík. Závěr třetiny trávili Prostějova-
né s pukem na hokejkách.
Ve druhé periodě začal polský tým aktivně. 
Polská jednadvacítka se dostala do dobré 
šance: hráč obkroužil branku, ale puk do 
ní už nestihl prostrčit. Jestřábi si následně 
„užili“ přesilovku, která se jim ale vůbec ne-

povedla. Světlým momentem byla jen střela 
Ostřížka. Ve 27. minutě se ukázal se střelou 
z  mezikruží Burian, ale skóre nezměnil. 
Krátce po něm Routa tečoval do brankáře. 
Polský celek sázel zejména na ofenzivní um 
Szczechury, který třeba střílel do boku brány. 
Dočkal se však znovu Vlach, který poslal 
puk za záda Kowalowky – 3:1. Další minuty 
patřily spíše Oswiecimi, která odehrála do-
sud nejlepší pasáž zápasu. A nakonec obrana 
Jestřábů tlak neustála. Nejprve se z osy hřiště 
prosadil Szczechura a poté přišla střela Aho-
pelta od modré a následná dorážka z úhlu 
– 3:3.
Ve třetí třetině se na gól tak dlouho nečekalo. 
Jestřábi zahájili ne zrovna vydařenou pře-
silovkou. Ve 44. minutě ale dostal Machač 
nahrávku zpoza brány a  v  dobré střelecké 
pozici nezaváhal. Tutéž minutu ozvláštnila 

srážka Szczechury s Jansou, po které si měl 
polský hráč jít posedět na trestnou lavici. 
Dlouho se však dohadoval s  rozhodčím. 
Verdikt však nezměnil. Následná 47. minu-
ta přinesla opakované pokusy soupeře od 
modré, nebyly ale úspěšné. V 50. minutě se 
znovu připomněl se střelou Burian. Jestřábi 
byli většinu zápasu aktivnější. Na ledě záro-
veň přibývalo šarvátek, jednu z  vážnějších 
přinesla třeba 53. minuta. V obrovské šanci 
se pak ukázal Hašek, puk dostal do jízdy, 
ale přeskočil mu při tom hokejku. Jinak 
by jel sám na brankáře. V  závěru zápasu 
se toho pak dělo hodně: v přesilové hře se 
prosadil Pangelov, na gól ale necelé dvě mi-
nuty před koncem odpověděl povedeným 
zakončením po rychlé kombinaci Jiránek. 
Oswiecim si ještě vzala time-out, ale ten už 
jí nepomohl.

pro Večerník 

Michal
SOBECKÝ

PŮVODNÍ
zpravodajství

Klub nejprve oznámil nová jména. Pří-
padně staronová: Tomáš Jandus a Martin 
Dubský už v Prostějově působili. „Tomáš 
je na rozhraní extraligy a první ligy. Prostě 
neudělal ten krok, má v  sobě génia ze 
sportovní rodiny. Přišel výborně připra-
vený na kemp, je dravý, živý, má tlak do 
brány. Martin Dubský zavolal, že zde má 
kontrakt, ale svou práci neodvedl tak, jak 
chtěl, navíc říkal, že se mu v organizaci líbi-
lo. Souhlasili jsme se spoluprací, ale musel 
si to uhrát přes try-out,“ uvedl ke staršímu 
z hráčů kouč Aleš Totter. Kádr navrch do-
plnili mladíci Vítek Benda a Aleš Poledna.

S uzavřeným kádrem pak jeli Jestřábi do 
Ostravy. Zde měli napilno: čekaly je tři 
zápasy ve čtyřech dnech. Nejprve se ve 
středu utkali s Jastrzebie (výhra 5:1), poté 
s Oswiecimí (výhra 5:4) a na závěr s ost-
ravskou Porubou, s níž tým prohrál 1:4. 
„Mrzí mě náš poslední zápas. Nebyli jsme 
schopni dát gól. A  navíc jsme nesehráli 
dobře přesilové hry,“ konstatoval asistent 
trenéra Ivo Peštuka. Celkově ale hodnotí 
turnaj spíše pozitivně. „Vše si vyhodno-
tíme, projedeme na videu. Je rozhodně 
na čem pracovat. Co jsme ale od turnaje 
chtěli, to se víceméně povedlo,“ pověděl.
Hodně prostoru dostali také mladí hráči, 
kterých je v týmu více než v minulé sezó-
ně. Plejeři jako Jansta, Hašek nebo Prchal 
se přitom neztratili. Právě mladé hráče 
bude znovu učit, jak ještě lépe pracovat 
s hokejkou, Petr Hubáček – asistent trené-
ra a bývalý reprezentační útočník, mimo 

jiné mistr světa z roku 2010. „Do sezóny 
mi zůstane individuální práce s  kluky, 
především s  mladšími. Po standardních 
tréninkových jednotkách,“ pověděl. Všiml 
si už v  minulosti rozdílu mezi českou 
a zahraniční mládeží. „V mládeži ve světě 
trenéři daleko více nechávají kluky hrát 
a tvořit s kotoučem i za cenu, že jej ztra-
tí. A nutí je do počtu opakování, aby vše 
řešili kombinací a  bruslením,“ řekl Petr 
Hubáček.

Po uzavření základní soupisky má 
tým LHK k  dispozici dva brankáře, 
devět obránců a  patnáct útočníků.
Dá se tedy přeci jen ještě očekávat uve-
řejnění jména třetího gólmana. Jinak už 
by měl být kádr hotový. Jisté tak je jed-
no: víc prostoru než v  minulých letech 
dostanou mladíci. „Sázíme na rychlejší, 
bruslivější tým. Na přísun energie, okys-
ličení. Můžu už teď říct, že mladí hráči 
dostanou v  Jestřábech hodně prostoru. 

Uvidíme, jak zvládnou přechod z  mlá-
dežnického hokeje na dospělý,“ vzkázal 
na dálku Aleš Totter. Absence třetího 
brankáře na soupisce Jestřábů však zna-
mená, že na tomhle postu ještě jasno 
není. „Jarda Pavelka je naší jedničkou. 
Do týmu ještě sháníme třetího gólmana, 
který by se o pozici dvojky popral s Pe-
pou Němečkem. Rádi bychom mladé-
ho kluka, jsme každopádně v  kontaktu 
s kluby,“ prozradil Peštuka.

O POHÁR HC RT TORAX PORUBA

1. 
2. 
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Z Poruby si Jestřábi přivezli druhé místoZ Poruby si Jestřábi přivezli druhé místo
Tým shání ještě třetího brankářePROSTĚJOV Dění v LHK Jestřábi Prostějov nabírá na obrát-

kách. Nedávno mužstvo uzavřelo soupisku pro začátek roč-
níku 2022/2023. Jak Večerník informoval v minulém čísle, na 
testech si vedli úspěšně Vítek Benda, Aleš Poledna, Tomáš 
Jandus a Martin Dubský. V uplynulém týdnu pak Jestřábi se-
hráli tři utkání na turnaji v Ostravě-Porubě. Bilance? Dvě výhry 
a jedna porážka.

PORUBA, PROSTĚJOV Poslední zápas 
v rámci turnaje O Pohár HC RT Torax Po-
ruba měli prostějovští Jestřábi na progra-
mu v sobotu. Hokejky s nimi zkřížil právě 

pořádající tým. A  výsledkem byla první 
porážka Jestřábů v přípravě. Z pěti branek 
padly čtyři až v poslední třetině. Tři z nich 
však do sítě Prostějova. Výběr trenéra Ale-

še Tottera tak odešel poražen 1:4.
Trenérský tým v rychle jdoucích zápasech za 
sebou znovu protočili sestavu. Někteří hráči 
měli volno, nezahráli si třeba obránce Valenta 
a útočníci Jiránek či Burian. Spoustu prostoru 
znovu dostali mladí hráči.
Prostějov začal aktivně. Jestřábi si vytvořili 
několik zajímavých možností. Selhávali však 
v koncovce. Sérii akcí načal ve 3. minutě Slani-
na. Rány Haška i jeho dalších spoluhráčů pak 
končily buď na brankáři Slížovi, nebo mimo. 
Nebezpečně se v 8. minutě protáhl Chistov 
před Němečka, ten ale zakončení zblízka 
pokryl. Poruba poté získala na čas převahu, 
tu však přerušilo kouskování hry. Třeba pro 
hru rukou. Zajímavou možnost měl expros-
tějovský Gřeš, nicméně skóre 0:0 nezměnil. 
V  dalších minutách byla nebezpečná spíše 
Poruba, která tento stav také potvrdila bran-
kou. Po spolupráci dvou někdejších Jestřábů 
Klimíčka a Šlahaře dostal druhý jmenovaný 
přihrávku a rozvlnil za Němečkem síť – 1:0. 
V 18. minutě sudí rozdávali tresty, ze tří dva 
inkasoval domácí celek. Nicméně tutovka se 
neurodila.

Hned zkraje druhé třetiny musel Prostějov 
čelit přesilovce soupeře. Ale poradil si, navíc 
Němeček musel z  nebezpečnějších situací 
řešit jen ránu Karafiáta. Slušnou šanci měl už 
za vyrovnaného stavu hráčů na ledě prostě-
jovský Novák. Stejně jako na druhé straně 
se střelou Christova si ale brankář poradil. 
V  dalších okamžicích byl Prostějov více na 
puku a  ostřeloval branku Poruby. Ovšem 
bezvýsledně. Poté se ve 32. minutě připo-
mněl veterán Pšurný. Dostal se až před bran-
ku, proti byl ovšem Němeček. Posléze si oba 
týmy vyzkoušely po jedné přesilovce. Ani 
v jednom případě se však speciální formace 
moc nepředvedly. Skóre zůstalo nezměněné 
a brankáři měli jen málo práce. Konec třetiny 
přinesl jednak obětavý pád Mlčáka do střely 
a dále vyloučení Christova.
Třetí třetina přinesla pozvolný rozjezd obou 
týmů. Poruba šla brzy do čtyř, Prostějov ale 

dalším faulem stav hráčů na ledě srovnal. Hra 
se poté dost kouskovala, znovu se navíc vylu-
čovalo. Jestřábi šli dvakrát do čtyř. Poprvé se 
ještě ubránili. V dalším případě už ale obrana 
Prostějova kapitulovala. Na začátku 52. minu-
ty navýšil skóre na 2:0 pro Porubu Šlahař, kte-
rý využil přesilovku střelou o tyč. Poté si pře-
silovku znovu vyzkoušel i Prostějov. Přinutil 
sice Slíže více využívat brankářskou hokejku, 

skóre se však neměnilo. A tak Jestřábi s ubýva-
jícím časem sáhli po hře bez brankáře. Ta však 
nepomohla: V  56. minutě se totiž prosadil 
Jakub Šlahař, který nejenže završil hattrick, ale 
také prakticky rozhodl o vítězi utkání. Jestřábi 
se však nevzdali a snížili Tomášem Jáchymem 
na 1:3. Následovala však další hra bez branká-
ře a další inkasování, kdy gólovou tečku udělal 
za zápasem Roman Pšurný – 1:4.

Jiøí REØNAR - HC RT TORAX Poruba 2011: 
„Do utkání jsme měli špatný vstup. Potom se ale hráči rozbruslili a rozjeli se. Myslím si jinak, že to 
byl z obou stran slušný výkon.“

Aleš TOTTER - LHK Jestøábi Prostìjov: 
„Měli jsme dobrý vstup do zápasu, ale bohužel jsme ho nepotvrdili góly a poté jsme se postupně 
zhoršovali. Je spousta věcí, na kterých musíme určitě zapracovat. Turnaj byl ale celkově skvělý, 
jsme rádi, že jsme byli pozváni, a teď už se těšíme na první domácí zápas před svými fanoušky.“

11 Branky:

Trenér:   Trenér:

(1:0, 0:0, 3:1)44

PORUBA, PROSTĚJOV Dlouhé čekání 
je po středě minulostí. Na turnaji O pohár 
RT Torax Poruba totiž zahájili sérii pří-
pravných zápasů. A  hned v  tom prvním 
se svěřenci trenéra Aleše Tottera střetli se 
zahraničním soupeřem. Tím bylo polské 
Jastrzebie hrající tamní ekstraklasu. Celek 
z jižního Polska Prostějovu dlouho vzdo-
roval. Zlomily ho až dva góly z  poslední 
třetiny, o které se postarali Martin Novák 
a Vilém Burian.
Do zápasu vstoupili lépe Jestřábi. Byli všude 
rychleji, drželi kotouč. Ve 2. minutě zapsali 
první šanci, Ostřížek ale tečoval puk vedle. Půl 
minuty nato už polský brankář zasahoval proti 
ráně Maláka, úspěšně. Dále 4. minuta přinesla 
pěkný průnik Jiránka a následnou nahrávku 
na druhou tyč. Střela se nekonala, Jastrzebie 
ale šlo za faul do čtyř. Ke konci přesilovky se 
k  puku dostal ve středním pásmu Roman 

Vlach a  kousek za modrou vystřelil – rána 
nebyla rychlá, zato přesná – 0:1. Krátce poté 
se Novák položil do střely z první, nebyla však 
přesná. Až poté se Jastrzebie dostalo k velké 
šanci, útočník nicméně nevyzrál na Pavelku. 
Soupeř se poté dostal do tempa, v šancích se 
objevili Kostek a Pelaczyk. Na druhé straně 
zahrozil zase Jansa. Nakonec to byl polský 
celek, kdo vstřelil gól. Kaleinikovas projel hřiš-
těm a dorazil svou vlastní střelu – 1:1. Ve 20. 
minutě to vypadalo na velkou šanci Prostě-
jova. Ta ještě nevyšla, pak ale padl gól. Rychlý 
únik vedl Jáchym, který nahrávkou našel Jan-
su. A ten se nemýlil – 2:1.
Druhou třetinu začal znovu aktivněji Prostě-
jov. Ostřížek mířil do růžku, brankář byl proti. 
Další šance si připsali Slanina a Burian. Velmi 
dobrou šanci měl ve 26. minutě Hamšík, kte-
rý ze druhé vlny dojel puk, ale mířil vedle. Pro-
tiútok Jastrzebie byl nebezpečnější. Dvojice 

polských hráčů se dostala do protiakce, ovšem 
selhala na Pavelkovi. Před půlkou třetiny se 
znovu Jastrzebie připomnělo, Pavelka zasáhl 
proti střele z bezprostřední blízkosti. Naopak 
Jandus nahodil až od modré čáry. A z násled-
né dorážky se radoval Burian. Jastrzebie ale 
mělo odpověď připravenou. V téže minutě se 
prosadil Sinegubovs střelou do růžku. Hned 
vzápětí mohl Prostějov znovu odskočit, šance 
však nakonec nedopadla. Zbytek třetiny se 
nesl v poklidnějším duchu, tempo hry opadlo. 
Až ve 37. minutě se polský soupeř připomněl 
prokličkováním před bránu, střelou zblízka 
a následně od modré.
Poslední třetina začala nepřesnostmi. Ani je-
den z týmů se nemohl dostat do šance. Ve 42. 
minutě měl brankář Balisz problém s ránou 
z kruhu. Nakonec si ale poradil. Soupeř reago-
val další individuální akcí, Pavelka zasáhl. Nej-
větší možnosti měl polský celek ve 46. minutě. 
Mužstvo si vypracovalo sérii šancí, vše bylo 
završeno střelou od modré čáry. Ovšem obra-
na Prostějova nepovolila. V přesilovce se pak 
Jastrzebie mohlo znovu prosadit. Ale ani tato 
šance nevyšla. Právě na nevyužívání šancí ze 
druhé a třetí třetiny nakonec soupeř Prostějo-
va doplatil. Jestřábi totiž poté hrozili v přesilov-
ce čtyř na tři. V 50. minutě Jestřábi vystihli ne-
přesnou rozehrávku a na konci protiakce byl 
Martin Novák – 4:2. Novák byl vidět i poté. 
Aktivně se zapojil do jedné z více strkanic, ke 
kterým po půlce třetí třetiny docházelo. Brzy 
poté se navíc Prostějov radoval popáté a napo-
sledy. Z kruhu se prosadil Vilém Burian. Další 
okamžiky patřily pozorné obraně Prostějova, 
která jen posouvala puk dál od své brány. V 57. 
minutě Novák střílel z dálky. Hned poté Jastr-
zebie ještě několikrát zahrozilo. Pavelka si však 
poradil a vypomohla i obrana. Jestřábi tak na-
konec vyhráli tříbrankovým rozdílem.

Aleš TOTTER - LHK Jestøábi Prostìjov: 
„Jsme rádi za výhru, protože nám dodá sebevědomí do dalších duelů. Ve hře byly vidět věci, které 
trénujeme, za což jsme samozřejmě rádi. Jastrzebie má hodně silový tým a i v tomto ohledu jsme 
se mu dokázali celkem slušně vyrovnat. Byl to však jen první zápas, takže nechci nic přeceňovat 
a uvidíme, co přinese zítřejší utkání.“

Aleš TOTTER - LHK Jestøábi Prostìjov: 
„Taková výhra v závěru hodně potěší, ale ve druhé třetině za stavu 1:3 jsme nehráli vůbec 
zodpovědně, což musíme zlepšit. V poslední třetině byly šance na obou stranách a my 
byli šikovnější v koncovce. Každopádně máme dobrou výchozí pozici pro poslední so-
botní zápas v tomto turnaji.“

55 Branky:

Trenér: Trenér:

(1:2, 1:1, 0:2)22
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(1:2, 2:1, 1:2)44
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PŮVODNÍ
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Vedle urostlé blokařky se povedlo 
získat pro aktuální ročník 2022/23 
ostřílenou smečařku z  UP Olo-
mouc jménem Jéssica Silva. Vý-
hodou je, že se obě jihoamerické 
plejerky ze stejné země za poslední 
rok skamarádily, ačkoliv nastupo-
valy za konkurenční kluby.
Proto nyní nebyl žádný problém 
naplánovat jejich společnou ces-

tu do ČR. „Vždycky je lepší, když 
takhle dlouhou štreku přes půl pla-
nety můžete absolvovat ve dvou 
a  ne sami. Holky letěly spolu, vše 
proběhlo dobře bez větších pro-
blémů,“ prozradil hlavní kouč pro-
stějovských žen Miroslav Čada.
Přesun důležitých členek týmu do 
Evropy byl naplánován tak, aby 
do srdce Moravy dorazily v  pon-
dělí 8. srpna pozdě odpoledne. 
„Z  technických důvodů to takhle 
vycházelo nejlépe, jeden vynecha-
ný trénink – byť úvodní – opravdu 
neznamenal žádnou potíž. Holky 
letěly nejprve do Curychu, tam 
přestoupily na let do Prahy a z na-

šeho hlavního města je pak přivez-
lo auto. Hned od úterý naskočily 

do naší přípravy, vše běží jak má,“ 
spokojeně konstatoval Čada. 

TÁBOR, POPRAD, PROSTĚJOV
Reprezentační týmy volejbalistek 
z  celého starého kontinentu se 
momentálně připravují na kvalifi-
kaci Mistrovství Evropy žen 2023, 
jež odstartuje ve druhé polovině 
srpna. V případě dvou národních 
výběrů jsou u toho i tři hráčky VK 
Prostějov.
Do současné reprezentace České 
republiky patří nahrávačka Simona 
Bajusz a  smečařka Klára Faltínová. 
Prvně jmenovaná však momentál-
ně laboruje se svalovými problémy, 
podstoupila další lékařská vyšetření 
a  nemohla hrát dva přátelské duely 
v Táboře proti Ukrajině.
Naopak Faltínová nechyběla, v obou 
střetnutích naskočila jako střídající 
a podílela se tak na přesvědčivých ví-
tězstvích. Češky pokaždé vyhrály ve 
třech setech, nejprve 3:0 (20, 7, 24) 
a poté 3:0 (21, 21, 22). Načež vždy 

podlehly v  dodatečné čtvrté sadě 
20:25, respektive 23:25.
„Mohli jsme si vyzkoušet a  vidět 
spoustu věcí i  situací, na kterých 
jsme celý týden pracovali. Příjem, 
obranu na bloku a  také ofenzivní 
část. Myslím, že jdeme správným 
směrem a teď už se budeme soustře-
dit na nový týden. Tři dny si odpoči-
neme a pak se přesuneme do Buda-
pešti k  dalším přípravným utkáním 
během turnaje v  Maďarsku,“ řekl 
kouč ČR Giannis Athanasopoulos.
Pevnou součástí reprezentace Slo-
venska je univerzálka Karin Šun-
derlíková, jež absolvuje dlouho-
dobé soustředění kolektivu našich 
východních sousedek v  Popradu. 
Právě tam družstvo SR odehrálo tři 
přáteláky s Rumunskem, z nichž ale 
dva měly neoficiální charakter za za-
vřenými dveřmi.
V  jediném oficiálním zápase si Slo-

venky poradily s  Rumunkami 3:1 
(22, -19, 20, 15), přičemž Šunder-
líková nastoupila v  základní sestavě 
a  dosáhla třinácti bodů. „Oproti 
prvnímu tréninkovému utkání 
jsme dělali méně chyb v  útoku, ale 
mnohem víc na podání. Na tom 
budeme muset pracovat, neboť 
útočíme i  bráníme dobře, zatímco 
servis nám dělá problémy. Pokud 

chceme uspět v  kvalifikaci, musí-
me tuhle činnost zlepšit,“ nabádal 
slovenský trenér Michal Mašek.
Zmíněné kvalifikační boje o  po-
stup na ME 2023 otevřou volej-
balistky Česka v  sobotu 20. srpna 
od 18.00 hodin v  Táboře proti Is-
landu, ve skupině B dále narazí na 
Finsko a  Černou Horu. Slovenky 
začnou ve stejný den i  čas v  Po-

pradu s  Lotyšskem, v  grupě E je 
čekají ještě Španělsko a  Dánsko.
Generálkou na evropské bitvy byl 
pro ženy ČR i  SR o  uplynulém ví-

kendu přípravný turnaj v Budapešti 
za účasti domácího Maďarska, o této 
akci se dočtete víc v příštím vydání 
Večerníku.  (son)

PROSTĚJOV Osmadvacetiletá 
nahrávačka Simona Bajusz je sice 
momentálně součástí reprezenta-
ce žen České republiky, ale přesto 
se na přelomu minulého a  tohoto 
týdne připojila k volejbalistkám VK 
Prostějov, kterým dělá kapitánku. 
Jak k tomu došlo?
Za vším vězí zdravotní problémy, s ni-
miž se poslední dobou potýkala. „Kvů-
li natrženému stehennímu svalu jsem 
nemohla být v  nominaci nároďáku 
na přípravný turnaj v  Maďarsku. Po-
slední lékařské vyšetření však ukázalo, 
že trhlina už je zacelená, tudíž můžu 
zase trénovat,“ říkala Bajusz ve čtvrtek 
11. srpna, kdy se objevila na Hané.

„Repre odjela do Budapešti, zatím-
co já zůstala v  ČR. Proto jsem se 
domluvila s  trenérem, že po uzdra-
vení na chvíli naskočim do klubové 
přípravy v  Prostějově, abych vyu-
žila čas a  trochu se dostala zpátky 
do tempa. Než se znovu připojím 
k  národnímu týmu po jeho návra-
tu z  Maďarska,“ vysvětlila Simona.
S vékáčkem tak trénovala ve čtvrtek 
a  v  pátek, po volném víkendu bude 
ještě dnes i zítra. „Pomůže mi to, na-
víc jsem po delší době viděla prostě-
jovské holky i lidi z realizáku. A hlavně 
doufám, že už teď budu zdravá,“ přála si 
zkušená tvůrkyně hry. Načež 17. srpna 
opět nabere směr Tábor.  (son)

Pavla Meidlová: „Sice mě teď bolí celé tělo, 

Výjimečná doba si žádá výjimečné 
činy. Proto se volejbalová UNIQA 
extraliga žen ČR nebude po mnoha 
letech hrát s  tradičním počtem deseti 
zúčastněných týmů a startovní pole se 
rozroste na jedenáct družstev. Přičemž 
kolektiv navíc bude z ciziny.
Že by ještě nedávno nebylo nic ta-
kového vůbec myslitelné? Ano, to 
je pravda. Málokdo si však před půl 
rokem také připouštěl, že Rusko 
natvrdo válečně napadne Ukrajinu, 
ačkoliv svou agresi šikovně označuje 
za speciální operaci.
Právě tahle válka vedla k současnému 
převratnému dění na ženské extrali-
gové scéně v  tuzemsku. Český vole-
jbalový svaz v rámci své pomoci ukra-
jinské zemi vyhověl prosbě tamního 
sportovního vedení a úřadujícím mis-
tryním SC Prometey Dnipro umožnil 
absolvovat dlouhodobou část nejvyšší 
národní soutěže České republiky.
Z  lidského hlediska se absolutně 
nemusíme bavit o tom, že jde o nap-
rosto správný krok. A zároveň jeden ze 

zářných příkladů, jak lze i na poli sportu 
výrazně pomoci zemi, na jejímž území 
(alespoň z  větší části) se teď nedá 
normálně žít. Po téhle stránce zaslouží 
ČVS hlasitý potlesk.
Navíc nijak neutrpí ani sportovní 
úroveň, spíš právě naopak. Dnipro 
je totiž účastníkem základní skupiny 
elitní Champions League a  navz-
dory tíživé státní situaci by mělo 
patřit k nejsilnějším celkům současné 
UNIQA extraligy. Jeho účastí opravdu 
vzroste herní kvalita, přibude atrak-
tivních zápasů a rovněž pro fanoušky 
bude konfrontace aktuálně nejlepšího 
ukrajinského mančaftu s naší klubovou 
špičkou velmi zajímavá.
O mistrovský titul se pak v závěrečném 
play off zabojuje už bez Prometey, což 
také dává logiku. A  v  součtu soutěž 
získá i  zahraničním zpestřením na 
přitažlivosti. Byť prvotní důvody to-
hoto bezprecedentního kroku jsou 
hodně smutné. Přesto zvolené řešení 
může přinést mnoho pozitivního, ba 
přímo veselého.

Marek 
Sonnevend
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EXKLUZIVNÍ
rozhovor

 Máte za sebou první tréninko-
vý týden společné práce. Jaký byl?
„Začátek přípravy po dlouhé pauze 
bývá vždycky nejtěžší. Člověk sice 
během týmové přestávky něco dělá, 
ale potom přijde hodně tréninků 
rychle za sebou, maká se hlavně na 

kondici a na síle, do toho pohybová 
koordinace, běhání i volejbalová prá-
ce s balónem. Proto jsou úvodní tři 
týdny podle mě pokaždé nejhorší, 
bolí všechny svaly na těle. (úsměv) 
Ale s tím se musí počítat.“

 Jak jste na sobě pracovala uply-
nulé dva volné měsíce?
„Skoro do konce května jsme měly 
posezónní týmovou přípravu, kte-
rou jsem absolvovala. Potom jsem se 
snažila během června chodit co nej-
víc do fitka a podobně, ale červenec 
byl složitý. Studuju na všeobecnou 
zdravotní sestru a  celý tento měsíc 
jsem docházela na praxi do prostě-
jovské nemocnice, na interně tam 
měla skoro každý den směny osmi-
hodinové i  dvanáctihodinové. Tím 
pádem jsem toho jinak moc nestíha-
la. Až teď nedávno jsem si šla aspoň 
zahrát beach turnaj smíšených 
dvojic, který v  Koupelkách pořádal 
Kuba Krčmař. S  přítelem Klárky 
Dvořáčkové jsme tam skončili třetí, 
což mě potěšilo.“

 Také jste ještě dělala zdravot-
nici jak na Letní olympiádě dětí 
a  mládeže, tak při trénincích ev-
ropského šampionátu U17. Co 
jste vypozorovala?
„Kromě toho zdravotního dozoru 
jsme se šly s mamkou podívat i na pár 
zápasů mistrovství Evropy kadetek. 
A  musím říct, že některé holky hrá-
ly už v tak mladém věku fakt hodně 
dobře a  vyspěle. Hlavně na Italkách 
a Turkyních byla vidět vysoká kvali-
ta, ne náhodou pak postoupily až do 
finále. Na trénincích pracují důsledně 
naplno od začátku do konce, žádné 
větší srandičky, naopak vysoké nasa-
zení i cílevědomost. Což pak vytvoří 
tu špičkovou herní úroveň nejsil-
nějších volejbalových zemí. Tohle si 
pamatuju už z  dřívějška, když jsem 
jezdívala po akcích s českými mládež-
nickými reprezentacemi.“

 Váš návrat k  vrcholovému 
sportu pokračuje zdárně?
„Věřím, že ano. Teď mi určitě pomů-
že, že absolvuju komplet celou pří-
pravu úplně od začátku místo naska-
kování někdy zprostředka, což bylo 
minulou sezónu dost těžké. Můžu 
na sobě systematicky pracovat, být 

v  kolektivu s  holkama 
a  snažit se zlepšovat indi-
viduálně i  týmově. Na tohle jsem 
se vyloženě těšila. Důležité je mít 
dobrou kondici, na ní pak budovat 
herní věci. Třeba volejbalově na ba-
lónu se momentálně cítím už mno-
hem jistější, všechno se vrací do nor-
málu jako před přerušením kariéry. 
Byť zrovna v tuhle chvíli po tréninku 
mě bolí celý člověk.“ (směje se)

 Nakolik jste si užila jarní eufo-
rii z jízdy VK napříč extraligovým 
play off až k nečekanému zlatu?
„Bylo to velké a tím příjemnější pře-
kvapení, pro nás všechny v  týmu 
i  s  fanoušky strašně krásný zážitek. 
A pro mě určitě největší úspěch v do-
savadní kariéře, i když jsem jen občas 
naskakovala do zápasů jako střídající. 
Neviděla jsem však žádný rozdíl, že 
by to některá z nás prožívala jinak tím, 
jestli hrála víc nebo míň. S holkama 
i  realizačním týmem jsme tvořili je-
den soudržný kolektiv. A  na lavičce 
to bývají ještě větší nervy, než když 

je člověk přímo na hřišti. Každopád-
ně jsme do toho dávali všechno na 
trénincích i při utkáních, nakonec to 
vyšlo dokonale a povedl se titul. Což 
byla paráda.“

Tím náročnější bude obha-
joba v nové sezóně, že?
„Přesně tak. Musíme zase naplno 
pracovat a držet co nejvyšší úroveň.“

PROSTĚJOV Je jednou z dua klubových odchovankyň 
v současném užším kádru prostějovských volejbalistek. 
Třiadvacetiletá smečařka Pavla Meidlová (na snímku) 
je navíc místní rodačkou a tím vydatněji si užívá návrat 
k milovanému sportu na vrcholové úrovni po předchozí 
delší pauze. Vše koncem dubna ještě vyšperkoval senzač-
ní zisk mistrovského titulu, zatímco nyní panuje tvrdší re-
alita v podobě náročného úvodu letní přípravy.

hned od začátku 
mi určitě pomůže“

ale být v týmové přípravě 

 Foto: Marek Sonnevend

Slovenky s Karin porazily Rumunsko,

 Foto: internet

PROSTĚJOV Vzpomínáte loni, jak komplikovaný byl pře-
devším z covidových důvodů přílet brazilské posily VK 
Prostějov Raquel Löff do České republiky? A že se kvůli 
tomu značně opozdilo i její zapojení do společné přípra-
vy Hanaček na minulou sezónu? Letos k ničemu takové-
mu naštěstí nedošlo, což je výborná zpráva tím spíš, že 
vékáčko má letos volejbalistky z Brazílie už dvě.

 Foto: Marek Sonnevend

Simona Simona 
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PROSTĚJOV První den spo-
lečné přípravy na novou sezónu 
2022/23 absolvovaly volejba-
listky VK Prostějov přesně podle 
plánu v  pondělí 8. srpna odpo-
ledne. Pojďme si ve stručnosti 
projít, co zahajovací trénink 
v  Národním sportovním centru 
PV obsahoval a kdo při něm ne-
chyběl.

Marek SONNEVEND
Přítomno bylo osm hráček: blo-
kařky Kateřina Kvapilová, Petra 
Kožoušková a  Zuzana Dostálová 
(U22), smečařky Pavla Meidlová, 

Michaela Smolková a  Adriana Jur-
číková (U22), univerzálka Micha-
ela Beránková a libero Adéla Stavi-
nohová.
Podle očekávání scházely tři repre-
zentantky, nahrávačka Simona Ba-
jusz, smečařka Klára Faltínová (obě 
Česko) i univerzálka Karin Šunder-
líková (Slovensko). Také chyběly ju-
niorky pobývající na mládežnickém 
soustředění v Dolním Bušínově (na-

hrávačka Bára Abendroth, smečařka 
Simona Marešová, libero Andrea 
Píchalová).
Na cestě z Brazílie do ČR ještě byly 
blokařka Raquel Löff a  smečařka 
Jéssica Silva, jež se měly k družstvu 
připojit od úterka. O týden pozdější 
nástup do přípravného procesu pak 
měla z  osobních důvodů povolen 
nahrávačka Soňa Nováková.
Z  realizačního týmu plejerky přiví-

tali hlavní kouč Miroslav Čada, asis-
tent trenéra Lubomír Petráš, kondič-
ní trenérka Solange Soares, statistik 
Jakub Krčmař, masér Marek Roba 
a  nový lékař Jan Horna, který na 
tomto postu vystřídal dlouholetého 
doktora Pavla Navrátila.
Lodivod Čada nejprve svěřenkyně 
seznámil se všemi nejdůležitějšími 
informacemi ohledně začínající 
přípravy i  celého mančaftu. Násle-

dovaly krátké rozběhání, důkladná 
rozcvička a  zhruba půlhodinová 
série různých cvičení zaměřených 
na kondici. Poté si holky přibližně 
dvacet minut zapinkaly s  balóny, 
aby si je po letní pauze aspoň tro-
chu osahaly.
Náplň startovacího tréninku pak 
uzavřel „oblíbený“ výběh do nedale-
kého lesoparku Hloučela a zpět, což 
bylo zatím vše. 

pro Večerník 

Marek
SONNEVEND

PŮVODNÍ
zpravodajství

Právě kondiční a  silová cvičení 
jak přímo v hale Národního spor-

tovního centra PV, tak v nedaleké 
posilovně Letní haly vede Solange 
Soares. „Holkám se snažím vy-
světlovat, proč to a  to dělají, aby 
měly důvěru a  v  rámci možností 
je nelehká dřina bavila. Také jsme 
si udělali základní testy fyzické 
připravenosti, které budeme v dal-
ším průběhu pravidelně opakovat. 

A porovnávat jejich výsledky, jaké 
pokroky děvčata dělají,“ vysvětlila 
specialistka na kondici.
Jakmile dojde na práci s  míčem 
nebo výběhy do terénu přilehlého 
lesoparku Hloučela, bere si taktov-
ku asistent trenéra Lubomír Petráš 
s  vydatným přispěním parťáka 
a statistika Jakuba Krčmaře. „S ba-
lóny dosud děláme pouze jedno-
dušší věci na pomalé rozehrávání, 
nic složitějšího ani náročného. 
Všechno ze země bez skákání, na 
což je ještě dost času. Musíme jít 
postupnými kroky, jednotlivé sou-
části přípravy vhodně skloubit do-
hromady,“ upřesnil Petráš.
Pamatováno samozřejmě je i  na 
správnou a důkladnou regeneraci, 

o hráčky se po téhle stránce stará 
masér Marek Roba. Na vše přitom 
dohlíží v  roli šéfa – koordinátora 
pokračující lodivod a  sportovní 
ředitel v  jedné osobě. „V  zásadě 
jde o  to, aby holky měly od nás 
z  realizáku maximální péči i  ser-
vis a pracovaly tak, jak je potřeba. 
Není za tím nic složitého, ale vel-
kou důležitost má chuť i být stále 
důslední, nic nešidit,“ zdůraznil 
Čada.
Co personální obsazení svěřen-
kyň? Celý úvodní týden od pondě-
lí 8. do pátku 12. srpna odmakaly 
blokařky Kateřina Kvapilová, Petra 
Kožoušková a  Zuzana Dostálová 
(U22), smečařky Pavla Meidlo-
vá, Michaela Smolková a  Adriana 
Jurčíková (U22), univerzálka Mi-
chaela Beránková i  libero Adéla 
Stavinohová. Od úterka se zapojily 

(a  jediný trénink tedy vynechaly) 
obě brazilské plejerky, blokařka 
Raquel Löff a  smečařka Jéssica 
Silva. Počínaje dneškem nasko-
čí nahrávačka Soňa Nováková, 
v rámci časových možností budou 
součástí přípravy ženského áčka 
také oddílové juniorky Bára Aben-
droth, Simona Marešová a Andrea 
Píchalová.
Až později po splnění reprezentač-
ních povinností se pak připojí na-
hrávačka Simona Bajusz, smečařka 
Klára Faltínová a  univerzálka Ka-
rin Šunderlíková. Byť prvně jme-
novaná se v Prostějově na několik 
dnů nečekaně objevila už nyní 
(viz. samostatný článek na straně 44 
- pozn.red.). „Obecně bude druhý 
týden naší přípravy dost podobný 
tomu prvnímu,“ uzavřel Miroslav 
Čada.

Prostějov (son) – K jedné změně 
v  realizačním týmu volejbalistek 
VK Prostějov nakonec přece jen 
došlo. A to na místě lékaře, kde po 
mnoha letech skončil Pavel Na-
vrátil. Nahradil ho známý místní 
ortoped Jan Horna. „Pavlovi moc 
děkujeme za dlouhodobě odvede-
né služby ve prospěch prostějov-
ského volejbalu, v klubu byl vlastně 

od samotného počátku jeho vzni-
ku. Teď ale uzrála doba ke změně, 
proto jsme oslovili Honzu Hornu,“ 
uvedl sportovní ředitel a  hlavní 
kouč vékáčka Miroslav Čada. „Náš 
nový doktor spoustu let pracoval 
v  prostějovské nemocnici, pořád 
tam má živé kontakty. Navíc jde 
o  věrného fanouška VK, který 
často chodil na naše domácí zápa-
sy. Nedávno dělal lékařský dohled 
i  při utkáních Mistrovství Evropy 
kadetek v  Národním sportovním 
centru PV. Jeho profesní přínos 
bude nesporný,“ připojil Čada.

Brno, Prostějov (son) – Dílčí 
úpravu ve složení realizačního 
týmu hlásí také z  Králova Pole. 
Hlavním koučem tamního A-
-družstva volejbalistek již nebude 
Richard Wiesner (jinak též klubo-
vý prezident), nýbrž jeden z  jeho 
dosavadních asistentů Erik Nezho-
da. „Oproti loňsku nastane hlavní 
rozdíl v tom, že budu při zápasech 
stát na postranní čáře a povedu sa-
motná utkání, protože do trénin-
kové přípravy jako takové už jsem 
významně zasahoval i  v  minulé 
sezóně,“ vysvětlil nový první trenér 
brněnského kolektivu Nezhoda. 
„Naše práce opět ponese dobré 
výsledky, pokud budeme fungovat 
jako jeden tým a půjdeme společně 
za svým medailovým cílem. Všem 
nám moc přeji, aby letošní sezóna 
byla minimálně tak úspěšná jako ta 
předchozí,“ zdůraznil Wiesner.

RYCHLÝ
NÍK

Její zahajovací týden patřil – stejně jako každý rok 
– převážně kondici a jen trochu práci s míčem

  Foto: Marek Sonnevend

Foto: Marek Sonnevend
PROSTĚJOV První týden společné přípravy na nadcháze-
jící soutěžní ročník 2022/23 mají za sebou volejbalistky VK 
Prostějov. Díky osvědčenosti z předchozích let se jeho náplň ni-
čím podstatným nelišila například od loňska. „Máme dobré zku-
šenosti s tím, že úvodní tréninkové týdny věnujeme z větší části 
kondici, síle a pohybové koordinaci, zatímco kontakt s míčem je 
zpočátku jen dílčí a v omezené míře. I když ani práci s balónem 
nezanedbáváme. Přesto je fyzická součást přípravy zatím pře-
vážná,“ informoval hlavní kouč vékáčka Miroslav Čada.

Jak vypadal úvodní trénink

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.czBYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

saa jak prostějovské volejbalistky už zase makají…jjakkk prrossttějoovsskkéé vooolejjbaalllisttkyyy  užž zaase maakkaají…… 4x foto: Marek Sonnevend

PROSTĚJOV Jak už Večerník 
před časem informoval, nový roč-
ník volejbalové UNIQA extraligy 
žen ČR 2022/23 bude mít o  jed-
noho týmového účastníka více, 
neboť celou dlouhodobou část 
soutěže absolvuje družstvo SC 
Prometey Dnipro, což jsou úřa-
dující mistryně Ukrajiny. Oficiál-
ně tuto informaci oznámil Český 
volejbalový svaz, který daným 
krokem zintenzivnil svou dlouho-
dobou podporu země strádající 
ruskou válečnou agresí.
„Na základě dobrých vztahů nás pre-
zident Ukrajinské volejbalové fede-
race požádal, zda by jejich mistryně 
nemohly působit v naší nejvyšší sou-

těži a  odehrát v  ČR i  domácí zápasy 
základní skupiny Champions League. 
Výkonný výbor ČVS v květnu rozhodl 
kladně a poslal klubu zvací dopis. A 11. 
července proběhla schůzka ve Lvově, 
kde se vše definitivně potvrdilo,“ pro-
zradil místopředseda Českého volej-
balového svazu Martin Gerža.
Šampiónky Ukrajiny rozhodně 
mají potenciál zvýšit úroveň ženské 
UNIQA extraligy. „Naše elitní sou-
těž tím určitě získá a  dojde k  jejímu 
zkvalitnění. SC Prometey Dnipro má 
výborný tým. Pravidelná konfrontace 
našich klubů se soupeřem plným re-
prezentantek svého státu je rozhodně 
ku prospěchu českého volejbalu. SC 
Prometey Dnipro má navíc ambice 

postoupit ze základní skupiny evrop-
ské Ligy mistryň, což tu bylo naposle-
dy někdy před deseti lety v nejslavnější 
éře Prostějova,“ zmínil Gerža.
Zahraniční nováček, který v  závě-
ru nadcházející sezóny nezasáhne 
bez ohledu na umístění po nad-
stavbové fázi do vyřazovacího play 
off, najde novou domácí základnu 
v Kutné Hoře. A za rok se uvidí, co 
dál. „Věřím, že válka brzy skončí, 
ale to je v  tuto chvíli těžké odhad-
nout. Každopádně doufám, že naše 
spolupráce s  Českým volejbalovým 
svazem bude nadále pokračovat 
a  že Čechům budeme moci jejich 
pomoc vrátit,“ prohlásil prezident 
Ukrajinského volejbalového sva-

zu Mychajlo Hryhorovyč Melnyk.
Konfrontaci se silným protivní-
kem z  ciziny v  rámci národních 
ligových bojů vítá rovněž hlavní 
trenér VK Prostějov. „Zařazení 
Prometey Dnipro do české extraligy 
má dvě roviny. Ta první je samozřej-
mě o  lidské pomoci zasahující i  do 

sportu, s  čímž jako klub naprosto 
souhlasíme. Druhá věc se týká čistě 
sportovní stránky a  také z  tohoto 
hlediska mohou být utkání s  velmi 
kvalitním ukrajinským mančaftem 
značným přínosem pro všechny 
stabilní účastníky tuzemské soutě-
že ČR. Na zápasy proti SC se tedy 

těšíme, stejně jako na celou novou 
sezónu,“ konstatoval Miroslav Čada.
Prvním soupeřem Dnipra se 8. října 
ve zmíněné Kutné Hoře stane Králo-
vo Pole. Ženy vékáčka na atraktiv-
ního soka narazí 5. listopadu venku 
a  5. ledna doma, následně ještě 
jednou během nadstavby.   (son)

 Foto: internet



Titul zůstal doma 

Poslední roky jsou v  Česku zaslíbe-
né ženskému tenisu a zdá se, že tento 
trend by mohl pokračovat i v následu-

jících letech. V letošním ročníku totiž 
dívky do 14 let pod vedením kapitánky 
Petry Cetkovské navázaly na úspěšné 
celky před nimi a dokázaly tak bez ja-
kékoliv ztráty potvrdit pozici hlavních 

favoritek. Znovu tak jasně ukázaly, že 
právě Česká republika udává v podání 
ženského tenisu směr. Dosti výmluvná 
byla i slova dalších kapitánů a kapitá-
nek, kteří se vesměs shodovali, že v této 
formě a kvalitě se tuzemský výběr ne-
dal porazit ani teoreticky. Jména Aleny 
Kováčkové, Laury Samsonové a Elišky 
Forejtkové by tak bylo záhodno si za-
pamatovat. 
„Když jsem viděla, jakým způsobem si 
pro titul holky došly, tak je to až neuvě-
řitelné. Dominantní výhry, kde se sou-
středily na každý míč a hrály téměř bez 
chyb a bez jakéhokoliv stresu,“ nechala 
se slyšet ředitelka WJTF 2022 Petra 
Černošková k jejich výkonům, z nichž 
měla velkou radost. „Holky hrály neu-
věřitelně po celý týden. Koncentrace na 
každý míč a bod po bodu si šly za svým 

cílem, aniž by je něco rozhodilo. Oprav-
du smekám klobouk a holkám gratuluji, 
protože titul si zcela po právu zaslouži-
ly,“ radovala se již zmíněná kapitánka 
družstva a  prostějovská rodačka Petra 
Cetkovská.

Desáté místo 
a líté souboje

Chlapci měli svou úlohu zcela odlišnou 
na rozdíl od svých vrstevnic a na turnaji 
mohli spíše jen překvapit. V těžké skupi-
ně narazili na jednoho z hlavních favoritů 
USA, nevyzpytatelné Slovince a Japon-
sko. Už po prvních dvou duelech bylo 
jasné, že postup mezi nejlepší osmičku se 
jich týkat nebude, jelikož oba duely pro-
hráli shodně 1:2. V posledním utkání ale 
kluci ukázali bojovnost a dokázali Japon-
sko zdolat v závěrečné čtyřhře. Následné 
souboje o  umístění byly neuvěřitelně 
dlouhé a vyčerpávající. Kluci ve složení 
Filip Košárko, David Brückner a  Jan 
Raštica je ale zvládali více než obstojně 
a v horší části pavouka si zahráli pomy-
slné finále. V něm těsně nestačili na Itálii 

a konečné desáté místo na divokou kartu 
se nedá hodnotit zcela záporně. 
„Byla škoda, že to tam klukům dvakrát 
uteklo. Nutno ale dodat, že ve čtyřhře 
s  Američany ani ve dvouhrách se Slo-
vinskem to na výhru nebylo a  soupeř 

byl lepší. Myslím si, že je i vidět, že kluci 
ještě potřebují dozrát, chyběla jim větší 
vyrovnanost, jaká byla k vidění u holek,“ 
přidala svůj pohled Petra Černošková. 
„Největší devízou tohoto výběru byla 
bojovnost a  týmový duch. Kluci dřeli, 
co jim síly stačily, ale kvalitu na lepší část 
pavouka zkrátka neměli. Možná bychom 
se tam dostali, kdyby bylo větší štěstí při 
losu, ale medaile pro nás byla letos oprav-
du daleko,“ měl jasno kapitán Jiří Kulich. 

Organizační práce 
na jedničku

Po stránce organizační byl turnaj oprav-
du bez chybičky. S náročnými podmín-
kami vinou silných veder i deště si doká-
zali správci poradit. Vynikající práci 
odvedli i  sběrači míčků, kteří neměli 

snadnou úlohu, a dění okolo turnaje pro-
bíhalo také příkladně bez zmatků či zby-
tečných zdržení. K tomu nechyběl i do-
provodný program, jenž si všichni užili na 
maximum, a hodnocení nemůže být jiné 
než veskrze pozitivní. 

Týmy
1. Švýcarsko
2.
3. USA
4.
5.
6.
7. Bulharsko
8.
9.
10.
11.
12.
13.
14. Maroko
15.
16.

ChlapciChlapci
Týmy

1.
2.
3. USA
4.
5.
6.
7.
8.
9. Lotyšsko
10.
11.
12.
13.
14. Egypt
15.
16.
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Utíkání z meèbolù
Prostějov (jaf) – V  rámci svých 
soubojů se chlapci pravidelně hra-
bali z  těžké situace. Hned v  pěti 
případech dokázali utéct z mečbo-
lu soupeře a  utkání zvrátit, což se 
pro jejich konečné desáté umístění 
ukázalo jako klíčové. Sami hráči 
by raději prožili i  klidnější duely, 
ale brali to s humorem. „My to tak 
máme rádi, když je to vyhecované,“ 
shodovali se v závěrečném hodno-
cení turnaje, přitom bylo znát, že sil 
už příliš nezbylo. 

Emoce v základní 
skupinì

Prostějov (jaf) – V rámci středeč-
ního programu se na vedlejších 
kurtech v areálu NTC Morava ode-
hrál souboj o první místo ve skupi-
ně mezi Slovenkami a Brazilkami. 
Kdo tento duel navštívil, rozhodně 
nelitoval. V rozhodujícím deblu za 
stavu 1:1 musel o  vítězi rozhod-
nout až super tiebreak a v něm se 
střídaly pozitivní s  negativními 
emocemi na obou stranách. Slo-
venky vedly už 9:6 a  byly míček 
od výhry, ale Brazilky dokázaly 
srovnat a i ony se dočkaly mečbo-
lu. Z vítězství se však nakonec ra-
dovaly Slovenky a vlna radosti byla 
slyšet až v  nedalekém tenisovém 
klubu přes koleje. 

Zajímavé obraty

Prostějov (jaf) – Nouze během 
utkání nebyla ani o zajímavé obra-
ty. Jedním z nich se může pochlubit 
i česká jednička Alena Kovačková, 
která ve finálovém souboji pro-
hrávala s  Němkou Štusek už 0:3 
ve druhém setu. Od té doby ale 
soupeřce nedovila zisk jediné hry 
a utkání zlomila už po dvou setech. 
O  den dříve se něco podobného 
podařilo výše zmíněné německé 
hráčce, která ztratila s  Američan-
kou první set a ve druhém prohrá-
vala už 4:2, ale pak soupeřka od-
padla a Štusek zařídila rozhodující 
výhru na cestě do finále. 

RYCHLÝ
NÍK

Jan FREHAR

Mistrovství světa je zkrátka záru-
kou kvality. Přeci jen vybrat tři nej-
lepší hráče v dané věkové kategorii 
u  tenisových velmocí tou zárukou 
být musí. K  vidění tak byla celá 
řada skvělých zápasů, kde hráči 
i  hráčky jednoznačně ukázali, že 
o nich nebylo slyšet naposledy, a jas-
ně to deklarují i jména, která se na 
tomto podniku objevovala v dřívěj-
ších letech. Co však bylo v letošním 
roce ještě mnohem důležitější, byl 
fakt, že se po dvou letech opět mohli 
tenisté i tenistky pořádně bavit a žít 
tak, jak byli jejich dnes už starší ko-
legové zvyklí. 
Většina družstev kromě českého 
výběru holek na kurtu během týd-
ne strávila opravdu hodně času, 
k  tomu musíme ještě přičíst i  tré-
ninkové jednotky, které samozřej-
mě nechyběly. Náročnost turnaje 
v  kombinaci s  týmovým duchem, 
jaký při tenisových kláních často 
nezažívají, má své kouzlo, které se 
neomrzí a  může být také velkým 
odrazovým můstkem k  následným 
lepším individuálním výkonům. 

Získat medaili a  být úspěšný je 
ohromným plusem a  motivací do 
další práce, ale je také důležité po-
rážku přijmout, poblahopřát vítězi 
a přeci jen v rámci týmové soutěže 
se tato situace snáší lépe než pouze 
se svým trenérem. I v tomto ohledu 
je turnaj zcela odlišný od dlouhé 
sezóny na okruhu, která ještě před 
hráči je. 
Další z řady výhod je vytvoření va-
zeb do budoucna, což se projevo-
valo po celý turnaj, a především po 
čtvrteční společné akci bylo jasně 
vidět, že zde vznikla řada meziná-
rodních, ale i  mezikontinentálních 
přátelství. Pokud se tak některým 
hráčům či hráčkám zadaří dosáh-
nout na své cíle, třeba se jednou do-
zvíme, že přátelství dvou rivalů na 
kurtu vzniklo právě na plumlovské 
přehradě. 
A takto velký turnaj s velkým přesa-
hem i mimo sport pořádá Prostějov 
už více než 20 let a minimálně čtvrt-
století by měl uzavřít. To je vizitka, 
na kterou mohou být nejen ti zain-
teresovaní opravdu pyšní. 

Tenisové naděje umí, 
ale především zase žijí 

Po dvou trýznivých letech se šampionát vrátil do 
starých kolejí. A STÁLO TO OPRAVDU ZA TO!

PROSTĚJOV První týden v srpnu patřil v Prostějově mladým teni-
sovým nadějím. V rámci mistrovství světa hráčů a hráček do 14 let se 
setkalo šestnáct nejlepších celků a od pondělí 1. do soboty 6. se v are-
álu NTC MORAVA Za Kosteleckou ulicí i TK Prostějov ve Sportovní 
ulici bylo na co koukat. Řada skvělých a napínavých duelů, ale také 
výborná práce organizačního týmu, kde všechno klapalo, jak má. 
Třiadvacátý rok v prostějovském areálu za sebou se tak jednoznačně 
zapíše jako úspěšný a v příštích 
dvou letech by měl dovršit čtvrt-
století. Večerník se dnes za úspěš-
ným šampionátem Wolrd Junior 
Tennis Finals 2022 jako vždy tra-
dičně ohlíží.

  Foto: Jan Frehar

saa žákovský šampionát v kostce…žžááákooovvskýýý ššammmmpiiionnááát vv kkosstccee………
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PARDUBICE, PROSTĚJOV Člen 
prostějovského tenisového klubu 
Hynek Bartoň (ročník 2004, na 
žebříčku ITF 24.) se stal vítězem 
95. ročníku Pardubické juniorky. 
Ve finále porazil Jakuba Nicoda 
(2004, ITF 17.) 7:5, 6:2. V katego-
rii dívek zvítězila Tereza Valento-
vá, která ve finále porazila Magda-
lénu Smékalovou z TK Prostějov 
(2006, ITF 270.) 6:1, 6:4.
Bartoň vstoupil do turnaje jako dru-
hý nasazený hráč a dokázal pozici 
spolufavorita potvrdit, přestože v 
průběhu zápasů ztratil dva sety. V 
rozhodujícím utkání s Jakubem Ni-
codem nejvýše nasazeného tenistu 
přehrál po setech 7:5, 6:2, když do-
kázal využít hned pět ze sedmi brej-
kbolů během střetnutí. Sám přišel 

o podání pouze ve dvou případech.
„Finále mi sedlo, hrál jsem oprav-
du hodně dobrý tenis. Můžu být 
spokojený, pocity jsou skvělé. Je to 
velký úspěch, jsem nadšený. Snad to 
tak bude pokračovat dál,“ ohlédl se 
za turnajem Bartoň, který doufá, že 
jednou napodobí předchozí vítěze 
z Pardubic, mezi něž patří například 
Ivan Lendl nebo Jan Kodeš. Čers-
tvého šampiona čekají dva turnaje 
kategorie Future v Rakousku a pak 
juniorské US Open.
Kromě vítěze navíc do semifinále 
postoupili Homola a Mrva a oba zá-
stupci prostějovského tenisu ukázali, 
že se s nimi bude muset v příštích 

letech počítat. Mrva navíc společně 
s Bartoněm postoupili také do finále 
čtyřhry.
Skvělým způsobem se v Pardubicích 
prezentovala teprve šestnáctiletá 
Magdaléna Smékalová, která pro-
šla až do finále. V něm nestačila na 
Valentovou, s níž prohrála 1:6, 4:6, 
když ve druhé sadě přišla o vedení 
3:0 a nakonec i o celý zápas. „Už po-
stup do finále je velký úspěch. Tur-
naj jsem si užívala, ze svého pohledu 
jsem předvedla také slušný tenis. 
Ve finále byla Tereza lepší. Celkově 
Pardubice hodnotím jedině kladně. 
Věřím, že se za rok vrátím,“ nechala 
se slyšet hrčka TK Prostějov.  (lv)
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GRODZISK MAZOWIECKI, 
PROSTĚJOV Po čtyřech letech se 
Kateřina Siniaková radovala z  titulu 
ve dvouhře. Šestadvacetiletá hráčka, 
která spolupracuje sd marketingovou 
společností TK PLUS a hraje za pros-
tějovský tenisový klub, opanovala tur-
naj ITF s dotací 100 tisíc dolarů v pol-
ském městě Grodzisk Mazowiecki, 
když ve finále přehrála domácí nasa-
zenou jedničku Magdu Linetteovou 
6:4 a 6:1 a vybojovala jubilejní desátý 
singlový titul.
„Během sezony se mi ve dvouhře příliš 
nedařilo. Moje hra nebyla úplně špat-
ná, ale výhry nepřicházely. Vyrovnat se 
z  porážkami pochopitelně nebylo jed-
noduché, ale přece jen už mám dostatek 
zkušeností, abych se s nepříjemnou situ-
ací vyrovnala. Snažila jsem se zůstat pozi-

tivní a přišla odměna,“ uvedla po turnajo-
vém triumfu Siniaková, která v extralize 
reprezentuje TK Prostějov.
Siniaková bojovala o  singlový titul na-
posledy loni na trávě v Bad Homburgu, 
tehdy ve finále klání kategorie WTA 250 
prohrála s  Němkou Angelique Kerbe-
rovou. Tentokrát už ale poslední krok 
zvládla. V  Polsku v  průběhu turnaje 
ztratila jediný set. „Od prvního zápasu 
jsem se cítila dobře. Chytla jsem výborný 
rytmus a vydrželo to celý týden. Je to pří-
jemné povzbuzení do další části sezony,“ 
pochvalovala si Siniaková, kterou úspěch 
posunul do sedmé světové desítky. 
„Docela dlouho jsem body odepisovala 
a  v  žebříčku spadla až na konec první 
stovky. Teď je to rozhodně lepší,“ uvedla 
Siniaková, která se po triumfu posunula 
na 66. místo žebříčku WTA Tour.  (lv)

Foto: internet

CHICAGO, PROSTĚJOV Téměř totožný průběh měly zápasy Dalibora Svr-
činy a Víta Kopřivy na challengerech v Chicagu a německém Meersbuchu. Te-
nisté prostějovského klubu shodně vyhráli první sady, přesto se ani v jednom 
případě neradovali z postupu do 2. kola.
Devatenáctiletý Svrčina měl utkání s Argentincem Genarem Olivierim dobře ro-
zehrané, přesto prohrál za dvě a půl hodiny 6:4, 4:6 a 3:6, když ve druhé sadě vedl 
3:1 a měl podání. „Ten brejk jsem měl potvrdit,“ litoval Svrčina.
Kopřiva na německém challengeru prohrál dramatickou a takřka tříhodinovou bitvu 
s Rakušanem Dennisem Novakem 7:6, 2:6, 5:7. Ve třetím setu přitom Kopřiva vedl 
už 5:3, pak ale selhal na servisu a soupeř utkání otočil.  (lv)

PROSTĚJOV Vylepšit šestnáctou příčku 
z minulé sezony bude cílem basketbalis-
tů BCM Orli Prostějov v příští sezoně prv-
ní ligy. Tým v pondělí 15. srpna, tj. dnes, 
vstoupí do přípravy na nový mistrovský 
ročník bez několika hráčů posledního vý-
běru, uvolněná místa nahradili noví bas-
ketbalisté. Výraznou posilou bude přede-
vším Adam Klepač, který se do Prostějova 
vrací z BK Redstone Olomoucko.

„Osa kolem Petra Dokoupila, Jakuba Rytíře, 
Radima Havla nebo Jana Trávníčka zůstala 
pohromadě, z  toho mám radost. Ze studia ve 
Spojených státech se vrací Filip Šanda, na post 
čtyřky budeme mít k  dispozici Jana Malčíka 
z TJ OP Prostějov. Na zkoušku dorazí někteří 
další hráči, uvidíme, jak nás zaujmou. Tým by-
chom ale měli mít zajímavý,“ míní trenér Orlů 
Michal Pešta.
Kvůli nové práci mimo region odešel Lukáš 
Sychra, pravděpodobně do Zlína míří Kvě-

toslav Nábělek, Adam Šiška zkouší štěstí 
v  ústecké Slunetě. „Těch odchodů ale není 
závratné množství. I  proto věřím, že výkony 
kluků budou lepší než v minulém ročníku. Jsou 
zkušenější, systém mají zažitý,“ doufá kouč.
Přesto se klub snaží získat ještě rozehrávače, 
v  ideálním případě zkušenějšího basketba-
listu, který by dirigoval stále mladou sesta-
vu. „Máme několik variant, kdyby to nevyšlo, 
ale snad budeme při hledání úspěšní,“ pozna-
menal Pešta.

Orli se budou připravovat výhradně v  domá-
cím prostředí. První tři týdny budou věnovány 
především kondici, postupně přijde na řadu 
nacvičování herních situací. Celek Prostějova 
odehraje před startem soutěže čtyři přípravné 
zápasy, jeden z nich bude se svitavskými Tury. 
„Program ještě ladíme, ve hře jsou soupeři 
z  Polska a  Slovenska. Dvakrát budeme hrát 
doma, dvakrát venku,“ uvedl Pešta.
Do první ligy vstoupí Orli 16. záři zápasem na 
palubovce Snakes Ostrava. 

pro Večerník 

PŮVODNÍ
zpravodajství

Ladislav VALNÝLadislav VALNÝ

Osa Orlů zůstala pohromadě, odešli pouze čtyři hráči

PROSTĚJOV V první polovině 
července se celá řada hráček, 
hráčů i  trenérů korfbalového 
oddílu SK RG Prostějov podí-
lela na úspěchu české reprezen-
tace U15 z  Mistrovství Evropy 
2022 dané věkové kategorie 
a  neúspěchu národního výbě-
ru ČR dospělých při letošních 
Světových hrách. Co se v tomto 
kolektivním smíšeném sportu 
událo od té doby?
Prostějovští korfbalisté zahájili 
společnou letní přípravu. Stejně 
jako v  předchozích letech se bě-
hem velkých prázdnin scházejí ně-
kolikrát týdně na venkovním hřišti 
RG a ZŠ Otto Wichterleho ve Stu-
dentské ulici, kde se převážně vě-
nují různým kondičním cvičením. 
Pravidelným účastníkem je i nový 
hlavní trenér A-týmu SK RG Mar-
tin Uherka.
Jeden z partnerů hanáckého klubu 
už více než dva měsíce před star-
tem nadcházející sezóny vyhotovil 
pro ergéčko nové dresy. Jsou velmi 
slušivé, odpovídají současné klu-

bové identitě slavnostně předsta-
vené letos na jaře a prohlédnout si 
je můžete v krátkém videu na face-
bookovém profilu SK.
Kdy vlastně odstartuje zmíněný 
soutěžní ročník 2022/23? Podle 
zveřejněné termínové listiny ji ex-
traligové áčko Prostějova otevře 
15. října doma proti Brnu. B-druž-
stvo vstoupí do 1. ligy dospělých 
23. října v Kolíně (proti soupeřům 
z Kutné Hory a domácího Kolína). 
A dorostenci zahájí extraligu U19 
16. října na brněnské palubovce.
Jako součást přípravy nebude již 
tradičně chybět Superliga ČR, 
jejíž 4. ročník proběhne v září za 
početné hráčské účasti prostě-
jovských žen i mužů. Nastupovat 
budou za tři z  osmičky zúčastně-
ných mančaftů, konkrétně za Bláz-
nivou střelu, Collalloc Team a Infi-
nity Team. Haná se však tentokrát 
nestane dějištěm oblíbené soutě-
že, neboť základní skupiny přivítá 
3. a 4. září Kutná Hora a závěrečné 
play off se odehraje 17. a  18. září 
v Ostravě.  (son)

Byla rozlosována Superliga 
i české soutěže 2022/23i české soutěže 2022/23

TORONTO, PROSTĚJOV Na loňské finále na Cana-
dian Open sice Karolína Plíšková v Torontu nedosáhla, 
přesto krátce před US Open naznačila návrat kvalitní 
formy. Dokázala porazit skvělé soupeřky včetně Marie 
Sakkariové z Řecka a prohrála až v semifinále s Brazil-
kou Beatriz Haddadovou Maiaovou, kometou letošní 
sezony.
„Odehrála jsem pět těžkých zápasů, s tím můžu být 
spokojená. Škoda, že jsem v tom posledním nedotáhla 
utkání alespoň do třetího setu, mohlo to být ještě lepší,“ 
posteskla si Plíšková, která v semifinále prohrála úvodní 
sadu, v té druhé ale vedla 5:2 a byla blízko k vyrovnání. 

Brazilská soupeřka však dokázala skóre otočit a v tie-bre-
aku střetnutí ukončila.
Česká tenistka během turnaje porazila krajanku Barboru 
Krejčíkovou, Američanku Anisimovou nebo Číňanku 
Čchin-wen, přestože byla až čtrnáctou nasazenou. „Cíti-
la jsem se dobře, prostředí mi vyhovovalo. Snad to bude 
pokračovat,“ přeje si Plíšková.
Na stejném turnaji se představila také exprostějovská 
hráčka Petra Kvitová, vypadla ale hned v úvodu s Alison 
Riskeovou ze Spojených států. Kvitová sice po ztrátě 
prvního setu srovnala krok, v rozhodujícím dějství ov-
šem dvakrát prohrála servis a duel ztratila.  (lv)

Toronto – WTA Tour:
Dvouhra – 1. kolo: 
6:3, 6:4, Kvitová - Riskeová (USA) 2:6, 6:4, 3:6. 2. 
kolo: Karolína Plíšková – Anisimová (USA) 6:1, 6:1. 
3. kolo:
6:7, 6:3. 

 Karolína Plíšková – 
Haddadová Maiaová (Brazílie) 4:6, 6:7

Dvouhra – 1. kolo: 
– Olivieri (Argentina) 6:4, 4:6, 
3:6

Dvouhra – 1. kolo:
– Novak (Rakousko) 7:6, 2:6, 
5:7
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Původní
zpravodajství
pro Večerník
Marek
SONNEVEND

Za každé trio mohl hrát pouze jeden 
registrovaný hráč, další dva museli být 
neregistrovaní. Za tři ze čtyř nejlepších 
týmů tak nastoupili špičkoví domácí 
borci připravující se na semifinálové 
(a následně snad i finálové) vyvrcholení 
letošní 1. ligy družstev mužů ČR. Tý-
neček táhl Jan Matkulčík, Našrotu 
vévodil Tomáš Roba, Mauglí Team 
dirigoval Lukáš Pírek. A elitní kvarte-
to opravdu velmi kvalitních trojek do-
plnili neméně dobří hosté z Karviné 
vytunění známými jmény Stařičných.
A  právě tyhle čtyři výběry svedly bě-
hem základní části většinou hodně vy-
rovnané, každopádně po herní stránce 
výborné i atraktivní souboje. Porážely se 
přitom navzájem, aby skupinovou fázi 
ovládl s  jedinou porážkou Našrot před 
zlepšujícím se Týnečkem, nevyzpytatel-
ným Mauglí Teamem a  nebezpečnou 
Karvinou. Tyto top trojice postoupily 
do semifinále, kde ale bylo všechno dost 
jinak.
Vítězní Našrot, jež prohráli poslední zá-
pas před play off, nedokázali znovu na-
hodit vychladlý motor. Ačkoliv nad Seve-
romoravany zpočátku vedli, vypadli pak 
náhle z rytmu a skvěle makající protivník 
je přejel 2:0. Druhý semifinálový duel 

byl mnohem dramatičtější, zvlášť když 
Týneček těsně ztratil úvodní set. Potom 
však zabral, lépe psychicky zvládl vypjaté 
diskuse okolo jednoho sporného míče 
a jistějším závěrem prošel 2:1 do finále.
Mač o  třetí místo se pak změnil 
v  obrovskou bitvu plnou dlouhých 
výměn. Jedna přitom byla skutečně 
extrémní, až neuvěřitelná. Trvala snad 
dvě minuty, maximálně bojovní členové 
obou trojek vybrali během ní spoustu 
nadmíru těžkých balónů a  vyšťavili se 
téměř do zemdlení. Zaslouženou od-
měnou se jim stal potlesk obecenstva na 
otevřené scéně. A jak tuhle rozehru, tak 
celé střetnutí o fous vyhrál Mauglí Team, 
který nejtěsnějším přemožením smutné-
ho Našrotu 2:1 získal bronz.
A závěrečné finálové utkání? Co do 
nohejbalové úrovně bylo opravdovým 
vyvrcholením turnaje. Nestárnoucí 
předseda pořádajícího Sokola I Jaromír 

Faltýnek válel za Týneček téměř jako 
zamlada, všestranný Michal Jahoda 
nabíjel přesnými nahrávkami Honzovi 
Matkulčíkovi a ten perfektními smeče-
mi pravidelně bodoval, k  tomu občas 
účinně zablokoval. Po jednoznačné 
první sadě 10:5 se ovšem pronikavě 
zvedli též Karvinští, jimž patřilo dru-
hé dějství poměrem 6:10. Musel tedy 
rozhodnout tiebreak, v  němž převáž-
ně domácí Týneček ztrácel 7:8, aby 
enormním nasazením i taktickou změ-
nou postavení hráčů v úplné koncovce 
otočil na zlatých 10:8!
„Letošní Memoriál Romana Oplockého 
a  Petra Matkulčíka se rozhodně vyda-
řil. Sice jsme si představovali početnější 
účast, některé přihlášené trojice se na 
poslední chvíli omluvily či nedorazily. 
Přesto byla kvalita předváděné hry vy-
nikající, což je určitě nejdůležitější. O ak-
téry bylo navíc postaráno celodenním 

občerstvením včetně guláše na oběd, 
nejlepší dostali hodnotné ceny. Proto 
moc děkujeme všem partnerům akce 

v čele se statutárním městem Prostějo-
vem,“ zhodnotil hlavní organizátor Ri-
chard Beneš.
„Myslím, že Roman s  Peťou musí být 
spokojení, jakým způsobem jsme i letos 
uctili jejich památku. Určitě se na nás 
dívali seshora a dnešní nohejbal se jim 

líbil,“ doplnil s  úsměvem šéf TJ Sokol 
I Prostějov Jaromír Faltýnek. K vysoké-
mu kreditu Memoriálu přispěli svým 
dílem i  rozhodčí Jiří Spáčil a  Stanislav 
Husařík, zúčastněným přálo ideální po-
časí. „Za rok ahoj,“ loučili se Beneš, Faltý-
nek a spol.

Třicátý ročník oblíbené amatérské soutěže měl dramatické vyvrcholení na dvou místech Prostějova

Semifinále:

O 3. místo:
Finále:

2. NK Karviná
3. Mauglí 

Team 4. 
Našrot

PROSTĚJOV Sice početně 
menší účast oproti původ-
ním předpokladům, ale zato 
vynikající úroveň měl další 
ročník Memoriálu Romana 
Oplockého a Petra Matkulčíka 
2022 v  nohejbalu trojic. Na 
venkovním antukovém kurtu 
prostějovského areálu u  so-
kolovny na Skálově náměstí 
jej v sobotu uspořádal oddíl TJ 
Sokol I Prostějov.

PROSTĚJOV Po klidnějším letně 
prázdninovém období se nohejba-
lové dění znovu probouzí do mo-
mentální akčnosti. Pojďme si při této 
nohejbalové příležitosti na stránkách 
Večerníku stručně shrnout, co se udá-
lo či brzy nastane nového.

V SINGLU
Na Startu Praha se v  sobotu 20. srpna 
uskuteční mistrovství republiky jednot-
livců 2022 pro mužskou kategorii. Oddíl 
TJ Sokol I Prostějov bude mít na singlo-
vém šampionátu dospělých hned trojná-
sobné zastoupení: startovat budou To-

máš Roba, Lukáš Pírek i Jan Matkulčík!
„Mám velkou radost, že se podařilo pro-
sadit účast všech tří našich kluků. Tom 
Roba už v  minulosti dokázal získat na 
MČR v singlu mužů bronz, opět může 
patřit ke spolufavoritům. Ani Lukáš 
s Honzou však rozhodně nejsou bez šan-
cí na slušné výsledky. Z osmi základních 
skupin postoupí šestnáct nejlepších hrá-
čů do osmifinále,“ nadhodil trenér pros-
tějovských nohejbalistů Richard Beneš.

Hodně se již přiblížilo semifinále 1. 
ligy družstev mužů ČR 2022, do nějž 

půjde tým Sokola I  coby premiant 
základní části soutěže. Sérii na dva ví-
tězné zápasy tak otevře v roli favorita 
úvodním střetnutím na domácí půdě, 
a to v neděli 28. srpna od 14.00 hodin 
na kurtu u sokolovny na Skálově ná-
městí. Jen protivníka ještě nezná. „Na-
razíme na lepšího z dvojice Modřice B 
– Pankrác, což podle mého názoru nej-
spíš bude béčko modřického klubu. 
Každopádně se bez ohledu na soupeře 
chystáme na vstup do semifinálové 
série po všech stránkách, bude velmi 
důležitý. Věříme v co největší podporu 
fanoušků i v to, že nastoupíme s kom-
pletní sestavou. Snad se lehce zranění 

Petr Zemánek s Lukášem Pírkem dají 
včas zdravotně dohromady,“ zadoufal 
kouč Beneš.

Obrovský požár, který několik týdnů 
řádil v Českém Švýcarsku, byl velkou 
výzvou pro spoustu požárníků. Profe-
sionálním hasičem je i Martin Müller, 
letošní výrazná posila prvoligových 
nohejbalistů Prostějova. „Martin 
v Hřensku také zasahoval, strávil tam 
celý jeden týden. On i  všichni další 
hasiči zaslouží velké uznání,“ zdůraznil 
Richard Beneš k ostřílenému svěřenci, 

který společně s parťáky táhne hanác-
ký mančaft za vysněným postupem do 
extraligy.

V SOBOTU NA TURNAJ 

TJ Sokol Čechovice pořádá už 18. ročník 
tradičního turnaje trojic pro neregistro-
vané nohejbalisty. Tentokrát proběhne 
v sobotu 20. srpna od 9.00 hodin jako 
obvykle v areálu u čechovické sokolov-
ny, kde se bude hrát na čtyřech kurtech. 
Hlavní organizátor Leoš Pluháček měl 
k 12. srpnu přihlášeno zatím sedmnáct 
trojek, přičemž maximální možný počet 
je dvacet.  (son)  Foto: Facebook

 Foto: Marek Sonnevend

 Foto: Marek Sonnevend

 Foto: Marek Sonnevend

PROSTĚJOV Skvělou výkonnost, 
kterou předvádí celou aktuální sezó-
nu, potvrdil prvoligový nohejbalista 
Jan Matkulčík i na sobotním Memo-
riálu Romana Oplockého a  Petra 
Matkulčíka 2022. V  Prostějově, za 
nějž coby odchovanec místního oddí-
lu TJ Sokol I dlouhodobě nastupuje, 
byl tahounem nakonec vítězné trojice 
Týneček (okrajová část Olomouce), 
odkud pochází a kde žije. Po turnaji 
poskytl Večerníku exkluzivní rozho-
vor.

Marek SONNEVEND
Jak důležitý byl pro vás tenhle tur-

naj?
„Vzhledem k tomu, že jde o Memoriál 
i za mého tátu, jsem měl opravdu velkou 
motivaci. A  vnitřně jsem chtěl strašně 
moc vyhrát pro něho i pro sebe. Během 
turnaje a hlavně pak v play off jsem se 
postupně vyhecoval tak moc, že už to šlo 
potom samo včetně maximální bojov-
nosti. Samozřejmě jsem hrozně rád, jak 
to dopadlo, že jsme s klukama zvítězili. 
Asi to takhle mělo být.“

Semifinále i finále však byly dost 
těsné i vypjaté, že?
„Vyhecovanost tam byla velká, ale všech-
no v rámci fair play. Na konci jsem chtěl 
tak strašně vyhrát, že jsem dal do hry ab-
solutně vše. A vyšlo to.“

Šlo tedy o  dobrou přípravu na 
blížící se vyvrcholení 1. ligy družstev 
mužů ČR?
„To každopádně. Zhruba měsíc jsme teď 
přes prázdniny trojky ani dvojky netré-
novali, chodili jsme jenom s Tomášem 
Robou a  Lukášem Pírkem na singly 
kvůli mistrovství republiky jednotlivců, 
co je za týden. Jinak byla týmová pauza. 
Proto jsem rád za tuhle možnost zahrát si 

po delší době trojice, směrem k prvoligo-
vému play off šlo o výbornou přípravu.“

Co očekáváte od národního šam-
pionátu singlistů nejbližší sobotu 
v Praze?
„Singl jsem celý život vůbec nehrál, ani 
v mládežnických kategoriích ho nezkou-
šel. Je totiž pro hodně pohyblivé, rychlé 
a obratné nohejbalisty, za kterého jsem 
se nikdy nepovažoval. Až letos jsem si 
řekl, že singly zkusím. A zjistil jsem, že mi 
docela jdou a začaly mě moc bavit. Sice 
jsem nejdřív dost nestíhal, neboť je složité 
i těžké sladit příjem s útokem bez dopadu 
na zem. Ale postupně se mi dařilo zlep-
šovat a teď máme s Tomem i Lukášem 
vcelku vyrovnanou bilanci tréninkových 
zápasů. Na mistrovství republiky mužů 
přesto neočekávám žádný extra úspěch, 
na druhé straně nemám co ztratit. Do 
Prahy se těším, můžu strávit další víkend 
nohejbalem, který mám tolik rád. A uvi-
dím, na co budu stačit.“

Poslední srpnovou neděli pak 
vstoupíte úvodním duelem do semi-
finálové série první ligy v roli vítězů 
základní části. Jak náročné bude po-
tvrzovat roli favorita?
„Těžké to bude každopádně moc. Ještě 
ani neznáme soupeře, který vzejde ze 
souboje předkola play off Modřice B – 
Pankrác. Osobně si myslím, že tak na 
sedmdesát procent postoupí modřické 
béčko, nás ale v každém případě čeká ne-
lehká práce. Zvlášť když Petr Zemánek 
i Lukáš Pírek se potýkají s nějakými zdra-
votními problémy a  není jisté, zda 28. 
srpna do prvního utkání semifinále na-
stoupí. Pokud však budeme v kompletní 
sestavě, nebo aspoň dostatečně silné bez 
většího počtu absencí, tak pevně věřím, 
že urveme postup do finále. Byť nepůjde 
o nic lehkého. Doma nám určitě pomů-

žou výborní fanoušci, před plnou tribu-
nou se hraje vždycky super a na podporu 
lidí se těšíme.“

Jako jeden z mála jste už před star-
tem sezóny věřil, že letošní Prostějov 
má na prvoligové prvenství i na po-
stup do extraligy. Těší vás, nakolik se 
odvážná předpověď naplňuje?
„Radost mám hlavně z toho, jak skvěle 
hrajeme a jak se nám týmově daří. Věřil 
jsem, že s takovými jmény v sestavě mů-
žeme být v  první lize klidně i  nejlepší. 
Hodně nám pomohli Martin Müller, 
což je vynikající nohejbalista extraligové 
úrovně, a taky velice kvalitní Peťa Zemá-
nek. S  nimi dohromady jsme vytvořili 
silný mančaft, od začátku šli každý zápas 
vyhrát, což vycházelo. Já osobně jsem 
získal obrovskou motivaci a  říkal si, že 
prostě jdeme za prvoligovým titulem i za 
postupem do extraligy. Kdy jindy, pokud 
ne teď? Mně tahle maximální motivace 
svědčí, tím víc se mi letos výkonnostně 
daří. Potřebuju pořádný podnět, který 
mě vyhecuje a dodá mi tu největší chuť 
do hry. Pevně věřím, že naši letošní pa-
rádní jízdu úspěšně dokončíme. A Pro-
stějov bude extraligový, což bych si ještě 
před pár lety vůbec nedokázal představit. 
Teď je taková realita už dost blízko.“

  Foto: Marek Sonnevend
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